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Uw Commissie heeft vijf vergaderingen besteed aan de 
bespreking van de begroting van het Ministerie van So 
ciale Voorzorg. 

De meeste commissieleden brachten hulde aan de Mi 
nister voor de manier waarop hij het deel van het req e 
ringsprogramma, waarvoor hij bevoegd is, heeft uit 
gevoerd en voor de duidelijke en precieze voorstelling van 
zijn begroting; zij betreurden toch dat de begrotings 
ramingen ontbraken voor de twee openbare instellingen uit 
de sector van de ziekte- en invaliditeitsverzekering, nl. het 
R. I. Z.I. V. en de Hulpkas voor ziekte- en invaliditeits 
verzekering. 

De Minister leidde de bespreking als volqt in 

I. - UITEENZETTING VAN DE MINISTER. 

Reeds bij het onderzoek van het begrotingsontwerp vun 
Sociale Voorzorg voor 1969, spraken sommige leden van 
deze commissie hun bekommernis uit i.v.m. de uitvoering 
van het sociaal beleid dat in de Regerin~Jsverklaring van 
25 juni 1968 werd vastgelegd en tot de bevoegdheid behoort 
van de Minister van Sociale Voorzorg. Meer bepaald ging 
de aandacht naar de financiële implicaties van de 9epro- 
grammeerde sociale maatregelen. 
Tijdens de bespreking van de begroting 1970, kon de 

Minister het Parlement de verzekering geven dat de nodige 
kredieten voorhanden waren om in de loop van 1970 de 
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MESDAMES, MESSIEURS, 

Votre Commission a consacré cinq réunions à l'examen 
du budget du Ministère de la Prévoyance sociale. 

La majorité des membres de la Commission ont rendu 
hommage au Ministre pour la manière dont il s'est acquit 
té de lu partie du programme gouvernemental qui lui était 
dévolue et pour la présentation claire et précise de son bud 
get; ils ont cependant regretté l'absence de prévisions bud 
gétaires concernant les deux organismes publics du secteur 
de l'assurance contre la maladie et l'invalidité, 11.N .A.M.L 
et la Caisse auxiliaire d'assurance maladie-invalidité. 

Le Ministre a introduit les débats par l'exposé ci-après. 

I. - EXPOSE DU MINISTRE. 

Déjà, lors de l'examen du projet de budget de la Pré 
voyance sociale pour 1969, certains membres de cette Com 
mission ont fait état de leur préoccupation en ce qui con 
cerne l'exécution de la politique sociale fixée dans la dëcla 
ration gouvernementale du 25 juin 1968 et qui relève des 
attributions du Ministre de la Prévoyance sociale. Les impli 
cations financières des mesures sociales programmées ont 
retenu plus particulièrement l'attention. 

Au cours de la discussion du budget pour 1970, le Minis 
tre a pu donner l'assurance au Parlement que les crédits né 
cessaires daie111' disponibles afin de continuer dans le cou- 
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sedert 1968 ingezette financiële inspanning voort te zetten 
en het vooropgesteld sociaal proqramma verder uit te wer 
ken. 

Thans, bij de indiening van het begrotingsontwerp 1971, 
mag hij verklaren dat het geplande sociaal beleid, op de 
specifiek voor 1971 geprogrammeerde nieuwe voordelen na, 
niet alleen nauwgezet werd uitgevoerd maar zelfs t.o.v. be 
paalde verbintenissen werd overtroffen. 

Ter vergelijking volgt hierna de opsommiuq van de in de 
Regeringsverklaring opgenomen programmapunten m.b.t. 
het aandeel van Sociale Voorzorg in het globaal sociaal 
beleid. ln het tweede gedeelte van deze uiteenzetting vindt 
men, per activiteitssektor onderverdeeld, commentaar van 
eerder technische aard omtrent de reeds gerealiseerde maat 
regelen en aangaande de vooruit.zichten voor 1971. In het 
eerste gedeelte wordt veeleer het financieel en budgettair 
aspect van de sociale politiek belicht. 

Uittreksel uit het hoofdstuk : « Sociaal beleid >> van de 
Regeringsverklaring : 

Ziekteverzekering : 

124. Gezondheidszorgen : Uitbreiding van de verplichte 
ziekteverzekering tot de nog niet beschermde woepen; 

125. Uitkeringen: 

Verhoging van de bijdraqevoet met 0,05 + 0.05, Boven 
dien zal zo spoedig mogelijk een ontwerp worden ingediend, 
waarbij de controle op de arbeidsongeschiktheid wordt 
verstrekt. 

Beroepsziekten : 

126. Herziening van de wet ten einde de aangroei van 
de uitqaven te beperken terwijl terzelfder tijd een einde zal 
worden gemaakt aan sommige onbillijke toestanden, 

Aanpassing van de Iinancierinqsmodalitciten : verhoging 
van de bijdragevoet en van de tussen komst van de Staat die 
progressief op 65 % zal qebracht worden. 

Pensioenen: 

127. 1969: 

Gewaarborgd inkomen aan al de personen die de normale 
pensioenleeftijd bereiken : 

30 000 gezin; 
20 000 alleenstaande. 

Een bedraq van 100 miljoen zal aan deze maatregel be 
steed worden. 

Pensioenen der loontrekkenden 

verhoging met 3 % op I juli 1969; 
verdubbeling van het vacantieqeld. 

Pensioenen der zelfstandigen : sielijkwaardi~Je verhoging, 

Oprichting van een commissie belast met de studie van 
de verschillende pensioenstelsels. 

rnnt de 1970 l'effort financier accompli à partir de 1968 et 
de poursuivre l'élaboration du programme social projeté. 

En déposant le projet de budget pour 1971, le Ministre 
peut déclarer que la politique sociale prévue, exception faite 
pour les nouveaux avantages spécifiques programmés pour 
1971, a non seulement été exécutée scrupuleusement. mais 
a même été dépassée en ce qui concerne certains engage 
ments. 

A titre de comparaison suit l'énumération des points de 
programme repris dans la déclaration gouvernementale, 
relatifs à la part de la Prévoyance sociale dans la politique 
sociale globale. Dans la deuxième partie de cet exposé, on 
trouve. par secteur d'activité, un commentaire plus spéci 
fiquement technique se rapportant, d'une part, aux mesures 
déjà réalisées et, d'autre part, aux perspectives pour 1971. 
Dans la première partie, l'accent est mis davantage sur 
l'aspect financier et budgétaire de la politique sociale. 

Extrait du chapitre : « Politique sociale » de la déclara 
tion, gouvernementale : 

Assurance maladie : 

124. Soins de santé : Extension de l'assurance maladie 
obligatoire aux groupes non encore protégés; 

125. Indemnités: 

Relèvement du taux des cotisations de 0,05 + 0,05. Par 
ailleurs, un projet visant à renforcer le contrôle de l'inca 
pacité de travail sera déposé incessamment. 

Meledies professionnelles , 

126. Revision de la loi en vue de limiter la croissance des 
dépenses, tout en mettant fin à certaines situations inéqui 
tables. 

Adaptation des modalités de financement : relèvement 
du taux de la cotisation et de l'intervention de l'Etat qui 
sera portée progressivement à 65 %, . 

Pensions: 

J 27. 1969: 

Revenu garanti aux personnes âgées à I' âge normal de 
la pension: 

30 000 ménage; 
20 000 isolé. 

Une somme de 400 millions sera affectée à cette mesure. 

Pensions des salariés : 

majoration de 3 % au 1 ''•· juillet 1969; 
doublement du pécule de vacances, 

Pensions des indépendants : majoration équivalente. 

Constitution d'une commission d'étude des différents ré 
gimes de pensions. 
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128. Oogmerken voor 1971 en de volgende jaren : 

- Verhoging van het aan de bejaarden gewaarborgd 
inkomen, met minstens 10 % per jaar, met ingang van 1970, 
om in 1975 een gewaarborgd inkomen van 48 000/30 000 te 
bereiken: 

- Pensioenen : nieuwe verhoging der pensioenen met 
3 % op l juli 1970 en op 1 juli 1971. 

Gehandicapten, invaliden, enz 

130. Invaliden Z. I. V. 

Een minimum van 190 F per dag met ingang van 1 okto 
ber 1968 voor de invaliden Z. I. V. die er nog niet van 
genieten. 

131. Zwaar gehandicapten ; 

Een bedrag van 200 miljoen zal ieder jaar worden uit 
getrokken (200 in 1969, 400 in 1970, 600 in 1971). 

De maatregelen zullen nader bepaald worden na inven 
taris van de noden en voorstellen van de Nationale Com 
missie. 

132. Gebrekkigen en verminkten 

1969: 

Verhoging van de vergoedingen tot een bedrag van 
150 miljoen, met prioriteit voor de ergste gevallen. 

Oogmerk 1971 : 

Verhoging, gelijklopend met die van de pensioenen. 

Gezinsbeleid : 

133. Kinderbijslag: 

Verhoging van de kinderbijslag. 

1969: 

Verhoging met 30 F van de leeftijdstoeslag boven de 
14 jaar; 
~ 2" kind : 1 000 F voor de loontrekkenden; 375 F 

voor de zelfstandigen: 

~ 3,· kind : 1 400 F voor de loontrekkenden en voor de 
zelfstandi~1en; 
Gelijklopende aanpassinq voor de wezen, w:handirnpten. 

enz.: 
Algemene herziening van de stelsels in samenwerkinq 

met de sociale partners en geleidelijke S3elijkschakeling van 
de bijslag volgens in hetzelfde kader te onderzoeken voor 
waarden. 

112. Arbcidsonoeoallen. 

Geleidelijke aanpassinq van de renten van de Voorzorqs 
bis aan de levensduurte. 

128. Objectifs 1971 et années suivantes : 

- Majoration du revenu garanti aux personnes agees, 
d'au moins 10 % par an, à partir de 1970, pour atteindre en 
1975 un revenu garanti de 48 000/30 000. 

- Pensions : nouvelle majoration des pensions de 3 %, 
au 1"' juillet 1970 et au Ie,· juillet 1971. 

fi andiccpés, inoalides. etc 

130. Invalides A. M. I. : 

Un minimum de 190 F par jour, à partir du 1 '' octobre 
1968. pour les invalides A. M. I. qui n'en bénéficient pas 
encore. 

131. Handicapés graves 

Une somme de 200 millions sera prévue chaque année 
(200 en 1969. 400 en 1970. 600 en 1971 ). 

Les mesures seront concrétisées après inventaire des 
besoins et propositions de la Commission nationale. 

1 32. Estropiés et mutilés : 

1969: 

Majoration des allocations à concurrence d'un montant 
de 150 millions. avec priorité pour les cas les plus qraves. 

Objectif 1971 ; 

Majoration parallèle à celle des pensions. 

Politique f amiliolc : 

133. Allocations familiales; 

Augmentation des allocations familiales. 

1969: 

Augmentation de 30 F du supplément d'âge au-delà 
de 14 ans; 
- 2° enfant : 1 000 F pour les salariés; 375 F pour les 

indépendants; 

~ 3" enfant : l 400 F pour les salariés et les indépen 
dants; 

Adaptation parallèle pour les orphelins. handicapés, etc; 

Revision générale des regimes en collaboration avec les 
partenaires sociaux et égalisation proqrcssive des alloca 
tions dans des conditions à examiner dans le même cadre: 

l '12. Accidents du trauail, 

Adaptation progressive des rentes de la Caisse de pré 
voyance au coût de hi vie. 
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EERSTE DEEL 

FINANCIEEL OVERZICHT 

I. ~ Algemene beschouwingen. 

Traditioneel wordt in deze uiteen zetting even de aan 
dacht gevraagd voor de financiering van de globale sociale 
politiek alvorens de begrotingsdokumenten betreffende het 
Ministerie van Sociale Voorzorg met de vereiste grondig 
heid worden onderzocht. De bedoeling is o.m. na te gaan of 
de vooruitzichten aangaande de financiële middelen die voor 
1971 beschikbaar zullen gesteld worden wel degelijk beant 
woorden aan de imperatieve voorschriften terzake van de 
Reg erin qsverklarm g. 

Men weet dat de Regering in 1968 de verbintenis aan 
ging om een meer dan proportioneel gedeelte van de verho 
ging van hr>t nationaal produkt aan de sociale vooruitgang 
te besteden. Dit wordt trouwens uitdrukkelijk r1eformuleerd 
in de Regeringsverklaring. 

Bij hoofdstuk lll betreffende het Sociaal beleid wordt 
inderdaad verklaard dat voor de komende jaren de toene 
ming van de globale sociale prestaties bepaald wordt op een 
niveau dat met tenminste 50 F- bij konstante prijzen, de 
toeneming van het nationaal produkt overtreft. Bovendien 
verbindt de Regering er zich toe de tussenkomst van het 
Rijk in de sociale sektor te doen stijgen met een percentage 
dat tenminste gelijk staat met dat van de gewone Rijks 
begroting. 

Aan de hand van de cijfers gepubliceerd in het hoofd 
stuk gewijd aan de: « Sociale Politiek» in de Algemene 
toelichting van de RijksbeçJroling voor 1971 ( Stuk n' 4 
zitting 1970-1971 van de Kamer van Volksvertegenwoor 
digers) wordt hierna aangetoond dat hoge:rvennelde ver 
bintenissen ten volle werden nagekomen. 

De prognose aanqaandc de var iatic van het Bruto Natio 
naal Produkt in 1971 t.o.v. l 970 wijst op een verhoging 
van 1 I.+, in volume, hetwelk verhoogd met 50 %·, een 
resultaat geeft van 6 % . 

Luidens de Regeringsverkbring zouden de vooruitzich 
ten voor 1971 inzake sociale prestaties met dat laatstver 
meld perccntaqc moeten stijgen r.o.v. de ramingen voor 
1970. 

De uitgaven voor sociale prestatie worden voor 1971 
\:1eraamd ( cfr. tabel p. 66 van de Algemene toelichting) op 
230.5 miljard tegenover 198.4 miljard voor 1970. Dit laatste 
cijfer, dat met het oog op de vergelijkbaarheid werd her 
berekend tcqen eenzelfde index ( hetgeen 210, 1 miljard op 
levert) en vcrqcleken dient te worden met de vooruitzich 
ten voor 1971 ( 2.30,5 miljard) doet uitschijnen dat de pres 
tatiernassa stijgt met 9,7 '/é. De aldus bekomen reële qroci 
voet van 9.7 % ligt, zoals men hm vaststellen, merkelijk 
hoger dan de stijging in volume van het B. N. P., verhoogd 
met 50 <ji;, t.t.z . 6 Jl', 

De tweede verbintenis van de Regerin9 komt er op neer 
dnt de Rijkstussenkomst voor 1971 in sociale 1.c1ke11 gelijke 
tred moet houden met het stijqinqspercentaqe van de qe 
wone beqrotinq. 
Zoals uitcenqezct in de Algemene toelichting, vertoont de 

algemene Rijksbegrotill\l voor l 971. wM betreft de gewone 
nit\J,1\·rn. een stijqinq van 9.7 /; i.a.v. de aanvankelijke 
begroting voor 1970. De Rijkst11ssl'nkomst voor 1971 in de 
globale sociale sector beloopt 70.J miljard tegenover 61,5 
miljard zoals voorzien in d~ oorspronkelijke bq1rotin~1 van 
1970. 

Indien geen rekening word, çiehoudc·11 met de toelaçJen 
inz ake werkloosheid. waarvan de jaarlijkse schommeling 
de vcrqr-lijkbnurhcld va n de cijfers kan verstoren, kan men 
vaststellen dat de voor 197 l aangevr.1agde kredieten ( 70, l 
miljard) de;:r; voor 1970 (60.9 miljard ) met 15,1 ~.; over 
treffe11. 

PREMIERE PARTIE. 

i'\PERÇU .FINANCIER 

I. - Considérations générales. 

Traditionnellement, il est fait allusion dans cet exposé 
nu financement de la politique sociale globale avant de 
passer il l'analyse minutieuse des documents budgétaires 
se rapportant exclusivement au département de la Pré 
voyance sociale. L'intention est, notamment, d'examiner si 
les prévisions concernant les moyens financiers disponibles 
pour 1971 répondent effectivement aux prescriptions impé 
ratives de la Déclaration gouvernementale. 

On sait que le Gouvernement a pris l'engagement en 
1968 de consacrer une part plus que proportionnelle de 
l'augmentation du produit national au progrès social. Ceci 
ressort de manière explicite de la Déclaration gouverne- 
mentale. 

Au chapitre Il I relatif à la politique sociale, il est en effet 
déclaré que pour les prochaines années, la croissance des 
prestations sociales globales est fixée à un taux supérieur à 
50 % au moins, à prix constant, à celui du produit national. 
En outre, le Gouvernement s'engage à appliquer à l'inter 
vention de l'Etat dans le secteur social un taux de crois 
sance ,n1 moins égal à celui du budget ordinaire. 

A la lumière des chiffres publiés au chapitre consacré 
à la « Politique sociale » de l'Exposé générnl du Budget de 
l'Etat pour 1971 (Doc:. n" 4, session 1970-1971 de la Cham 
bre des Représentants) il est démontré, ci-après, que les 
engagements précités ont été pleinement tenus. 

Les prévisions relatives ù la variation du produit national 
brut en 1971, par rapport à 1970, fait apparaitre une aug, 
mentation de 4 S'o en volume, ce qui, majoré de 50 %, donne 
un résultat de 6 %- 

Selon le texte de la Déclaration gouvernementale, les pré 
visions pour 1971 relatives aux prestations sociales devraient 
refléter le même taux de croixsanre par rapport aux éva 
luations pour 1970. 

Les dépenses pour prestations sociales sont évaluées pour 
1971 (dr. tableau p. 66 de l'Exposé générnl) à 230.5 mil 
liards contre 198,4 milliards pour 1970. Ce dernier chiffre 
recalculé pour la comparabilité au même indice (soit 
210.1 milliards} et corn paré aux prévisions pour 1971 
(230,5 milliards) friit apparaître que la masse des presta 
tions augmente de 9.7 '/o. Le taux de croissance effectif 
de 9,7 1/c ainsi obtenu est nettement supérieur. a in si que le 
révèle la hausse en volume du P.N.B., majoré de 50 ''/é. 
c'est-à-dire 6 ~1i:. 

Le second enquqemcut p ris par le Gouvernement consiste 
dans le foil que lmtervent ion de l'Etat pour 1971 dans le 
<lornaine social doit croître dans la mèrne mesure que k· 
budget ordinaire. 

Ainsi qu'il résulte de l'Exposé général, le budget ordi 
naire de !"Etat pour 1971 auquicnt e de 9,7 % par rapport 
au budget initial pour 1970. L'intervention de l'Etat pour 
197 l s'élève pour l'ensemble du secteur social à 70,3 mil 
liards contre 61,5 milliarrl» prévus au budget in it ia] de 1970. 

Abstraction bite des subventions en matière de chômage, 
dont ln variation annuelle est susceptible de rendre malaisée 
la comparabilité des chiffres, on peul constater que les rré 
dits sollicités pour 1971 ( 70, l milliards) dépassent ceux 
!iollicités pom 1970 ( 60,9 milliards) de 15, 1 % . 
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Het principe van de gelijkheid tussen het stijqinqsper 
centage van de gewone Rijksbegroting enerzijds en dat van 
de Iinanciële tussenkomst in de sociale sector anderzijds 
werd derhalve niet alleen in acht genomen maar ruim over 
troffen. 

Il. - Ontleding van de begrotingsdokumenten 
betreffende het Ministerie van Sociale Voorzorg. 

A. - Bijblad IJOOl" 1970. 

I-let dokument n" 6 van de Senaat behelst wat betreft 
Sociale Voorzorg, volgende begrotingswijzigingen. 

Begroting van Pensioenen (deel Sociale Voorzorg) 

lopend jaar 1970 : vermindering : 147,2 miljoen; 
voriqe jaren : hijkredicten : 96,2 miljoen. 

Eigenlijk Ministerie van Sociale Voorzorg : 

lopend jaar 1970 : ver:nindering : 17,7 miljoen; 
vorige jaren : bijkredieten : 41}2,9 miljoen. 

Het negatief saldo voor het lopend bcqrotinqsjaar 1970 
is, zowel wat de begroting van Pensioenen als wat de 
departementele begroting betreft, toe le schrijven aan de 
schrapping van het provisioneel krediet voor de indexstij 
ging. nl. resp. 331.5 en 535.2 miljoen voor de twee hier 
voren vermelde begrotingen. VJ eqcns o.m. het toepassen 
van bijzondere budgettaire technieken, zoals krediettrans - 
forten van l 969 naar 1970, is gebleken dat voor bepaalde 
omvangrijke begrotingsposten de indexprovisie zonder meer 
kon geannuleerd worden. 
Er zij bovendien genoteerd dat voormelde provisies de 

indexstijging voor 9 maanden (vanaf 1 april 1970) verte 
genwoordigde. De nieuwe verhoqinq van het indexcijfer 
op 1 november j.l. vereist een bijkrediet van 61,8 miljoen 
voor beide begrotingen, dat evenwel zal aangerekend wor 
den op de beschikbare kredieten v,111 het Ministerie van 
Financiën. 

Afgezien van bedoelde schrapping van provisionele kre 
dieten, worden hierna de belanqrijkste kredie.twijzi9inaen 
op het bijblad toegelicht : 

1. - Begroting uan Pensioenen. 

- Rijkstoebue aan de Rijksdienst voor werknemers 
pensioenen : + 241,2 miljoen. 

Deze vermeerderinq is voornamelijk te wijten aan de 
weerslag van de indexschommcliriqcn in 1970. De g loba Ic 
provisie werd dus voor deze begrotingspost wel degelijk 
aanqesprokcn. 

Gewaarborgd inkomen voor bejaarden : - 194 mil 
joen. 

Het aanvankelijk krediet van 1,4 miljard werd, bij toe- 
1x1ssing van een budgettaire bijbcpalinq opgenomen in het 
bijblad 1969. aariqevuld met een bedrag van 1 220 miljoen. 
zijnde het kredietsaldo van het hcqrotinqsjaar 1969. De 
uitqaven i.v.m. het gewaarborgd inkomen. hierbij rekening 

Le principe de I'éqalité entre le taux d'accroissement du 
budget ordinaire de l'Etat. d'une part. el l'intervention finan 
cière dans le secteur social. d'autre part. a non seulement 
été respecté, mais largement dépassé. 

II. - Analyse des documents budgétaires 
relatifs au Ministère de la Prévoyance sociale. 

A. - Feuilleton dnjustement pout 1970. 

Le document n" 6 du Sénat comprend, en ce qui concerne 
la Prévoyance sociale, les modifications budgétaires ci 
après 

Budget des pensions ( part de la Prévoyance sociale) 

année courante 1970 : diminution ; 147,2 millions; 
années antérieures : crédits supplémentaires : 96.2 mil- 

lions. 

Ministère de la Prévoyance sociale proprement dit 

année courante 1970 : diminution : 17,7 millions; 
années antérieures : crédits supplémentaires : 442.9 mil- 

lions. 

Le solde nérptif pour l'année bud qétaire courante de 
1970 est, tant en ce qui concerne le budget des pensions 
que le budget départemental, à imputer à la suppression du 
crédit provisionnel pour l'augmentation de I'indice, à savoir 
respectivement 331,5 et 535,2 millions pour les deux budgets 
mentionnés ci-dessus. En raison notamment de l'application 
de techniques budgétaires spéciales, par exemple le trans 
fert de crédits de 1969 à 1970, il a été possible, du moins 
pour certains postes budgétaires importants, d'annuler pure 
ment et simplement la provision pour l'index. 

En outre, il est à noter que: les provisions mentionnées 
représentaient l'augmentation de l'indice pour 9 mois (à 
partir du 1 ·' avril 1970). La nouvelle auqrnentation de J'in 
dice au 1 ,.,. novembre de cette année requiert un crédit sup 
plémentaire de 64,8 millions pour les deux budqets, qui sera 
cependant imputé sur les crédits disponibles à cet effet au 
budqct du Ministère des Finances. 

Indépendamment de la suppression visée des crédits pro 
visionnels. les plus importantes modifications des crédits 
figurnnt au feuilleton d'ajustement sont commentées ci 
dessous: 

1. - Buclyet des pensions. 

Subvenl10n de l'Etat à l'Office national des pensions 
pour travailleurs salariés : + 211,2 millions. 

Cette augmentation est due principalement à la réper 
cussion des Iluctuations de l'indice en 1970. La provision 
qlobale pour ce poste de budpet a, pm conséquent. effective 
ment été entamée. 

lious. 
Revenu sarêtnti pour personnes âgées ·- 194 mil- 

Le crédit initial de 1,4 milliard a été majoré. par appli 
cation d'une adjonction budgétaire reprise dans le feuille 
ton d'ajustement pour 1969, d'un montant de: :f: 220 mil 
lions. à savoir le solde d11 crédit de l'exercice budqétuire 
1969. Les dépenses re lativcs au revenu (l«rnnti. compte tenu 
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gehouden met de financiële weerslag van de 10 %-verho 
ging toegekend bij het koninklijk besluit van 23 juni 1970, 
konden dank zij vorenverrnelde overdracht aangerekend 
worden op een tot 1 206 miljoen gereduceerd begrotings 
krediet voor 1970. Het globaal beschikbaar bedrag van 
:!: 1 406 miljoen ( 1 206 + 220) volstaat dus ter financiering 
van het ge\vaarborgd inkomen en maakt het zelfs mogelijk 
af te zien van de toewijzing van een gedeelte van de qlo 
baie indexprovisie (cfr. supra), 

~ Invaliditeitspensioenen van de mijnwerkers : 

+ 92,7 miljoen voor 1970 en + 73,3 miljoen voor de 
vorige jaren. 

De aanpassing voor het lopend begrotingsjaar is nood 
zakelijk om de uitgaven te dekken die verbonden zijn aan 
de sociale proqramtnatie inzake pensioenen ( + 5 % met 
ingang van 1 juli 1970) alsmede om het hoofd te bieden 
aan de indexstijging op l april 1970. Het bijkrediet van 
73,3 miljoen voigt uit de definitieve rekening die door het 
Nationaal pensioenfonds voor mijnwerkers voor 1969 OViJe 
maakt werd inzake de uitbetaling van het invaliditeitspen 
sioen van de: mijnwerkers. 

2. - Begroting uan Sociele Voorzorg. 

- Vrijwillige mutualiteitsverzeke:ring : -· 50,7 miljoen. 

Tengevolge: van de veralqerneninq van de verplichte ver 
zekerinq van de geneeskundige verzorging met ingang van 
1 juli 1969, werd de Rijkstussenkomst (44 %) in de bij 
dragesom afgedragen door de vrijwillig verzekerden, op 
de begroting 1970 gehalveerd. Men weet immers dat het 
Rijksaandeel in de: vrijwillige verzekering berekend wordt 
op grond van de bijdragen die door de gerechtigden be 
taald werden tijdens het voorgaande jaar. Een beter inzicht 
in de: toestand van de in 1969 betaalde bijdragen heeft het 
mogelijk gemaakt het kredietgedeelte voorbehouden aan de 
vrijwillige verzekering inzake « geneeskundige verzorging » 
met 50,7 miljoen te verminderen. 

- Minder-validen : + 113,3 miljoen. 

Het gevraagd bijkrediet is hoofdzakelijk te wijten aan 
de indexstijging op 1 april 1970 en aan de nieuwe uitgaven 
voortvloeiend uit het voortdurend toenemend aantal aan 
vragen wegens de verbeteringen aangebrncht aan de wet 
gevin(J ten behoeve van de minder-validen. 
De financiële terugslag van de verhoging met 5 i)'Ó op 

1 juli 1970 van de gewone en de bijzondere tegemoetko 
ming aan de minder-validen wordt evenwel aangerekend op 
het provisioneel krediet van 89 miljoen uitgetrokken op de 
begroting von de Diensten van de Eerste Minister. Door 
toevoeging van de kredieten die: naar de begroting van 
Sociale Voorzorg moeten worden overgeheveld, wordt voor 
1970 het globaal beschikbaar krediet voor de minder-vali 
den op 2 034,5 miljoen gebracht. 

- Ziekte- en invahdu.eitsve rz ekerinq ( alsiemeen slelsel) : 

+ 336,3 miljoen voor 1970 en + l 69,7 miljoen voor 
vorige benrotingsjaren. 

Wcqcns de laa ttijdiqe goedkeuring va n de Z.I. Vi-bcqro 
ting voor 1970, kon de Rijksbijdrage in het aanvankelijk be 
qrotinqsdokument l 970 van Sociale Voorzorg niet met de 
vereiste nauwkeurigheid worden berekend. Het bcdraq van 
de Rijkstoeli1ge wordt thans in het bijblad bijgewerkt en 

de la répercussion financière de la m:;1 joration de 10 % pré 
vue par I'arrêté royal du 23 juin 1970, ont pu être imputées 
pour 1970 grâce au transfert mentionné ci-dessus, à la 
charge d'un crédit budgétaire réduit à 1 206 millions. Le 
montant disponible total de :1~ 1 406 millions ( 1 206 
+ 220) suffit donc pour le Iinancemcnt du revenu garanti 
et offre même la possibilité de renoncer à l'affectation 
d'une partie de la provision de l'indice ( dr. supra). 

- Pensions d'invalidité pour ouvriers mineurs : 

+ 92,7 millions pour 1970 et + 73,3 millions pour les 
années antérieures. 

L'ajustement du crédit pour l'exercice budgétaire courant 
est nécessaire pour couvrir les dépenses liées à la program, 
mation sociale en matière de pensions ( + 5 % à partir du 
l ,.,. juillet 1970), et pour faire: face à l'augmentation de 
l'indice au 1 ,,, avril 1970. Le crédit supplémentaire de 
73,3 millions résulte de la clôture définitive des comptes 
du Fonds national de retraite pour ouvriers mineurs pour 
1969 en matière de paiement de la pension d'invalidité des 
ouvriers mineurs. 

2. - Bridget de la Prévoyance sociale. 

- Assurance mutualiste libre : - 50,7 millions. 

Suite à la généralisation de l'assurance obligatoire des 
soins de santé à partir du 1 ''1 juillet 1969, l'intervention 
de l'Etat dans lé! somme des cotisations ( 44 % ) versées 
pour les assurés libres est réduite de moitié au budget pour 
1970. On sait que la part de l'Etat dans l'assurance libre est 
calculée sur les cotisations payées par les assurés durant 
l'année écoulée. Une meilleure vue de la situation des coti 
sations payées E'l1 1969 a permis de diminuer la parue des 
crédits destinés à l'assurance libre en matière de « soins 
de santé » de 50,7 millions. 

- Handicapés : + 113,3 millions, 

Le crédit supplémentaire demandé est dû essentiellement 
à l'augmentation de l'indice au 1 •·1 avril 1970 et à de nou 
velles dépenses résultant du nombre croissant de demandes, 
suite à l'arné lioration apportée à la législation en faveur 
des handicapés. 

La répercussion financière de: l'augmentation de. 5 % au 
[•·• juillet 1970 de l'allocation ordinaire et spéciale aux 
handicapés est toutefois imputée à la charge du crédit pro 
visionnel de 89 millions inscrit au budget des Services du 
Premier Ministre. Par l'apport des crédits à transférer à la 
Prévoyance sociale, le crédit global disponible pour 1970 
pour les handicapés est porté à 2 034,5 millions. 

,-- Assurance contre la maladie et l'invalidité ( régime 
qénéral) 

+ 336,3 millions pour 1970 et + I 69, 7 millions pour les 
exercices budgétaires précédents. 

En raison de l'approhation tardive du budget de l'A. M.I. 
pom 1970. la subvention de l'Etat n'a pu être cnlculèe avec 
la précision requise dans le document budgéU1ire initial pour 
1970 pour b Prévoyance sociale. Le montant de la sub 
vention de l'Etat est ajusté à l'heure actuelle dans le feuille- 
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met 187 miljoen verhoogd. Het saldo van het bijkrediet 
(148.5 miljoen) is te wijten aan de indexstijging. Tenslotte 
vloeit het bijkrediet van 169,7 miljoen voort uit de toepas 
sing van de wettelijke berekeningsmodaliteiten op de defi 
nitieve rekeningen van het R. L z. l. V. voor het jaar 1968. 
Het gaat hier hoofdzakelijk om de aanvullende Rijkstoelage, 
die een door de wet bepaald percentage van de werkelijke 
uitgaven moet uitmaken, zoals bv. 95 1/c van de kosten voor 
behandeling van de sociale ziekten, 50 % van de uitgaven 
inzake uitkeringen wegens ongeschiktheid tijdens het twee- 
de en derde en 95 %· van die uitgaven met betrekking tot 
het vierde jaar arbeidsongeschiktheid. 

De definitieve rekeningen van het R. I. Z. I. V. voor 1968 
geven als resultaat een mali van 343 miljoen voor de tak 
« geneeskundige verzorging » en een boni van 195,7 miljoen 
voor de tak « uitkerinqen ». Ten opzichte van het cijfer der 
uitgavenverrichtingen betreffende de geneeskundige verzor 
ging, t.t.z , 26,2 miljard, vertegenwoordigt het mali van 
343 miljoen 1,3 % en mag derhalve als zeer matig worden 
aangezien. 

-Ziekteverzekering voor zelfstandigen : 

+ 12,4 miljoen. 

Kredietaanpassing hoofdzakelijk te wijten aan de finan 
ciële terugslag van de sociale proqramrnatie voor de zelf 
standigen ( wet van 9 juni 1970) wat betreft de ziektever 
zekering. 

Kinderbijslagen voor werknemers : 

32,4 miljoen. 

Oie vermindering is de resultante van een reeks van kre 
dietaanpassingen in meer en in min. Bijkredieten waren 
noodzakelijk wegens de weerslag van de indexstijging op de 
Rijkstussenkomst in de uitbetaling van het kraamqcld (9,2 
miljoen) en voor de herziening van het krediet betreffende 
de kinderbijslag voor kinderen ten laste van sommige min 
der-validen en van studenten ( 4,5 miljoen). De qlobale ver 
mindering is evenwel voornamelijk te wijten aan de aan 
vankelijk te hoge raming van de kosten i.v.m. de kinderbij 
slag voor kinderen met minstens 66 9r. ongeschiktheid, die 
noch kinderbijslag noch tegemoetkoming voor minder-vali 
den genoten (- 46 miljoen). 

Kinderbijslagen voor zelfstandigen : 

+ 104,8 miljoen. 

Het krediet werd herberekend op grond van de bcpalin 
gen van de wet van 9 juni 1970 houdende sociale program 
matie voor de zelfstandigen. 

Beroepsziekten : 

+ 31 miljoen voor 1970 en + 153 miljoen voor vorige 
hegrotingsjaren. 

Het bijkredict voor 1970 moet het Rijksnandeel in de in 
dexerinqskostcn dekken. terwijl het bijkrediet van 153 mil 
joen de Rljkstusscnkomst in de uitbetaling van achte rstalliqe 
vergoedingen wegens silicose vcrteqcnwoordiqt. 

ton d'ajustement et majoré de 187 millions. Le solde du cré 
dit supplémentaire ( 148,5 millions) est dû i1 l'augmenta 
tion de l'indice ( 118,5 millions). Enfin, le crédit supplémen 
taire de 169,7 millions résulte de l'application des modalités 
de calcul légales de la subvention de l'Etat aux comptes 
définitifs de l'I. N.A. M.I. pour l'année 1968. 11 s'agit ici, 
en ordre principal, de la subvention complémentaire de 
l'Etat, qui doit constituer un pourcentage légal des dépen 
ses cffectioes, soit notamment 95 % des frais pom mala 
dies sociales, 50 % des dépenses en matière d'indemnités 
pour incapacité durant la deuxième et la troisième année et 
95 % de ces dépenses en ce qui concerne la quatrième année 
d'incapacité de travail. 

Les comptes définitifs de l'I. N. A. M. I. pour 1968 don 
nent comme résultat un mali de 343 millions pour la branche 
<< soins de santé » et un boni de 195,7 millions pour la bran 
che <( indemnités». Par rapport au chiffre des dépenses 
relatives aux soins de santé, c' est-à-dire 26,2 milliards, le 
déficit de 343 millions représente 1,3 % el peut en consé 
quence être considéré comme très minime. 

- Assurance contre la maladie des travailleurs indépen 
dants: 

+ 12,4 millions. 

Adaptation du crédit résultant en ordre principal de la 
répercussion Financière de la programmation sociale pour les 
travailleurs indépendants (loi du 9 juin 1970) en ce qui 
concerne l'assurance contre la maladie. 

,-, Allocations familiales pour travailleurs salariés : 

- 32.4 millions. 

Cette diminution est le résultat d'une série d'adaptations 
de crédit en plus ou en moins. Des crédits supplémentaires 
étaient nécessaires à cause de l'incidence de la hausse de 
l'indice sur l'intervention de l'Etat dans le paiement de l'al 
location de naissance (9,2 millions) et pour la révision du 
crédit relatif aux allocations familiales pour enfants à charqe 
de certains handicapés et d'étudiants (4,5 millions). La di 
minution globale résulte cependant en ordre principal du 
fait de l'estimation initiale trop élevée des coûts re.la tifs aux 
allocations familiales pour enfants atteints d'une incapacité 
de 66 % au moins, qui ne bénéficient ni d'allocations fomi 
hales. ni d'allocations pour handicapés (- 46 millions). 

Allocations Iamlliaies pour travailleurs indépendants : 

+ 104,8 millions. 

Le crédit ,1 été recalculé sur la base des dispositions de la 
loi du 9 juin 1970 portant proqrnmmation sociale eu faveur 
<les travailleurs indépendants. 

Maladies professionnelles : 

+ 31 millions pour 1970 et + 153 millions pour les exer 
cices budgétaires précédents. 

Le crédit supplémentaire. pour I 970 doit couvrir la part de 
l'Etat dans les Irais de l'indexation, tandis que le crédit 
supplémentaire de 153 millions représente lintervenriou de 
l'Etat dans le paiement d'arriérés en matière de réparation 
de la silicose. 
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- Tekort van de invaliditeitsverzekering voor mijnwer 
kers: 

+ 118,8 miljoen voor vorige begrotingsjaren. 

Het Rijk heeft progressief het sedert 1961 bestaande 
struktureel tekort van de invaliditeitsverzekering voor de 
mijnwerkers aangezuiverd. Het qevraaqde krediet moet het 
mogelijk maken de deficitaire toestand per 31 december 
1969 op te slorpen. 

B. -- Begrotingsvooruitzichten 1971. 

1. - Begroting uan Pensioenen voor het jaar 1971 : 

Aangezien de begrnting van Pensioenen belangrijke kre 
dieten behelst, die door het Ministerie van Sociale Voorzorg 
worden beheerd. wordt in de in bijlage opgenomen tabel I 
een schematisch overzicht verstrekt van de evolutie van deze 
kredieten over de jaren 1969, 1970 en 1971. 

Samengevat, geeft tabel I als resultaat 

1969 (uitgaven) : 11176.4 miljoen; 
1970 (oorspronkelijke voorstellen) : 11 337,3 miljoen: 
1970 ( aangepast, d.i. met inbegrip van de bi [kredieten] 

11 190,0 miljoen: 
1971 (huidige voorstellen) : 13195,6 miljoen. 

De onderlinge vergelijking van deze cijfers doet uitschij 
nen dat de aangevraagde kredieten voor 1971 stijgen met : 

16.4 % tegenover de oorspronkelijke begroting van 
1970; 

17,9 % tegenover de aangepaste kredieten van 1970. 

Indien men overigens. om een meer correcte vergelijking 
mogelijk te maken, aan de voorstellen voor 1971 een zelfde 
bedraq voor indexprovisie als dat van 1970 toevoegt, he 
komt men voor 1971 een verhogingspercentage van 19 % 
t.o.v. de aanvankelijke begroting 1970. 

Onderzoek 1Ja11 de begrotingskredieten. 

Met verwijzing naar tabel I wordt hierna toelichting ver 
strekt op de begrotingsrubrieken voor 1971 ( kolom 5) 
die t.o.v. de aangepaste kredieten voor 1970 (kolom 4) een 
schommeling van enige betekenis vertonen. Hierbij zij ge 
noteerd dat bedoelde kredieten voor l 970 aangepast 
zijn élan indexcoëfficiënt 132.5 ~:i; vanaf 1 april 1970 en 
dat de beqrotinq 197 l opqemaakt werd op basis van het 
coëfficiënt 135 % , met dien verstande dat een globale 
indexprovisie opgenomen is in de begroting van Finan 
ciën 1971. 

Werknemerspensio.-.nen 

+ 968,7 miljoen. 

Voor 1970 stemde het Parlement in met een voora f 
neming van 600 miljoen op de dotatie voor dat jaar aan 
de R. W. P., en wel om rekening te houden met de Iinan 
c:ii:'le weersh1g van de wet van 5 augustus 1968 tot vaststel 
ling van een zeker verband tus~en de pensioenstelsels v,111 
de openbare en die van de private sektor. 
Voor 1971 wordt een soortgelijke verrichtinÇJ voorgesteld, 

ditmanl beperkt tot 240 miljoen en uitsluitend nesteund op 
het vermoedelijk financieel c l Ickt van bedoelde wet 

- Déficit de l'assurance contre l'invalidité des ouvriers 
mineurs: 

+ 118,8 millions pour les exercices budgétaires précé 
dents. 

L'Etat a comblé de manière progressive le déficit struc 
turel existant depuis 19Gl du régime d'assurance contre l'in 
validité des ouvriers mineurs. Le crédit demandé doit per 
mettre de résorber le déficit existant au 31 décembre 1969. 

B. - Préoisions budgétaires pour 1971. 

1. - Budget des pensions pour l'année 1971 : 

Comme le budget des pensions prévoit des crédits impor 
tants, gérés par le Ministère de la Prévoyance sociale, il est 
donné un aperçu schématique de l'évolution de ces crédits 
au cours des années 1969, 1970 et 1971 ( cfr. tableau I en 
annexe). 

En résumé, le tableau I donne comme résultat 

1969 (dépenses): 11176,4 millions; 
1970 (propositions initiales) : 11 337,3 millions; 
1970 (ajusté, c'est-à-dire y compris les crédits supplé 

mentaires) : 11 190,0 millions; 
1971 (propositions actuelles) : 13 195,6 millions; 

La comparaison de ces chiffres révèle que les crédits 
demandés pour 1971 augmentent de : 

16.1 % par rapport au budget initial de 1970; 

17,9 % par rapport aux crédits ajustés pour 1970. 

Si par ailleurs, pour permettre une comparaison plus 
valable. l'on ajoute aux propositions pour 1971 un même 
montant pour la provision de l'indice. on obtient pour 1971 
un pourcentage d'augmentation de 19 % par rapport au 
budget initial de 1970. 

Examen des crédits du budget. 

En renvoyant au tableau I annexé, un commentaire est 
donné sur les rubriques du budget pour 1971 ( colonne 5) 
qui. par rapport aux crédits ajustés pour 1970 ( colonne 
1), présentent une fluctuation de quelque importance. Il 
convient de noter à cet égard que les crédits visés pour 
1970 sont adaptés au coefficient de l'indice de 132,5 i: à 
partir du l'' avril 1970 et que le budget pour 1971 a été 
établi sur la base du coefficient de 135 % , étant entendu 
qu'une provision globale pour l'indice est prévue au budget 
des Finances pour l 971. 

Pensions des travailleurs salariés : 

+ 968.7 millions. 

Le Parlement a approuvé pour 1970 un prélèvement 
de 600 millions sur la dotation pour cette année à 
I'O. N. P. T. S., et cela en tenant compte de la réper 
cussion financière de la loi du 5 août 1968 établissant 
certaines relations entre les régimes de pension du secteur 
public et ceux du secteur privé. 
Pour 1971, une opérution similaire est proposée, limitée 

cette fois à 240 millions et fondée de manière exclusive 
sur l'effet financier probable de la loi visée en ce qui con- 
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i.v.m. de regularisatie van een aantal tijdelijke personeels 
leden van het Bestuur van de Posterijen. In feite komt de 
beoogde verrichting er op neer de terugbetaling aan het 
Rijk van de sociale bijdragen betreffende het gedeelte van 
de beroepsloopbaan van hiervoren bedoelde beambten, dat 
aanneembaar erkend wordt voor de pensioenregeling van de 
overheidssektor. aan te rekenen door vermindering van de 
Rijksdotatie aan de R. W. P. Omwille van de doeltreffend 
heid heeft de Regering er, zoals vorig jaar, de voorkeur 
aan gegeven de wettelijke dotatie in te krimpen in plaats 
van een schuldvordering van 240 miljoen op de Rijksmidde 
lenbegroting in te schrijven. 
De tweede budgettaire bepaling betreffende de Rijkstoe 

lage aan de R. W. P. houdt verband met de inwerkingtre 
ding van de arbeidsgerechten. Een vermindering van 10 mil 
joen werd toegepast, in verhouding met de ontlasting die 
voor de R. W. P. voortvloeit uit het wegvallen van de wer 
kingskosten van de administratieve rechtsprekende commis 
sies, waarvan de. arbeidsgerechten de activiteiten hebben 
overgenomen sedert 1 november 1970. 

- Gewaarborgd inkomen : + 394 miljoen. 

Evenvermeld verschil blijkt uit de vergelijking van de 
louter budgettaire kredieten ( 1971 t.o.v. 1970 aangepast). 
Indien men evenwel rekening houdt met de hiervoren uit 
eengezette werkelijke toestand van de voor 1970 beschik 
bare kredieten ( eigenlijke begrotingskredieten, verhoogd 
met het naar l 970 qetransfereerde kredietsaldo) dan wordt 
het verschil gereduceerd tot nagenoeg 200 miljoen. 

Hoe dan ook, het krediet voor 1971 werd berekend met 
inachtneming enerzijds van de thans gekende noodwen 
digheden op het stuk van de verkregen rechten inzake 
ouderdomsrentebijslag en van het gewaarborgd inkomen en 
anderzijds van de financiële middelen die vereist zijn om de 
in de Regeringsverklaring aangekondigde nieuwe voordelen 
in de loop van 1971 toe te kennen. 

~ Invaliditeitspensioenen van de mijnwerkers : + 585.3 
miljoen. 

De genoteerde verhoging van het krediet voor 1971 is 
voornamelijk toe te schrijven aan het gecumuleerd effekt 
van de pensioenverhoging met 5 ;'c, die overeenkomstig 
de verbeterde sociale programmatie uitgestippeld in de 
Regeringsverklaring ten voordele van de pensioengerech 
tigden, in 1972 voor de derde maal zal worden toegekend. 

ln de sektor van invaliditeitsverzekering voor mijnwer 
kers is de financiële weerslag voortvloeiend uit die maat 
regel alsmede uit andere specifieke verbeteringen, zoals de 
versoepeling van de tockenninqsvoorwaarden der invalidi 
teitsuitkeringen. integraal ten laste van het Rijk. 

2. - Begroting van het eigenlijk Ministerie uan Sociale 
Voorzorg voor l 9ï 1 : 

Zoals de in bijlage uevoegde tabel Il vermeldt. bed raagt 
het begrotingsontwerp voor 1971 : 2ï 926.6 miljoen. 
Dit cijfer vertegenwoordigt bijna 9 S{ van het qlobaal 

bedrag van de gewone Rijksbeçiroting en naqenoeg 40 ~{: 
van de kredieten met sociale inslag verspreid over de be 
groting van de verschillende ministeries die betrokken zijn 
bij het sociaal beleid. 

Het blijkt uit het ingediende begrotingsdokument en uit 
de tabel Il dat de bl:"grotingskredieten voor Sociale Voor 
zorg als volgt evolueren over de lantst« drie jaren : 

cerne la régularisation d'un nombre d'agents temporaires de 
l'Administration des Postes. En Iait, l'opération visée revient 
à imputer par contraction à due concurrence de la dotation 
de l'Etat à 1'0. N. P. T. S., Je remboursement à l'Etat des 
cotisations sociales concernant la partie de la carrière pro 
fessionnelle des membres du personnel susvisés, prise en 
considération pour le régime de pension du secteur public. 
Pour des raisons d'efficacité, le Gouvernement a préféré, 
comme l'année précédente, diminuer la dotation légale au 
lieu d'inscrire une créance de 240 millions au budget des 
Voies et Moyens. 

Une deuxième disposition budgétaire concernant la sub 
vention de l'Etat à !'O. N. P. T. S. a trait à la mise en acti 
vité des tribunaux du travail. Une diminution de l O mil 
lions a été appliquée, en rapport avec la décharge résultant, 
pour l'O. N. P. T. S .. de la suppression des frais de fonction 
nement des commissions administratives juridictionnelles, 
dont les activités ont été reprises par les tribunaux du tra 
vail à partir du 1,-,. novembre 1970. 

- Revenu garanti : + 394 millions. 
La différence précitée ressort de la comparaison des cré 

dits purement budgétaires (1971 ajusté par rapport à 1970). 
Si l'on tient compte cependant de la situation réelle exposée 
ci-dessus des crédits disponibles pour 1970 ( crédits budgé 
taires proprement dits, majorés du solde des crédits trans 
féré à 1970), la différence est réduite à quelque 200 mil 
lions. 
Quoi qu'il en soit, le crédit pour 1971 a ét.é calculé en 

tenant compte, d'une part, des nécessités actuellement con 
nues en matière de droits acquis de majoration de rente de 
vieillesse et de revenu garanti et d'autre part, des moyens 
financiers nécessaires pour octroyer dans le courant de 
1971 les nouveaux avantages annoncés dans la Déclaration 
gouvernementale. 

- Pensions d'invalidité des ouvriers mineurs: + 585,3 mil 
lions. 

La majoration constatée du crédit pour 1971 est due en 
ordre principal à l'effet cumulatif de la majoration de pen 
sion de 5 ')é- à appliquer pour la troisième fois en 1971, en 
conformité cle la programmation sociale (améliorée ulté 
rieurement) prévue clans la Déclaration gouvernementale en 
faveur des pensionnés. 
Dans le secteur de l'assurance contre l'invalidité des 

ouvriers mineurs, la répercussion financière découlant de 
cette mesure, de même que d'autres améliorations spécifi 
ques. comme l'assouplissement des conditions d'octroi des 
indemnités d'invalidité, est à charge intégrale de l'Etat. 

2. - Budget du Ministr'rc de la Préuoyance sociale pro" 
pre ment dit pour 1971: 

Ainsi qu'il est dit au tableau Il repris en annexe, le 
projet de budget pour 1971 s'élève à 27 926.6 millions. 
Ce montant représente environ 9 ':l du montant glob,1] 

du budqet ordinaire de l'Etat et quelque 40 ~+ des crédits 
à caractère social. répartis sur les budgets des différents 
rnimstères intéressés à b politique sociale. 

H ressort du document budgétaire déposé et du tableau 
synoptique li que les crédits hud qètairc« pour la Pré 
voyance sociale évoluent. au cours des trois dernières 
années, de la ruanière ci-après 
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1969 (uitgaven) : 21 854,2 miljoen; 

1970 (oorspronkelijke voorstellen) : 25 075.9 miljoen; 

1970 (aangepast, d.i. met inbegrip van de bijkredieten) 
25 058,3 miljoen; 

1971 ( huidige voorstellen) : 27 926,6 miljoen. 

De onderlinge vergelijking van deze cijfers doet uitschij 
nen dat de aangevraagde kredieten voor 1971 stijgen met : 

11, 4 % tegenover de oorspronkelijke begroting van 1970; 
11,2 % tegenover de aangepaste kredieten van 1970. 

, 
Evenals voor de begroting van Pensioenen, moet aan de 

voorstellen 1971 een zelfde indexprovisie toegevoegd wor 
den om een geldige vergelijking met de aanvankelijke be 
grotingsvoorstellen voor 1970 mogelijk te maken. Rekening 
qehouden met die correctie, vertoont de begroting van 
Sociale Voorzorg voor 1971 een stijging met 13,5 % 
t.o.v, 1970. Zoals hierna vermeld komt de globale index 
provisie 1971 voor op de begroting van Financiën. 

Onderzoek van de begrotingskredieten. 

Hierna worden, in de volgorde van de in bijlage opge 
nomen tabel II de belangrijkste kredieten gecommentarieerd 
en wordt eventueel een verantwoording verstrekt aangaande 
het verschil dat zou blijken uit de vergelijking tussen de 
voorstellen voor 1971 (kolom 5) en de aangepaste cijfers 
voor 1970 ( kolom 4) . 
Zoals voor de begroting van Pensioenen dient hier even 

eens gewezen op het feit dat de aangepaste begrotingskre 
dieten voor 1970 berekend zijn aan mdexcoëfficiënt 
132,5 % vanaf 1 april 1970, terwijl de voorstellen voor 
1971 opgemaakt zijn op basis van het coëfficiënt 135 '/4, dat 
trouwens sedert 1 november 1970 reeds bereikt werd, De 
op de begroting van Financiën globale indexprovisie is er 
toe bestemd de eventuele indexstijginq in de loop van 
1971 op te vangen. 

Administratiekosten : +- 20,5 miljoen. 

De hier vermelde vcrhoqinq mag als normaal aanqez ien 
worden, gelet n .I. op de evolutie van <le uitqaven voor de 
bezoldiging van het personeel. met uitsluiting evenwel van 
die betreffende nieuwe rccruterinqcn, al dan niet te wijten 
aan een eventuele kaderuitbrcidinq. waarvoor provisionele 
kredieten voorhanden zijn op de beqrotinq van het Open 
baar Ambt. 

- z. I. V.-loontrekkenden + 919,1 miljoen. 

Zoals in de Algemene toe.lich tinq (dr. pag. 76 et 77) 
omstandig wordt uiteengezet, wordt het belangrijk probleem 
van de [inancierinq van de Z. I.V. sedert qcruime tijd 
\:)rondig onderzocht in ovcrlcq met alle betrokken partijen. 
Tot dusver zijn geen conclusies voorhanden van de werk 
qroep die. onder het voorzitterschap van de Minister van So 
ciale Voorzorg de middelen opspoort om een verantwoorde 
beheersing van de stijgende evolutie van de uitqave n te be 
reiken. Parnllcl met die werkgroep. onderzoekt thans een 
ministeriële werkqrocp meer specifiek het probleem van het 
tekort van 5.1 mil jard op de ontwerp-begroting 1971 voor de 
tak « gezondheidszorgen ,.,. Zopas in het bezit gesteld van 
de synthese nota met de diverse voorstellen en adviezen van 
de meeste leden van het beheerscomité van de Dienst voor 
~1cnecskundige vcrzorqinq van het R. l. Z. I.V. omtrent de 
deficitaire bcqrotinq 1971, :,il laatstbedoelde ministeriële 
werkqrocp ccrlanq een definitieve beslissin9 ter qoed keuriuq 
,1,111 de Regering kunnen voorlcqqcn . Meer technische corn- 

1969 (dépenses) : 21.854 ,2 millions; 

1970 (propositions initiales) : 25 075,9 millions; 

1970 ( ajusté, c'est-à-dire y compris les crédits supplé 
mentaires) : 25 058,3 millions; 

1971 (propositions actuelles) : 27 926,6 millions. 

La comparaison de ces montants montre que les crédits 
sollicités pour 1971 augmentent Je: 

11,4 % par rapport au buget initial de 1970; 
11 ,2 % par rapport aux crédits ajustés de 1970. 

Comme dans le cas du budget des Pensions, il convient 
d'ajouter aux propositions pour 1971 une même provision 
pour indexation afin de permettre une comparaison valable 
avec les propositions budgétaires initiales pour 1970. Compte 
tenu de cette correction, le budget de la Prévoyance sociale 
pour 1971 est en augmentation de 13,5 % par rapport à 
1970. Comme il est précisé ci-après, la provision globale 
pour l'indexation est prévue au budget du Ministère des 
Finances. 

Analyse des crédits budgétaires. 

Les principaux crédits sont commentés ci-après, dans 
l'ordre du tableau II repris en annexe, avec, le cas échéant, 
la justification de la différence qui ressort de la comparai 
son entre les propositions pour 1971 (colonne 5) et les 
chiffres ajustés pour 1970 ( colonne 4). 

Tout comme pour le budget des Pensions. il faut égale 
ment signaler ici que les crédits budgétaires ajustés pour 
1970 sont calculés au coefficient 132,5 % de l'index à 
partir du ] ''1 avril 1970, tandis que les propositions pour 
1971 sont établies au coefficient 135 % , déjà atteint depuis 
le 1 '',. novembre 1970. La provision globale pour indexation 
inscrite au budget des Finances est destinée à faire face à 
la hausse éventuelle de l'index dans le courant de 1971. 

- Frais d'administration : + 20.5 millions. 

L'augmentation mentionnée ci-dessus peut être considérée 
comme normale, compte tenu de l'évolution des dépenses 
de rémunération du personnel. à l'exclusion cependant de 
celles qui concernent les nouveaux recrutement dus ou non 
à une extension éventuelle du cadre. pour laquelle des crè 
dits provisionnels sont inscrits au budget de la Fonction 
publique. 

- A. M. 1. --- travailleurs salariés +- 9 l 9.1 millions. 

Comme il en a été fait état en détail dans l'Exposé 
Général ( dr. pages 76 et 77). le problème important du 
financement de l' A. M. 1. est examiné depuis pas mal de 
temps avec toutes 11:"s parties en cause. Jusqu'à présent. 
les conclusions du groupe de travail, qui s'emploie sous b 
présidence du Ministre de la Prévoyance sociale à re, her 
cher les moyens de maitriser de manière justifiée l'évo 
lution croissante des dépenses. n'ont pas encore été dépo 
sées. ParallèleP1enl à cc groupe tic travail, UH ]1'0upe de 
travail ministé.riel examine plus sp{>cifiqucment le problème 
du déficit de 5,1 milliards au projet de budget 1971 pour 
b branche des « soins de santé ». Récemment mis en pos 
session de la note de synthèse contenunr les divers avis 
et propositions émanant de la plupart des membres du 
Comité d,, gestion du Service <les soins de santé de: 
l'I. N.A. M.l. concernant Ic budqet déficitaire 1971, CP 
q roupe de travail ministériel sera incessamment à même 
de soumettre une décision définitive à l'approbation du 
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mentaar betreffende de evolutie van de Z. L V.-hegroting 
vindt men hierna in hoofdstuk VII van het tweede deel. 

Wat de Rijkstussenkomst inzake ziekte- en invaliditeits 
verzekering betreft, was het vanzelfsprekend tot dusver on 
mogelijk een definitief bedrag in te schrijven. Na de 
regeringsbeslissing omtrent de begroting van de Z. LV. 
œgeling, zal de globale kwestie met al de financiële impli 
katies ervan worden geregeld. 

Ziekteverzekering voor zelfstandigen : + 21'1,8 mil- 1 ~ Assurance-maladie des travailleurs indépendants 
joen. + 214,8 millions. 

Het gaat hier eveneens om een voorlopige inschrijving 
van de Rijkssubsidie 1971 aan de regeling. De door de Re 
gering te treffen beslissingen inzake het algemeen stelsel 
van de Z. I. Vi-sektor, zullen mutatis mutandis ook toe 
passelijk zijn op het begrotingsontwerp van de ziektever 
zekering van de zelfstandigen, dat in zijn huidige vorm 
een mali vertoont van 700.5 miljoen. 

Er zij aanqestipt dat bij het opmaken van die begro 
ting rekening werd gehouden met de op 1 juli 197 l in 
gaande verruiming van de verzekering, overeenkomstig de 
wet van 9 juni 1970 betreffende de sociale proqramrnatie 
voor zelfstandigen. 

Vrijwillige mutmditeitsverzekering : - 76.9 miljoen. 

De vastgestelde vermindering is te wijten aan het feit 
dat de uitbreiding op I juli 1969 van de verplichte verze 
kering voor geneeskundige verzorging tot praktisch gans 
de bevolking, op de begroting 1971 haar volledige finan 
ciële weerslag doet gelden, dit tengevolge van de bestaande 
subsidiëring5modaliteiten, t.t.z. dat de Rijkstoelage slaat op 
de tijdens het voorgaande jaar betaalde bijdragen. In de 
commentaar op de bijkrcdieten werd hierop reeds allusie 
qernaakt. 

- Minder-validen : + 210,5 miljoen. 

Deze verhoging stemt ongeveer overeen met de in de 
Regeringsverklaring opgenomen budgettaire programma 
tie ten behoeve van de zwaar gehandicapten. Bij punt 131 
van die verklaring wordt immers bepaald dat de derde 
tranche van 200 miljoen tot financiering van nieuwe so 
ciale voordelen ten gunste van de minder-validen in de 
Rijksbegroting 1971 zou opgenomen worden. 

Het hier besproken begrotingsartikel behelst evenwel uit 
sluitend de kredieten bestemd tot uitbetaling van de eigen 
lijke tegemoetkoming arm minder-validen. Het Regerings 
prourammé1 ten behoeve van de gehandicapten omvat van 
zelfsprekend andere activiteiten, die o.m. ook ten laste ge 
legd worden van de bcqrotin q van andere sociale depar 
tementen, zoals Volksgezondheid, Tewerkstelling en Ar 
beid, enz. 

De qevoeliqe sti jq inq van hel voor 1971 bij deze begro 
tingspost aangevraagd krediet t.o.v. 1970. wijst duidelijk 
op de vaste wil van de Re9ering de hnunctë!e inspanning 
op het specifieke gehied van de tegemoetkomingen aan de 
minder-validen onverpoosd voort te ccttcn. Commentaar 
omtrent de talrijke en belangrijke vcrbetcrinqcn die sedert 
1968 werden doorgevoerd en die mede de omvang van het 
hudgettair krediet voor 197 l bepalen. vindt men bij hoofd 
stuk IV van deel II. 
Het voor 1971 uitqctrokken bedrag behelst. overeenkom 

stig de Rcqeringsverklarin9 een provisie voor de Hnancie 
ring Vi111 de nieuwe sociale voordelen die in 1971 ter uit 
vocrinq van het regerin0sprogrammil zullen toegekend wor · 
den. 

Gouvernement. Des commentaires plus techniques sur 
l'évolution du budget A. M.I. sont donnés ci-après, au cha 
pitre VII de la deuxième partie, 
Quanl à l'intervention de l'Etat en matière d'assurance 

maladie-invalidité, il était évidemment exclu jusqu'à présent 
d'en fixer le montant définitif. Après ia décision gouverne 
mentale concernant le budget de l' A. M. 1., la ques 
tion sera réglée dans son ensemble, de même que seront 
réglfrs ses implications financières. 

lei également, il s'agit d'une inscription provisoire de la 
subvention de l'Etat pour 1971 à ce régime. Les décisions à 
pendre par le Gouvernement pour le régime général du sec 
teur A. M.I. seront applicables. mutatis mutandis, au projet 
de budget de l'assurance-maladie pour les travailleurs indé 
pendants qui accuse, sous sa forme actuelle, un déficit de 
700.5 millions. 

Observons, cependant, qu'il a été tenu compte, lors de 
l'élaboration de ce budget, de l'extension de l'assurance 
à partir du !'"' juillet l 971, conformément à la loi du 
9 juin l 970 concernant la programmation sociale en faveur 
des travailleurs indépendants. 

- Assurance mutualiste libre - 76.9 millions. 

La diminution constatée est due au fait que l'extension 
au l "' juillet 1969 de l'assurance obligatoire dans le domaine 
des soins de santé à la quasi-totalité de la population aura 
une incidence Financière intégrale sur le budget de l 971, 
ceci conformément é1UX modalités existantes en matière de 
subventionnerneut: la subvention de l'Etat se rapportant 
aux cotisations payées au cours de l'année précédant celle 
de l'inscription budqétaire. Une allusion y a déjà été faite 
dans le commentaire concernant les crédits supplémentaires. 

- Handicapés : + 210,5 millions. 

Cette majoration correspond à peu près à la program 
mation budgétaire reprise dans Ja Déclaration gouverne 
mentale en faveur des handicapés graves. En effet, le point 
131 de cette déclaration prévoit que la troisième tranche de 
200 millions affectée au financement des nouveaux avan 
tages sociaux en Faveur des handicapès sera inscrite ,1u 
budget de l'Etat pour 1971. 

Toutefois, l'article du budget en discussion comporte 
exclusivement les crédits destinés au paiement de l'alloca 
tion aux handicapés proprement dite. Cependant, le pro 
gramme qouverricrncntal en faveur des handicapés com 
porte d'autres activités, dont ia charge financière est im 
putée au budqct d'autres départements sociaux, tels que 
ceux de la Santé publique, de l'Emploi et du Travail, etc ... 

La hausse sensible par rapport à 1970 du crédit sollicité 
pour 1971 à ce poste hudgéL1ire montre la forme vo 
lonté du Gouvernement de poursuivre sans répit ses efforts 
financie rs dans le domaine spécifique des allocations aux 
handicapés. Le corn mentnir e sur les nombreuses et imper 
tantes améliorations réalisées depuis 1968 qui déterminent 
également le volume du crédit budgétaire pour 1971 est 
donné au chapitre lV de la portie IL 

Le montunt inscrit pour 1971 comporte, selon la Déclara 
lion srouvcn1cmcnli1!e. une provision destinée au finance 
ment des nouveaux ,wanta;ys sociaux qui seront octroyés en 
l CJ71, en exécution du pro9n1mme nouvernement,1!. 
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- Beroepsziekten + 399 miljoen. 1 - Maladies professionnelles : + 399 millions. 

De gunstige evolutie van de financiële toestand van het 
Fonds voor de Beroepsziekten sedert de laatste twee jaar 
is ontegensprekelijk het bewijs van de deugdelijkheid van 
de bij de wet van 24 december 1968 doorgevoerde sanering. 

De qeleidelijke opvoering van de Rijkstussenkomst ( 1 252 
miljoen voor 1969, 2 171 miljoen voor 1970 en 2 570 mil 
joen voor 1971) is hoofdzakelijk het gevolg van twee be 
palingen van voornoemde wet. De eerste, een financiële 
maatregel, verhoogde progressief het peil (50 % opgevoerd 
tot 65 % } van de Rtjkstussenkomst in de schadeloosstelling 
van de mijnwerkerspneumoconiosis. De tweede bepaling gaf 
aanleiding tot een belangrijke sociale verwezenlijking, mrt 
name de geleidelijke afschaffing van art. 70, § 1, van de 
wet van 24 december 1963. De mijnwerkers die op 31 de 
cember 1963 een invaliditeitspensioen genoten en dienten 
gevolge verstoken bleven van de meer voordelige uitkering 
wegens beroepsziekte, kunnen met ingang van 1 januari 
1970, anderen op 1 januari 1971, naargelang zij 75 % en 
meer of tussen 75 o/o en 50 % werkongeschikt zijn. aan 
spraak maken op de bij de nieuwe wetgeving op de be 
roepsziekten gewaarborgde schadeloosstelling. 

De nieuwe uitgaven voor 1971 verbonden aan de af 
schaffing van artikel 70, § 1, worden geraamd op respek 
tievelijk 800 miljoen voor de mijnwerkers met 75 % en 
meer arbeidsongeschiktheid en 250 miljoen voor de mijn 
werkers met meer dan 50 % werkonbekwaamheid. 

De voor 1971 aangevraagde Rijkstoelage aan het Fonds 
voor Beroepsziekten bedraagt 2 570 miljoen, d.w.z. 20,l % 
meer dan in 1970 en behelst een krediettranche van 682.5 
miljoen te wijten aan de maatregel waarbij artikel 70, § l, 
werd afgeschaft en waarvan de zwaarst getroffen invalide 
mijnwerkers genieten. 

- Kinderbijslagen voor loontrekkenden + 7,7 miljoen. 1 - Allocations familiales pour travailleurs salariés 
+ 7,7 millions. 

Het forfaitair Rijksaandeel in de financiering van de 
familiale prestaties werd op hel traditioneel peil gehand 
haafd. De omstreden kwestie van de aanwending van een 
deel van de reserves van de R. K. W. wordt in het tweede 
deel van deze uiteenzetting uitvoerig besproken. 

Benevens evenvermelde tussenkomst van 600 miljoen. 
draagt het Rijk in deze sektor nog volgende lasten : 

a) aandeel in de verhoging van het kraamqeld: 

b) integrale kosten van de uitbetaling van de kinrier 
bijsl,1g : 

l ") aan kinderen ten laste van sommige rnmtlcr-va lidun 
en van studenten; 

2") voor kinderen met minsten 66 % arbeidson qeschikt 
heid en die noch kinderbijslag, noch teqemoetkominq voor 
minder-validen genieten. 

Voor I 971 bedra qen de kredieten voor de drie vorenbe 
doelde uitqavencateqorieëu resp. 195. 3. 8 en 5 miljoen. 

- Kinderbijslagen voor zelfstendiqen + 165.?miljoen., 

Het voor 1971 ingeschreven krediet beantwoordt aan de 
terznke geldende bepalinqen van de wet van <J juni 1970 
op de sociale proqrarnmatle voor zelfst,mdi~Jen. 

L'évolution favorable dont témoigne depuis les deux der 
nières années la situation financière du Fonds des maladies 
professionnelles fournit indiscutablement la preuve du bien 
fondé de l'assainissement exécuté en vertu de la loi du 
24 décembre 1968. 

La majoration progressive de l'intervention de l'Etat 
( 1 252 millions pour 1969. 2 l 71 millions pour 1970 et 2 570 
millions pour 1971) est principalement due à deux dispo 
sitions de la loi précitée. La première, une mesure Ïinancière, 
a majoré progressivement le niveau ( 50 % portés à 65 o/o) 
de l'intervention de l'Etat dans la réparation de la pneumo 
coniose de I' ouvrier mineur. La deuxième disposition a per 
mis une importante réalisation sociale, à savoir la suppres 
sion progressive de l'art. 70. § 1 •. ,. de la loi du 21 décem 
bre 1963. Les ouvriers rn ineurs bénéficiant au 31 décembre 
1963 d'une pension d'invalidité et étant de ce fait exclus du 
bénéfice de l'allocation plus avantageuse pour maladie pro 
fessionnelle peuvent. à partir du 1 ,., janvier 1970 ou à la 
date du l' 1 janvier 1971. selon qu'ils sont atteints d'une 
incapacité de travail de 75 ~·,0 et plus ou située entre 75 % 
et 50 ;-f. prétendre lc1 réparation garantie par ];, nouvelle 
loi relative aux maladies professionnelles. 

Les nouvelles dépenses pour 1971 résultant de la sup 
pression de l'article 70, § I", sont évaluées respectivement 
à 800 millions pour les ouvriers mineurs atteints d'une inca 
pacité de travail de !' ordre de 75 ~ïo et plus et à 250 mil 
lions pour les ouvriers mineurs atteints d'une incapacité de 
travail de plus de 50 % . 

Le subside de l'Etat en faveur du Fonds des maladies 
professionnelles sollicité pour 1971 s'élève à 2 570 millions, 
soit une majoration de 20, 1 <f par rapport à 1970, et com 
porte une tranche de crédit de 682.5 millions résultant de 
la suppression de l'article 70, ~ 1 •r, mesure dont bénéficient 
les ouvriers mineurs invalides le plus gravement atteints. 

La contribution forfaitaire de l'Etat an financement des 
prestations familiales a été maintenue au niveau tradition 
nel. La question controversée de l'affectation d'une partie 
des réserves de l'O. N. A. F. T. S. est détaillée dans la 
deuxième partie de cet exposé. 

Outre l'intervention de 600 millions précitée, l'Etat sup 
porte encore dans ce secteur les charges suivantes : 

a) quote-part dans la majoration de l'allocation cle nais 
sauce: 

b) frais intégraux afférents au paiement des allocations 
familiales : 

1 ") aux en fonts à charge dl'. certains invalides et détu 
diants: 

2'') pour les enfants atteints d'une incapacité de travail 
d'au moins 66 ~'r· et qui ne bénéficient: ni d'allocations 
familiales. ni d'allocations pour handicapés. 

Pour 1971, les crédits s'élèvent respectivement en ce qui 
concerne les trois catèqorics de dépenses précitées, à 195, 
3. 8 et 'i millions. 

-- Allocations familiales pour travailleurs indépendants : 
+ 165. 7 millions. 

Le crédit inscrit pour l 971 résulte des dispositions y affé 
rentes de la loi du 9 juin l 970 relative à la proqrarnmation 
so(i,ile pour les rravailleurs indépendants. 
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Een budgettaire bijbepaling voorziet bovenrlien in de 
mogelijkheid dit krediet ter beschikking te stellen van de 
Minister van Middenstand, op grond nl. van de wet hou 
dende oprichting van een Rijksinstituut voor de sociale: 
verzekeringen der zelfstandigen. Deze wet strekt er o.m, 
toe de R. K. Z. en de R. S. V. Z. te fusioneren en de nieuwe 
instelling onder de voogdij te plaatsen van de Minister· 
van Middenstand. 

- Terugvorderbaar voorschot aan het R. I. Z.I. V. (pro 
memorie). 

In de tabellen van het begrotingsontwerp 1971, wordt bij 
titel II - Buitengewone uitgaven - gewag gemaakt van de 
toekenning in 1970 van een teruqvorderbaar voorschot van 
1 miljard. Dit bedrag werd inderdaad, door middel van een 
« begrotingsberaadslaging » ter beschikking van het 
R. L Z.I. V. gesteld om in zekere mate bij te dragen tot het 
vlotmaken van de thesaurie van de ziekenfondsen, die ern 
stige moeilijkheden ondervonden om de regelmatige uitbe 
talingen van de gezondheidsprestaties te verzekeren, voor 
namelijk t.o.v. de instellingen of personen die het stelsel van 
zg. « derde betalende» toepassen. 

3. - Beqrotinqen uan de instellingen van openbaar nut. 

Spijt de bekommernis om de begroting van de onder het 
Ministerie van Sociale Voorzorg ressorterende instellingen 
van openbaar nut te kunnen publiceren samen met de begro 
ting van het eigenlijk Ministerie, is dit materieel niet moge 
lijk geweest voor het begrotingsontwerp 197 l. 

De begrotingen van de parastatale instellingen voor 1971. 
exclusief die van het R. I. Z. I. V" zijn evenwel door de 
bevoegde beheersorganen goedgekeurd en door de vooqdij 
overheid bekrachtigd. 

De verzekering werd verkregen dat de afzonderlijke pu• 
hlicatie van de begrotingen der instellingen van openbaar 
nut zonder grote vertraging en alleszins tijdens de bespre 
king van de begroting zal kunnen gebeuren. 

TWEEDE DEEL 

SOCIALE ACTIVITEITEN. 

I. - Sociale Zekerheid. 

Op 1 januari 1970 trad de wet van 27 juni 1969 tot 
herziening van de besluitwet van 28 december 1944 be 
treffende de maatschappelijke zekerheid der arbeiders, in 
werking alsook het koninklijk besluit van 28 november 
1969 tot uitvoering van die wet. De draagwijdte van die .tek 
sten werd, tijdens de voordracht van de begroting 1970. 
gecommentarieerd. 

1 ") De wet uan 27 juni 1969 werd gewijzigd bij de wet, 
ten van 23 december 1969, van 26 maart 1970 en van 
5 juni 1970. 

a) De wet l'illl 23 december 1969 heeft allereerst, de 
tekst van de wet van 27 juni 1969. ten aanzien van de be 
dragen en van de grenzen van het loon, van toepassing 
inzake pensioenbijdragen, in overeen stemm inq qcbracht met 
het bepaalde van de wet van 24 juni 1969 lot verhoqin (J 
van de werknemerspensioenen. Zij beeft, bovendien. de 
bijdrage bestemd voor de se ktor qenccskundiqe verzor\)illtJ 
van de ziekte- en Invaliditeitsvcrzekerinq. onder de maand 
grens van 15 750 F gebracht en heeft de bijdrngcvoet van 

En outre, une adjonction budgétaire prévoit la possibilité 
de mettre ce crédit à la disposition du Ministre des Classes 
moyennes, sur la base notamment de la loi portant création 
d'un Institut national des assurances sociales pour travail 
leurs indépendants. Cette loi a notamment pour objet de 
fusionner l'O.N.A.F.T.I. et 1'0.N.A.S.T.I. et de placer 
le nouvel organisme sous la tutelle du Ministre des Classes 
moyennes. 

- Avance récupérable à I'I. N.A. M.I. (pour mémoire). 

Aux tableaux du projet de budget pour 197 l figure pour 
mémoire au titre II - Dépenses extraordinaires - l'octroi 
en 1970 d'une avance récupérable d'un montant de 1 mil 
liard. En effet, une délibération budgétaire a mis cette 
somme à la disposition de l'I. N.A. M.I. afin de contribuer 
clans une certaine mesure à renflouer la trésorerie des 
mutualités qui ont éprouvé dl:'. grandes difficultés à assurer 
le paiement régulier des prestations de santé, surtout à 
l'égard des établissements ou des personnes appliquant le 
système du tiers payant. 

3. - Budgets des organi$tnes d'intérêt public. 

Malgré le souci de pouvoir publier simultanément le pro, 
jet de budget des organismes d'intérêt public relevant du 
Ministère de la Prévoyance sociale et le budget proprement 
dit du Ministère, cela s'est avéré matériellement impossible 
en ce gui concerne le projet de budget pour 1971. 
Toutefois, à l'exclusion de celui de 1'1. N.A. M.I., les 

budgets des organismes parastataux pour l'exercice 1971 
ont été approuvés par les organes de gestion compétents 
et sont confirmés par l'autorité de tutelle. 

On a obtenu l'assurance que la publication séparée des 
budgets des organismes d'intérêt public pourra avoir lieu 
sans grand retard et, sans aucun doute, au cours de la 
discussion du budget gui vous est soumis. 

DEUXIEME PARTIE. 

ACTIVITES SOCIALES. 

l. - Sécurité sociale. 

La loi du 27 juin 1969 révisant l'arrêté-loi du 28 décem 
bre 1944 concernant la sécurité sociale des travailleurs, 
ainsi que l'arrêté royal du 28 novembre 1969 pris en exécu 
tion de cette loi sont entrés en vigueur au ]"' janvier 1970. 
L, portée de ces textes a été commentée lors de la présen 
tation du budget de 1970. 

]") La loi d11 27 juin 1969 a été modifiée par les lois du 
23 décembre 1969, du 26 m.u s 1970 et du 5 juin 1970. 

c1) La loi d1.1 23 décembre 1969 a mis tout d'abord le 
texte de la loi du 27 juin 1969 en concordance, en ce qui 
concerne les taux et plafonds de rémunération applicables 
en matière de cotisation de pension, avec les dispositions de 
la loi du 24 juin 1969 majorant les pensions des travailleurs 
salariés. Elk a. en outre. porté à 15 750 F le plafond men 
suel pom le calcul de la cousation destinée au secteur-soins 
de santé de l'assurance maladie-invalidité et ,1 ramené de 
l0.75 <r à 10,'ïü r~ le taux de lö cotisation pour allocations 
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de vermindering van de kinderbijslag van 10,75 % tol 
10,50 % teruggebracht, Tenslotte heeft zij in de tekst van 
de wet van 27 juni 1969 een bepaling ingevoerd, overeen 
komstig welke de Koning. bij een in Ministerraad over, 
legd besluit en na het ud vies van de Nationale Arbeidsraad 
te hebben ingewonnen, de bezoldigingsgrenzen die in aan 
merking komen voor de berekening van de sociale zeker 
heidsbijdragen kan eenmaken. 

Bij toepassing van deze laatste bepaling heeft een konink 
lijk besluit van 28 april 1970, dat in werking is getreden op 
1 juli 1970, de maandgrens van 9 800 F opgeheven om enkel 
de grenzen van 13 475 Fen van 15 750 F te handhaven aan 
indexcijfer 103,76 welke, ingevolge de verhoging van het 
indexcijfer, respektievelijk op 14 850 F en op 17 375 F 
werden gebracht sedert 1 oktober 1970. Ditzelfde koninklijk 
besluit heeft eveneens de bijdragen bestemd voor de sektor 
uitkeringen van de ziekte- en invaliditeitsverzekering onder 
de loongrens van 13 475 F gebracht. 

b) De wet van 26 maart 1970 tot integratie van het dub 
bel vakantiegeld voor de derde vakantieweek in de regeling 
voor jaarlijkse vakantie van de werknemers, heeft in de 
plaats van de werkgeversverplichting om het dubbel va 
kantiegeld rechtstreeks te betalen, een gelijkwaardige last 
opgelegd onder de vorm van een wijziging, van 1 januari 
1970 af, van de bijdragevoet van 10,40 % in 12,40 % , die 
het gedeelte van de sociale zekerheidsbijdragen vertegen 
woordigt welke voor de jaarlijkse vakantie is bestemd. 

c) De wet uan 5 juni 1970. die in werking is getreden 0;1 
1 juli 1970, datum waarop het grensbedrag van 13 4 75 P 
van toepassing werd op de bijdragen voor de scktor uitke 
ringen, heeft de verdeling van deze bijdragen tussen werk 
gevers en werknemers gewijzisid: de aanpassinq rieschieclt 
als volgt ; 

familiales. Elle a enfin introduit dans le texte de la loi du 
27 juin 1969 une disposition en vertu de laquelle ie Roi 
peut, par arrêté délibéré en Conseil des Ministres et après 
avis du Conseil national du travail, unifier les limites de 
rémunérations entrant en ligne de compte pour le calcul des 
cotisations de sécurité sociale. 

C'est en application de cette dernière disposition qu'un 
arrêté royal du 28 avril l 970. entré en viqueur le 1 ''' juillet 
1970, a supprimé le plafond mensuel de 9 800 F pour ne 
rnain tenir que les plafonds de 13 475 F el de 15 750 F à 
l'indice 103.76, portés par suite de l'augmentation de celui, 
ci respectivement à 14 850 F et à 17 375 F depuis le 1 or octo 
bre 1970. Ce mème arrêté royal a également porté à 
13 475 F le plafond relatif aux cotisations destinées att 
secteur-indemnités de lassurance maladie-invalidité. 

b) La loi d11 26 mars 1970 intégrant le double pécule 
afférent à la troisième semaine de vacances dans le régime 
des vacances annuelles des travailleurs salariés a substitué 
à l'obligation patronale antérieure de payer directement ce 
double pécule une charge équivalente. sous forme de modi 
fication à partir du 1 "' janvier 1970 du taux de 10,40 % 
en 12,40 % représentant la part des cotisations de sécurité 
sociale destinée aux vacances annuelles. 

c) La loi du 5 [uin 1970 entrée en vigueur le ] "' juillet 
1970, date à laquelle le plafond de 13 475 P devenait ap 
plicable aux cotisations du secteur des indemnités, a modi 
fié la répartition de ces cotisations entre employeurs et tra 
vailleurs; cet ajustement s'opère comme suit : 

Werknemers Werkgevers Totaal Travailleurs Employeurs Total - - - -- - 
Arbeiders "' l.20 1,70 2,90 % Ouvriers 1,20 1,70 2,S,0% 

(in plaats (in plaats (au lieu de (au lieu de 
van 1.45) van 1.45) 1.45) 1.45) 

Bedienden ... 0,80 1.70 2,50 % Employés ... 0,80 1,70 2,50 % 
(in plaats (in plaats 

1 

( au lieu de ( au lieu de 
van 1.-) van 1.50) 1.-) 1,50) 

Er wordt aan herinnerd dat deze wijziqin qen van bedra 
gen en grens aangebracht werden in uitvoering van de 
conclusies van de Economische en Sociale Conferentie die 
in februari en maart 1970 vergaderde. 

2°) Het koninklijk besluit Pan 28 november 1969 tot 
uitvoering van de wet van 27 juni 1969 lot herziening van 
de besluitwet van 28 december 1944 betreffende de maat 
schappelijke zekerheid, heeft, inzonderheid de regeling voor 
sociale zekerheid verruimd tot sommige nieuwe categorieën 
van werknemers en het begrip loon als basis voor de bere 
kening van de sociale zekerheidsbijdragen bepaald. Een 
koninklijk besluit van 15 juni 1970 heeft, ter zake, enkele 
wijzigingen aanqebracht. Een daarvan preciseert de bepu 
lingen inzake de verzekeringsplicht van de huisnrheiders en 
van de vervoerders: de overige betreffen hoofdzakelijk de 
navolgende punten 

a) Studenten. 

Sedert 1 juli 1970 is de sociale zekerheid van toepassinq 
op de studenten. beoogd bij de wet van 9 juni 1970 be 
treffende de tewerkstelling van studenten. Het betreft stu 
denten die, al clan niet krachtens een arbeidsovereenkomst. 
tegen loon arbeid verrichten onder het gezaçi van een werk- 

Il est rappelé que ces modifications de taux et de plafond 
sont intervenues en exécution des conclusions de la Confé 
rence économique et sociale qui s'est réunie en février et 
mars 1970. 

2°) L'arrêté royal du 28 novembre 1969 pris en exécu 
tion de la loi du 27 juin 1969 révisant I'arrêtè-loi du 28 
décembre 1944 concernant la sécurité sociale des travail" 
leurs a notamment étendu le régime de la sécurité sociale 
à certaines catégories nouvelles de travailleurs et a défini 
la notion de rémunération. base de calcul des cotisations de 
sécurité sociale. Un arrêté royal du 15 juin 1970 a apporté 
en ces matières quelques modifications. L'une d'entre elles 
précise les dispositions relatives à l'assujettissement des tra 
vailleurs à domicile el des transporteurs: les autres portent 
principalement sur les points suivants : 

a) Etndi.vnts. 

Depuis le J •-, juillet 1970, la sécurité sociale est applica 
ble aux étudiants visés par la loi du 9 juin l 970 relative à 
l'occupation d'étudiants. Il s'agit des étudiants qui fournis 
sent contre rémunération des prestations de travail sous 
l'autorité d'un employeur que ce soit ou non en vertu d'un 
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ge:ver. Op de studenten die onder die wet ressorteren, doch 
wier tewerkstelling gedurende de maanden juli, augustus 
en september, één maand niet te boven gaat of die, gewoon, 
lijk niet meer dan 2 uren per daq arbeiden, is die regeling 
evenwel niet van toepassing. 

b} Dienstboden. 

Vóór 1 juli 1970 waren deze werknemers enkel aan de 
sociale zekerheidsregeling onderworpen voor de sektoren 
van de pensioenen en van de geneeskundige verzorging. 
Sedert deze datum, kunnen zij eveneens aanspraak maken 
op de ziekte- en invalideitsverzekerinq-sektor van de uitke 
ringen en op de regeling voor jaarlijkse vakantie van de 
werknemers. 

c} Vergoedingen voor verbreking van de overeenkomst. 

Sedert 1 juli 1970, werden in het begrip loon voor de be" 
rekening van de sociale zekerheidsbijdragen, de vergoedin 
gen ingeschakeld welke de werkgever, bij onrechtmatige 
verbreking van de arbeidsovereenkomst is verschuldigd. 

ll. ~ Kinderbijslag aan de werknemers. 

Ièeelisaties tijdens liet jaar 1970 . 

Deze laatste maanden werden overheerst door de proble 
men die rezen in verband met de verdeling tussen de ge 
rechtigde gezinnen van een gedeelte van de door de Rijks 
dienst voor kinderbijslag voor werknemers gevestigde reser 
ves. 

In weerwil van verschillende regelmatige oproepen, ver 
keerde het beheerscomité van deze instelling in de onmo 
gelijkheid te functioneren ingevolge de herhaalde afwezig 
heid van de meerderheid van de leden die de werkgevers 
vertegenwoordigen. 

In dit' voorwaarden, was de Minister genoopt, overeen 
komstig artikel 21 van de wet van 25 april 1963 betref 
fende het beheer van de instellingen van openbaar nut voor 
sociale zekerheid en sociale voorzorg de navolgende beslis 
singen te nemen ten aanzien van de bestemming van deze 
reserves : 

1. Een bijzondere kinderbijslag ml in december 1970 
worden toegekend samen met de kinderbijslag verschuldigd 
voor november 1970, ten laste van het reservefonds van 
voornoemde Rijksdienst en in functie van de hiernaver 
melde regelen : 

a) de bijzondere bijslag zal worden berekend op grond 
van het recht op de kinderbijslaq verschuldigd voor novem 
ber 1970; 

b) het bedrag van de bijzondere bijslag zal gelijk zijn 
aan een halve maand kinderbijslag aan qewoon tarief, in 
clusief de lceftijd shijslaqen. voor alle rechthebbenden, zon 
der onderscheid van categorie; in feite moet de voor de qe 
zinsvakanticbijslaq qcldcnde hercke ninqswijz e toe qepast 
worden; 

c) de bijzondere bijslag ml worden toegekend ten gun 
ste : 

van de kinderen die rechtgevend zijn op kinderbij 
slag en ressorteren onder de nationale verdeling, met uit- 

contrat de louage de travail. Ce régime n'est toutefois pas 
applicable aux étudiants qui relèvent de cette loi, mais dont 
l'occupation au cours des mois de juillet, août et septembre 
ne dépasse pas un mois ou qui ne travaillent habituellement 
pas plus de 2 heures par jour. 

b) Domestiques. 

Avant le['" juillet 1970, ces travailleurs n'étaient soumis 
au régime de sécurité sociale que pour les seuls secteurs 
des pensions et des soins de santé. Depuis cette date, ils 
bénéficient également de l'assurance maladie-invalidité, sec 
teur des indemnités, et <lu régime des vacances annuelles 
des travailleurs. 

c) Indemnités de rupture de contrat. 

Depuis le 1-,·, juillet 1970, les indemnités dues par l'em 
ployeur en cas de rupture irrégulière du contrat de louage 
de travail ont été incluses dans la notion de rémunération 
pour le calcul des cotisations de sécurité sociale. 

ll. - Allocations familiales aux salariés. 

Réalisations ,w cours de l'onnée 1970. 

Ces derniers mois ont été dominés par les problèmes po 
sés par la répartition entre Jes familles bénéficiaires d'une 
partie des réserves constituées par l'Office national des 
allocations familiales pour travailleurs salariés. 

Nonobstant plusieurs convocations régulières, le Comité 
de gestion dudit organisme s'est vu dans l'impossibilité de 
fonctionner par l'absence répétée de la majorité des mem 
bres représentant les employeurs. 

Dans ces conditions, conformément à l'article 21 de: la 
loi du 25 avril 1963 sur la qcstion des organismes d'intérêt 
public de sécurité sociale et de prévoyance sociale, le Mi 
nistre a été appelé à prendre les décisions suivantes quant 
à l'affectation de ces réserves : 

1. l111e allocation familiale spéciale sera attribuée en dé 
cembre 1970, en même temps que les allocations familiales 
dues pour novembre 1970, i1 charqc du fonds de réserve 
de l'Office national précité et en fonction des modalités ci 
après : 

il) l'allocation spéciale sera calculée sur base du droit 
aux allocations familiales dues pour novembre 1970: 

b) le montant de l'allocation spéciale sera égal à .un 
demi-mois d'allocations [arniliales aux taux ordinaires, y 
compris les suppléments selon l'àqc des enfants, pour tous 
les attriburaircs sans distinction de catégorie; il s'agit en 
fait d'appliquer la méthode de calcul en usaqe pour l'allo 
cation Iamiliale de vacances; 

c-) l'nllocatton spéciale sera attribuée en faveur : 

- des enfants bénéficiilires d'allociltions familiales rele 
vant de la répartition nationale, à l'exclusion. toutefois, de 
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sluiting, evenwel, van de kinderen van buitenlandse werk 
nemers aan wie de kinderbijslag huiten het Rijk wordt 
betaald; 
- van de kinderen van vergoede werklozen, die ressor 

teren onder de Rijksdienst voor arbeidsvoorziening of on 
der de Pool der zeelieden; 
-- van de kinderen die rechtgevend zijn ingevolge de ar 

tikelen 56quinquies, 56sexies en 56scptics van de gecoör 
dineerde wetten (kinderbijslag betaald ten laste van de 
Staat ten qunste van kinderen van niet werkende minder 
validen, van kinderen van studenten en van sommige minder 
valide kinderen) ; 
- van de kinderen die rechtgevend zijn op extra-legale 

kinderbijslag ten laste van het reservefonds van de Rijks 
dienst. 

2. Steeds in verband van de reserveverdeling, heeft 
de Minister het beheerscomité van de R. K. W. verzocht 
een voorontwerp van wet voor te bereiden, dat voorziet 
in de toekenning van een dotatie van 400 miljoen frank tot 
stijving van een bijzonder fonds ter .financiering van uit 
rustingen en van collectieve diensten ten bate van de werk 
nemersgezinnen. 

Vooruitzichten voor het jaar 1971. 

De maatregelen die vereist zijn voor de opric htinq en 
de organisatie van het vorenbedoelde bijzondere fonds, 
vormen ongetwijfeld de essentiële vooruitzichten voor het 
komende dienstjaar. 
Doch de kwestie van de coördinatie van de wctqcvinq 

dient evenwel ook een oplossing te krijgen. 
Verleden jaar heeft de Minister verklaard dat de Raad 

van State en de parlementaire Commissies aanqcdronqe.n 
hadden op de noodzaak om een dergelijk werk aan te vat, 
ten. 

Deze coördinatie had door een koninklijk besluit kunnen 
gerealiseerd geworden zijn. Het bleek, echter, wenselijker 
een ontwerp van wet aan dit doel te wijden. 
Het blijkt, inderdaad, noodzakelijk, in dit domein, een 

ernstige inspanning tot vereenvoudiqinq en rationalisatie 
door te voeren. 
Een zo uitzonderlijk sociale wetgeving als cleze van de 

kind erhijslaq moet gemakkelijk toegankelijk zijn voor dcqe 
neu die er aanspraak op hebben. Bovendien, moet zij logisch 
en gemakkelijk toe te passen zijn teneinde degenen die de 
verantwoordelijkheid voor haar uitvoerinq draqcn. in de 
mogelijkheid te stellen, in de ruimste mate, een beroep te 
doen op de moderne beheersmethoden. Dit impliceert een 
onvermijdelijke modernisering van de wetqevin q die de be 
grenzing van een ord cninqsbesluit zal te buiten gaan. 

Het wetsontwerp znl eerlang voor advies ,1,m het helwers 
comité van de R. K. W. worden overgelegd. 

III. - Arbeidsongevallen. 

l" Het ontwerp u,m arbcidsonycuallenwet. 

Bij de inleiding tot de bespreking van de begroting van 
het departement van Sociale Voorzo1'\1 voor het jaar 1970 
heeft de Minister in de bevoegde senaatscommissie ver 
klaard dat een ontwerp van wet uitgewerkt werd. Dit ont 
werp dat het resultaat is van de samenwerking tussen Reqe 
ring, Nationale Arbeidsraé1d en Raad van State, werd hij 
de Senaat in qedicnd op 21 aprrl 1970 ( zie Senant, 1969- 
1970, stuk 328). 
Het is thans volledig onderzocht door de bevoegde Se 

naatscommissie. 

ceux des travailleurs étrangers pour lesquels les allocations 
familiales sont payées hors du Royaume: 

- des enfants des chómeurs indemnisés relevant de l'Of 
fice national de l'emploi ou du Pool des marins; 

~ des enfants bénéficiaires en fonction des articles 
56quirtqllics, 56scxics et 56septie.~ des lois coordonnées ( al 
locations familiales payées à charge de l'Etat en faveur des 
enfants de handicapés non travailleurs, d'enfants d' étu 
diants et de certains enfants handicapés); 

- des enfants qui bénéficient d'allocations familiales 
extra-légales à charge du fonds de réserve de l'Office. 

2. Toujours dans le cadre de la répartition des réserves, 
le Ministre a invité le Comité de gestion de 1'O.N.A.F.T.S. 
à préparer un avant-projet de loi prévoyant l'octroi d'une 
dotation de -100 millions pour alimenter un fonds spécial 
destiné au financement d'équipements et de services collec 
tifs en faveur des familles des travailleurs salariés. 

PerspecUues pom l'année 1971. 

Les mesures requises pêlr la création et l'orqanisation du 
fonds spécial dont il vient d'être question constituent sans 
aucun doute les perspectives essentielles relatives à l'exer 
cice prochain. 

Mais la question de la coordination de b législation doit 
encore être résolue. 

Le Ministre a siqnalé l'an passé que le Conseil d'Etat et 
les Commissions parlementaires avaient insisté- sur la néces 
sité de s'atteler ù cette tàche. 

Cette coordination aurait pu être réalisée par voie d'arrêté 
royal. 11 a. toute lois. semblé préférc1ble d'avoir recours à 
un projet de loi. 

Il apparnit nécessaire. en effet, de réaliser dans ce do 
maine un sérieux effort de simplification et de rationalisa 
tion. 
Une législation aussi éminemment sociale que les allo 

cations familiales doit étn~ facilement accessible à ceux qui 
en bénéficient. Elle doit, en outre, ëtre d'application loqiquc 
et aisèc de manière à permettre à ceux qui ont la responsa 
bilité de son exècution de recourir aussi largement que 
possible aux méthodes modernes de 9estion. 
Ceci implique une inévitab!« modernisation de la léqis 

lation qui dépassera les limites d'un arrêté de coordination. 

Le projet de loi sera prochainr-men t soumis pour avis 
a11 Comité de ~1estion de !'O. N.A. F. T. S. 

Ill. - Accidents du travail. 

1" Le projet de loi sur les accidents d11 lt'cluai/. 

Lors de l'introduction à l,1 discussion du budget du Minis 
tère de la Prévoy,mce sociale pour l'année 1970, le Ministre 
a déclaré à la commission compétente du Sénat qu'un projet 
de loi avait été élaboré. Cc projet, qui est le résultat d'une 
collaboration entre le Gouvernement. le Conseil national 
du travail et le Conseil d'Etat, él élf déposé au Sénat Ic 
21 avril 1970 (dr. Sén.dt, 1%9-1970. document 328). 

/\ l'heure actuelle, la Commission sénatoriale compétente 
en a termine l'examen. 
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Het beoogt: 

A) een coördinatie van de bestaande regelingen van de 
privé-sektor (algemeen stelsel, zeelieden, aanvullende rege 
ling, enz ... ); 
B) een modernisering van de teksten : de bestaande 

teksten zijn het resultaat van menigvuldige wetten. Ze ge,, 
ven aanleiding tot zeer uitgebreide en soms uiteenlopende 
rechtspraak. Het ontwerp streeft ernaar de nodige verdui 
delijkingen aan te brengen en de algemene tendenzen in 
de rechtspraak te bevestigen; 
C) het invoeren van een algemene en verplichte verzeke 

ring tegen het risico van de arbeidsongevallen; 
D) een soepele omschrijving van het begrip « arbeids 

ongeval»; 
E) een versoepeling en een uitbreiding van het begrip 

« weg en van het werk»: 
F) een uitbreiding van het recht op rente voor de wezen, 

kleinkinderen, broeders en zusters zolang ze gerechtigd zijn 
op kinderbijslag; 

G) bijzondere maatregelen met het oog op de wederte 
werkstelling bij tijdelijke, gedeeltelijke arbeidsongeschikt 
heid, enz ... 

2° Het koninklijk besluit r,an 28 oktober 1970 heeft 
nieuwe voorschriften vastgelegd inzake het in de sektor 
van de arbeidsongevallen toepasselijk tarief voor genees 
kundige verzorging. 

Het besluit bepaalt dat de kosten aan geneeskundige zor 
gen terugbetaald worden op grond van de prijzen en hono 
raria die gelden in het raam van de ziekte- en invaliditeits 
verzekering. 
De kosten van pharmaceutische zorgen worden volledig 

terugbetaald ( aldus wordt een bestaande toestand beves 
tigd), terwijl de kosten van hospitalisatie terugbetaald 
worden overeenkomstig de prijs van de verpleging zoals die 
is vastgesteld krachtens de wet van 23 december 1963. 
De verplaatsingskosten van de arts worden vergoed ten 

belope van de bedragen waarop het aandeel van tussen 
komst inzake ziekte- en invaliditeitsverzekering berekend 
worden. 

Mede dank zij dit besluit is een eenvormige regeling tot 
stand gebracht tussen arbeidsongevallen en beroepsziekten. 
Het besluit betekent ook een vereenvoudiging inzake hono 
raria van de geneesheren, daar thans één regeling geldt 
voor drie se ktorcn (Arbeidsongevallen - beroepsziekten - 
Z.I. V.). 

Het voordeel van die regeling is ook dat alle partijen be 
trokken zijn bij het uitwerken van de honoraria. 

3" Bij de kcminklii]«: besluiten oen 12 januari 1970 "n 
6 april 1970 werden maatregelen genomen ten qunste van 
de door arbcidsonqevallen getroffen zeelieden. 

A) het eerste besluit verhoogt de bedragen van de ge 
waarborqde minimnmvergocdingen: 

13) het tweede besluit verliooqt de forfaitaire lonen die 
in aanmerking komen voor het herekenen van de verqoe 
din~J ( zeelieden ter koopvaardij). 

4" Voornit~ichlr?n 197 l. 

De voornaamste taak zal er tijdens dit jaar in bestaun de 
nieuwe arbeidsonqevallenwet in werking te stellen en de 
vereiste uitvoeringsbesluiten te nemen. 

ln samenwerking met de sociale partners zullen alle thans 
bestaande besluiten en reglementen onderzocht en eventueel 
aanqepast worden. Tevens zal gestreefd worden naar het 
beperken van het aantal besluiten, ten einde de materie 
overzichtelijker te maken. 

li a pour objet : 

A) une coordination des diverses réformes du secteur 
privé (réforme générale, gens de mer, réforme complémen 
taire. etc ... ); 

B) une modernisation des textes : les textes en vigueur 
sont le résultat de lois multiples. Ils sont à la base d'une 
jurisprudence très vaste et quelquefois divergente. Le 
projet tend à apporter les éclaircissements nécessaires, et 
de confirmer les tendances générales de la jurisprudence; 

C) l'introduction d'une assurance générale et obligatoire 
contre le risque des accidents du travail; 
D) une définition souple de la notion cl'« accident du 

travail»; 
E) un assouplissement et une extension de la notion 

de « chemin du travail »: 
F) une extention du droit à la rente pour les orphelins, 

petits-enfants, frères et sœurs tant qu'ils ont droit aux allo 
cations familiales; 

G) des mesures spéciales pour la remise au travail lors 
d'une incapacité de travail temporaire, partielle, etc ... 

2'' L'arrêté roue! du 28 octobre 1970 fixe de nouvelles 
dispositions en n~atière de tarif pour soins de santé appli 
cable au secteur des accidents du travail. 

En vertu de l'arrêté, Jes frais pour soins de santé sont 
remboursés sur la base des prix des honoraires en viqueur, 
dans le cadre de l'assurance maladie-invalidité. 

Le coût des soins pharmaceutiques est intégralement rem 
boursé ( en confirmation d'une pratique existante), tandis 
que les frais d'hospitalisation sont remboursés à concurren 
ce du prix de l'hospitalisation, tel qu'il est fixé en vertu de 
la loi du 23 décembre 1963. 

Les frais de déplacement du médecin sont indemnisés à 
concurrence des montants sur lesquels est calculée la part 
d'intervention en mali ère d'assurance maladie-invalidité. 

Grâce à cet arrêté, un règlement uniforme a été établi 
dans le secteur des accidents du travail et celui des mala 
dies professionnelles. Ledit arrêté simplifie, en outre, les 
honoraires médicaux, car dès à présent, un régime uniforme 
est applicable à trois secteurs ( Accidents du travail, Mala 
dies professionnelles, A. M. I.). 

L'avantage d(.> cette réforme est que toutes les parties 
sont intéressées à l'élaboration des honoraires. 

3° Par les arrêtés royaux du 12 jan vice 1970 d du 6 au ril 
1970, des mesures ont été prises en faveur des gens de mer 
victimes d'accidents du travail. 

A) Le premier arrêté augmente Jes montants des ind em 
n ites minimum garanties. 
B) Le deuxvième arrêté auqmente les salaires forfaitaires 

pris en considération pour le calcul de l'indemnité (marins 
de ia marine marchande). 

4" Prévisions pour 1971. 

La mission principale sera, au cours de cette année, de 
mettre en vigueur la nouvelle 101 sur les accidents du tra 
vail et de prendre les arrêtés d'exécution requis à cet effet. 

En collaboration avec les partenaires sociaux, l'ensemble 
des arrêtés et règlements en vigueur à l'heure actuelle sera 
examiné et, le cas échéant, adapté. En même temps, on ten 
dra à la limitation du nombre d'arrêtés, afin d'assurer une 
meilleure ordonnance de la matière. 
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IV. - Minder-validen. 

1. -· Realisaties tijdens het jaar 1970. 

Moet in herinnering worden gebracht dat de wet van 
27 juni 1969 betreffende het toekennen van tegemoetkomin 
gen aan de minder-validen tot hoofdzakelijk gevolg heeft 
gehad dat een nieuwe tegemoetkoming werd ingevoerd, met 
name de bijzondere tegemoetkoming. 

Deze wordt, in de huidige stand van de wetgeving, toe 
gekend aan de minder-validen die ten minste 25 jaar oud 
zijn, getroffen zijn door een blijvende arbeidsongeschiktheid 
van 100 % , en wier inkomen niet een bepaalde grens over 
schrijdt en die noch de gewone of aanvullende tegemoet 
koming aan minder-validen, noch uitkeringen in verband 
met de ziekte- en invaliditeitsverzekering genieten. 

De reglementering bepaalde eveneens dat de vóór I april 
1970 ingediende aanvragen om bijzondere tegemoetkomin 
gen, een terugwerkende kracht zouden toelaten tot 1 okto 
ber 1969. 

Het is dan ook in de loop van dit dienstjaar dat het moge-· 
lijk geweest is zich rekenschap te geven van de sociale be, 
hoefte waaraan de bijzondere tegemoetkoming beant 
woordt. Het volstaat hieromtrent te weten dat op 30 novem 
ber 1970, 9 196 gunstige heslissingen werden getroffen 
door het departement. 

* * • 

Bovendien hebben de koninklijke besluiten van 16 en 
25 juni 1970, die beide in werking zijn getreden op 1 juli 
1970, de navolgende verbeterinqen gebracht aan de wet 
geving: 

1) Verhoging met 5 % van de bijzondere tegemoetko 
ming alsmede van de gewone en aanvullende tegemoetko 
mingen toegekend aan de zwaar minder-validen. die een 
arbeidsongeschiktheid hebben van 70 % en meer; 

2) Verruim/ng van de vrijstelling van 2/3 van de be 
staansmiddelen tot zekere categorieën van zwaar minder 
validen die nog niet beoogd zijn bij deze maatregel. Het 
gaat erom aan de vrouwen die de hoedanigheid hebben 
van minder-valide werknemer dezelfde vrijstellingen te ver 
lenen als die welke de mannen genieten; 

3) Herziening van het begrip alleenstaande toepasselijk 
. op sommige categorieën van zwaar-gehandicapten, waarbij 
deze uitdrukking voortaan toegepast wordt op al de minder 
validen die getroffen zijn door een blijvende ongeschiktheid 
van 80 %, niet gehuwd zijn of geen huishouden vormen en 
die geen gezinslast hebben; 

1) Afschaffing van het verschil van 5 ,Y,, d at nog bestond 
tussen de inkomstengrenzen toeqepast op de werkende 
minder-valide mannen en vrouwen. 

Tenslotte moet meldinq worden qernaakt van de maat 
reqclcn die genomen werden ten einde een toenemende 
doeltreffendheid t:e waarborqen ami de diensten dïetnsrann 
voor de toekenning van de tegemoetkominsien aan "de 
rninrler-valtdcn. 
De inwerkingtreding van de wet van 27 juni 1969 heeft 

deze voor een bijzonder moeilijke toestand geph1atst : 
enerzijds een stroom van aanvragen welke betrekking heb 
ben op de nieuwe bijzondere tegemoetkoming. anderzijds de 
herzierunq van de dossiers betreffende de minder-validen 
die een aanvullende tegemoctkominH bekomen hebben. 
daarbij rekeruu q qchoude n met de wijz iq in qe» aanqebracht 
aan de reglemcnti\irc bepalinqen. 

De getroffen maatregelen hebben hun vruchten afgewor 
pen. derwijze dat men 111,10 beweren dat die moeilijke 
periode nchte r de nig li\Jt. 

IV. ~ Handicapés. 

1. ~ Réalisations al! cours de l'année 1970. 

Faut-il rappeler que la loi du 27 juin 1969 relative à l'oc 
troi d'allocations aux handicapés a eu pour conséquence 
essentielle de créer une allocation nouvelle, l'allocation spé 
ciale. 

Celle-ci est octroyée, dans I' état actuel de la législation, 
aux handicapés âgés de 25 ans au moins. atteints d'une inca 
pacité permanente de travail de 100 %, dont les revenus ne 
dépassent pas un certain plafond et qui ne bénéficient ni 
d'allocations ordinaires ou complémentaires de handicapés, 
ni d'indemnités afférentes au régime d'assurance maladie 
invalidité. 

La réglementation prévoyait également que les demandes 
d'allocations spéciales introduites avant le 1 "r avril 1970 
auraient un effet rétroactif au J•·r octobre 1969. 

C'est donc au cours du présent exercice qu'il a été 
possible de se rendre compte du besoin social auquel répond 
l'allocation spéciale. li suffit, à ce propos, de savoir qu'au 
JO novembre 1970, 9 496 décisions favorables ont été prises 
par le département. 

.. .... 
Par ailleurs, les arrêtés royaux des 16 et 25 juin 1970, 

entrés l'un et l'autre en vigueur le J•·•· juillet 1970, ont appor 
té les améliorations suivantes à la législation : 

1) Augmentation de 5 % de l'allocation spéciale ainsi 
que des allocations ordinaire et complémentaire accordées 
aux handicapés graves, titulaires d'une incapacité de tra 
vail de 70 % et plus; 

2) Extension de l'immunisation des 2/3 des ressources à 
certaines catégories de handicapés graves qui ne sont pas 
encore visés par cette mesure, Il s'agit d'accorder aux fem 
mes ayant la qualité de travailleur handicapé des immunisa 
tions semblables à celles dont bénéficient les hommes; 

3) Revision de la notion d'isolé applicable à certains han 
dicapés graves, ce terme s'appliquant dorénavant à tous 
les handicapés atteints d'une incapacité permanente de 80 % 
qui ne sont pas mariés ou établis en ménage et qui n'ont pas 
charge de famille; 

1) Suppression de la différence de 5 % qui subsistait en 
core entre les plafonds de ressources appliqués aux travail 
leurs handicapés. masculins et féminins. 

• * * 

1 J convient, enfin, d'évoquer les mesures qui ont été prises 
afin d'assurer une e.ffirncité croissante aux services charqés 
da ssur e r l'octroi des allocations aux handicapés. 

La mise en vigueur de la loi du 27 juin 1969 a placé 
ceux-ci dans une situation particulièrement difficile, D'une 
part, un afflux de demandes concernant la nouvelle allo 
cation spéciale. D'autre part, la revision , compte tenu 
des modifications apportées aux dispositions réglementaires, 
des dossiers concernant les handicapés titulaires de l'allo 
cation complémentaire. 

Les mesures prises ont porté leurs effets, de telle sorte 
q u "il est permis d'affirmer que cette période cl i Iflclle est 
actuellement terminée. 
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2. - Vooruitzichten voor het jaar 1971. 

De nadruk moet voorafgaandelijk worden geiegd op punt 
132 van de regeringsverklaring dat in een verhoging voor 
ziet van de tegemoetkomingen aan de mlnder-validen die 
gelijk loopt met die van de pensioenen. 

Het spreekt vanzelf dat die maatregel. die normaal op 
1 juli 1971 zal in werking treden, het prioritair doel vormt 
dat de Minister zich genomen heeft te verwezenlijken. 

Hij blijft, trouwens, aandacht schenken aan de adviezen 
van de Hoge Raad voor minder-validen. 

Deze heeft onlangs getracht de grondslagen te leggen van 
een programmatie ten gunste van deze laatsten. 

Aldus heeft hij gemeend dat de bijkomende inspanning 
die in 197 l zou kunnen geleverd worden, de verbetering 
op het oog moet hebben, van de bijzondere tegemoetkomin 
gen waarvan het bedrag merkelijk lager blijft dan dat 
van de andere tegemoetkomingen aan de minder-validen. 

V. - Jaarlijkse vakantie, 

l. - Realisaties in de loop uan het jaar 1970. 

De wet van 26 maart 1970 tot integratie van het dubbel 
vakantiegeld voor de derde vakantieweek in de regeling 
voor jaarlijkse vakantie van de werknemers vormt, onge 
twijfeld de voornaamste verwezenlijking die op het actief 
van dit dienstjaar moet worden geplaatst. 

De betaling door de werkgever van hel dubbel vakan 
tiegeld voor de derde vakantieweek vloeide aanvankelijk 
voort uit het interprofessioneel akkoord van 16 juli 1966. 
Vervolgens vernlgemeende de wet van 1 april 1969 dit 
recht tot het dubbele vakantiegeld in afwachtinq dat deze 
overgenomen werd in de wettelijke regeling; deze integra 
tie werd verwezenlijkt bij de wet van 26 maart 1970. 

Die wet heeft eveneens de leeftijdsgrens waaronder 
de jongeren aanspraak hebben op een bijkomende vakan 
tiegeld van 21 op 25 jaar gebracht, wanneer zij, na hun 
studiën of na hun leertijd, voor de eerste maal in loondienst 
werken. 

Voor die jonge werknemers was het bijkomende vakan 
tiegeld berekend op basis van de helft van het fictief da 
gelijks loon. Die berekeninq wordt voortaan uitgevoerd op 
basis van het totaal bedrag van het fictief loon. 

Daaruit volgt voor de betrokkenen een merkbare verho 
ging van het bijkomende vakRntiegeld. Die maatregel werd 
vanaf de vakantie J 970 toegepast, dit wil zeggen dat hij 
betrekking heeft op de werknemers die voor het eerst 
in 1969 aan het werk gingen. 

Het toepassingsgebied van de wetgeving op de jaar 
lijkse. vakantie valt voortaan samen met dat. van ck sociale 
zekerheidsregelingen van de werknemers, mijnwerkers en 
ermede gelijkgestelden en zl'elieden ter koopvanrdt]: even 
zo werden in zake controle en sancties, in de wetgeving 
op de jaarlijkse vakantie. bepalingen inqevoerd gelijk aan 
die welke reeds bestaan in de sociale-zekerhcidswctqevin q 
voor werknemers en in de wetgevinH op de beroepsziek 
ten. 
Het koninklijk besluit van 20 juli 1970, tenslotte, heeft 

aan hel koninklijk besluit van 30 maart 1967 tot bepalinq 
van de alqemene uitvoer inqsmodu lireiten van de wetten be 
treffende de jaarlijkse vakantie der loonarbeiders, de aan 
passinqcn aangebracht die voortvloeien uit de wijzigingen 
die de hasiswetqevinç liecl t ondergaan. 

2. - Pcrspcctiocs pour l'année 1971. 

L'accent doit être mis au préalable sur le point 132 de la 
déclaration gouvernementale qui prévoit en 1971 une majo 
ration des allocations de handicapés parallèle il celle des 
pensions. 

11 va sans dire que cette mesure dont l'entrée en vigueur 
se situera normalement à la date du 1 •·•· juillet 1971, consti 
tue l'objectif prioritaire que le Ministre entend réaliser, 

Il reste attentif, par ailleurs. aux avis du Conseil supé 
rieur des handicapés. 

Celui-ci a récemment tenté de jeter les bases d'une pro 
qrammation en faveur de ces derniers. 

C'est ainsi qu'il a estimé. que l'effort supplémentaire sus 
ceptible d'être fourni en 1971 doit viser à l'amélioration 
de l'allocation spéciale dont le montant reste fort inférieur 
à celui des autres allocations de handicapés. 

V. - Vacances annuelles. 

1. - Réalisations au cours de l'année 1970. 

La loi du 26 mars 1970 intégrant le double pécule affé 
rent à la troisième semaine de vacances dans le régime des 
vacances annuelles des travailleurs salariés constitue, à coup 
sûr, la rea lisation essentielle à mettre à l'actif du présent 
exercice, 

Le paiement par l'employeur du double pécule relatif à 
la troisième semaine de vacances résultait primitivement de 
1' accord interprofessionnel du 16 juillet 1966. Puis, la loi 
du 1 ,,,. avril 1969 généralisa ce droit an double pécule en 
attendant que celui-ci soit repris clans le régime légal; cette 
intégration a été réalisée pal' Ja loi du 26 mars 1970. 

Cette loi a également porté de 21 à 25 ans la limite d'âge 
en dessous de laquelle les jeunes peuvent prétendre à un 
pécule supplémentaire de vacances, lorsqu'après leurs étu 
des ou leur apprentissage, ils travaillent pour la première 
fois en tant que salarié. 

Pour ces jeunes travailleurs le pécule supplémentaire 
était calculé sur base de la moitié du salaire journalier fic 
tif. Ce calcul s'effectue dorénavant sur base du montant 
total du salaire fictif. 

Il en résulte pour les intéressés une augmentation sen 
sible du pécule supplémentaire. Cette mesure a été appli 
quée à partir des vacances de 1970, c'est-à-dire qu'elle con 
cerne les travailleurs occupés pour la première fois au ira 
vail en 1969. 

Le champ d'application de la léqislation sur les vacan 
ces annuelles coïncide dorénavant avec celui des régimes 
de sécurité socinl« des travatlleurs salariés, mineurs et assi 
milés et des marins de la marine marchande; de même, des 
règles en matière de contrôle et de sanction, identiques à 
celles qui existent déjà dans la législation sur la sécurité 
sociale pom travailleurs salariés cl dans la législation sur les 
maladies professionnelles, ont ét..:: introduites dans la légis 
lation sur les vacances annuelles, 
Enfin, l'arrêté royal du 20 juillet 1970 a apporté à l'arrête 

royal du 30 mars l 967 déterminant les modalités générales 
d'exécution des lois relatives aux vacances annuelles des 
travailleurs salariés, les adaptations résultant des modifi 
cations subies par la légisbtion de base. 
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2. ~ Voornit~ichtrn ooor het jaar 1971. 

Er zij genoteerd ebt in 1971 het recht op jaarlijkse 
vakantie. dat aan de interimwerknemers wordt qewaar 
horgd bij de wet van 26 maart 1970, effectief zal worden. 

Het is eveneens in 1971 dat de dienstboden voor het eerst 
een gedeeltelijk vakantiegeld zullen genieten. Hun werkge 
vers zullen inderdaad bijdraqeplichtiq worden vanaf l juli 
1970. 
Van de andere kant, moet worden opgemerkt dat artikel 

36 van de wet van 26 maart 1970 aan de Koning de macht 
verleent de wetten betreffende de jaarhjkse vakantie van 
de werknemers te coördineren. 

Een voorontwerp van koninklijk besluit werd door het de 
partement opgesteld ten einde de coördinatie te verzekeren 
van negen wetten en van twee koninklijke besluiten ter zake. 

Een gelijkaardig werk zal worden verwezenlijkt wat de 
verschillende uitvoeringsbesluiten betreft. 

VI. ~ Beroepsziekten. 

l O Het Fonds voor de beroepsziekten dat een paar jaar 
geleden zeer ernstige financiële moeilijkheden kende, is 
thans, dank zij de maatregelen genomen door en krachtens 
de wet van 24 december 1968 Ïinancieel weer in evenwicht, 
terwijl het ook in staat was zijn schulden te betalen. 

2° Geleidelijke afschaffinq van artikel 70, § l, van de 
wet van 24 december 1963. 

Artikel 70, § 1. van de wet van 24 december 1963 had 
een zeer belangrijk deel van de door silicose aangetaste 
mijnwerkers uitgesloten van de vergoeding voor beroeps 
ziekten, nl. al degenen die op 31 december 1963 een inva 
liditeitspensioen genoten. 

De wet van 24 december l 968 bepaalt dat artikel 70, 
§ 1, geleidelijk aan afgeschaft wordt. Een eerste stap werd 
gezet op 1 januari 1910. Vanaf die datum hebben de mijn 
werkers die uitgesloten waren op grond van artikel 70. 
~ l. recht op vergoeding wegens beroepsziekte zo hun 
door die ziekte veroorzaakte arbeidson qeschikt heid 75 % 
of meer bedraagt. 

Volgens de verwachtmqen van ber i'ouds van de be 
roepsziekten zullen vanaf 1 januari 1970 ongeveer 4 900 
gevalen in aanmerking komen voor vergoeding. Dit zal uit 
gaven mecbreuqen voor ongeveer 830 miljoen, zodat de 
begrotingsvooruitzichten voor l 970 geëerbiedigd zullen 
worden. 

De Staat draaq t hiervan 60 '/é . hetzij onqeveer 500 mil 
joen. 

Vanaf 1 januari 1971 zullen voor vcrqocdlnq in aanmer 
king komen de mijnwerkers die op 31 december 1963, uit- 
11esloten waren van die vcrqoedinq, en die een arbcids 
ongeschiktheicls~11,1ad hebben. 9elef1Cn tussen 50 s-; en 
7.:, ;i. 
Volgens de vooruitzichten van het Fonds voor beroeps 

ziekten zullen Oll(Jevee1 .3 000 ~JeYallcn in ;-wnrnerking 
komen voor vrr~7oedinf] vc1n,1[ l j,111u,wi 1971. 

Dit zal een Iinancië!c repercussie hebben vau onneveer 
2•:;o miljoen. I-Tierv,111 nee rut het Rijk 6-'ï '.; of 162.5 mil 
jocu te z ij ncn laste. 

J<' Bij koninklijk besluit \",1t1 3 juni 1970 werden de 
rcchtsbcpalinqcn betreffende de hl'roepsziekten qccoördi 
nccrd. Die maatreqol lint in de lijn van df:> sedert enkele 

2. - Prévisions pour r année 1971. 

Il y a lieu de noter que c'est en 1971 que devien 
dra eHectif le droit aux vacances annuelles gawnti aux 
travailleurs intérimaires par la loi du 26 mars 1970. 
C est en 1971 également que les travailleurs domestiques 

béné hcieront pour la première fois d'un pécule de vacan 
ces partiel. Leurs employeurs sont, en effet, tenus de coti 
ser à dater du l ur juillet 1970. 

D'autre part, il convient de noter que l'article 36 de la 
loi du 26 mars 1970 donne au Roi le pouvoir de coordon 
ner les lois relatives aux vacances annuelles des travailleurs 
salariés. 

Un avant-projet d'arrêté royal a été établi par le dépar 
tement en vue d'assurer la coordination de neuf lois et de 
deux arrêtés royaux régissant la matière. 

Un travail similaire sera réalisé pour ce qui concerne les 
divers arrêtés d'exécution. 

VI. ~ Maladies professionnelles. 

l O Le Fonds des maladies professionnelles qui, il y a 
quelques années. était en butte à de graves difficultés finan 
cières, est en ce moment à nouveau en équilibre grâce aux 
mesures prises par et en vertu de la loi du 24 décembre 
1968, tandis qu'il a également été en mesure d'apurer ses 
dettes. 

2" Abroqation progressive de l'article 70, ~ 1 •". de la loi 
du 24 décembre 1963. 

L'article 70. § 1 '"'. de la loi du 24 décembre 1963. avait 
exclu 1m nombre important d'ouvriers mineurs atteints de 
silicose de l'indemnité pour maladies professionnelles. à 
savoir ceux qui étaient au 31 décembre l 963 bénéficiaires 
d'une pension dinvalidité. 

La loi du 24 décembre 1968 dispose que l'article 70, § 1 "', 
est abrogé de manière progressive. Une première étape a été 
franchie le: 11'' janvier 1970. Depuis lors, les ouvriers mi 
neurs, qui étaient exclus en vertu de l'article 70, § 1"'", ont 
droit à l'indemnisation pour maladie professionnelle si leur 
incapacité de travail causée par cette maladie atteint 75 % 
ou plus. 

Suivant les prévisions du Fonds des maladies profession 
nelles, quelque 1 900 cas pourront prétendre à lindernni 
sation à partir du 1 ·' janvier 1970, Il en résultera des 
dépenses d'environ 8.30 millions. de sorte que les prévisions 
budgétaires pour 1970 seront respectées. 

L'Etat prend environ 60 ']!Î- à sa charge, soit à peu près 
500 millions. 

A partir du J •·• janvier l 971, les ouvriers mineurs exclus 
le .31 décembre 1963 de cette indemnité, et dont le taux 
d'incapacité de travail se situe entre 50 '¾ et 75 1{:,, sont 
pris en considération pour cette indemnité. 

D'après les prévisions du Fonds des maladies profession 
nelles. quelque 3 000 cas pourront prétendre à l'Indemnisa 
t.ion à partir du l"' janvier 1971. 

Ceci aura une répercussion financière d'environ 250 mil 
lions. L'Etat en prend à sa charge 65 o/r- ou 162,5 millions. 

J" f,',nrêt& roval du 3 juin 1970 a coordonné les diapo 
sitions lé~iales relatives aux maladies professionnelles. Cette 
mesure est clans la liq ne de la politique suivie depuis quel- 
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jaren bewust gevolgde politiek met name komen tot één 
wettekst, wat een vereenvoudiqinq betekent. zowel op ju 
ridisch als op administratief vlak. 

4° Het koninklijk besluit van 1 oktober 1970 heeft de 
adviserende commissie bij het Fonds voor de beroepsziekten 
afgeschaft vanaf 1 november 1970. Wel zal de commissie 
de vóór die datum ingediende vragen om advies afhan 
delen. 

5° Vooruitzichten voor 1971. 

A. - Eerst en vooral moet verwezen worden naar wat 
gezegd werd over de afschaffing van artikel 70, § l en de 
nieuwe categorie getroffenen die in 1971 in aanmerking 
komen voor vergoeding (50,74 % invaliditeitsgraad). 

B. - De regering zal ook de financiële toestand op de 
voet blijven volgen. Het hangt immers van deze toestand 
af of de Regering ertoe zal kunnen overgaan de lijst 
van de erkende beroepsziekten uit te breiden. 

C. - Er zal ook een beslissing moeten getroffen worden 
over het al dan niet uitbreiden van de toepassing van de 
beroepsziektenwet tot de zelfstandigen. Door het bijzonder 
technisch comité, alsmede door het beheerscomité van het 
Fonds werd een concreet voorstel gedarin. Het wordt thans 
door de Minister van Middenstand onderzocht. 

VII. - Ziekte- en invaliditeitsverzekering. 

In de sector van de ziekte- en invaliditeitsverzekering 
werden tijdens het voorbije jaar een aantal belangrijke 
maatregelen doorgevoerd. 
Op het einde van het jaar 1969 was de Regering gecon 

fronteerd met een probleem dat was gerezen ingevolge het 
tekort op de begroting 1970 van de verzekering voor ge 
neeskundige verzorging. 

De Regering had haar beslissingen bekendgemaakt einde 
november 1969, en de meeste daarvan zouden uitwerking 
hebben op 1 januari 1970. De voornaamste beslissingen wa 
ren: 

de loongrens voor de bijdragen van de sector « (JE':• 
neeskundige verzorging » werd opgevoerd tot een peil dat 
aan het huidige indexcijfer 16 375 F per maand beloopt; 
- de opbrengst van de in houdingen, die worden uitge 

voerd op de in openbare sector uitgekeerde rust, en over 
levinqspensiocnen, werden niet langer in mindering ge 
bracht van de Rijkstoelagen, maar overgedragen naar het 
Rijksinstituut voor ziekte- en invuliditeitsverzekering, als 
een aanvullende bron van inkomsten; 
- in de geneesmiddelensector werd voor de actieve 

rechthebbenden het persoonlijk aandeel in de magistrale 
voorschriften van 20 op 25 F f)e:bn1cht; 
- zonder te raken aan het principe van de verhoogde 

terugbetalingen voor de niet-actieve rechthebbenden, wer 
den de controle-maatregelen verscherpt ten einde ervoor 
te waken dat de preferentiële tarieven van terugbetaling 
uitsluitend zouden ten qoe de komen aan de personen, die 
er aan spraak kunnen op maken. Aldus werd bij wijze van 
steekproef een onderzoek nanqevnt 11;;1.ir de inkomsten van 
de gepensioneerden en weduwen, die de verhoogde terug 
betalin qen genieten, en weden ook de nodige schikkingen 
genomen voor het invoeren van een verstrckk in qenboekje 
inzake de geneesmiddelen-voorschriften voor niet-actieve 
rechthebbenden; 
- nog steeds in de qcneesmiddelensector werden zekere 

,vijzigingen nauqcbrncht in het vigerende stelsel van de 
« multiplicators» : de voorwaarden, waaronder de recht 
hebbenden slechts éénmaal het persoonlijk aandeel moeten 
betalen ( multiplicator 1) wanneer hun bepaalde speciali- 

ques années, tendant notamment i1 aboutir à un texte légal 
unique, d'où simplificatbn. tant sur le plan juridique quad 
ministratif 

4" L'arrfté royal du I ''' octobre 1910 a supprimé à partir 
du J •·• novembre 1970, la commission consultative auprès du 
Fonds des maladies professionnelles. L,1 commission traitera 
cependant les demandes d'avis introduites avant cette date. 

5° Prévisions pour 1971. 

A. - Il importe de se référer au préalable à ce qui a été 
exposé concernant l'abrogation de I'article 70, § 1•·1, et con 
cernant la nouvelle catégorie de victimes qui pourra pré, 
tendre à l'indernntsatton en 1971 (50-71 % du taux d'in 
validité}. 

B. - Le Gouvernement suivra de près la situation Iinan 
cièrc. Il dépend en effet de cette situation que le Gouver 
nement puisse étendre la liste des maladies professionnelles 
reconnues. 

C. ~ Une décision devra, en outre, être prise concernant 
l'extension ou non de l'application de la loi sur les maladies 
professionnelles aux travailleurs indépendants. Une pro 
position concrète a été faite par le comité technique spé 
cial. de même que par le comité de gestion du Fonds. Le 
Ministre des Classes moyennes l'examine en ce moment. 

VII. - Assurance contre la maladie et l'invalidité, 

Dans le secteur de l'assurance contre la maladie et l'inva 
lidité, un certain nombre de mesures importantes ont été 
prises au cours de l'année précédente. 

A la fin de l'année 1969, le Gouvernement était con 
fronté avec les problèmes relatifs au déficit budgétaire 1970 
de l'assurance-soins de santé. 

Le Gouvernement avait fait connaitre ses décisions à la 
fin de novembre 1969; la plupart d'entre elles sortiraient 
leurs effets au I'' janvier 1970. Ri!ppelons brièvement les 
décisions les plus importantes : 

- le plafond salarial pour les cotisations du secteur 
« soins de santé» a été majoré jusqu'à un niveau atteignant, 
à J'indice actuel, 16 375 F pur mois: 
- le produit des retenues effectuées sur les pensions de 

retraite et de survie, payées dans le secteur public, ne serait 
plus imputé sur les subventions de l'Etat, mais transféré à 
l'Institut national d'assurance maladle-invaliditè. constituant 
ainsi une source de recettes complémentaires; 

-· dans le secteur des produits pharmaceutiques, l'inter 
vention personnelle dans le coût des prescriptions maqistra 
les i1 été portée de 20 à 2'1 F pour les titulaires actifs; 
- sans porter atteinte au principe des remboursements 

majorés pour les titulaires non acri ls, les mesures de con 
trôle ont été renforcées en vue d'obtenir que les rernbour 
sernents préférentiels profitent. de manière exclusive aux 
personnes qui y ont droit. Ainsi. une enquête par coups de 
sonde a été menée concernant les revenus des pensionnés et 
des veuves. bènèficiuires des remboursements majores et 
les dispositions nécessaires ont. de même, été prises par 
l'introduction d'un carnet de prestations concernant les pres 
criptions médlcales pour les titulaires non-actifs: 

- toujours dans le secteur des produits pharmaceutiques, 
certaines modifications ont été apportées au système 
des « multiplicateurs» : les conditions dans lesquelles les 
bénéficiaires n'ont à payer qu'une seule fois leur ticket 
modérateur ( multiplicateur 1) lorsque des spéci.ilités leur 
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teiten onder de vorm van grote verpakkingen worden voor 
geschreven, Nieuwe reglementen strekken ertoe le waarbor 
gen dat het voordeel van de multiplicator l voorbehouden 
blijft voor de chronische zieken, voor wie het gebruik van 
bepaalde geneesmiddelen zich uiteraard over een langere 
periode uitstrekt: 
- een bezuiniging werd eveneens verwezenlijkt door een 

vermindering van het percentaqe, dat in aanmerking wordt 
genomen voor de beheerskosten van de verzekeringsinstel 
lingen; 
- de in de begroting opgenomen veiligheidsmarge, die 

op 5 % was bepaald, werd verminderd met 2 %. 

In datzelfde verband stippen wij nog aan dat de aanvan 
kelijk overwogen prijsverlaging van de farmaceutische spe 
cialiteiten, ingevolge onderhandelingen met de farmaceu 
tische industrie, geleid hebben tot een principieel akkoord 
krachtens hetwelk deze industrie aan de ziekteverzekering 
ristournes zou verlenen 111 verhouding tot de uitgaven 
lasten welke de verzekering voor haar rekening neemt in de 
sector van de farmaceutische specialiteiten. 

Dit principieel akkoord he hc lsde meteen de oprtchtinq 
van een technische raad voor de farmaceutische indus 
trie, waarin vertegenwoordigers van de geneesmiddelen 
industrie en van de verzekeringsinstellingen, geregeld met 
elkaar van gedachten zouden wisselen over kwesties van 
gemeenschappelijk belang. 

Al die maatregelen hebben het tekort op de begroting 
1970 in aanzienlijke mate verlicht, hoewel moet worden toe 
gegeven dat er zich intussen, meer bepaald sedert het jaar 
1969, een sterk uitgesproken stij9ing in het ritme van de 
uitgaven heeft voorgedaan, die de aanvankelijk vrij opti 
mistische vooruitzichten in zekere mate heeft tegengespro 
ken. Dit is te wijten aan algemene factoren, die in alle west 
europese landen worden vastgesteld en een discrepantie tus 
sen het stijgingspeil van de inkomslen en van de uitgaven 
veroorzaken, zoals de vooruitgang van wetenschap en tech 
niek op het gebied van de geneeskunde, de gestegen wel 
vaart en de ruimere aandacht die de bevolking besteedt aan 
de waarde van de gezondheid, de leeftijdsstructuur van de 
verzekerde bevolking en de toename van het aantal niet 
actieve rechthebbenden, en de uitbreiding van de diensten 
voor preventieve geneeskunde. 
Verder heeft ook de evolutie van de reglementering haar 

invloed laten gelden, en onder meer het opleggen van ver 
plichte erelonen in de niet verbonden gewesten, zulks met 
ingang van 15 april 1969. Meteen verhoogde het peil van 
de teru9betalingen in die \Jewesten. Tenslotte heeft de 
ziekteverzekering de weerslag ondergaan van de nriep 
epidemie tijdens de laatste weken van het jaar 1969 en bij 
de aanvang van hel jaar ! 970. 

Met voldceninq mag worden genoteerd dat al die finan 
ciële moeilijkheden, waarmede de verzekering had af te 
rekenen, het tot stand komen van een nieuw akkoord met 
de geneesheren en de tandheelkundlqen, niet hebben ver 
hinderd. De vroegere akkoorden namen een cincle op 
31 december 1969. Bij de onderhandelinqcn over de her" 
nicuwing van die akkoorden was qeblcken dat het genees" 
hercnkorps. zich rekcnsch,1p siaf van de delicate problemen 
van budqettairc aard en e rm cd c instemde om geen nieuwe 
rcvcndikatics te formuleren voor het jaar 1970. Aanpassin 
gen in de honoraria van sommige geneesheren <?n meer be 
paald voor de ornuiprnctici, die op zichzelf verantwoord 
mochten heten en waaromtrent een ruime mate van c<?ns~1c 
z indhcid bleek te bestaan. zouden niet van hij de aa nva uq 
van het jaar inqaan. maar eerst vanaf I april l 970. De fi 
nanciclc wecrsbH ervan zou worden beperkt door het ver 
zaken van alle mrlc x.umpnssin qcn gedurende het eerste 
kwnrt,ial 1970 en eveneens door het niet indexeren van de 
allermeeste tcchnis,hc \'Crstrekkin~1en tijdens de hele duur 
van het jaar. 

sont prescrites sous forme de grands conditionnements. De 
nouveaux règlements visent à réserver l'avantage du multi 
plicateur I aux victimes de maladies chroniques, nécessi 
tant l'usage de certains médicaments pendant une période 
assez longue; 

une économie a été réalisée p<'H' la diminution du pour 
centage pris en considération pour les frais d'administra 
tion des organismes assureurs; 

- la marge de sécurité, fixée à 5 % dans le budget 
initial, a été diminuée de 2 %, 

Signalons, sous ce même rapport, que la diminution de 
prix, initialement prévue pour les spécialités pharmaceuti 
ques, a été remplacée, suite aux négociations avec l'industrie 
pharmacautique. par un accord de principe en vertu duquel 
cette industrie accorderait des ristournes à l'assurance-mala 
die, dont le montant serait exprimé en un pourcentage des 
dépenses prises en charge par l'assurance dans le secteur 
d~s spécialités pharmaceutiques. 

Cet accord de principe englobe la création d'un conseil 
technique de l'industrie pharmaceutique, où des représen 
tants de l'industrie pharmaceutique et des organismes assu 
reurs auraient I' occasion de confronter leurs conceptions sur 
toutes les questions intéressant les deux parties. 

Toutes ces mesures ont allégé de manière substantielle le 
déficit du budget de 1970, Il faut cependant reconnaître 
quentretemps, et en particulier à partir de 1969, le rythme 
d'accroissement des dépenses s'est accéléré, de façon à 
démentir dans une certaine mesure les prévisions initiales, 
plus favorables. Ceci est imputable à des facteurs généraux, 
qui sont d'ailleurs constatés dans tous les pays occidentaux 
et engendrent un écart grandissant entre le niveau des 
recettes el des dépenses. Parmi ces facteurs, il faut souli 
gner notamment le progrès de la science et de la technique 
médicales, le bien-être accru et l'attention de plus en plus 
vigilante accordée par le public à la valeur de la santé, la 
structure d'âge de la population assurée et l'augmentation 
du nombre de titulaires non actifs, et enfin l'extension des 
services de médecine préventive. 

En outre, il y a lieu de citer l'incidence financière de 
l'évolution de la réglementation et, entre autres, de l'ap 
plication d'honoraires obligatoires dans les régions non 
engagées, et ceci à partir du 15 avril 1969. Il en est résulté 
une majoration du niveau des remboursements clans ces 
mêmes régions. Enfin, l'assurance contre la maladie s'est 
ressentie de l'épidémie de grippe survenue au cours des 
dernières semaines de l'année 1969 et au début de l'année 
1970, 
On peut noter avec satisfaction que toutes ces difficultés 

Hnancièrcs n'ont pas empêché la conclusion d'un nouvel 
accord avec les médecins et les praticiens de l'art dentaire, 
Les accords précédents étail'.nt venus à échéance au 31 dé 
cembre 1969. Lors des négociations sur le renouvellement de 
ces accords il était apparu que le corps médical voulait faire 
preuve de discipline el de compréhension devant les déli 
cats problèmes budgétaires, Il a renoncé ainsi à émettre 
de nouvelles revendications globales par l'apport à l'année 
1970. Des adaptations partielles d'honoraires au profit de 
certains qroupcs de médecins, et en particulier au profit des 
omniprnticiens semblaient justifiées. JI existait d'ailleurs 
à cet égard un consensus assez général. De toute façon, 
ces adaptations ne prendraient pas cours au début de l'an 
née, mais seulement à partir du 1,.,. avril 1970, La réper 
cussion financifre serait compensée par le fait qu'aucune 
adaptation à l'indice des prix n'aurait lieu durant le pre 
mier trimestre 1970. De même, il n'y aurait pas d'indexation 
pendant toute l'année 1970. pour b plupart des prestations 
techniques. 
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Overigens hebben de vertegenwoordigers zowel van de 
verzekeringsinstellingen als van de geneeskundige en tand 
heelkundige beroepsverenigingen duidelijk de wens te ken 
nen gegeven dat het stelsel van de akkoorden door een 
grotere stabiliteit zou worden gekenmerkt. 

Dit is onder meer tot uiting gekomen ten aanzien van de 
duur van de overeenkomsten, in die zin dat de gesprek 
partners een akkoord wensten aan te gaan die beide par 
tijen over een periode van zes jaar ( 1970-1975) zou ver 
binden. 

Het lijkt verder gepast om in datzelfde verband ook te 
herinneren aan het verlangen van de geneeskundige 
beroepsverenigingen en van de verzekeringsinstellingen om 
de wettelijke regeling inzake de toetreding van geneesheren 
en tandheelkundigen tot de afgesloten akkoorden, op een 
ingrijpende wijze te veranderen. 

In de tot dan toe vigerende wetgeving werd bepaald dat 
die toetreding zou geschieden op grond van een individuele 
verbintenis. Om voor de rechthebbenden een voldoende 
vrije keuze te waarborgen onder de practici die de uit de 
akkoorden voortvloeiende tarieven van erelonen zouden 
naleven, moest in ieder gewest worden naqeqaan of het 
percentage van de aangegane verbintenissen de door de 
wet vastgestelde minimumgrens had bereikt (in algemene 
regel : 60 % van het totaal aantal van de aldaar gevestigde 
practici). Was dit niet het qeval, dan konden maximum 
bedragen van erelonen en tarieven hij koninklijk besluit 
worden opgelegd. 

De hervorming bestond hierin dat voortaan de genees 
kundige en tandheelkundige practici van rechtswege wor 
den geacht tot de bestaande akkoorden te zijn toeqetreden, 
behoudens indien zij uitdrukkelijk, en zulks binnen een be 
perkte termijn, hun inzicht hebben medegedeeld om hun 
toetreding tot diezelfde akkoorden te weigeren. 
De Regering heeft gemeend dit voorstel te kunnen bij 

treden en heeft met het oog daarop aan het Parlement een 
wijziging van de wet van 9 augustus 1963 voorgelegd. Zij 
was inderdaad van oordeel dat in een moderne wetgeving 
voor sociale zekerheid de akkoorden welke onder de belanq 
hebbende partijen worden qesloten en door de Uitvoerende 
macht zijn qoedqekeurd, tenminste moeten beschouwd wor 
den als de algemene regel. waarvan de naleving zich op 
dringt, tenzij wanneer in bepaalde gevallen een afwijking 
zou worden ingeroepen. 

Op grond van de nieuwe wetqevinq heeft het Parlement 
inderdaad zijn goedkeuring gehecht aan het betrokken wets 
ontwerp. 

In ieder gewest worden niet meer de individuele verbinte 
nissen opgesteld, maar wel de weigeringen. De akkoorden 
treden in werking in de gewesten, waarin niet meer dan 
40 % van de geneesheren, resp. van de tandheelkundigen, 
een weigering tot onderschrijving van de akkoorden heb 
ben betekend. Vl at de geneesheren betreft, mogen boven 
dien niet meer dan 50 <:;f;, van de huisartsen en niet meer 
dan 50 % van de specialisten een weigering hebben in~1e 
zonden. 

De geneesheren en tandheelkundigen werden aldus ertoe 
uitgenodigd om tegenover het akkoord. dat op 14 januari 
1970 in de bevoegde commissie was afgesloten, hun hou 
ding te bepalen, met inachtneminq van de nieuwe wettelijke 
procedure. Zoals gezegd, bevatte dit akkoord ~ieen glo 
bale uitqavcnvcrhoqinq voor het jaar J 970. Tijdens ieder 
van de twee daaropvolqcn dc jaren zou op de begroting een 
supplementair krediet worden inqcsch revcn. ten belope van 
625 miljoen voor de geneesheren en van 40 miljoen voor 
de tandheelkundiqen. Dit krediet was bestemd voor het 
geleidelijk inwerkingtreden van de nieuwe nomenclatuur 
voor geneeskundige zorgen en eveneens voor een aJnpas 
sing van het sociaal sta tuut van de geneesheren en tand 
heelkundigen, die door de akkoorden gebonden zijn. 

D'ailleurs, les représentants tant des organismes assureurs 
que des organisations professionnelles des médecins et des 
praticiens den ta ires, ont exprimé clairement le souhait que 
le réqime des accords soit caractérisé par une stabilité 
plus grande. 

Ce souhait avait trait, tout d'abord, à la durée des ac 
cords, en ce sens que les interlocuteurs souhaitaient 
aboutir à un accord liant les deux parties pour une période 
de six ans (1970-1975). 

Rappelons aussi, dans ce même ordre d'idées, le vœu 
exprimé par les organisations professionnelles médicales et 
les organismes assureurs, de modifier de manière fonda 
mentale le régime légal d'adhésion des médecins et des 
praticiens de l'art dentaire aux accords conclus. 

Dans la législation en vigueur antérieurement, il était 
prévu que cette adhésion se concrétiserait par un engage 
ment individuel. Afin de garantir aux titulaires un libre 
choix suffisant entre les praticiens qui respecteraient les 
tarifs d'honoraires découlant des accords, il fallait véri 
fier dans chaque région si le pourcentage cl' engagements 
souscrits avait atteint le quorum légal requis ( en règle 
générale, 60 9i:• du total des praticiens y établis). Si tel 
n'était pas le cas, des montants maximums d'honoraires et 
de prix pouvaient être imposés par arrêté royal. 

Selon la réforme, les praticiens médicaux et dentaires 
sont désormais réputés avoir souscrit d'office aux accords 
conclus, sauf s'ils ont fait connaître de manière expresse 
et dans un délai limité leur volonté de refuser l'adhésion à 
ces mêmes accords. 

Le Gouvernement s'est rallié à cette proposition. En con 
séquence, un projet de loi portant modification de la loi 
du 9 août 196.1, a été soumis au Parlement. On peut soute 
nir avec raison que, dans une législation moderne de sécu 
rité sociale les accords conclus entre les parties intéressées 
et dûment approuvés par le Pouvoir exécutif, doivent au 
moins être considérés comme la règle générale, dont le 
respect s'impose, sauf lorsque dans certains cas une déro 
gation aurait été invoquée. 

Sur la base de la nouvelle législation, le Parlement a en 
effet approuvé le projet de loi susvisé. 

Le décompte par région porte, non plus sur le nombre 
d'engagements individuels dans chaque région, mais sur 
le nombre de refus. Les accords entrent en vigueur dans 
les régions où pas plus de 40 % des médecins, respective 
ment des praticiens de l'art dentaire ont notifié un refus 
d'adhésion aux accords. En outre, en ce qui concerne les 
médecins, pas plus de 50 % des médecins truitants et plus 
de 50 % des médectns-spéciallstes ne peuvent avoir notifié 
un refus. 

Dès la fin du mois de mars 1970, les médecins et les 
praticiens de l'art dentaire ont été invités à prendre attitude 
quant à l'accord conclu le 14 janvier 1970 au sein des com 
missions compétentes. Comme il a été dit ci-dessus, 
cet accord ne comprenait pos de majorations globales des 
dépenses pour l'année 1970. Durant chacune des deux 
années suivantes, un crédit supplémentaire serait inscrit 
au bud qct , d'un montant de 625 millions pour les médecins 
et de 40 millions pour les praticiens de Lut dcntuire. Ce 
crédit devait permettre l'entrée en viq u eur proqressivc de 
la nouvelle nomenclature pour les soins de santP, ainsi 
qu'une adaptation du statut social des médecins et des 
praticiens de l'art dentaire liés par les accords. 



[ 25] 4-XVlII ( 1970-1971) N. 3 

Zonder gevaar voor overdrijving, hm worden beweerd 
dat de geboekte resultaten bevredigend waren. Over het 
gehele land beschouwd. vertegenwoordigde het aantal wei 
geringen 16.51 ~,;, voor de geneesheren en 32,61 '1/,-, voor de 
tandheelkundigen. 

Indien men de resultaten per gewest overloopt. blijkt dat 
voor de tandheelkundiqen. aanvankelijk alleen in hoofdstad 
Brussel, het akkoord niet in werking kan treden, althans niet 
vóór de maand augustus 1970. terwijl voor de geneesheren 
van het arrondissement Neufchâteau, het in werking treden 
van het akkoord qcdurende enkele maanden ( tot november 
1970) is uitgebleven. 
Inmidels werd in de bevoegde beheerscomité' s van het 

Rijksinstituut voor ziekte- en invaliditeitsverz.eker inq. een 
aanvang gemaakt met het onderzoek van de begrotingen 
voor het jaar l 9ïl. Verscheidene indiciën wezen er op dat 
de financiële weerslag van de versnelling in de aangroei van 
de uitgaven, die sedert een paar jaren was genoteerd. ook 
in de begroting van het jaar 1971 zou tot uiting komen. 
Het was trouwens wegens het vooruitzicht van een derqelij 
lijke evolutie dat de Regering reeds bij de aanvang van het 
jaar 1970 besloten bad tot oprichting van een werkgroep. 
waarin de verschillende groeperingen die bij het beheer van 
de ziekteverzekering betrokken zijn. zouden beraadslagen 
over de middelen om iedere al te sterke en onverantwoorde 
stijging van de uitqave n i.l f te remmen. Die werkgroep heeft, 
onder het voorzitterschap van de Minister van Sociale 
Voorzorg. reeds talrijke ver qaderinqen qewijd il,111 de finan 
ciële problemen. De uitqaven in de medische. para-medische 
en Iurmaceutische sector. evenals de uitgaven voor zieken 
huisverpleging, werden in het onderzoek betrokken. Nader 
hand werd een diepgaande studie gewijd aan de doelmatiq 
heid in de werking van de medische controlediensten. Op 
grond van de huidige vooruitzichten mag worden verwacht 
dat het onderzoek van de gestelde problemen tegen het 
einde van dit jaar zal ten einde zijn. 

.• * * 

Vollediq hcidshalve dient 110\J te worden vermeld dat 
met ing;ing van I juli 1970 : 

1) de 0111va119 der verstrekkingen verruimd werd in de 
sector van de zclfstandiqen (dringende technische verstrek 
kinqcn en 9eneesk11ncli'.'J toezicht op de gehospitaiiscerden); 

2) een nieuwe. meer ecnvormiqe req elinq werd inqcvocrd 
voor alle minder-validen die niet reeds tot het alqemeen 
stelsel van de werknemers behoren. 

Ook in de. sector uitkcrinqen dienen enkele be lnn q rijke 
punten te worden qcnotcerd. 

ln het voorjaar 1970 had de sociaal-economische çonfe 
renne plaats. Onder de talrijke resoluties van d.c Confe 
rentie zijn c r r:nkclc: die betrekkin\J hebben op de uitkerm 
nen hij arbcrdsonqcsc lukbcid. 

Door de verhoq iuq v,111 de loo11[1fC11s voor uitl.eriuqc». 
tot l '1 850 J," pn maund aan her h uid iqe indcxcij [cr. werd 
d, 1:io\1elijkheid s1escl1<q1cn om voortaan a:-111 een woot aan 
lill werknemers. in qcval van arbeidsonqcschlkthcid. een 
tritkerinH le w<1,ub01\1er1 die hun rci;k loon dichter zou 
bcriadcrcn. 
Verder werd ernaar S)l'Slrcefd de. social« voordelen. die 

door de wrrk:7n-crs ;1m1 hun werklieden vcrschuldiqd zijn 
bij dr ,r.111v;111(1 van ren onqcscluktheidspenodc. te vv rru i 
mc n. om aldus d,e voordelen. war hun uiteindelijk resultaat 
lw!rcft, een slap tl1chte1 Ic hrcn~cn lot het behoud v,111 de 
lxzoldi:Jinn. \,·;1;irin voor cle h·dicTHkr: ,s voorz icn tij<.kns 
de l'cr:;I\' maa11d \ è\11 dt: \\Trko11dcrh,·1·ki11\J "cqcns z1,·k1c. 
Door de s,1t1H'.il\'O<'\lÎll\l v.in de t1itke1·i11i1 v,111 de ;:iektc\'cr 
z ekcrino e11 van een aanvullende. door de wc,k\1t·ver 111t tL.'. 

li n'est pas exagéré de dire que les résultats obtenus 
étaient satisfaisants. Pour l'ensemble du Royaume, le nom 
bre de refus représentait 16.51 o/r pour ce qui concerne les 
médecins et 32,64 '.ié pour ce qui concerne les praticiens 
de l'art dentaire. 
En examinant les résultats par rèqion, on constate qu'en 

ce qui concerne les praticiens de l'art dentaire, ce n'est 
que dans l'arrondissement de Bruxelles-capitale que l'ac 
cord n'a pu entrer en vigueur avant le mois d'août 1970, 
tandis qu'en ce qui concerne les médecins c'est dans l'ar 
rondissement de Neufchâteau que l'entrée en vigueur de 
l'accord s'est fait attendre jusqu'au mois de novembre 1970. 
Entre-temps. les comités de qestion compétents de l'Ïn 

stitut national d'assurance maladie-invalidité ont entamé 
1' examen des budgets pour l'année 1971. Il se confir 
mait de plus en plus que l'auqmentation des dépenses, notée 
depuis quelques années aurait une répercussion sensible sur 
les dépenses à inscrire au budget pour 1971. C'était d'ail 
leurs en prévision d'une telie évolution que le Gouvernement 
avait décidé. dès le début de 1970, la création d'un groupe 
de travail. où les différents groupements intéressés à la ges 
tion de l'assurance maladie, se concerteraient sur les moyens 
de freiner toute auqrnentation des dépenses excessives et 
injustifiées. Ce groupe de travail a déjà consacré, sous la 
présidence du Ministre de la Prévoyance sociale, de nom 
breuses séances à l'examen des problèmes financiers. Les 
dépenses dans le secteur médical, para-médical, pharma 
ceutique et hospitalier, ont successivement fait l'objet d'un 
examen approfondi. Ensuite, la discussion a porté sur le 
fonctionnement des services de contrôle médical. En par 
tant des prévisions actuelles, on peut s'attendre à ce que 
l'examen des problèmes soulevés soit terminé vers la fin 
de cette année. 

·k * * 

Pour ëtre complet. il convient de signaler en outre qu'à 
partir du l "' juillet 1970 : 

1) le volume des prestations a été étendu dans le secteur 
des travailleurs indépendants ( prestations techniques ur- 
9entes et surveillance médicale des bénéficiaires hospitali 
sés); 

2) un régime nouveau et plus uniforme a été introduit 
pour tous les handicapés ne relevant pas du régime général 
des travailleurs sa lariès. 

• * • 

Dans 1,• secteur des indemnités. quelques points im por 
rants méritent d'être signalés. 
Au printemps de 1970 a eu lieu la conférence économique 

et sociale. Parmi les nombreuses résolutions adoptées par 
celte Conférence. quelques-unes ont trait aux indemnités 
d'Incapacité de travail. 

Gräce ,1u relèvement du plafond salaria! des indemnités 
jusqu'à 14 850 F par mois il l'indice actuel, un grand nom 
bre de travailleurs salariés se verront garantir désormais, 
en cas d'Incapacité de travail, une indemnité qui se rap, 
proche davautaqe de lelt!' rèmunèrntion réelle. 

En outre. on s'est efforcé d0élar9ir les avantaqes sociaux 
dus par l'cmploveur à ses ouvriers au début d'une période 
dIncapacitê de travail: ainsi ces avantaqes se rapprochent, 
quant au résultat final. du maintien de lil rémunération pré 
vue pour les employés pendant le premier mois de l'interrup 
tion d',\çlÏ\·ité pom cause de mal.id ie . Grâce au cumul des 
rndc111nit<'·s de 1·,1s~11r.111( ~-•n,daclie avec les indemnitès corn 
plèn1ent;1ir<:':; ù ck,rw• de l'employeur. les ouvriers ont pu 
obt enu. it partir du l'' juillet 19ï0. pendant les trois semai- 



4-XVIII ( 1970-1971) N. 3 [ 26 ] 

betalen vergoeding, zouden de werklieden, met inqanq van 
l juli 1970. in aansluiting bij de periode van het newaar 
borgd weekloon, gedurende de daarop volgende weken 
een bedrag ontvangen. dat 71 '}i- van het verloren loon 
vertegenwoordigt. Wat het gedeelte van het loon betreft, 
dat boven de loongrens uitgaat, werd datzelfde bedrag 
integraal ten laste van de werkgevers qcleqd. 

Ingevolge een andere resolutie van de sociaal-econo 
mische Conferentie, werden de pensioenen van de werkne 
mers met ingang van I juli 1970 met 5 '/c verhooqd. Deze 
beslissing had een onrechtstreekse weerslaq op de sector 
uitkeringen van de ziekteverzckerinq. in zoverre de mini 
mum-uitkeringen die voor de invaliden, rqJelmatis1e werk 
nemers, gewaarborgd zijn, alsmede de forfaitaire uitkerin 
gen van de invaliden, regelmati~Je werknemers, van het over 
gangsstelsel (arbeidsongeschikt ç1ev,•orclen vóór 1 januari 
1963) daardoor ipso facto een verhouding met 5 ';, onder 
gingen. Aan het huidige indexcijfer bedraqen deze mini· 
male en forfaitaire uitkeringen 228 F per werkdag voor 
een gezinshoofd en 183 F per werkdaq voor een alleen 
staande, 

* * * 
Op het einde van het jaar 1970 stond de Regering op 

nieuw voor dezelfde financiële problemen in de genees 
kundige verzorging, als die welke haar een jaar qcle dcn 
hebben genoopt tot het treffen van de reeks Will maat 
regelen, die bij het begin van dit overzicht werden opge 
somd. De omvang van de op de begroting 1971 vast 
gestelde tekorten heeft zelfs onrustwekkende afmetin1:1en 
aangenomen : 5.1 miljard in de sector van de werknemers. 
en 700 miljoen in de sector van de zelfstan<lif]rn. ln beide 
gevallen, liggen de bedragen ongeveer eens zo hooq élis 
de aanvankelijke tekorten, die op de bcqrotinq 1970 we r 
den genoteerd. 
Ook ditmaal zal het de zorg zijn van de Regering een ge 

heel van maatregelen aan het land voor te stellen, waarvan 
de lasten op een evenwichtige wijze onder al de betrokkenen 
moeten gespreid worden. Geen enkel middel mag onverlet 
worden gelaten om bezuinigingen in de uitqaven door te 
voeren, telkens indien zulks objectief verantwoord is. Een 
bijzondere aan docht wordt in het thans aan de \Fll1\J 
zijnde onderzoek besteed aan die uitgavensectoren, waarin 
zich een abnormale stijging voordoet. De oorzaken van die 
stijging worden grondig bestudeerd. Meer bepaald wordt 
daarbij nagegaan door welke middelen de consumptie kan 
worden afgeremd, en in welke mate bepaalde cateqorieën 
van zorgenverstrekkers ertoe moeten aangespoord worden 
om ten aanzien van de huidiqe crisistoestand, een heperkinq 
van hun erelonen en prijzen te aanvaarden. 
Niettemin blijkt het onmogelijk om het omvanqrijke te 

kort uitsluitend door middel van bezuinigingsmaatregelen 
op te slorpen. Het lijdt geen twijfel dot het lot stand bren 
gen van nieuwe inkomsten een onontbeerlijke vereiste zal 
zijn voor de financiële sanering. 
De Regering heeft nog geen standpunt inqcno rnen over 

de juiste omvang van die aanvullende inkomsten, noch over 
de aard van die inkomsten en de spreiding van de lasten 
die eruit voortvloeien. 
Zij meent alleszins in deze rnoeili j k<c ogenblikken een 

beroep te mogen doen op de solidariteit en de burgerzin 
van de gehele bevolking, om het voortIu-st aan van de ziekte 
verzekering voor de eerstkomende ja rr-n vciliq te stellen. 

Nu spreekt hel vanzelf dat deze ernstige fin,rnciële 
toestand, die wij in de loop van de jongste jaren reeds 
meerdere malen hebben aangetroffen. ons d winqr tol het 
stellen van een aantal fundamE?ntek vragen. Herh,1,1ldelijk 
werd gewezen op het feil dat de vnstÇJl'Siclde te-korten 
inherent zijn ,1.111 de .iard van de risico's welke door de 
ziekteverzekering worden qcclc k t. en dat overiqcns in 
alle omringende l,mdn1 ons het fenomeen wordt v,1st11esll:ld 

nes consécutives à la période couverte por le salaire hebdo 
madaire garanti, un montant représentant 71 % du salaire 
perdu. En ce qui concerne la part salariale supérieure nu 
plafond, le paiement du même taux du salaire (71 o/1·) a 
été mis intèqrnlemcnt à ch arqe de l'employeur. 

En vertu d'une antre résolution de la Conférence écono 
mique et sociale, les pensions des travailleurs salariés ont 
fait l'objet. à partir du 1 '' juillet 1970, d'une majoration de 
5 ';i'. Cette décision i1 eu une répercussion indirecte sur le 
secteur des indemnités de l'assurance--maladie : en effet, ll'.s 
indemnités minimums garanties aux invalides travailleurs 
réguliers ainsi que les indemnités forfaitaires des invalides 
travailleurs réguliers du régime transitoire ( devenus inca 
pa bles de travailler avant le 1 ··· janvier 1963) ont bénéficié 
parallèlement d'une augmentation de 5 ;r,. A l'indice actuel. 
ces indemnités minimums et forfaitaires s'élèvent à 228 F 
par jour ouvrable lorsqu'il s'agit d'un chef de ménaqe, à 
183 F par jour ouvrable lorsquil s·a~1it d'un isolé. 

* * * 

A la fin de I'anné e 1970. le GouYernemeni: s'est trouvé, 
une fois de plus, en présence des mêmes problèmes finan 
ciers qui, il y a un an, l'ont obliqé à prendre les mesures énu 
mérées au début du présent aperçu. Les déficits constatés 
dans le budget pour 1971 de l'assurance-soins de santé obli 
gatoire ont pris des proportions inquiétantes : 5, l milliards 
dons le secteur des travailleurs salariés. 700 millions clans 
celui des indépendants. Dans l'un et dans l'autre secteur. 
ces montants représentent environ le double des déficits 
qui Iiqurnient initialement au bud qet de 1970. 

Il appartiendra au Gouvernement de proposer au pays 
un ensemble de mesures dont la charge sera répartie équi 
tablement parmi tous les intéressés. En collaboration avec 
toutes les instanc cs responsables de l'assurance-maladie, le 
Gouvernement ne négligern aucun moyen susceptible de 
comprimer les dépenses. dans tous les secteurs où des èco 
nornies sont objectivement justifiées, Dans l' examen actuel 
lement en cours, une attention particulière est accordée aux 
secteurs de dépenses sujets à un accroissement anormal. 
Les causes de cet accroissement sont analysées à fond, ainsi 
que les moyens susceptibles de freiner la consommation, 
ou de réduire les honornircs. 

Cependant, il paraît d'ores et déjà impossible de résorber 
le déficit considérable par le biais des seules mesures 
d'économie. De nouvelles ressources sont incontestablement 
indispensables pour réaliser un assainissement financier. 

Le Gouvernement. ne s'est pas encore prononcé sur le 
volume exact de ces ressources supplémentaires, ni sur la 
nature de celles-ci, ni sur b ré part ition des char~1es qui en 
ré su I te ren l. 

!1 croit toutefois, en celle période cruciale, pouvoir faire 
appel à b solidarité et au civisme de la population tout 
entière. L'apport de nouvelles ressources financières est 
une condition sine qua non pour sauveqardcr le fonction 
nement de l'nssuranr e-maladie au cours des armècs à venir. 

L<1 situation [in,:111cière qrave dans laquelle nous nous 
sommes trouvés à maintes reprise,; .iu cours de ces der 
nièrE's annccs. nous obli~Je évidemment à poser certaines 
que si ions foncl,1menU1les. On i1 souvent invoqué le fait que 
les ddicils consli1tés sont inhérents ;1 Li nature des ris 
(Jlll'S couvcrts p,1r l'a:,sur;111cc-111aladil'. d qu'on re leve d'ail 
le ui ,. d,rns le s p;_iys qui nous entourent. un même phèno .. 
mène d ',1,-croissemrn1 des dépenses, dont le rythme dépasse 
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van een verhoging der uitgaven, welke in een sneller ritme 
verloopt dan de aangroei van de lonen of van het natio 
naal inkomen per hoofd V3n de bevolking. 

Meteen wordt dan de vraag opgeroepen of het streef 
doel van een volledige dekking van alle ziekterisico's moet 
behouden blijven, en zelfs of het, op langer termijn gezien, 
nog tot de mogelijkheden zal behoren. 
Tal van correcties zouden bij deze zeer algemene vraag 

stelling moeten aangebracht worden. Men kan ondermeer 
opwerpen dat, zelfs bij een voortdurende dekking van alle 
ziekterisico's, heel wat remmen kunnen ingebouwd worden, 
onder meer in het peil van de honorering en in de beta 
lingswijze van de onderscheiden zorgenverstrekkers, die 
zodanig zouden opgevat worden dat met de financiële 
mogelijkheden van de gemeenschap meer rekening wordt 
gehouden. Maar het is niet zo zeker dat zelfs wanneer men 
resoluut die weg inslaat, het voortzetten van de politiek, 
gericht op het dekken van de volledige ziektekosten auto 
matisch gegarandeerd kan blijven. En voor welke alter 
naneven worden wij dan geplaatst? Meet er geen program 
ma op termijn worden bedacht, in uitvoering waarvan de 
collectieve financiering bij voorrang zou worden besteed 
aan de meest dringende behoeften, beschouwd uit het stand 
punt zowel van het financiële gewicht van de ziektekosten 
als van de eisen van een wel overwogen gezondheidsbe 
leid ? Het is de bedoeling niet van de Minister hiermede een 
definitief oordeel uit te spreken over dit zeer ingewikkeld 
en delikaat probleem. De Minister is er echter van over 
tuigd dat het herhaaldelijk opdaqen van de financiële pro 
blemen en het in de huidige omstandigheden welhaast on 
vermijdelijk empirische karakter van dt' uit te werken op 
lossingen, bij al de betrokkenen het inzicht heeft doen rij 
pen dat men aan de hier geschetste fundamentele vragen 
niet lang meer zal kunnen voorbijgnan. 

VIII. - Pensioenen. 

l. - Realisaties in 1970. 

a) De uituocring onn punt 128 p;,n de Rcgcrirzgsucrklaring. 

Bij de vorming van de Regering waren de meerderheids 
partijen er zich van bewust cL1t de sociale pensioenen een 
achterstand hadden opgelopen en nog voordurcnd opliepen 
in vergelijking met de loonevolutie, Derhalve werd in extra 
pensioenverhogingen voorzien van 3 maal 3 1/c, op l juli 
1969, l juli 1970 en l juli 1971. De wet van 24 juni 1_96() 
voerde echter een pen sioenverhoqmq van 3 mau! 4 '1;. pen 
door op de voormelde data. De sociaal-economische con 
ferentie, welke in het begin van dit jaar plaats greep nam 
hiermee geen genoegen, ofschoon men moest toegeven dat 
de Regering meer had qedaan clan haar beloften nako 
men. Dank zij het begrip clat de sociale partners opbrachten 
en de medewerking van het Parlement, werd het mogelijk 
bij de wel van 5 juni 1970 een nieuwe pensioenverhoging 
door te voeren, in dit zin dat cle verhoqinqcn met ·l ~{, 
waarin voorzien op l juli 1970 en 1 juli 1971 vervangen 
werden door verhogingen met '5 '.t, 
Gepaard daarmee ging een gelijkaardige verhoging van 

de mijnwerkersinvaliditeitspensioenen bij besluit van 23 juni. 

b) Vcrlwrcrin17rn a,li! de 1t'd/ÎC1'ill!] l'dll het irc111narhor!7d 
inkomen. 

Uit de wet v,111 I april 1969 blijkt duidelijk de grote 
voorzichtiqhcid wc lke a,111 d(· d;1s1 werd gelegd bij het star- 
ten met dit nieuwe voordeel. waarvan niemand aunvanke 
lijk met enige :ekerheid kon voorspellen hocvclcn er zou 
den kunnen van genieten. Het h;1~isbed1"<1~1 was vrij li1,l\l 
en het oudc rcock naar de bc~tzin11srniddele11 - ~]l'kt op hel 
feit dat het gew;1clrborwl inkomen mte1ir,1,d ten laste vult 
van her Rijk ~ \;imelijk strc nq. 

\a croissance des rémunérations ou celle du revenu na 
tional par habitant. 

D'emblée se pose la question de savoir s'il convient de 
maintenir l'objectif d'une couverture de tous les risques de 
m<1ladie, voire même si cNte couverture à long terme, 
apparnendro encore au domaine des possibilités. 

Certes, certains correctifs devraient être apportés à la 
question formulée ainsi en des termes très généraux, En 
effet. on pourrait objecter que tout en maintenant la cou 
verture de tous les risques de maladie, on pourrait organiser 
certains mécanismes de freinage des dépenses. notamment 
en ce qui concerne le taux des fonoraires dus aux divers 
dispensateurs de soins et les modalités de leur paiement, 
qui seraient conçus de façon à tenir compte davantage des 
difficultés financières de la communauté. Seulement. on 
ne saurait affirmer avec certitude que même en s'engageant 
à fond dans cette direction, la continuation d'une politique 
axée sur la couverture de tous les risques de maladie pourra 
être assurée automatiquement. Et quelle est alors l'alterna 
tive qui s'offre à nous 7 Ne dcvra-t-on pas concevoir un 
programme à plus long terme, en vertu duquel le Iinan 
cement collectif serait affecté par priorité aux besoins les 
plus urgents, considérés tant sous l'angle du poids finan 
cier que sous l'angle des exigences d'une politique de la 
santé bien réfléchie? Le Ministre n'entend pas se prononcer 
définitivement sur ce problème complexe et délicat, Mais il 
a la conviction que 111 survenance réitérée des problèmes 
financiers et 1' empirisme -- pour ainsi dire inévitable dans 
les circonstances actuelles - qui préside à toute solution, 
ont fait naître chez tous les intéressés le sentiment que 
bientôt il ne sera plus guère possible d'échapper aux pro 
blèmes fondamentaux soulevés ci-dessus. 

VIII. - Pensions, 

l. - Réalisa,ions en 1970. 
• 

a) Ex6rntiC1n du point 128 de la déc/am/ion go11vernemen-· 
tale, 

Lors de la formation du Gouvernement, les partis de la 
majorité étaient conscients du fait que les pensions sociales 
avaient subi un retard qui ne cessait de croître par rapport 
à l'évolution salariale. Par conséquent, des augmentations 
de pension spéciales ont été prévues de trois fois 3 % au 
)'' juillet 1969, au i"' juillet 1970 et au}"· juillet 1971. 
La loi du 24 juin 1969 a porté cette auqmentation à trois 
fois 4 1{ aux dates mentionnées ci-dessus. La conférence 
socio-économique, tenue au début de cette année, ne s'en 
est pils contentée, bien que force soit de reconnaître: que 
le Gouvernement avait fait davantage qu'honorer ses pro 
messes. Grâce à ki compréhension des partenaires sociaux 
et à la collaboration du Parlement, la loi du 5 juin 1970 
a permis de procéder à une nouvelle auqmcntation des pen 
sions, en ce sens que les auqmentations de 4 % prévues 
avec effet au i'' juillet 1970 d'abord et au ls'· juillet 1971 
ensuite. sont remplacées par des augmentations de 5 %. 

Une augmentation analogue des pensions d'invalidité 
pour ouvriers mineurs est intervenue par l'arrêté du 23 juin. 

b) Améliorations apporlfes ;i ln li-!]isfotion sur Ic reuerui 
garnnti. 

ll ressort clairernen; de la loi du 1 "' avril 1969 quelle 
p rudcnrc ,1 présidé à l'octroi de ce nouvel avantage. dont 
personne ne pouvait dire in itia lcmcnt avec que lque certi 
tude combien en béné licicreient. Les montants de base 
étaient très bas et l'enquête sur les ressources - eu égard 
,1u bit que le revenu w1n11ti est ù Li charge intéqrale de 
J"Eu1t ,-- est asse z sévère. 
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Toch voorziet hier ook de Regeringsverkbring in jaar 
lijkse verhogingen van de basisbedragen van dit voordeel 
met minstens 10 % tot in 1975. 

De Regering deed haar belofte gestand en op 1 juli ver 
hoogden de basisbedragen, bij besluit van 23 juni, met l O % . 

Overigens werd tijdens dit jaar ook het onderzoek naar 
cle bestaansmiddelen al versoepeld. Rond de jaarwisseling 
werd de tegemoetkoming aan minder-validen buiten reke 
ning gesteld, en bij het voornoemd besluit van 23 juni wer 
den de bedragen van de algemene buitenrekeningstelling 
en van de speciale buitenrekeningstelling van pensioenen 
alle met 10 % verhoogd. 

c) Ver~eteringrn inzake tcckenninosooorumnrdon oen het I c) Am~liorntions cn matière de conditions d'octroi de 
pensioen. pensum. 

- Zo men tot dusver het vermoeden van tewerkstelling 
vóór 1946 wilde bekomen, moest tijdens alle kalenderjaren 
vanaf l januari 1946 tot de pensioenleeftijd een tewerk 
stelling als werknerner gedurende minstens 185 dagen per 
kalenderjaar bewezen zijn. Deze regel kende geen uitzon 
dering. Door een versoepeling doorgevoerd bij de wet van 
5 juni, mogen nu maximum twee jaar uit deze periode na 
1915 ontbreken. Ondanks deze leemte wordt het vermoeden 
van tewerkstelling voor de jaren vóór 1946 niettemin toege 
kend aan de werknemers. 

- Een paar andere verbeteringen van dezelfde wet be 
troffen het overlevingspensioen. 

Zo de vooroverleden echtgenoot nog niet in het \.Jenot 
was van het pensioen bij zijn overlijden. gaat voortaan 
het overlevingspensioen in op de eerste dag van de maand 
van het overlijden, en niet meer van de daaropvolgende 
maand. • · 

Ook weduwen jonger dan 45 jaar met kinderen ten laste 
voor wie geen kinderbijslaq wordt genoten kunnen voor 
taa n het overlevingspensioen bekomen. 

d) De betulin q in het buitcnlend oan de iocrkncmcrspcn 
sioenen. 

Ingevolge enkele besluiten genomen in lehruari 1970 
zijn de werknemerspensioenen, de arbeiderspensioenen, 
de bediendenpensioenen en de zeeliedenpensioencn overal 
ter wereld aan Belgen uitbetaalbaar. (Voor de mijnwerkers 
pensioenen was dat voorheen al het geval). Tot dan toe 
werd de uitbe talin q alleen mits bijzondere toestemming 
van de Minister van Sociale Voorzorg, en dan nog maar 
voor een beperkte periode, toeqestaan. De praktijk had uit 
qewezen dat deze maatregel. welke weliswaar maar een 
beperkt aantal landgenoten interesseert. toch aan een drin 
gende sociale noodzakelijkheid beantwoordt. Onze bevol 
king geeft immers blijk van een qrotere mobiliteit dan voor 
heen. 

e) Meetreqelen uoor bepnaldc calegorici'n 11an WïJ<>nsio 
neerdcn of gerechtigden op pensioen. 

- De houders van een statuut van nationale erke.nte 
lijkheid, begunstigd met een oorloqsinvnhdit citspensioen. 
konden tot dusver vervroegd op 60 jan r het pensioen zonder 
verminderin q we~ien.s anricipane bekomen Bij lwsluit v..n 
23 juni wordt voor twee categorieën onder de houders van 

Cependant, ici aussi. la dèclaration qouverncmen tale pré 
voit des augmentations annuelles des montants de base de 
cet avantage de 10 ';té au moins jusqu'en 1975. 

Le Gouvernement a honoré ses promesses et le T'" juillet. 
les montants de base ont été majorés. par arrêté du 23 juin, 
de 10 ~i. 

En outre, l'enquête sur les ressources a également été 
assouplie cette année. Vers la nouvelle année l'allocation 
aux handicapés a été immunisée et par l'arrêté précité du 
23 juin les montants de l'exonération générale et de l'exo 
nération spéciale des pensions ont été majorés de 10 %- 

-·- Quiconque jusqu'à présent désirait obtenir la pré 
somption d'une occupation avant 1946, devait justifier, pour 
toutes les années civiles à partir du I ''' janvier 1916 jus 
qu'à l'áqe de la pension d'une occupation en tant que tra 
vailleur salarié de 185 jours au moins par année civile. 
Cette règle ne souffrait aucune exception. Par un assou 
plissement apporté par la loi du 5 juin, deux année au 
maximum peuvent manquer à b période prenant cours 
après 1945. Malgré cette lacune, la présomption d'occu 
pation pour les années antèrieures à 1946 est accordée aux 
travailleurs salariès. 

-- Quelques autres améliorations dt? cette même loi con 
cernaient b pension de survie. 

Si l'époux prédécédè ne bénéficiait pas encore de la 
pension à son décès. la pension de survie prend dorénavant' 
cours le premier jour du mois du décès, et non plus du mois 
suivant. 

De même, les veuves âgées de moins de 45 ans ayant 
des enfants à charge qui ne bcuèficicut pits d\illocations 
[a miliales, peuvent désormais obtenir la pension de survie. 

d) le puicmcnt à l'étranger des pensions des trncuitlcuis 
salariés. 

Suite ù quelques arrêtés pris au mois de février de cette 
année, les pensions des travailleurs salariés, les pensions des 
ouvriers. les pensions des employés et les pensions des 
marins sont payables aux Belges partout dans le monde. 
( Pour les pensions des ouvriers mineurs, c'était déjà le cas 
précédemment), Jusqu'alors le paiement était uniquement 
accordé moyennant l'accord spécial du Ministre de la Pré 
voyance sociale. et encore pom une période limitée. L<1 pra 
tique avait montré que cette mesure. qui n'intéresse, il esl 
vrai. qu'un nombre limité de concitoyens, répondait à une 
nécessité urgente. maintenant que notre population fait prcu 
ve d'une plus qrande mobilité quaupn ruvan t. 

e) 1\.-fesurcs prises en f.ipr11r de ccrtninvs calé-yorics de jll'1J 
sionné s 011 de dcnurnd c tus de pc n sion. 

- }Hsq11'f1 prr sent . k;, tit ul.urcs d'un statut de recon 
n;li~s,111,T nat iona le. héndicinin'.<- d'une r-cnsio» d' invalide 
dr siuerrc. pouvaient obtenir à titre ,111,icipr i1 GO ,ins l,1 
pr.11s1011 s<11ls diminution pour ç,,usc d'anticip;ition. P,1r 
larrcte du 23 juin. bi condition du bénéfice d'un<.> pension 
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een statuut van nationale erkentelijkheid. aangeduid in over 
leg met: de vercniqinqen van oorloqsslachtoffers. name lijk 
de krijgsgevangenen en de politieke gevangenen. de vereiste 
van het genot van een oorloqsinvaliditéitspen sioen niet meer 
gesteld, met dien verstande evenwel dat de toegestane ver 
vroeging zonder pensioenvermindering functie is van de 
duur van hun gevangenschap. 

Wijzen wij terloops ook noq op de verdubbeling van 
de rente voor oorlogsvaart voor zeelieden ter koopvaardij 
en de instelling van een rente voor hun weduwen in de 
loop van 1 970. 

- Voor de zeevissers wordt. ingevolge de wet van 
29 juni, de normale pensioenleeftijd geleidelijk verlaagd 
van 65 tot 60 jaar. Het gaat hier om de realisatie van een 
al zeer oude wens van de betrokkenen, voor wie de zeer 
harde werkvoorwaarden van hun beroep velen niet toeliet 
gedurende de laatste jaren van de loopbaan actief te blij 
ven. 

Voor bepaalde mijnwerkers (men denke aan de co 
kesfabriek van Anderlues) werden maatregelen genomen 
ingevolge de mijnsluiting. De bevoegdheid van de Voor 
zorgskas werd herzien zodat de mijnwerkers zoveel mo 
gelijk in hun eigen taal worden te woord gestaan. 

f) Commissie uoor de studie P,111 de pcnsiornrcgelingcn. 

Bij besluit van 18 november werd, in uitvoering van de 
Regeringsverklaring, een Commissie voor de studie van 
de pensioenreqelinqen opgericht. 

2. ~ Voornit::ichtcn uoor het [aar 1971. 

a) Nieuwe maatregelen in :ukc de pensioenen. 

Mede dank zij de verhoging met 5 ri~ op l ju.li 1971 zul 
len de pensioenen, althans dit jaar. geen achterstand op de 
loonevolutie oplopen. 

Vve moeten echter ook bekommerd zijn om de toekomst 
en ons voorbereiden om ook na 1971 de loonevolutie te 
volgen, opdat onze qepe nsioneerden hun aandeel zouden 
krijqen in de stijgende welvaart. 

Ook naar andere dan qepe nsioncerde werknemers moet 
onze aandacht gaan. De Regeringsverklaring schrijft een 
stijuing met minstens l O fj,. van de basisbedragen van het 
qewaarborqd inkomen voor, ook in 1971. Er zul nagegaan 
worden of het onderzoek naar de bestannsruid delen. niet 
kan versoepeld worden, op welke qebieden en in welke 
mate. 

Onze aandacht moet overigens ook uitqaun naar <le 
genen die wel hun leven lang gewerkt hebben, maar dan 
niet op z ulkc wijze dat zij aan een verplichte pensioenre 
geling onderworpen waren. Zij zijn in sornrniqe qevallen 
niet onbemiddeld, z0<h1t het qcwaarborqd inkomen niet voor 
hen de aangewezen presrarrc is Een typisch voorbeeld is 
dat v,111 de allcc nstaa ndc vrouw. die thuis het huiswerk 
deed. haar ouders -- qewezcn we rknerncrs -- in hun laatste 
levensjaren oppaste. 111;1ar zelfs niet als help,-,ter Yan een 
zcllstnndiqc kan worden beschouwd. EPn ander voorbeeld 
is dat van de minder-valide <lie werkt volqens zijn fysische 
moqelijkhedcn. mna r wiens inspnn n in qcn niet toelaten dat 
hij ,tl~ zelfst,11H.li\Jl' wcm!I he.,chou\\'d, terwijl hij ook door 
\]een .uhcid sovr rt-r-n kom-.t i-, vcrbonrlcn. Moet men zul 
ke w,,,tllcn ,·;m mcu sc n di,· wt-rkcn nua r de vrij wi lliqc 
\'f;'Lc'kcrit1\-7 vcrwi)Z<'ll of moel hun d(' mo9clijkhcicl 

d'invalide dr guerre n'est plus posée pour deux catégories 
de titulaires d'un statut <le reconnaissance nationale, dési 
gnées de commun accord avec les associations de victimes 
de la guerre, étant entendu cependant que l'anticipation 
avec maintien intégral de la pension servie soit fonction de 
la durée de leur emprisonnement. 

Il y a lieu de signaler en pa ssant le doublement de la 
rente pour naviqation en temps de guerre en faveur des 
marins de la marine marchande et l'instauration d'une rente 
en faveur de leurs veuves dans le courant de 1970. 

- Pom les pêcheurs. l'âge normal de la pension est 
abaissé progressivement de 65 à 60 ans, suite à une 
loi du 29 juin. Il s'agit ici de la réalisation d'un très vieux 
souhait des intéressés dont les très dures conditions de 
travail ne permettaient pas à beaucoup de poursuivre leur 
carrière active au cours des dernières années de leur car 
rière professionnelle. 

- Pour certains ouvriers mineurs ( on pense à la coke 
rie d' Anderlues). des mesures ont été prises suite à la fer 
meture de mines. La compétence de la Caisse de prévoyance 
a été revue de sorte que les ouvriers mineurs peuvent être 
entendus, dans toute la mesure du possible, dans leur pro 
pre langue. 

f) Commission pour l'étude: des régimes de pension. 

Par arrêté du 18 novembre. en exécution de la déclara 
tion gouvernementale, une commission pour l'étude. des 
réqimes de pension a été constituée. 

2. -- Pcéoisions pour l'année 1971. 

a) Nouvelles mesures en matière de pensions. 

A la suite notamment de lauqmentation de 5 % au 1~,. 
juillet J 971, les pensions ne subiront pas de nouveau re 
tard sur l'évolution salariale. du moins pas cette année. 

Nous devons cependant songer à l'avenir et nous pré 
parer à suivre, également après 1971. l'évolution des 
salaires. pom que nos pensionnés reçoivent ce qui leur 
revient du hien-étre croissant. 

En dehors des travailleurs salariès pensionnés, d'autres 
cat èqories doivent égnlement retenir toute notre atten 
tion. La déclaration gouvernementale prévoit également 
une augmentation d'au moins 10 ';'<, des montants de hase 
du revenu garanti pour l97L On examinera en outre si 
J'enquête sur les ressources ne peut être assouplie. dans 
quels domaines et dans quelle mesure. 

Nous devons penser aussi à ceux qui ont bien travaillé 
toute leur vie. mais pas au point d'être assujettis à un 
régime d,'. pension ohliqar oire. Dans certains cas. ils ne 
sont pa~ ckmunis de ressources, de sorte que le revenu 
f!,\ranli ne constit ue pas pour e11~ la prestation adéquate. 
Un cas typique est celui de la femme isolée, qui faisait. le 
ménaqe. soignait durant leurs dernières années ses parents 
-- a nciens travailleurs salariés - mais qui ne peut même 
pas être considcré e comme aidantc d'un travailleur indé 
pendant. Un autre exemple est celui de lhandicapé qui 
lr a va ille suivant ses rossibilités physiques, mais dont les 
efforts ne permettent pils de le considérer comme l ru v ai l 
leu r indcpcnd ant tandis q11 'tl n'est pas d a vantaqe lié par 
un contr.u de t ra vail. Doit--011 renvoyer ces qcns qui tra 
,·;iillcnt <.'t qui se trouvent <fons de t.,:ls r as. i1 l'il;,;.,urnnce 
libre ou hicn fout-il leur donner la possibilité de cotiser 
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geboden worden om ook bijdragen te storten in de werk 
nerncrsrcqeltnq 7 Ziedaar een probleem dal met zorg onder 
zocht wordt. 

b) De Hoge Raad voor de derde leef tijd en de Commissie 
voor de studie r,an de pensioenregelingen. 

Er zal met de adviezen van de Hoge Raad voor de derde 
leeftijd en van de nieuw opgerichte Commissie voor de 
studie van de pensioenregelingen in de mate van het moge 
lijke en voor zover deze adviezen het Departement van So 
ciale Voorzorg betreffen, rekening worden gehouden. Het 
is nochtans wenselijk dat deze adviezen na weloverwogen 
onderzoek en zonder overhaasting worden geformuleerd. 
Wij moeten echter vermijden dat de bevoegdheid van het 
beheerscomité van de R. W. P. in het gedrang komt. 

c) De harmonisatie van de stelsels 1Jan kapitalisatie. 

Het is bekend dat de diverse pensioenreqelinqen voor 
werknemers gestart zijn volgens een stelsel van individuele 
kapitalisatie. Deze techniek beheerste inderdaad de pen 
sioenregeling voor arbeiders van 1926 tot en met 1953, deze 
voor mijnwerkers van 1911 tot 30 juni 1958, deze voor zee 
lieden van 1845 tot en met 1955 en deze voor Ö·edienden 
van l 926 tot. en met 1967. Weliswaar was voor de mijn 
werkers van in het begin en voor de andere regelingen 
voor werknemers vanaf 1945 nog slechts een deel van de 
bijdrage aangewend tot het vestigen van een rente volgens 
het individuele kapitalisatiestelsel. 

Het koninklijk besluit n" 50 van 24 oktober 1967 maakte 
een einde aan de rentevorming in de laatste sector waar 
deze nog bestond, deze voor bedienden. De diverse kapita 
lisatieregelingen zijn dus sindsdien allen in likwidatie. Er 
bestaan echter tal van enigszins uiteenlopende wetteksten. 
Een wetsontwerp werd daarom ingediend om deze ver 
schillende regelingen te harmoniseren, ongeveer zoals het 
voornoemd koninklijk besluit 11' 50 de pensioenregelingen 
voor arbeiders, bedienden, mijnwerkers en zeelieden harmo 
niseerde tot een regeling voor werknemers. Met de mede 
werking van het Parlement zou aldus een sluitstuk toege 
voegd worden aan de harmonisatie van de pensioenregelin 
gen van de sociale sector. 

De vereenvoudiging welke aldus gerealiseerd wordt zal 
door elkeen onqctwijlcld op prijs 9csteld worden. 

II. - ALGEMENE BESPREKING. 

I. - Sociale Zekerheid. 
Vraay: 

De relatieve daling van de opbrengst van de sociale bij 
dragen is voornamelijk te wijten aan het feit clat van Ianqs 
om meer kapitaalintensieve bedrijven de loonintensieve 
industrieën verdringen. In het licht van die evolutie meent 
een lid dat de inning van een gedeelte van de sociale bij 
drage op grond van de in het bedrijf geïm·esteerde kapita 
len zou moeten kunnen gebeuren. 

Antwoord: 

De sociaal-economische conferentie van 16 maart J 970 
heeft, met betrekking tot de sociale bijdragen. zich akkoord 
\Jesteld op de volqen dc tekst : 

dans Ie régime des travailleurs salariés ? Voilà un problème 
qu'on examine attentivement. 

b) Le Conseil supérieur du troisième âge et la Commission 
po11r l'étude des régimes de pension. 

Il sera tenu compte, au maximum, et dans la mesure où 
ils concernent le Ministère de la Prévoyance sociale, des 
avis du Conseil supérieur du troisième 5.ge et de la Com 
mission pour l'étude des régimes de pension nouvellement 
crcce. Il est néanmoins souhaitable que ces avis soient 
émis après un examen mûrement réfléchi et à l'abri de 
toute hâte intempestive. Il faut cependant éviter que la 
compétence du Comité de gestion de J'O.N.P.T.S. soit 
mise en cause. 

c) L'harmonisation des régimes de capitalisation. 

On sait que les divers régimes de pensions pour tra 
vaillcurs salariés ont pris leur essor sous un régime _de 
capitalisation individuelle. Cette technique a. en effet, 
régi le réqimc des pensions pour ouvriers de 1926 à 1953 
inclus, celui des ouvriers mineurs de 1911 jusqu'au 30 juin 
1958, celui des marins de ! 845 jusques et y compris 1955 
et celui des employés de 1926 à 1967 inclus. Il est vrai que 
dès l'origine, pour les ouvriers mineurs et. dés 1945, pour 
les autres régimes. seule une part des cotisations était affec 
tée à la constitution d'une rente suivant le régime de capi 
talisation individuelle. 

L'arrêté royal n° 50 du 24 octobre ! 967 a mis un terme 
à la constitution de la rente dans le dernier secteur où elle 
existait encore, à savoir celui des employés. Les divers 
régimes de capitalisation sont depuis lors en liquidation. 
Il ncmpèc hc qu'il existe de nombreux textes de lois quelque 
peu divergeants. Un projet cle loi a d'ailleurs été introduit 
en vue d'harmoniser ces différents régimes à l'instar, toutes 
proportions qardées, de l'arrêté royal n'' 50 précité qui a 
harmonisé les régimes de pensions pour ouvriers, employés, 
ouvriers mineurs et marins en un réHirne unique pour tra 
vailleurs salariés. Avec la collaboration du Parlement, un 
volet nouveau viendrait couronner l'œuvrc entreprise en 
vue dharmoniser Ie réqirne de pension du secteur social 
tout en tier. 

La simplication ainsi réalisée ne manquera pas d'être ap 
préciée par chacun à sa juste valeur. 

ll. - DISCUSSION GENERALE. 

I. ~ Sécurité sociale. 

Question: 

L.1 diminution relative du produit des cotisations sociales 
est due principalement au [ait que, de plus en plus. les 
entreprises il fort coefficient de capita. prennent l,\ place 
des industries ö fort coefficient de trnvnil. A la lumière de 
cette évolution, un membre ,\ estimé qu'une partie des coti 
sations sociales devrait pouvoir être pen;ue sur la hase des 
capitaux investis clans l'entreprise. 

Réponse : 

En ce qui concerne les corisntions sociales, la conférence 
économique et sociale du 16 rn a rx 1970 s'est mise d'<1n·ord 
sur le texte suivant: 



[ 31 J 4-XVIII (1970-1971 ) N. 3 

Resolutie n" J 2 ; « De conferentie heeft beslist. in samen 
werking met de Nationale Arbeidsraad. een werkgroep 
samen te stellen waaraan de Regerinti zal deelnemen. Deze 
groep zal de studie van de financieringswijze van de Sociale 
Zekerheid tot taak hebben en namelijk de verdeling van de 
bijdragen tussen de werkgevers en de werknemers en tus 
sen de verschillende sectoren. De groep wordt verzocht 
binnen 6 maanden tot besluiten te komen omtrent de oriënta 
ties die uit de studies voortvloeiën met het oog op de onder 
handeling die zal volgen. 

De afgevaardigden van de zelfstandigen verklaren van 
hun kant dat de achterstand van hun sociaal statuut niet 
mag vergroten maar geleidelijk aan moet ingehaald wor 
den.» 

De werkgroep samengesteld uit vertegenwoordigers van 
werkgevers, van werknemers en van de Regering, heeft 
reeds verscheidene vergaderingen gewijd aan de studie van 
dit probleem. Alhoewel de goede wil van de deelnemers aan 
deze wcrkqroep niet in twijfel kan worden getrokken, werd 
tot op heden nog geen overeenkomst bereikt en heeft de 
Regering noH geen kennis gekregen van de besluiten. 

De Regering volgt met belangstelling de werk z aam herien 
van deze werkgroep en zal niet nalaten de passende beslui 
ten te trekken uit de teksten die haar zullen worden voor 
gelegd. 

Vraag: 

Men wijst erop dat tot op heden geen enkel konink 
lijk besluit is genomen tot uitvoering van de wet van 18 april 
1970, met name ten gunste van de huismoeders die verplicht 
zijn hun werk le onderbreken. 

Antwoord: 

De Minister antwoordt dat een ontwerp van koninklijk 
besluit waarbij de uitvoering van de wet van 18 april 1970 
wordt geregeld. zo spoed iq mogelijk aan het Beheerscomité 
van de Dienst uitkeringen van het R. I. Z. I. V. zal worden 
voorgelegd. 

Vraag: 

Een lid is van oordeel dat in de. huidige welvaart srnaat 
schappij de sociale uitkerinqen veeleer op basis van het 
integraal inkomen van de werknemers moeten worden bere 
kend. Het is derhalve noodzakelijk. ook om de solidariteit 
te verruimen de loonqreuzen af te sc.:hafft:n. 
Een ander lid stemt hiermede in en haalt gezaghebbende 

auteurs aan om te beweren dat de hooqst s1esalarieerden het 
qrootste voordeel halen uil" de sociale zekerheid. 

Een eerste maatreqel nl. het afschaffen van de loongren 
zen drin qt zich op om een e Hiciënt e hervcrdeliriq van <le 
inkomens via de sociale zekerheid mogelijk te maken. 

Antwoord: 

De Regerin~1 heeft in hel verleden bewezen dat zij voor 
stander is van een qcleidelijke verlioqin q van de loongren 
zen die in aaumerkin ~l komen voor de :1 Hioudmqcn van de 
sociale bijdrnçiE>n Wellicht ;:,1I de drielcdigl' commissie 
waarvan hierboven ~pr,ike was, vorstcllcn dot-n omtrent h et 
,tl of niet behouden \',111 loonqrcn zen in bepaalde '.,erton·n 
v.in de soc ia le :ekcrhcid. 

Résolution n" 12 : <{ La Conférence a décidé de constituer. 
en liaison avec le Conseil national du Travail. un groupe 
de travail auquel participera le Gouvernement. Ce qroupe 
aura pom mission l'étude des modes de financement de la 
sècuritè sociale et. notamment, la répartition des cotisations 
entre les employeurs et les travailleurs, et entre les diffé 
rents secteurs. Le groupe est invité. en vue de la négociation 
gui suivra. à formuler des conclusions dans les six mois sui: 
les orientations à dégager des travaux. 

Les représentants des travailleurs indépendants déclarent 
pour leur part que le retard du statut social des travailleurs 
indépendants ne peut s'agrandir mais qu'il doit progressi 
vement être comblé.>, 

Le groupe de travail composé de représentants des ern 
ployeurs, des travailleurs et du Gouvernement, a déjà con 
sacré plusieurs réunions à l'étude de ce problème. Bien que 
la bonne volonté des membres de ce groupe de travail ne 
puisse être mise en doute, aucun accord n'a été conclu jus 
qu'à présent et le Gouvernement n'est pas encore en posses 
sion des conclusions. 

Le Gouvernement suit avec intérêt les travaux de ce grou 
pe de travail et ne manquera pas de tirer les conclusions qui 
s'imposent des textes qui lui seront soumis. 

Question: 

Il est signalé qu'aucun arrêté royal d'exécution de la loi 
du 18 avril 1970 n'est encore intervenu en faveur notam 
ment des mères de famille se trouvant dans l'obligation 
d'interrompre le travail. 

Réponse: 

Le Ministre répond qu'un projet d'arrêté royal réglant 
1' application de la loi du 18 avril l 970 sera soumis dans le 
plus bref délai au Comité de qesrion du Service des indem 
nités de l'i. N. A M. 1. 

Question: 

Un membre a estimé que. clans 111 société de bien-être 
actuelle. les allocations sociales devraient plutôt èt re cal 
culées sur base du revenu global des travailleurs. Dès lors. 
et aussi afin dèlarqir lil solidarité, il s'impose de supprimer 
les plafonds de rémunérations. 

Un autre membre, qui partage cet avis. ,1 cité des auteurs 
faisant autorité, qui prétendent que ceux gui ont les traire 
inents les plus élevés retirent également les avantaqes les 
plus considérables de la sécurité sociale. 

Une première mesure. à savoir la suppression clE>s pla 
fonds de rémunéralions. s'impose afin de réaliser une 
répartition efficace des revenus par le canal de lil sécurité 
sociale. 

Réponse: 

Dans le passé déjà le Couvernement s'est montré parti 
san d'un relèvement pro qressi] des plafonds de rémun ér a 
tions qui sont pris en considération pour la retenue des 
cotisations sociales. S<1ns doute lil commission tr ipnrtite 
visée ci-dessus Iera-r-cllc des propositions nu sujet du 111<1in 
ticn ou non des plafonds maxima de rémunérations dans 
certains secteurs de la sécurité ,;oriale. 
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IL ~ Kinderbijslag. 

Vraag: 

Bepaalde studies wijzen erop dat de verbruiksmogelijk 
heden van het gezin verminderen naargelang de leden van 
dat gezin toenemen. 

Kan die toestand niet verholpen worden door een meer 
aangepaste politiek inzake kinderbijslag 7 

Antwoord: 

ln het verleden hebben het Parlement en de opeenvolgen 
de Regeringen geen enkele gelegenheid onverlet gelaten om 
de kinderbijslagen voor de grotere gezinnen op een hoger 
peil te brengen; de bedragen die op dit ogenblik worden uit 
betaald leveren trouwens <luide-lijk het bewijs van die 
bekommernis. Dit bleek eens te meer uit punt 133 van de 
bijlage bij de Regeringsverklaring van 25 juni 1968, waar 
van de tekst is opgenomen in de inleidende uiteen zetting van 
de Minister. 

Dit punt uit de Regeringsverklaring werd intussen ver 
wezenlijkt. De Regering zal in het raam van de beschik 
bare middelen die politiek verder doorzetten. 

Vraag: 

Verscheidene: leden spreken hun verwondering uit over 
het feit dat zolang getalmd werd met een beslissing betref 
fende de aanwending van de beschikbare reserves win de 
Rijksdienst voor kinderbijslag voor werknemers. 
Werden de nieuwe voordelen slechts voor één jaar 

toeqekend en welke beslissing wordt verwacht voor het 
jaar 1971 ? 

In het raam van de nieuwe voordelen die werden toege 
kend voor dit jaar, zal aan de wezen slechts de helft van 
de gewone kinderbijslag toegekend worden. 

Is die maatregel verantwoord? 
Welk is het bestedingsprogramma voor het bedraq van 

400 miljoen dat werd uitgetrokken voor de collectieve uit 
rustingen ? 
Wat dit punt betreft, stelt een lid de vraag of veeleer 

niet moet gedacht worden aan een toelage voor de moeder 
tijdens de eerste maanden van de opvoeding van het kind. 

Die oplossing zou trouwens minder duur uitvallen dan 
de hoge dagprijs in kinderkribben. 

Antwoord: 

Ten einde de leden van het Parlement volledig in te lich 
ten omtrent beslissing die getroffen werd rn.b.t. de aan 
wending van een deel van de reserves in de sektor kinder 
bijslag voor werknemers. volqt hieronder een samenvatting 
van de brief die door de Minister van Sociale Voorzorg 
werd gestuurd aan de Voorzitter van de Beheerscomité van 
de Rijksdienst voor kinderhijslag voor werknemers. 

« Gebruik makend van de macht die artikel 21 van de 
wet van 25 april 1963 betreffende het beheer van <le instel 
lingen van openbaar nut voor sociale zekerheid en sociale 
voorzorq hem verleent. heeft de Minister aan de Hijks 
dienst voor Kinderbijslag voor Werknemers de volgende 
beslissing betekend die hij met betrekking tot de annwcn 
dinri v,111 een qcdcelre van de reserves v:111 de Rijksdienst 
genomen heeft : 

Il. ~ Allocations familiales. 

Question: 

IJ. résulte de certaines études que les possibilités de 
consommation d'un mi>nc19e diminuent à mesure que le 
nombre de membres de ce ménage augmente. 
Ne pourrait-il être remédié à cette situation par une poli 

tique: plus adéquate en matière d'allocation familiales? 

Réponse: 

Dans le passé. le Parlement et les gouvernements succes 
sifs n'ont laissé passer aucune occasion pour augmenter les 
allocations familiales des familles nombreuses; les montants 
payés en ce moment témoignent d'ailleurs clairement de 
cete préoccupation. Celle-ci apparaît une fois de plus dans 
le point 133 de l'annexe à 13 déclaration gouvernementale 
du 25 juin 1968, dont le texte est repris clans l'exposé intro 
ductif du Ministre. 

Ce point de la déclaration gouvernementale a entre 
temps été réalisé. Le Gouvernement poursuivra cette poli 
tique dans le cadre des moyens disponibles. 

Question: 

Plusieurs membres se sont étonnés des longues hésita 
tions à propos d'une dérision portant sur l'affectation des 
réserves disponibles de l'Office national d'allocations fami 
liales pour travailleurs salariés. 

Les nouveaux avantages n'ont-ils été accordés que pour 
un an et à quelle décision faut-il s'attendre pour l'année 
1971 ? 
Dans le cadre des avantages nouveaux qui ont été oc 

troyés pour cette année, les orphelins ne recevront que 
la moitié des allocations Iamiliales ordinaires. 

Cette mesure est-elle justifiée? 
Quel est le programme: d'affectations pom le montant de 

400 millions, inscrit pour des équipements collectifs 7 

Sur ce point un membre cl demandé s'il ne conviendrait 
pas d't:nvisager d,wantage le paiement f1 la mère d'une 
allocation durant les premiers mois de l'éducation de 
l'enfant. 

Cette solution reviendrait d'ailleurs moins cher que le 
paiement du prix élevé de la journée d'entretien dans les 
crèches. 

Réponse: 

Afin d'être informés complètement de l,1 décision prise au 
sujet de l'affectation d'une partie des réserves du secteur 
des allocations familiales pour travailleurs salnr iés, les mem 
bres du Parlement trouveront ci-après un résumé de la 
lettre que le Ministre de la Prévoyance sociale a envoyée 
au président du comité: de \Jestion de l'Office national dallo 
cations Iamiliales pour travailleurs salariés. 

« lhnnl du pouvoir lui conféré par l'articl« 21 de la loi 
du 25 avril 1963 sur b qestion des orqanismes d'intérêt 
public de sécurité sooiale et de prêvovancc sociale, le 
Ministre à signifié à l'Office national cL11locations Iami 
liales pour travailleurs salariés la déchion snivnntc, prise 
par lui concernant l'i1ffectation d'une partie des réserves de 
l'Offic(' national 
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1 ° er wordt in december 1970 ten laste van het bij arti 
kel 106 van de geordende wetten betreffende de kinder 
bijslag voor werknemers bedoelde reservefonds een bijzon 
zondere bijslag toegekend onder de vorm van een jaar 
bedrag; 

2" de bijzondere bijslag wordt verleend op grond van het 
recht op kinderbijslag dat bestaat in november 1970; 

3" het bedrag van de bijzondere bijslag is gelijk aan een 
halve maand gezinsvakantiebijslag (d.w.z. de kinderbijslag 
tegen de gewone schaal met inbegrip van de leeftijds 
bijslag); 

4° de bijzondere bijslag wordt verleend ten behoeve van : 

a) alle kinderen die rechtgevend zijn op kinderbijslag ten 
laste van de nationale verdeling; 
b) alle kinderen die rechtgevend zijn op kinderbijslag 

ten laste van de Rijksdienst voor Arbeidsvoorziening; 
c) alle kinderen die rechtgevend zijn op kinderbijslag 

bij toepassing van de artikelen 56quinquics, 56sexics en 
56septies van de geordende wetten; 
d) alle kinderen die rechtgevend zijn op kinderbijslag 

ten laste van de Pool der Zeelieden; 
e) alle kinderen die rechtgevend zijn op kinderbijslag 

ten laste van he reservefonds bedoeld bij artikel 106 der 
G.W.; 

5° de uitbetaling van de bijzondere bijslag zal geschieden 
samen met de uitbetaling van de kinderbijslag verschuldigd 
over de maand november 1970 en door middel van een 
enkele assignatie met op de keerzijde de afzonderlijke ver 
melding van de twee bedragen (kinderbijslag + bijzondere 
bijslag); 

fr• de eventuele bijkomende assignatiekosten vallen Len 
laste van de nationale verdeling; 

7° de kinderbijslagfondsen ontvangen voor beheerskos 
ten een toelage van 10 F per assignatie; 

8'' de bijzondere bijslag wordt niel verleend ten behoeve 
van de kinderen van vreemde werknemers voor wie de kin 
derbijslag buiten het Rijk wordt uitbetaald.» 

In antwoord op de gestelde vragen verwijst de Minister 
naar het antwoord dat hij bij de bespreking van de Rijks 
middclenbeqrotiuq in de Kamercommissie van de Begroting 
verstrekt heeft. Het antwoord luidt als volgt : zoals de 
Minister van Sociale Voorzorg reeds op 2 december j.l. in 
de Kamer van Volksvertegenwoordigers naar aanleiding van 
het debat over de Rijksmiddelenbegroting l 971 vcrklaarde, 
gaf de verdeling tussen de gerechtigde gezinnen van een 
gedeelte van dl: beschikbare reserves van de I~. K. W. aan 
leiding tot meningsverschillen in het beheerscomité van ver 
melde instelling. Wegens de herhaalde nfwe ziqhcid van 
sommige leden kon het beheerscomité niet geldig beraads 
lagen en was de Minister genoopt, overeenkomstig arti 
kel 21 van de wet van 25 april 1963 ten aanzien van die 
reserves een beslissing te nemen, waarvan de geldigheids 
duur tot 1 jaar beperkt werd. De Minister hoopt door onder 
handelintren een atmosfeer van vertrouwen (e scheppen om 
rustig nieuwe vorstcllcn te onderzoeken. 

\Vat de kwestie \•,in de sociale iufrustru kruur betreft, 
werd hel beheerscomité van de R.K.\V. uitgenodigd om een 
voorontwerp v,111 wet op te stellen met het oog op de beste 
ding van 400 miljoen voor collectieve uitrustingen en dien 
sten. 

1" au mois de décembre 1970, il est alloué à charge du 
fonds de réserve visé à l'article 106 des lois coordon 
nées sur les allocations familiales pour travailleurs salariés, 
une allocation spéciale sous forme d'un montant annuel; 

2" l'allocation spéciale est octroyée en fonction du droit 
aux allocations familiales existant an mois de novembre 
1970; 

3" le montant de l'allocation spéciale est égal à un demi 
mois d'allocations familiales ( c' est-à-dire les allocations 
familiales au taux ordinaire, y compris le supplément 
d'âge); 

4" l'allocation spéciale est octroyée en faveur de : 

a) tous les enfants donnant droit à des allocations fami 
liales à charge de la répartition nationale; 

b) tous les enfants donnant droit à des allocations Iami 
liales à charge de l'Office national de l'Emploi; 

c) tous les enfants donnant droit aux allocations Iami 
laies en application des articles 56quinquies, 56sexies et 
56scpties des lois coordonnées; 

d) tous les enfants donnant droit aux allocations familia 
les à charge du « pool » des marins; 

e) tous les enfants donnant droit aux allocations fami 
liales à charge du fonds de réserve visé à l'article 106 des 
L. C; 

5" l'allocation spéciale sera payée en même temps que 
les allocations familiales dues pom le mois de novembre 
1970 et au moyen d'une seule assignation comportant, au 
verso, la mention distincte des deux montants ( allocations 
familiales + allocation spéciale); 

6° les trais d'assignation supplémentaires éventuels seront 
à charge de la répartition nationale; 

7° les caisses de compensation pour allocations familia 
les recevront une subvention de l O F par assignation pour 
frais d" administration; 

8'' \'allocation spéciale ne sera pas octroyée en faveur 
des enfants de travailleurs étrangers pour lesquels les allo 
cations familiales sont payées en dehors du Royaume. » 

En réponse aux questions posées, le Ministre a renvoyé 
à la réponse qu'il il donnée lors de la discussion du budget 
des Voies et Moyens à la Commission du budget de la 
Chambre. Cette réponse est la suivante : « Ainsi que 
le Ministre de la Prévoyance sociale l'a déjà dit, le 
2 décembre dernier, à la Chambre des Représentants à 
l'occasion de la discussion du budget des Voies et Moyens 
pour l'année 1971, la répartition, entre les familles bé 
néficiaires, d" une partie des réserves disponibles de 
!'O. N.A. F. T S. a donné lieu à des divergences de vues 
au sein <1u comité de gestion de cette institution. Le 
comité de gestion étant dans l'impossibilité de délibérer 
à la suite de I' absence réitérée de certains de ses membres, 
le Ministre a été amené conformément à l'article 21 de la 
loi du 25 avril l 963, à prendre une décision au sujet de 
ces réserves; la portée de cette décision a été limitée à un 
an. Le Ministre espère, par des négocialions, créer une 
utmosp hè rc de confiance qui permettra, en toute sérénité. 
l'examen de propositions nouvelles. 

Quant à ];:i question de l'infrastructure sociale; le comité 
de gestion de l'O. N.A. F. T. S. a été invité à élaborer un 
avant-projet de loi en vue de l'affectation d'un montant de 
400 millions à des équipements et i'i des services collectifs. 
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Vraag: 

De vakantiebijslag voor wezen is vastgesteld op het nor 
male tarief dat geldt voor de andere rechtgevende kinderen. 
Nochtans brengt de vakantieperiode voornamelijk voor de 
weduwen grote zorgen met zich. 

De oorsprong van het gelijkgeschakelde bedrag voor 
alle kinderen ligt in het feit dat de primaire kassen toen 
dertijd met financiële zorgen af te rekenen hadden. 
Deze toestand zou thans moeten worden rechtgezet. 

Antwoord : 

Oorspronkelijk werd de gezinsvakantiebijslag gelijkge 
steld met één maand gewone kinderbijslag; van deze 
regel werd nooit afgeweken omdat de nodige financiële 
middelen hiertoe niet voorhanden waren. De wetgever van 
1949 had inderdaad aan een gedeelte van de sociale bij 
dragen ( 1 / 13• van de sociale bijdrage vastgesteld op 
10,50 % voor de sektor kinderbijslag) een bijzondere be 
stemming gegeven, nl. de uitbetalingen van de vakantiebij 
slag. 

De hiernavolgende opgave van de werkelijke ontvangsten 
en uitgaven over de laatste drie jaar inzake vakantiebijslag 
geeft een duidelijk beeld van de financiële toestand in die 
sektor: 

(In miljoenen frank) 
Opbrengst Uitgekeerde 

van de bijdragen prestaties 

1967 
1968 
1969 

1 735 
1 813 
1 924 

1 662 
1 810 
l 874 

Vraag : 

Welk gevolg zal er gegeven worden aan het voorstel 
in verband met de kinderbijslag aan wezen die thans 
slechts gewone kinderbijslag genieten, bvb. wanneer de 
overleden vader een onvolledige beroepsloopbaan had? 

Het zou hier gaan om 8 000 kinderen. 

An/woord 

Het is inderdaad zo dat wegens de toekenningsvoor 
waarden bepaald bij de geordende wetten betreffende de 
kinderbijslag voor werknemers een aantal wezen ~Jeen 
aanspraak kunnen maken op de verhoogde wezenbijslag. 

De Regering zal op het gepaste ogenblik het Parlement 
uitnodigen van gedachten te wisselen omtrent een versoe 
peling van deze toekenningsvoorwaarden. 

Vrnag: 

Verscheidene leden vragen opnieuw de aandacht van de 
Minister voor de toekenning van de sociaal-pedagogische 
toelage nu het blijkt dat de reserves van de Rijksdienst 
voor kinderbijslag voor werknemer zouden volstaan om een 
begin te maken met de toekenning van bedoelde toelaqc. 

Die toelaqe zou cr in de eerste plaats moelen op qericht 
zijn de vrijheid van de moeder te waarborqen. die haar 
kinderen zelf wenst op le voeden. 

Een suqqest ie ter zake wordt gedaan die ertoe zou leiden 
de sociaal-pedagogische toelage te beperken tot de moeders 

Question: 

Le pécule de vacances pour orphelms est fixé au tarif 
normal en vigueur pour le:,; autres enfants bènéficiaires. 
La période des vacances amène cependant de gros soucis, 
spécialement pour les veuves. 

L'origine du montant uniformisé pour tous les enfants 
réside dans le Fait que les caisses primaires devaient à 
l'époque faire face à des difficultés financières. 

Il y aurait lieu actuellement, de remédier à cet état de 
choses. 

Réponse : 

Initialement, le montant du pécule familial de vacances a 
été assimilé à un mois d'allocations Familiales normales; 
il n'a jamais été dérogé à cette règle parce que les moyens 
financiers nécessaires à cette fin n'étaient pas disponibles. 
Le législateur de 1949 avait, en effet. affecté une partie des 
cotisations sociales ( 1/13,· de la cotisation sociale fixée 
à 10,50 % pour le secteur des allocations familiales) à des 
fins particulières, c'est-à-dire au paiement du pécule de 
vacances. 

. Le tableau ci-après des recettes et dépenses effectives des 
trois dernières années, afférentes au pécule de vacances, 
donne une nette idée de la situation Hnancière de ce sec 
teur : 

( En millions de han es) 
Produit Prestations 

des cotisations effectuées 

1967 
1968 
1969 

1 735 
l 813 
1 924 

1 662 
1 810 
l 874 

Question : 

Quelle sera la suite réservée à la proposition relative aux 
allocations familiales des orphelins qui ne bénéficient actuel 
lement que d'allocations ordinaires, par exemple lorsque 
la carrière du père décédé a été incomplète ? 

Le nombre d'enfants concernés s'élèverait à 8 000. 

Réponse : 

En effet, en vertu des conditions cl' octroi prévues par 
les lois coordonnées concernant les allocations familiales 
pour travailleurs salariés, un certain nombre d'orphelins ne 
peuvent prétendre à une majoration des allocations fami 
liales. 

Le Gouvernement invitera, le moment venu, le Parlement 
à procéder à un échange: de vues portant sur un assouplis 
sement de ces conditions d'octroi. 

Question: 

Plu:sieurs membres attirent i1 n ouvenu l'attention du Mi 
nistre sur l'octroi de l'allocation socio-pédaqoqlquc, puisque 
les réserves de l'Office national des allocations familiales 
pour travailleurs salariés semblent actuellement suffisantes 
pour donner un début dcxccution à l'octroi de cette allo 
cation. 

Celle-ci devrait. en premier lieu. viser i1 qarantir la liberté 
de la mère qui désire élever elle-même ses en lants. 

A cet égard, il a été sug~7éré de limiter l'allocation socio 
péduqoqique aux mères qui élèvent à domicile leur enfant 
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die zwaar gehandicapte kinderen thuis opvoeden. Het zou 
hier gaan om 35 000 moeders. Ook wordt nog voorgesteld 
dat eveneens de gezinnen met een zeer gering inkomen die 
toelage zouden kunnen ontvangen. 
Tenslotte zou een commissie. samengesteld uit leden 

van het Parlement en technici, het globaal probleem van 
de so<:ial-peda~109ische toelage moeten onderzoeken. 

Antwoord: 

Bij de bespreking dd. 2 december 1970. in openbare ver 
gadering van de Kamer van Volksvertegenwoordigers. van 
de Rijksmiddelenbegroting 1971. werd andermaal het pro 
bleem aangesneden van de z.g. « sociaal-pedagogische toe 
lage». 
Te dier gelegenheid verklaarde de Minister dat daarom 

trent reeds bij herhaling van gedachten werd gewisseld. De 
Minister stelde vast dat de meningen van de onderscheiden 
instellingen en organisaties. die de verdediging van de ge 
zinsbelangen op zich nemen. over de oplossing van dat pro 
bleem sterk uiteenlopen. Hij hernieuwde zijn uitnodiging tot 
die orqanisaties om zich samen te beramen over een formule 
<lie zo mogelijk iedereen bevrediging kan schenken. Van 
zelfsprekend dient door de initiatiefnemers ook de financie 
ringswijze van de nieuwe uitgaven te worden uitgestippeld. 
Het is inderdaad zo dat. indien substantiële voordelen wor 
den voorgesteld. de er uit voortvloeiende uitgaven een zware 
last zouden betekenen die in de huidige omstandigheden 
noch door de R. K. W. noch door het R. I. S. V. Z. kan 
qedraqen worden. 

Vrna.g: 

Een lid dringt erop aan dat een volledige solidariteit 
zou worden verwezenlijkt tussen de beide sectoren ( werk 
nemers en zelfstandigen) inzake kinderbijslag. 

Antwoord: 

Het is voldoende bekend dat de laatste jaren uitzon 
derlijke pogingen werden gedaan om de gelijkheid te rea 
liseren tussen de door de beide sectoren uitbetaalde kin 
derbijslagen. 

Het door het Parlement goedgekeurde sociaal statuut 
van de zelfstandigen gaat eveneens in die richting, 

Vraag: 

Tijdens het jam· 1969 werd in de commissie voor advies 
betreffende betwiste zaken geadviseerd dat de: kadetten van 
de militaire school zouden gelijkgesteld worden met mili 
tairen. 
Tot op heden blijven bedoelde studenten beroofd van 

kinderbijslag. met alle gevolgen vandien. 
Werd reeds een heslissin\j qer roffen om die toestand 

te verhelpen ? 

Antwoord: 

Op 21 juni 1969. heeft de Commissie van advies inzake 
betwiste zaken. inderdaad. een advies uitgebracht. overeen 
komstig hetwelk de jongelingen die onderwijs volgen in de 
koninklijke Kadett enschool. ~1ee11 aanspraak hebben op de 
kinderbijslag vanaf het ogenblik dat deze jongelingen de 
verbintenis hebben ondertekend en aldus de hoedanigheid 
van militair hebben verworven. Dit qcschiedt ofwel op het 

gravement handicapé ; 35 000 mères seraient dans ce cas. 
Il a été proposé également que les familles à revenus très 
modestes puissent bénéficier de cette allocation. 

Enfin. une commission composée de parlementaires et de 
techniciens devrait examiner l'ensemble du problème de 
l'allocation socio-pédagogique. 

Réponse: 

Lors de la discussion du budget des Voies et Moyens 
pour 1971 en séance publique de la Chambre des Repré 
sentants. le 2 décembre 1970. a été abordé une fois de plus 
le problème de « I'allocation socio-pédagogique ». 

A cette occasion, le Ministre a déclaré que des échan 
ges de vues avaient déjà eu lieu plusieurs fois à ce sujet. 
Le Ministre a constaté la forte divergence, quant à la solu- · 
tion à apporter à ce problème. des opinions des divers orqa 
nismes et institutions qui assument la défense des intérêts 
familiaux. Il a renouvelé son invitation à ces organisations 
d'élaborer ensemble une formule qui puisse. si possible. 
donner satisfaction à chacun. Il faut évidemment que les 
auteurs de l'initiative précisent le mode de financement des 
nouvelles dépenses. En effet, si l'on propose des avantages 
substantiels, les dépenses qu'ils entraîneraient constitue 
raient une lourde charge que ni l'O, N.A. F. T. S., ni 
l'I. N.A. S.T. I. ne peuvent supporter dans les circonstan 
ces actuelles. 

Question: 

Un membre a insisté pour qu'une solidarité entière en 
matière d'allocations familiales soit réalisée entre les deux 
secteurs ( travailleurs salariés et travailleurs indépendants). 

Réponse: 

Il est de notoriété: publique que des tentatives exccp 
tionneiles ont été faites ces dernières années en vue de 
réaliser l'éqalité des allocations familiales payées par les 
deux secteurs. 

Le statut social des travailleurs indépendants qui a été 
adopté par le Parlement. s'oriente également en ce sens. 

Question: 

Au cours de l'année 1969. la Commission consultative 
du contentieux a été informée que les cadets de l'Ecole mili 
taire seraient assimilés à des militaires. 

Ces étudiants restent, jusqu'à ce jour. privés d'allocations 
familiales. avec toutes les conséquences que cela implique. 

Une décision a-t-elle déjà été prise pour remédier à cette 
situation ? 

Le 24 juin 1969, la Commission consultative du conten 
tieux a, en effet, émis un avis selon lequel les jeunes gens 
qui suivent lcnseiqncment dispensé dans l'Ecole royale 
r.lP ,ar!ets ne peuvent prétendre à aucune allocation Iami 
liale dès l'instant où ils ont souscrit leur engagement et ont 
ainsi acquis la qualité de militaires. Ceci se passe soit au 
moment de leur entrée i1 l'école. soit lorsqu'ils atteignent 
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ogenblik van hun intrede in de school, ofwel op het ogen 
blik dat zij de leeftijd van 16 jaar bereiken wanneer hun 
intrede vóór deze leeftijd gebeurde. Er moet nochtans 
worden opgemerkt dat nieuwe elementen, die een herziening 
van dit advies kunnen wettigen, onlanqs door de Mi 
nister van Landsverdediging aan de Minister van Sociale 
Voorzorg werden medegedeeld. 
De Minister heeft de Commissie van advies inzake be 

twiste zaken verzocht dringen het onderzoek van dit pro 
bleem te hervaten. De Minister zal ter zake een beslissing 
nemen zodra dit nieuw advies hem zal medegedeeld wor 
den. 

Vraag: 

Ingevolge de toepassing van de overeenkomsten n'" 3 en 
'I vielen de in Duitsland tewerkgestelde Belgische arbeiders 
voorheen onder de Duitse belastingwetgeving, die voorde 
liger was omdat zij in ruime mate met de gezinslasten reke 
ning hield. 
Thans zijn die arbeiders aan de Belgische belastingwet 

ten onderworpen. 
Het lid dat die kwestie aan de orde heeft gesteld is van 

oordeel dat de gemeenschap aan de in Duitsland werkende 
landgenoten een tegemoetkoming moet verstrekken. 

Antwoord: 

Uit inlichtingen die aan de Minister werden verstrekt 
blijkt dat de in Duitsland tewerkgestelde Belgen vroeger 
voor de bedrijfsbelasting aan de Duitse zowel als aan de 
Belgische belastingwetten onderworpen waren, 

Beide stelsel werden tegelijk op de werknemers toegepast, 
zodat dezen dubbel belast werden. Voor onze grensarbei 
ders werd die last evenwel verlicht door een bepaling van 
de Belgische interne wet. die voorschreef de belasting op 
de reeds in het buitenland belaste inkomsten met de helft te 
verminderen. 
Onlangs is dat stelsel gewijzigd door een Belgisch-Duitse 

belastingovereenkomst, die er in het bijzonder op gericht is 
die dubbele belasting te vermijden en de grensarbeiders aan 
de belastingwetgeving van het land van verblijf onderwerpt 
De kindertoeslagen worden aan die werknemers verleend 

overeenkomstig het in het land van tewerkstelling geldende 
stelsel, 
Het is vrijwel onmogelijk ten gunste van de in Duitsland 

tewerkgestelde Belgische grensarbeiders een regeling voor 
bijkomende kindertoeslagen in te voeren. Een dergelijke 
regeling zou immers slechts door het reservefonds van de 
Rijksdienst voor kinderbijslag voor werknemers kunnen 
worden gefinancierd en het beheerscomité van die instelling 
legt er qereqcld de nadruk op dut de grensarbeiders de voor 
en de nadelen van de internationale overeenkomsten moe" 
ten aanvaarden. 

Vraa,q: 

Een lid meent dat een einde moel worden gemaakt. aan 
de discriminatie tussen de jongelieden die de school verla 
ten en zij die het stelsel van de leerovereenkomst achter de 
rug hebben. 
Ook voor deze laatsten zou kinderbijslag moeten worden 

uitgekeerd. 

.Antruoord: 

Voor studenten wordt krachtens artikel 62, § 'I. van 
de gecoördineerde wetten kinderbijslaq verkend tot en met 

r âge de 16 ans s'ils y sont entrés avant cet âge. Il convient 
cependant <le signaler que de nouveaux éléments pouvant 
justifier une re-vision de cet avis ont récemment été portés 
à la connaissance du Ministre de la Prévoyance sociale 
par le Ministre de la Défense nationale. 

Le Ministre a demandé a la Commission consultative du 
contentieux de reprendre de toute urgence !' examen de ce 
problème. Il prendra une décision en la matière dès que le 
nouvel avis lui aura été communiqué. 

0Hcstion: 

Par application des accords n'" 3 et 4, les ouvriers belges 
travaillant en Allemagne tombaient antérieurement sous la 
législation fiscale allemande qui était plus intéressante du 
fait qu'il était tenu compte plus largement des charges 
familiales, 

Actuellement, ces ouvriers sont soumis à la législation 
fiscale belge. 

Le: membre ayant soulevé cette question estime que la 
communauté devrait faire un geste en Faveur des compa 
triotes travaillant en Allemagne. 

Réponse: 

Il résulte des renseignements qui ont été: communiqués au 
Ministre que les travailleurs belges occupés en Allemagne 
étaient précédemment assujettis du point de vue de l'impôt 
professionnel aux législations fiscales allemandes et belges. 

Les deux régimes leur étaient simultanément appliqués, 
de telle sorte qu'il existait une double imposition. Le poids 
de celle-ci était, toutefois, c orri q è en ce qui concerne nos 
frontaliers par une disposition de la loi interne belge pré 
voyant une réduction de moitié de l'impôt, dans la mesure 
où celui-ci visait des revenus déjà imposés á l'étranger, 

Ce système a été modifié récemment par la conclusion 
d'une convention Iiscnle belga-allemande qui vise expressé 
ment à éviter cette double imposition el soumet les travail 
leurs frontaliers à lil législation Fiscule du pays de résidence. 
Quant aux allocations familiales octrovées à ces travail 

leurs, elles le sont en fonction du règi~e appliqué par le 
pays de l'emploi, 

L'on aperçoit difficilement la possibilité d'instaurer en 
faveur des frontaliers belges occupés en Allerni:lgne un 
régime d'allocations familiales complémentaires. Celui-ci 
ne saurait ètre financé que par l'intermédiaire du fonds de 
réserve de l'Office national d'allocations familiales pour tra 
vailleurs salariés. Or le Comité de gestion de cet orqanisme 
souligne régulièrement que les travailleurs frontaliers doi 
vent accepter les avantages et les inconvénients des accords 
internationaux. 

Un membre estime qu'il y aurait lieu de supprime!' la 
discrimination existante entre les jeunes gens quit tant 
l'école el les jeunes gens qui abandonnent le système du 
contrat d'apprentissage. 

Ces derniers devraient également bénéficier des avan 
tages du régime d'allocations familiales. 

Riponsc; 

Lorsqu'il s'agit d'un étudiant, l'article 62, § 4, des lois 
coordonnées prévoit que les allocations familiales sont 
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de leeftijd van 25 jaar onder door de Koning te bepalen 
voorwaarden. 

Het koninklijk besluit van 15 februari 1968 heeft die 
voorwaarden bepaald, o.m. die volgens welke het kind dat 
niet opnieuw naar school gaat, verder kinderbijslag blijft 
genieten gedurrnde een periode van negentig kalenderda 
gen, onmiddellijk ingaande na het laatste schooljaar. wan 
neer het om een kind gaat dat onderwijs heeft gevolgd als 
bedoeld in artikel 121, eerste lid, van het koninklijk besluit 
van 20 december 1969 betreffende de tewerkstelling en de 
werkloosheid en dat is ingeschreven als werkzoekende, op 
voorwaarde dat het geen behoorlijk werk heeft geweigerd. 

Gaat het echter om een leerjongen, dan bepaalt artikel 62, 
§ 2, van de gecoördineerde wetten dat het kind door een 
leerovereenkomst gebonden moet zijn. 

In de huidige stand van de wetgeving is het dus on 
mogelijk om gewezen leerjongens op dezelfde wijze te be 
handelen als studenten. 

Bij de volgende herziening van de desbetreffende wet 
geving zullen de qewenste aanpassingen worden overwo 
gen. 

Vraag: 

Een wachttijd van drie maanden is vereist voor de toe 
kenning van verhoogde kinderbijslagen aan kinderen van 
slachtoffers van arbeidsongevallen. 

Die beperking zou moeten worden opgeheven. 

Antwoord: 

Krachtens artikel 56 van de gecoördineerde wetten wordt 
kinderbijslag tegen het ge,vone bedraq uitgekeerd aan de 
werknemers die, als slachtoffer van de arbeidsongeschikt 
heid van ten minste 66 % , een vergoeding genieten als be 
paald bij de wet op de arbeidsongevallen of bij de wet 
op de beroepsziekten. 

Hetzelfde artikel bepaalt dat de kinderbijslag tegen het 
voor invaliden geldende bedrag wordt berekend vanaf de 
zevende maand arbeidsongeschiktheid. 

De termijn van zes maanden is dezelfde als voor de ande 
re werknemers die het slachtoffer zijn van ziekte of 011\Je 
val, met name voor degenen. die een vergoeding wegens 
arbeidsonqeschiktheid genieten als bepaald bij de wet be 
treffende de verzekering tegen ziekte en invaliditeit. 

Die termijn is verantwoord omdat verstoringen ingevolge 
al te veelvuldige wijzigingen in de uitgekeerde bedragen 
vermeden moeten worden, wat onvermijdelijk het qeval 
zou zijn indien een uitkering tegen het. gewone bedraq werd 
omgezel in een uitkering legen het voor invaliden geldende 
bedrag bij elke urbeidsonqeschikthetd <lie ten minste 66 % 
bereikt. 

Vraag: 

Het lijkt nodig de reglementering soepeler te maken ten 
gunste van de gescheiden moeders, die de scheiding trou- 
wens moeten doen vaststellen binnen een termijn van drie 
maanden en die geen betrekking vinden. 

Antwoord: 

/\rtikel 5'i van de gecoördineerde wetten verleent gedu 
rende een termijn van drie maanden recht op kinderbijslag 
aan de echtgenote die geen winstqeveude bezigheid uit 
oefent, die door haar man is verlaten en die ten qevolqe 
daarvan çieen kinde rbijslaqen meer geniet. 

accordées jusqu'à l'âge de 25 ans, dans les conditions dé 
terminées par le Roi. 

L'arrêté royal du 15 février 1968 a fixé ces conditions, 
notamment celle qui prévoit que si l'enfant ne reprend pas 
effectivement la fréquentation scolaire, les allocations farnl 
liales sont maintenues pendant la pérode de quatre-vingt, 
dix jours civils qui débute immédiatement après la der 
nière année scolaire, lorsqu'il s'agit d'un enfant gui a ter 
miné des études comme celles visées à l'article 124, ali 
néa 1 ,.. , de J' arrêté royal du 20 décembre 1969 relatif à 
! 'emploi et au chômage, qui est inscrit comme demandeur 
d'emploi et qui n'a pas refusé un emploi convenable. 

Lorsqu'il s'agit d'un apprenti, par contre, l'article 62, 
§ 2, des lois coordonnées précise qm.• l'enfant doit être lié 
par un contrat d'apprentissage. 

Dans l'état actuel des textes, il est donc impossible d'ac 
corder aux ex-apprentis un traitement égal à celui dont 
bénéficient les étudiants. 

Lors d'une prochaine révision de la législation, l'adap 
tation requise sera envisagée. 

Question: 

Un stage de trois mois est exigé pom· l'octroi d'allo 
cations familiales majorées aux enfants de victimes d'ac 
cidents du travail. 

Cette restriction devrait être abrogée. 

Réponse: 

En vertu de l'article 56 des lois coordonnées, les alloca 
tions familiales sont payées aux taux ordinaires aux tra 
vailleurs qui, atteints d'une incapacité de travail de 66 % 
au moins, bénéficient d'une indemnité prévue par la légis 
lation relative aux accidents du travail ou par celle rela 
tive aux maladies professionnelles. 

Ce même article prévoit qu'à partir du septième mois de 
ladite incapacité de travail, les allocations familiales sont 
calculées aux taux pour invalides. 

Ce délai de six mois est identique au délai requis des 
autres travailleurs malades ou victimes d'un accident, et no 
tamment de ceux qui bénéficient d'une indemnité d'inca 
pacité de travail prévue par la législation concernant l'as 
surance contre la maladie et l'invalidité. 

Ce délai se justifie par fa nécessité d'éviter les pet· ... 
turbations occasionnées par de trop nombreux changements 
de taux, ce qui serait inévitablement le cas s'il était passé 
des taux ordinaires aux taux invalides lors de chaque inca 
pacité de travail atteiqnant 66 %. 

Clm:stion: 

Il parait nécessaire d'assouplir la réglementation en fa 
veur des mères séparées, qui doivent d'ailleurs faire constn .. 
ter la séparation dans un dèla, de trois mois et qui ne par 
viennent pas à trouver un emploi 

Réponse: 

L'article 55 des lois coordonnées consacre Ic droit aux 
allocations Iamilialcs, pendant une période de trois mois. <le 
l'épouse n'exerçant aucune activité lucrutive, qui est aban 
donnée par son conjoint et qui, du fait de cet abandon. 
cesse de toucher ces allocations. 
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Deze bepaling, die in werking is sedert 1 juli 1967, werd 
in de wetgeving ingevoerd bij het koninklijk besluit n•· 7 
van 18 april 1967. Het gaat hier om een merkelijke verbe 
tering, want voordien was voor dergelijke gevallen niets 
bepaald. 
De periode van drie maanden warin thans is voorzien, 

biedt het voordeel dat de uitkering van de kinderbijslag 
niet plotseling wordt geschorst wanneer de vrouw door haar 
echtgenoot wordt verlaten. Doorgaans is die periode toe 
reikend voor de samenstelling van het dossier en de qere 
gelde met betaling van de kinderbijslag die wegens de 
arbeid van een van de echtgenoten wordt uitgekeerd. 
De Minister is evenwel bereid het probleem opnieuw te 

bestuderen naar aanleiding van de volgende herziening van 
de desbetreffende wet. 

Vraag : 

De kinderbijslagen zouden moeten kunnen worden ver 
leend aan de ongehuwde moeder die geen betrekking vindt. 

Antwoord: 

Tijdens het onderzoek van een wetsvoorstel dat ertoe 
strekte kinderbijslagen te verlenen voor kinderen van een 
volgens de wet onbekende vader heeft de Rijksdienst voor 
kinderbijslag voor werknemers op 4 Februari 1969 de min 
dacht gevestigd op het feit dat de verlaten ongehuwde moe 
der de gewone kinderbijslagen kan ontvangen indien zij zelf 
werkneemster is of inwoont. bij een loontrekkend familielid 
dat meer dan de helft van de kosten van levenonderhoud 
voor het kind draagt. 

Dat geldt eveneens als de verlaten ongehuwde moeder 
de hoedanigheid van steuntrekkende werkloze heeft. 
Overigens, zo gaat het document von de Rijksdienst ver 

der, mag worden aanqenomen dat de zeldzame ongehuwde 
moeders die verlaten zijn en alleen met hun kind leven zon 
der ergens in loondienst te zijn, over voldoende geldmid 
delen beschikken om in hun levensonderhoud te voorzien; 
bovendien kunnen het natuurlijke kind en zijn moeder over 
eenkomstig het Burgerlijk \.Vetboek een vordering tot le 
vensonderhoud indienen. 

Dat neemt evenwel niet weg dat het vraagstuk van het 
toekennen van de gewone kinderbijslagen in bepaalde om 
standigheden aan de orde kan komen. Tijdens de periode 
die op de bevallin q volgt verblijft de verlaten ongehuwde 
moeder meestal in een tehuis en oefent dan generlei beroeps 
werkzaamheid uit; het kan ook gebeuren dat de Iamilie die 
moeder verstoot en aile betrekkingen met haar verbreekt. 
Toch meent het comité dat de bedenking als zou men thans 
met alle middelen de bijslagen voor die kinderen trachten 
te verkrijgen - ook door onjuiste verklartriqen waarvan de 
kinderbijslnqfondsen de ongegrondheid echter niet kunnen 
bewijzen ~ het verlenen van die bijslagen geenzins kon 
rechtvaardiqen. 

Uit een en ander blijkt dat het verlenen van financiële 
hulp <1a11 verlaten ongehuwde moeders niet het kara kter van 
een kinderbijslag mag hebben, hoewel die steun met hel 
gewone bedraq van de kinderbijslagen zou kunnen overeen 
stemmen. 

Bij verlening van Hnunciele steun rijst evenwel de vraa q 
of die in beginsel ten laste van de Staat of van de kinder 
bijslagregelinÇJ voor werknemers komt. Volgens het comité 
kan er qcen betwisting over bestaan dat de nationale ge 
meenschap de financiële: last van de hulp aan de verlaten 
ongehuwde moeders en hun kinderen op zich moet nemen; 

Cette disposition qui est en vigueur depuis le l ,,,. juillet 
1967 a été introduite clans la législation par l'arrêté royal 
n'' 7 du 18 avril 1967. Il s'agit, en l'occurrence, d'un très 
sérieux progrès puisque rien n'existait précédemment en la 
matière. 

La période de trois mois. qui est maintenant prévue, pre 
sente l'avantage d'éviter une suspension brutale des alloca 
tions familiales résultant de l'abandon. En règle générale, 
cette période est suffisante pour assurer la constitution du 
dossier et le paiement réqulier des allocations familiales 
accordées pour travail d'un des deux époux. 

Le Ministre est toutefois disposé à revoir cette: question à 
l'occasion de: la prochaine revision de la législation. 

Question 

Les allocations familiales devraient pouvoir être attri 
buées à la mère célibataire qui ne trouve pas d'emploi. 

Réponse : 

Lors de l'examen d'une proposition de loi prévoyant 
l'octroi d'allocations familiales en faveur des enfants dont 
le père est légalement inconnu, le Comité de gestion de 
l'Office national d'allocations familiales pour travailleurs 
salariés a, en date du 4 février 1969, attiré l'attention sur 
le fait que la mère célibataire abandonnée peut bénéficier 
des allocations familiales au taux ordinaire: soit parce qu'elle 
est elle-même travailleuse salariée, soit parce qu'elle habite 
chez un parent salarié qui supporte plus de la moitié des 
frais de l'entretien de l'enfant. 

Il en va de même si la mère célibataire abandonnée a la 
qualité de chômeuse indemnisée. 

Par ailleurs, poursuit ce document, les quelques rares 
mères célibataires abandonnées qui vivent seules avec leur 
enfant et qui ne sont pas occupées comme travailleuses sala 
riées peuvent être censées disposer de ressources suffi 
san tes pour pourvoir à l'entretien de leur ménage; en outre, 
l'enfant naturel et sa mère peuvent intenter une action alt 
mentaire conformément au Code civil. 

Cette considération n'empêche pas que le problème de 
l'octroi des allocations familiales au Laux ordinaire ne puisse 
tout de même se poser clans certaines circonstances; au 
cours de la première période qui suit l'accouchement Ia 
mère célibataire abandonnée séjourne généralement clans 
un home et n'exerce aucune activité professionnelle: il se 
peut aussi que sa familie ta bannisse et rompe: toute rela 
tion avec elle; toutefois, le Comité estime que lei considéra 
tion selon laquelle on essaie actuellement par tous les moyens 
d'obtenir des allocations familiales en faveur de ces enfants, 
même par des déclarations inexactes dont les caisses d'allo 
cations familiales sont dans l'impossibilité de démontrer 
qu'elles ne correspondent pas à la réalité. ne pourrait justi 
fier l'octroi de ces allocations. 

Il résulte des considérations qui précèdent que l'octroi 
d'une aide Financière aux mères célibataires abandonnées 
ne pourrait avoir le caractère d'une ùllocalion familiale bien 
que cette aide financière puisse correspondre au montant 
des allocations familiales au taux ordinaire. 

Son octroi pose cependant la question de principe du 
financement soit par l'Etat soit par le réqirne d'allocations 
familiales pour travailleurs salariés. Le Comité estime qu'il 
appartient incontestablement à la communauté nationale 
classumer la charge financière de l'aide apportée aux mères 
cêlibataires abandonnées et à leurs enfants; en aucun ms, les 
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de uitgaven die deze hulpverlening zou meebrengen zouden 
in geen geval ten laste van een van de sectoren van de 
sociale zekerheid mogen vallen. 
Tot besluit is het beheerscomité unaniem van mening dat, 

voor zover qeen andere regeling enig recht op kinderbijslaq 
toekent, de Staat een << financiële hulp » ten bedragen 
van de gewone kinderbijslagen zou moeten verlenen aan de 
verlaten ongehuwde moeders zonder bestaansmiddelen en 
aan de wezen van de vader die s1enerlei beroepswerkuaam 
heid heeft uitgeoefend waardoor hij onder de kinderbijslag 
regeling ressorteerde en die bij zijn dood geen bestaansmid 
delen heeft nagelaten, 

Vraag: 

Zou men geen einde kunnen stellen aan de moeilijkheden 
die bepaalde instellingen ondervinden om ½ van de voor 
gehandicapte kinderen toegekende kinderbijslagen te ver 
krijgen ? 

Antwoord: 

In overleg met de departementen van Volksgezondheid 
en Justitie hebben de diensten van Sociale Voorzorg dien 
aangaande zeer nauwkeurige voorschriften uitgewerkt. Die 
voorschriften zijn vanaf 1 januari 1971 van toepassing en 
hebben betrekking op de dossiers van de kinderen die ten 
laste of door bemiddeling van die departementen in een 
instelling zijn opgenomen. 
Die nieuwe procedure heeft de verdienste op een zeer 

concrete wijze de voorheen bestaande moeilijkheden uit de 
weg te ruimen . 

Vraag: 

Een lid vraagt zich af of er op het stuk van kinderbijslag 
nog categorieën van niet rechtgevende kinderen bestaan. 

Bovendien is het noodzakelijk de procedure voor speciale 
gevallen te versoepelen. 

Antwoord: 

De Rijksdienst voor kinderbijslag voor werknemers heeft 
onlangs netracht een statistiek op te stellen van de kinde 
ren die nog niet rechtgevend zijn in een kinderbijslaqreqe 
ling. 
De auteurs hebben erop gewezen hoe moeilijk dit werk 

blijkt te zijn en dat de resultaten slechts benaderend zijn 
ingevolge de afwezigheid van elke nauwkeurige statistiek 
voor de openbare diensten in de mime zin beschouwd. 
Om dit te realiseren, werden van het fJezamenlijk aantal 

personen van minder dan 25 jaar ( 1), alle categorieën van 
rec hthebbe nden op kinderbijslag ( 2 tot 19) en alle per 
sonen die er \-)een aanspraak op hebben ( 20 tot 21) a iqc 
trokken. 

Aldus komt men tot een getalsterkte van 12.000 kinderen. 

1. Totaal aantal kinderen en 
aankomelinqcn van het Rijk 
van O tot minder dan 25 jaar 
(31 december 1968) 

2. Rechtgevende kinderen 
rcqelinq voor werknemers - 
R.K.W. .. 1739177 

3. Rechtgevende kinderen voor 
wie de kinderbijslaq door 
de R. K \V. betaald wordt 

3 694 827 

dépenses qu'entraînerait cette aide ne pourraient être por, 
rées à charge d'un des secteurs de la sécurité sociale. 

En conclusion, le Comité de gestion a estimé à I'unani 
mité que pour autant qu'il n'existe aucun droit aux alloca 
tions familiales en vertu d'une autre réglementation, l'Etat 
devrait octroyer aux mères célibataires abandonnées sans 
ressources, et aux orphelins de père connu qui n'a exercé 
aucune activité professionnelle le faisant relever d'un rêgime 
d'allocations familiales et qui est décédé sans ressources, 
une << aide financière» dont le montant pourrait correspon 
dre à celui des allocations familiales au taux ordinaire, 

Question: 

Ne pourrait-on pas remédier aux difficultés qu'éprouvent 
certaines institutions à récupérer les ½ des allocations fami 
liales attribuées aux enfants handicapés? 

Réponse: 

Des instructions très precises ont été élaborées par les 
services de la Prévoyance sociale de commun accord avec 
les départements de la Santé publique et de la Justice. Ces 
instructions sont applicables à partir du t••r janvier 1971 et 
visent les dossiers d'enfants placés à l'intervention ou à 
charge de ces départements. 

Cette nouvelle procédure a le grand mérite de remédier 
très concrètement aux difficultés qui existaient précédem 
ment. 

Question: 

Un membre s'est demandé si, dans le domaine des allo 
cations familiales, il existe encore des catégories d'enfants 
non bénéficiaires. 

Il a, en outre, estimé nécessaire d'assouplir la procédure 
pour les cas spéciaux. 

Réponse: 

L'Office national d'allocations familiales pour travailleurs 
salariés s'est récemment efforcé d'établir des statistiques 
relatives aux enfants non bénéficiaires d'allocations [ami 
liales, 

Les auteurs ont mis l'accent sur la difficulté de ce travail 
et sur l'approximation des résultats, en raison de l'absence 
de toute statistique précise pour les services publics, a11 
sens large de l'expression, 

Pour y parvenir ont été déduites, du chiffre global des 
personnes âgées de moins de 25 ans ( 1), toutes les caté 
gories de bénéficiaires (2 à 19) et toutes les personnes 
qui ne peuvent y prétendre ( 20 ù 24). 

Le nombre ainsi obtenu est de 12 000 enfants. 

1. Nombre total d'enfants et 
d'adolescents du Roym1me. 
de 0 à moins de 25 ans (31 
décembre 1968) ,, . .. , .. . . .. 

2. Enfants bénéficiaires - ré 
gime des travailleurs salariés 
- O.N.A.F.T.S 1739177 

3. Enfants bénéficiaires dont 
les allocations familiales sont 
payées par l'O.N.A.F.T.S, 

3 694 827 
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ten laste van het Reserve- 
fonds . .. .. . .. . .. . ... .. . 81 

4. Rechtgevende kinderen van 
het personeel van de R.K.W. 258 

5. Rechtgevende kinderen van 
de werklozen .. . .. . .. . .. . 45 608 

6. Rechtgevende kinderen van 
het Openbaar Ambt met 
inbegrip van de « Speciale 
Korpsen » .. . .. . .. . .. . .. . 344 235 

7. Rechtgevende kinderen van 
het personeel van de 
« Regies » ... ... ... ... ... 1 131 

8. Rechtgevende kinderen van 
het personeel van de 
« Provinciën » .. . .. . .. . .. . 8 299 

9. Rechtgevende kinderen van 
het personeel van de 
« Gemeenten » ... . .. . .. .. . 74 762 

1 O. Rechtgevende kinderen voor 
wie kinderbijslag door de 
R. K. W. wordt betaald voor 
rekening van het Rijk van 
de provinciën .. . .. . .. . .. . 14 025 

11. Rechtgevende kinderen voor 
wie de kinderbijslag door de 
R. K. W. wordt betaald voor 
rekening van de « Regies » 457 

! 2. Rechtgevende kinderen voor 
wie de kinderbijslag door de 
R. K. W. wordt betaald voor 
rekening van derden : « Oor 
logswezen, Grootverminkten. 
burgerlijke oorlogsinvaliden. 
enz.) ... .. . . .. ... ... .. . ... 6 260 

13. Rechtgevende kinderen voor 
wie de kinderbijslag door de 
D. S. S. O.G. (D. O. S. cnz.) 
betaald wordt .. . .. . ... .. . 2 306 

14. Rechtgevende kinderen 
regeling voor zelfstandigen 564 281 

15. Rechtgevende kinderen van 
het personeel van de 
R. K. Z. ... ... ... ... ... ... 244 

l 6. Rechtgevende kinderen van 
de ambtenaren en beroeps 
militairen die hun adminis 
tratieve standplaats in het 
buitenland hebben . . . . . . . . . 11 268 

17. Kinderen van het Belgisch 
personeel dat in België is te 
werkgesteld bij de arnbassa 
des en bij de internationale 
instellingen .. . .. . .. . .. . .. . 375 

18. Rechtgevende kinderen van 
de « Grensarbeiders » .. . .. . 43 952 

J 9. Kinderen van minder dan 
25 jaar van de Belgen die 
steeds in België gedomici 
lieerd zijn en hun verblijf 
plaats hebben in het buiten 
land waar zij tewerkgesteld 
zijn (in de landen van de 
1-'~. E.G. inbegrepen) ... .. . 67 922 

Subtotaal van de recht 
gevcnden op kinclerbijslaq 

20. Jongelingen van minder 
dan 25 [aar. die rewerk- 
Hesteld zijn . 6-13 156 

à charge du Fonds de 
réserve . 

4. Enfants bénéficiaires du 
personnel de l'O.N.A.F.T.S. 

5. Enfants bénéficiaires des 
chômeurs 

6. Enfants bénéficiaires de la 
Fonction publique « Corps 
spéciaux » inclus ... 

7. Enfants bénéficiaires du per 
sonnel des « Régies » ... 

8. Enfants bénéficiaires du per 
sonne! des « Provinces » 

9. Enfants bénéficiaires du 
personnel des << communes » 

JO. Enfants bénéficiaires dont 
allocations familiales sont 
payées par l'O.N.A.F.T.S. 
pour le compte de l'Etat et 
des provinces . . . . . . . . . . .. 

l l. Enfants bénéficiaires dont 
les allocations familiales sont 
payées par l'O.N.A.F.T.S. 
pour le compte des «Régies» 

12. Enfants bénéficiaires dont 
les allocations familiales sont 
payées par l'O.N.A.F.T.S. 
pour le compte de tiers : 
« Orphelins de guerre, grands 
invalides, invalides civils de 
guerre etc. » .. . .. . . .. . .. 

13. En fonts bénéficiaires dont les 
allocations familiales sont 
payées par O. S. S. O.G. 
(O.C. D .. eLc ) . 

14. Enfants bénéficiaires - ré 
gime des travailleurs indé- 
pendants . 

15. Enfants htnéficiaires du per 
sonnel de 1'0. N, A. F. T. l. 

16. Enfants bénéficiaires des 
fonctionnaires et militaires 
de carrière dont. le lieu d'af 
frctation administratif est 
situé à l'étranger . 

17. Enfants du personnel belge 
occupé en Belgique dans les 
ambassades et les institutions 
internationales . . . . .. 

81 

258 

45 608 

344 235 

1 131 

8 299 

74 762 

14 025 

457 

6 260 

2 306 

564 281 

244 

11 268 

375 

18. Enfants bénéficiaires des tra 
vailleurs frontaliers 

19. Enfants de moins de 25 ans 
de Belges qui sont toujours 
domiciliés en Belgique et 
qui résident à l'étranger où 
ils travaillent ( y compris 
dans les pays de la C.E.E.) 

43 952 

67 922 

Sous-total des bénéficiaires 
-- 2 92L1 641 1 d'allocations familiales ... 

20. Adolescents de moins de 
7-5 ans qui travaillent 

- 2 924 641 

643 156 
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21 . Werkzoekende volledig 
werklozen die werkloosheids 
uitkeringen genieten en 
minder dan 25 jaar oud zijn 

22. Miliciens .. . .. . .. . .. . .. . .. . 
23. Huispersoneel, werkvrouwen, 

van minder dan 25 jaar ... 

24. Minder-validen, gebrekki- 
gen, verminkten van minder 
dan 25 jaar, voor wie de 
kinderbijslag niet betaald 
wordt (samenloop tussen 
uitkeringen voor gebrekkigen 
en kinderbijslag) . 

Subtotaal 
bevolking 
25 jaar 

van de actieve 
van minder dan 

20 642 
47 570 

45 600 

1 250 

758 218 

Verschil 

Ten aanzien van de versoepeling en de vereenvoudiging 
van de procedure die in bijzondere geval!en van toepassing 
is, spreekt het vanzelf dat de Minister er volledig voor 
stander van is. 
Deze bezorgdheid is. trouwens, steeds tot uiting geko 

men bij het treffen van de maatregelen. 

Vraélg: 

inzake kinderbijslag voor jonge meisjes-huishoudsters 
bestaat er nog een belangrijke categorie van personen die 
minder dan 66 % werkonbekwaam zijn. Ze ontvangen 
kinderbijslag tot hun 21 jaar. 
Zou men het voordeel ervan niet kunnen uitbreiden tot 

hun 25 jaar, zoals dit reeds het geval is voor gehandicapten 
met meer dan 66 c;-;: werkonbekwaamheid, voor jonge meis 
jes-studenten en voor meisjes die de overleden moeder ver 
vangen ? 

Antwoord: 

11 968 

ln de wetgeving betreffende de kinderbijslag voor werk 
nemers. stemt het begrip « minder-valide » overeen met een 
arbeidsongeschiktheid van ten minste 66 ,;,;:,. 
Het blijkt moeilijk, om de invoering van nieuwe catego 

rieën van minder-validen te beogen, tenzij men de zaken 
overdreven ingeschakeld zou willen maken. 

Er moet, trouwens, worden herinnerd aan een advies dat 
ter zake, op 6 mei 1969, door hel: beheerscomité van de 
Rijksdienst voor kinderbijslag voor werknemers werd ge(le 
ven en dat als volgt luidt : 

« ... de toekenning van de kindcrbijslaq tot die leeftijd 
( 25 janr) ten behoeve van <1l de meisjes-huishoudsters zon 
der onderscheid, vormt voorzeker een maatregel die van uit 
sociaal ooqpunt w:zien aanvaardbaar is. maar die niettemin 
nadelige gevolgen zou kunnen hebben. inzonderheid door 
de emancipatie van het jong meisje te remmen, door haar 
huwelijk te beletten of uit te stellen en eveneens weqens 
het gevilar de ouders ertoe aan te zetten hun misschien 
zeer heqaafde dochter de moqclijk heid te ontnemen nor 
ma al verder te studeren, 

Indien de huidige wetqevinq ertoe komt een discriminatie 
te maken tussen het studerende meisje, dat kinderbijslag 
qenict tot de leeftijd van 25 jaar. en het meisje-huishoudster 
van wie het recht op die bijsl.19 ophoudt op <le leeftijd van 
21 jaar, ma~J cr niet uit het oog worden verloren dat het 

21. Chômeurs complets en quête 
de travail. bénéficiant d'allo 
cations de chômage et i1ués 
de moins de 25 ans . .. .. . 

22. Miliciens . .. .. . , .. .. .... 
23. Personnel domestique. fem 

mes d'ouvrage de moins de 
25 ans . 

24. Handicapés, infirmes, inva 
lides de moins de 25 ans, 
pour lesquels aucune alloca 
tion familiale n'est payée 
( cumul des prestations pour 
handicapés et des allocations 
familiales) .. . .. . . . . . . . .. . 

Sous-total de la population 
active de moins de 25 ans ... 

Différence . . . . ..... 

20 642 
47 570 

·15 600 

1 250 

758218 

11 968 

Il est évident que le Ministre est absolument partisan 
d'un assouplissement et d'une simplification de la procédure 
applicable aux cas particuliers. 

D'ailleurs, cette préoccupation se retrouve toujours dans 
les mesures qui ont été prises. 

Question: 

En matière d'allocations familiales pour jeunes filles 
ménagères, il subsiste une importante catégorie de personnes 
ayant une incapacité de travail inférieure à 66 %. Elles 
perçoivent des allocations familiales jusqu'à l'âge de 21 ans. 
Ne serait-il pas possible d'étendre cet avantaqe jusqu'à 

25 ans, comme c'est déjà le cas pour les handicapés dont 
l'incapacité de travail est supérieure à 66 % , pour les 
jeunes filles étudiantes et pour les jeunes filles remplaçant 
leur mère décédée ? 

Réponse: 

Dans 'Ia léqislation sur les allocations familiales pour tra 
vailleurs salariés. la notion de « handicapé » correspond à 
une Incapacité de travail d'au moins 60 %, 
Il semble difficile. à moins de rendre les choses extrême 

ment compliquées. d'envisager l'instauration de nouvelles 
catégories de handicapés. a 

Il convient. par ailkurs. de rappeler un avis en la ma 
tière. émis le 6 mai 1969 par le Comité de gestion de 
l'Office national d'allocations familiales pour travailleurs 
salariès, et hbellè en ces termes : 

« ... l'octroi des allocations familiales jusqu'à cet âge 
(25 ans) au bénéfice de toutes les jeunes Hlles ménaqères 
sans distinction. constitue. certes, une mesure admissible 
d'un point de vue social. mais qui pourrait néanmoins avoir 
des conséquences dèsavantaqeuses. en particulier en frei 
nant lèrnnnclpation de l<1 jeune fille, en empêchant son 
maria,;:ie ou en le différant et é(lalement par suite du 
risque d'inciter les parents à ôter à leur fille peut-être très 
douée. la possibilité de poursuivre normalement ses études. 

Si la législation actuelle en vient à créer une discrirni 
nation entre la jeune fille étudiante. qui bénéficie d'allo 
cations familiales jusqu'à l'âge de 25 ans, et la jeune fille 
ménaqèrc dont le droit aux allocations vient à expiration 
à l'fLHe de 21 ans. il ne peut-être perdu de vue que la 
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meisje dat studeert verder een opleiding volmaakt die zij 
later ten dienste van de maatschappij zal stellen. 
Verder is de controle van de gevallen van meisjes-huis 

houdsters uiterst moeilijk, om niet te zeggen denkbeeldig. » 

Vraag: 
III. ~ Arbeidsongevallen. 

Een lid vraagt nadere inlichtingen omtrent de werking 
van het Fonds voor Arbeidsongevallen, meer bepaald inzake 
de actie van het voormalig Werk voor de wezen van 
arbeidsslachtoffers, dat door het F. A. O. opgeslorpt werd. 

Antwoord: 

Door het Fonds voor arbeidsongevallen, dat de rechten 
en verplichtingen van het Nationaal Werk voor wezen van 
arbeidsslachtoffers overnam, worden thans tweeëlei presta 
ties verstrekt, nl. materiële steun (financiële tussen komst) 
en immateriële steun ( vb. hulp bij de aanvragen om vergoe 
dingen, enz ... ). 

De steunverlening in natura ( dekens, kleding. cnz ... ) is 
vervangen door geldelijke steun. 

Het Fonds richt zelf de lucht.kuren niet meer in. Het 
komt tussen in de kosten van dergelijke kuurverblijven. na 
onderzoek van ieder geval. 

Op 30 juni 1970 steunde het Fonds l 082 wezen. Het 
heeft terzake tijdens het eerste halfjaar van 1970 een 
bedrag van 5 121 589 F besteed. 

Vraag: 

Kan de Minister mededeling geven van het aantal 
arbeidsongevallen onder de bezetting in de Oostkantons. 
en van het bed.rag der uitgekeerde vergoedingen ? 

Antwoord: 

Het Fonds voor Arbeidsongevallen is heden in het bezit 
van 391 dossiers betreffende onqevallen die qebeurd zijn 
tijdens de oorlog op het grondgebied van de door het 
Duitse Reich geannexeerde gemeenten. 160 zijn reeds be 
handeld; 231 dossiers moeten dus nog worden onderzocht. 
In de Joop van 1970 werden volgende bedraqen vereffend 

Renten . 
Bijkomende uitkeringen 
Bijzondere uitkeringen 

Totaal . 

250811 F 
2 766 488 F 
2 886 552 F 

5903851 F 

IV. - Minder-validen. 
Vraag: 

ln hoofdstuk I (art. 1. 2 en 3) van de wet van 27 juni 
1969 betreffende het toekennen van tegemoetkomingen aan 
de minder-validen wordt het toepassingsgebied omschreven. 
Uit de voorwaarden gesteld om aanspraak te kunnen ma 
ken op de gewone tegemoetkoming blijkt dat enkel de fy 
sisch gehandicapten ( die aan andere bepalingen eveneens 
moeten voldoen) in aanmerking komen. 

De mentaal gehandicapten kunnen dus enkel de bijzon 
dere tegemoetkomingen genieten (hoofdstuk IV van de 
wet). Deze moeten ondermeer· 25 [aar oud zijn ( minimum 

jeune fille qui poursuit ses études parachève une formation 
qu'elle mettra plus tard au service de la société. 

De plus. le contrôle des cas de jeunes filles ménagères 
est extrêmement difficile. pour ne pas dire illusoire. » 

UI. - Accidents du travail. 
Ouestion . 

Un membre a démandè des précisions concernant le fonc 
tionnement du Fonds des accidents du travail, plus parti 
culièrement en ce qui concerne l'action de l'ancienne Œuvre 
des orphelins des victimes du travail, qui a été absorbée 
par le F. A.T. 

Réponse: 

Le Fonds des accidents du travail gui a repris les droits 
et obligations de J'Œ~uvre nationale des orphelins des vie. 
times du travail, dispense actuellement des prestations de 
deux ordres : une aide matérielle (intervention financière) 
et une aide immatérielle (p. ex, aide en vue de demandes 
d'indemnités, etc.). 

L'aide en nature [couvertures, habillement, etc.) est rem 
placé par une aide financière. 

Le Fonds n'organise plus lui-même les cures d'air. Il 
intervient dans les frais de séjours pour cures de ce genre. 
après examen de chaque cas. 

Au 30 juin 1970, le Fonds aidait 1 082 orphelins. Il a 
consacré à cette fin une somme de 5 121 589 F au cours 
du premier semestre de 1970. 

Question: 

Le Ministre peut-il communiquer le nombre d'accidents 
du travail survenus pendant l'occupation dans les cantons 
de l'Est, ainsi que le montant des indemnités octroyées ? 

Réponse: 

Le Fonds des Accidents du travail détient actuellement 
391 dossiers relatifs à des accidents survenus pendant la 
guerre sur le territoire des communes belges annexées par 
le Reich allemand. De ceux-ci. 160 ont été traités : il 
reste donc 231 dossiers à examiner. Au cours de l'année 
1970 les montants suivants ont été liquidés : 

Rentes . .. .. . 
Allocations complémentaires ... 
Ailocations spéciales 

Total 

250 811 ·F 
2 766188 F 
2 886 552 F 

5 903 851 F 

Question: 
IV. - Handicapés. 

Le chapitre I (art. l. 2 et 3) de la loi du 27 juin 1969 
relative à J' octroi l'allocations aux handicapés, circonscrit 
le champ d'application de ln loi. Il ressort des conditions 
posées à l'octroi de l'allocation ordinaire que seuls les han 
dicapés physiques qui doivent (!gaiement remplir d'autres 
conditions entrent en ligne de compte. 

Les handicapés men taux ne peuvent donc bénéficier que 
de l'allocation spéciale (chapitre IV de lei loi). Ils doivent 
notamment être i'igés de 25 ans ([1~1e minimum) et être 



l 43 l -.xvm (1970-1971) N.3 

leeftijd) en getroffen zijn door een blijvende arbeidsonge 
schiktheid van 100 % ( art. 10 van de wet). 

Een lid zou willen vernemen : 

a) Hoeveel aanvragen om tegemoetkoming (bijzondere 
tegemoetkoming) voor mentaal gehandicapten. ( die ouder 
zijn dan 25 jaar en 100 % werkonbekwaam) een gunstig 
gevolg kregen ? 
b) Welk het totaal bedrag is dat hiervoor werd ge 

bruikt? 
c) Hoeveel personen van het voordeel genieten : - aan 

tal mannen - aantal vrouwen - aantal in het Vlaamse 
landgedeelte ? - aantal in het Waalse landgedeelte 7 - 
aantal in het 2-talig gebied Brussel 7 

Antwoord: 

Voor zover de statistische gegevens voorhanden zijn 
worden hierna op de preciese vragen volgende cijfers mede 
qedeeld : 

a) Aantal aanvragen om bijzondere tegemoetkoming 

N 
F 

Totaal 

6 475 
3 021 

9496 

b) Totaal bedrag van de uitgaven naar gelang van de 
taalrol van de qerechtiqden 

215636434(1) 

atteints d'une incapacité permanente de travail de 100 % 
(art. 10 de la loi}. 

Un membre aimerait savoir : 

a) Quel est le nombre de demandes d'allocation (alloca 
tion spéciale) pour handicapés mentaux (âgés de plus de 
25 ans et frappés d'une incapacité de travail de l 00 % ) qui 
ont eu une suite favorable ? 
b) Quelle est la somme totale affectée à cette fin? 

c) Quel est le nombre de personnes bénéficiant de l'al 
location : le nombre d'hommes ? - le nombre de femmes? 
le nombre de bénéficiaires habitant dans la partie flamande 
du pays? - dans la partie wallonne du pays? dans la 
région bilingue de Bruxelles? 

Réponse: 

En réponse à des questions précises et dans la mesure 
où des statistiques sont disponibles. les chiffres suivants 
ont été communiqués : 

a) Nombre de demandes d'allocation spéciale 

N 
F 

Total 

b) Montant total des dépenses réparties d'après le rôle 
linguistique des bénéficiaires : 

1) 1969: 1) 1969: 
N ...... 26 358 532 N 
F ...... 11418067 F 

Totaal .......... ,, ... •·· 37 776 599 Total 

2) 1970: 2) 1970: 
N 143 989 230 ( 1 ) N 
F 71647204 (l) F 

6 475 
3 021 

9 496 

26 358 532 
11418067 
~-•.-·~---··~ 
37 776 599 

143 989 230 ( 1) 
71 64 7 204 ( 1 ) 

215636434 (l) 

c) Verhouding mannen/vrouwen : 55 % vrouwen, 15 % 1 c) Rapport hommes/femmes 55 % de lemmes, 45 % 
mannen. d'hommes, 

Vraag : 

Op grond van de wet van 27 juni \ 969 betreffende het 
toekennen van tegemoetkomingen aan de minder-validen, 
komen de mentaal gehandicapten enkel in aanmerking voor 
de bijzondere tegemoetkoming wanneer zij o.m. minstens 
25 jam oud zijn en getroffen zijn door een blijvende ar 
beidsonqeschiktheid van 100 ','Ic, 
Uit ervaring weet een lid dat de beoordeling ( 100 % ) 

zeer dikwijls verschillend wordt geïnterpreteerd; met an 
dere woorden ; de ene dokter is breed. de. andere zeer strenq 
in zijn beoordeling van de ziekte. Hierdoor ontstaat een 
zekere discriminatie. 

Gra<1g zou hetzelfde lid van de Minister vernemen of 
niet overwoqe n moet worden rnaatreqelen uit te werken op 
dat een meer uniform oordeel zou kunnen geveld wor 
den? 

( l) Voorlopige cijfers voor december inbr\]rep,•n, 

Qaestion 

En vertu des dispositions de la loi du 27 juin 1969 
relative à l'octroi d'allocations aux handicapés, les handt 
capés mentaux n'entrent en ligne de compte pour l'alloca 
tion spéciale que s'ils ont notamment atteint l'âge de 25 ans 
et s'ils sont affectés d'une incapacité permanente de tra 
vail à 100 ')~. 

Un membre sait par experience que l'appréciation 
( 100 '?r) est très souvent interprétée différemment; en 
d'autres termes : un médecin est plus large que l'autre 
dans l'appréciation qu'il porte sur le malade. Jl en résulte 
une certaine discrimination. 

Le même membre aimerait que le Ministre lui dise s'il 
ne: fout pas envisager d'arrêter certaines mesures en vue 
d'obtenir une plus grnnde uniformité d'appréciation. 

( 1) Chiffres provisoires pour décembre inclus. 



4-XVIIl (1970-1971) N. 3 l 44 l 

Antwoord : 

Het antwoord op die vraag is vervat in de wettelijke be 
palingen. Inderdaad artikel 21, § 2, van de wet van 27 juni 
1969 betreffende het toekennen van tegemoetkomingen aan 
de minder-validen bepaalt dat de Hoge Raad voor minder 
validen de medische handleiding tot schatting van de 
arbeidsongeschiktheid opstelt. De handleiding moel door de 
Minister van Sociale Voorzorg worden goedgekeurd. Bij 
ministerieel besluit van 24 maart 1970 werd de medische 
handleiding goedgekeurd wat betreft het recht op gewone 
en aanvullende tegemoetkoming. In afwachting van de 
handleiding van de Hoge Raad wordt inzake bijzondere 
tegemoetkoming de ongeschiktheid vastgesteld op dezelfde 
wijze als in de regeling kinderbijslag. 

Vraag: 

Een lid wenst de precieze bestemming te kennen van het 
kredietgedeelte dat op artikel 33.06 van de begroting 1971 
wordt uitgetrokken met het oog op de voortzetting van de 
programma tie ten behoeve van de minder-validen. In dit ver 
band wenst het lid eveneens te vernemen op welke begro 
tingspost de in de Regeringsverklaring aangekondigde der 
de tranche van 200 miljoen opgenomen werd, vermits de 
begroting 1971 van de Eerste Minister hiertoe geen enkel 
provisioneel krediet bevat. 

Antwoord : 

Overeenkomstig de bepalingen van punt l 32 van de 
Regeringsverklaring, zal in de loop van 1971 een « verho 
ging, gelijklopend met die van de pensioenen » toegekend 
worden ten behoeve van de minder-validen. Een krediet 
tranche, voorlopig vastgesteld op 45 miljoen, werd hiertoe 
op artikel 33.06 van de begroting van Sociale Voorzorg 
voor 1971 uitgetrokken. 

Wat 1970 betreft, werd op de begroting van de Diensten 
van de Eerste Minister een provisioneel krediet van 89 mil 
joen ingeschreven, zijnde het saldo van het bedrag van 
400 miljoen dat, luidens punt 131 van de regeringsverkla 
ring in 1970 ter beschikking werd gesteld voor de uitvoering 
van de maatregelen die tijdens voornoemd jaar getroffen 
werden ten behoeve van de zwaar gehandicapten. Voren 
vermeld krediet werd trouwens ten belope van 79 miljoen 
naar de beqrotmq van Sociale Voorzorg overgeheveld om 
voornamelijk te: voorzien in de financiering van de nieuwe 
voordelen aan de minder-validen toegekend bij de konink 
lijke besluiten van 16 en 25 juni 1970. waaromtrent C'Om, 
rnentaar werd verstrekt in de inleidende uiteenzetting van 
de Minister. 

Tenslotte is de nieuwe tranche van 200 miljoen voor 
1971 tot tinancicrinÇJ van de voortzetting van de sociale 
proqrnmmatie ten behoeve van de minder-validen, ge 
spreid over de bcqrotinq van de verscheidene departemen 
ten die de qehundicaprenzorq in hun bevoegdheid hebben. 
Het aandeel van Sociale Voorzorq in de nieuwe tranche 
van 200 miljoen heeft uitsluitend be trekkin q op de eigen, 
li jkc tcqcmoetkonunq aan minder-validen. 

Vraau · 

Ondanks de inspanuinqcn die op dat qebied zijn qe le 
verd door de ziekenfondsc11. is de toestand van de niet 
werkende minder-validen niet rooskleurig. Zou het niet 
mogelijk zijn hun ook vakanticqeld toc te slaan 7 

Réponse : 

La réponse à cette question est contenue dans les 
dispositions léHales. En effet. l'article 24. § 2. de la 
loi du 27 juin 1969 relative à l'octroi d'allocations aux 
handicapés prévoit que le Conseil supérieur des handi 
capés établit le guide-barème médical en vue de l'estimation 
des incapacités de travail. Le quide-barèrne doit être ap 
prouvé par le Ministre de la Prévoyance sociale. Un arrêté 
ministériel du 24 mars 1970 a approuvé le guide-barème 
médical concernant le droit aux allocations ordinaires et 
complémentaires. En attendant Je guide-barème du Conseil 
supérieur en matière d'allocations spéciales, l'incapacité est 
déterminée de la même manière que dans le régime des 
allocations familiales. 

Qiiestion : 

Un membre souhaiterait connaître 1 'affectation précise 
du crédit inscrit à l'article 33.06 du budget pour 1971 en 
vue de poursuivre la programmation au profit des handi 
capés. Le membre a également souhaité savoir à quel 
poste figure la troisième tranche de 200 millions annoncée 
dans la Déclaration gouvernementale, étant donné que le 
budget pour 1971 du Premier Ministre ne comporte à cet 
effet aucun crédit provisionnel. 

Réponse . 

Conformément aux dispositions du point 132 de la Dé 
claration gouvernementale, une « majoration parallèle à 
celle des pensions » sera accordée aux handicapés, dans le 
courant de 1971. Une tranche de crédits, fixée provisoi 
rement à 45 millions, a été inscrite à cet effet à I'arti 
cle 33.06 du budget de la Prévoyance sociale pour 1971. 

Pour l'année l 970, un crédit provisionel de 89 millions 
avait été inscrit au budqet des services du Premier Ministre, 
montant qui représcntatt le solde des 400 millions qui, aux 
termes du point l 31 de la Déclaration gouvernementale, 
avaient été rendus disponibles pour la réalisation des mesu 
n's prises au cours de l'année précitée en faveur des grands 
handicapés. Le crédit précité a d'ailleurs été transféré, à 
concurrence de 79 millions. au budget de la Prévoyance 
sociale pour assurer principalement k financement des nou 
veaux avantaqcs accordés aux handicapés par les arrêtés 
royaux des ! 6 et 25 juin 1970, que le Ministre a commen 
tés dans son exposé introductif. 

Enfin. la nouvelle tranche de 200 millions qui doit per 
mettre de poursuivre en 1971 le financement de la proqram 
mation sociale au profit des handit:<ipés est répartie entre les 
budgets de plusieurs Départements qui ont l'aide aux han 
dicapés dans leurs attributions. La part de la Prévoyance 
sociale dans la tranche nouvelle de 200 millions concerne 
exclusivement I'allocation aux handicapés proprement dite. 

Question 

Malgré les effor(s déployés en ce domaine par les mu tua 
lités. la situation des handicapés sans t ravail n'est pas bril" 
lante. Ne peut-on envisaqer de leur octroyer é\:rakmcnt 
un pècu!e de vacances ? 
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Antwoord: 

Overeenkomstig de verbintenissen aangegaan in het 
kader van de Regeringsverklaring (punten 131 en 132 van 
de bijlage bij de Regeringsverklaring) moet, binnen de 
perken der beschikbare kredieten, de financiële inspan 
ning bij voorrang naar de verhoging van de tegemoetko 
mingen aan de minder-validen gaan. 

Vraag 

Wanneer een tegemoetkoming aan een gebrekkige wordt 
uitgekeerd samen met een werkloosheidsuitkering voor een 
minder-valide werknemer, wordt deze laatste uitkering ver 
minderd zodat de verhoging van de tegemoetkoming aan 
de minder-valide feitelijk ten goede komt aan de werkloos 
heidskassen. Dat is gewoon ongerijmd. 

Antwoord 

Bij de laatste verhoging van de tegemoetkomingen aan 
gebrekkingen werd de aandacht van de Minister erop 
gevestigd dat de verhoging welke die tegemoetkomingen 
overeenkomstig artikel 146 van het koninklijk besluit van 
20 december 1963 betreffende arbeidsvoorziening en werk 
loosheid ondergaan, te niet word gedaan door een over 
eenkomstige vermindering van de werkloosheidsuitkering. 
Daar zulks niet strookt met de doeleinden van het ten 

voordele van de minder-validen gevoerde beleid, heeft de 
Minister de aandacht van de Minister van Tewerkstelling 
en Arbeid hier op gevestigd. De reglementering van de 
werkloosheid behoort immers tot bevoegdheid van deze 
laatste. 
De Minister meent te weten dat het probleem op dit 

ogenblik wordt onderzocht door de bevoegde diensten van 
het hierboven vermoemde ministerie. 

Vraag : 

Een lid dringt er bij de Minister op aan dat instructies 
zouden gegeven worden opdat bij de vaststelling van de 
invaliditeitsgraad bij minder-validen, voortaan niet meer 
zo streng zou opgetreden worden. 

Antwoord 

De graad van invaliditeit. wordt door bevoegde genees 
heren vastgesteld; het zou ongepast zijn vanwege een 
Minister om terzake enige invloed op de genoemde ge 
neesheren uit te oefenen. Wanneer een minder-valide meent 
zich niet te kunnen neerleggen bij de getrnffen beslissing 
kan hij beroep instellen bij de bevoegde arbeidsrechtbank. 

V. - Beroepsziekten. 

Vraag: 

!11 verband met de uithrcidiuq vau de wet betreffende 
de beroepsziekten tot de mijnwerkers die vóór I januari 
1963 invalide waren, stelt men een onvoldoende coördinatie 
vast tussen de Voorzorgskassen en het Fonds voor de 
beroepsziekten. Anderzijds wordt' de hesli:;sing aun de 
Rijkskas voor Rust- en Overlcvinqspcnsiocnen meegedeeld 

Réponse: 

Conformément aux engagements pris dans le cadre de 
la déclaration gouvernementale ( dr. points 131 et 132 de 
de J'annexe à la déclaration du Gouvernement), l'effort fi" 
nancier doit, dans la limite des crédits disponibles, par 
priorité porter sur l'augmentation des allocations aux han 
dicapés. 

Question 

En cas de cumul d'une allocation destropriê avec l'allo 
cation de chômage aux handicapés travailleurs, cette der 
nière subit une réduction qui, en fait, revient à faire béné 
ficier les caisses de chômage de la majoration des alloca 
tions d'handicapés, Il s'agit ici d'une anomalie évidente. 

Réponse : 

Lors de la dernière augmentation des allocations aux han 
dicapés, l'attention du Ministre a été attirée sur le fait que, 
conformément à l'article 146 de l'arrêté royal du 29 décem 
bre 1963 relatif à l'emploi et au chômage. la majoration de 
l'allocation de handicapé était neutralisée par une diminu 
tion correspondante de l'allocation de chômage. 

Cette situation ne cadrant pas avec les objectifs de la 
politique en faveur des handicapés, le Ministre a signalé 
la chose au Ministre de l'Emploi et du Travail. La réqle 
mentation du chômage relève, en effet, de la compétence de 
ce dernier. 

Le Ministre croit savoir que cette question fait pour l'ms 
tant l'objet d'un examen attentif par les services compé 
tents du Ministère susvisé. 

Question : 

Un membre insiste auprès du Ministre pour que soient 
données des instructions afin qu'il soit, désormais, fait 
preuve de moins de sévérité dans la détermination du taux 
d'invalidité des handicapés. 

Réponse : 

Le taux d'invalidité est fixé par les médecins compétents; 
il ne conviendrait pas qu'un Ministre exerce une influence 
quelconque en la matière sur ces médecins. Lorsqu'un handi 
capé estime ne pas pouvoir accepter la décision prise à 
son égard. il peut aller en appel auprès du tribunal du 
travail compétent. 

V. - Maladies professionnelles. 

Question: 

En ce qui concerne l'extension de la loi relative aux mala 
dies profession ne Iles aux ouvriers mineurs invalides avant 
le J •·•· janvier 1963. on constate un manque de coordina 
tion entre les Caisses de prévoyance et le Fonds des mala 
dies professionnelles. Par ailleurs. la décision est commu 
niquées à la C. N. P. R. S. sans distinction entre rèparations 
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zonder dat een onderscheid wordt gemaakt tussen de cou 
rante vergoedingen en de achterstallen. die later door de 
slachtoffers dikwijls terugbetaald moeten worden. Zulke 
toestanden dienen vermeden te worden. 

Antwoord: 

Er stelt zich inderdaad in sommige gevallen een probleem 
van coördinatie van de beslissingen tussen enerzijds het 
Fonds voor de beroepsziekten en anderzijds de Rijkskas 
voor rust- en overlevingspensioenen of de Rijksdienst voor 
werknemerspensioenen. 
Die problemen vloeien meestal voort uit het feit dat de 

genoemde pensioeninstellingen niet tijdig klaar komen met 
de afrekening van de sommen die zij teveel betaalden, in 
afwachting dat het Fonds voor de beroepsziekten zijn 
beslissing zou nemen. 
Er wordt thans onderzocht op welke manier een practische 

oplossing aan de gestelde problemen kan gegeven worden. 

Vraag : 

De door het Fonds voor de beroepsziekten uitbetaalde 
schadeloosstellingen zouden van belasting vrijqesteld moe 
ten worden. De invalide mijnwerker loopt het gevaar bij 
het Fonds voor de beroepsziekten een vergoeding te krij 
gen die minder bedraagt dan het door het Nationaal Pen 
sioenfonds voor Mijnwerkers uitgekeerde invaliditeitspen 
sioen, dat niet belastbaar is. 

Ancvoord: 

De vergoedingen uitbetaald aan de door arbeidsonqeval 
len of door beroepsziekten getroffenen, herstellen integraal 
het loonverlies. Dit is dan ook de reden waarom belastin 
gen op uitbetaalde vergoedingen door deze instellingen 
worden ingevorderd. De andere sociale uitkeringen verte 
genwoordigen slechts een zeker percentage van het loon 
verlies. Deze vergoedingen zijn slechts belastbaar wanneer 
zij hoger zijn dan 80 % van het gederfde loon. 

Vraag: 

Spijt de inspanning van het Fonds voor beroepsziekten 
bestaat er nog steeds een aanzienlijke achterstand in de 
afhandelmq van de aanvr,Jgen. Vooral wanneer een beroep 
aanqetekend wordt gaat veel tijd verloren. Is dit te wijten 
aan ontoereikend persorieelseffektief 7 Hoeveel aanvrngen 
zijn totnogtoe niet onderzocht en welk is het aantal aan 
gehouden zaken bij de adviescommissies ? 

Anuooord . 

Het is inderdaad juist dat de behandeling van de aan 
vragen 0111 advies ingediend door de getroffene of de 
rechthebbenden bij de adviserende commissie ingesteld bij 
het Fonds voor de beroepsziekten soms zeer lang op zich 
laat wachten. 
Om dit te verhelpen werden reeds maatregelen getroffen 

o.m. hel verdubbelen van het aantal kamers van de com 
missie, het machtigen van de• leden te zetelen in de andere 
kamer dan deze waarin ze benoemd zijn. Het Fonds voor 
de beroepsziekten werd tevens gemachtigd personeel aan te 
werven op grond van de volgens het personeelskader te 
begeven Iunktie, 

courantes et arriérés, qui donnent souvent lieu à rernbour 
sement ultérieur par les victimes. Il faut éviter de telles 
si tua tions. 

Réponse: 

Il se pose en effet, dans certains cas, un problème de 
coordination des décisions entre le Fonds des maladies 
professionnelles et la Caisse nationale des pensions de 
retraite et de survie ou l'Office national des pensions pour 
travailleurs salariés. 
Ces problèmes proviennent génénilement du fait que les 

organismes de pensions précités ne terminent pas en temps 
utile le calcul des sommes qu'ils ont payées en trop, en 
attendant que le Fonds des maladies professionnelles 
prenne sa décision. 
On examine actuellement comment donner une solution 

pratique aux problèmes posés. 

Question: 

Il y aurait lieu d'exonérer de l'impôt l'indemnité de répa 
ration liquidée par le Fonds des maladies professionnelles. 
L'ouvrier mineur valide risque d'obtenir au Fonds des ma 
ladies professionnelles une indemnité de réparation infé 
rieure à la pension dl'invalidité servie par le Fonds national 
de retraite des ouvriers mineurs, celle-ci n'étant pas im 
posable . 

.Réponse: 

Les indemnités payées aux victimes d'accidents du travail 
ou de maladies professionnelles réparent intégralement la 
perte de salaire. C'est pourquoi l'impôt est perçu sur les 
indemnités liquidées par les organismes précités. Les autres 
prestations sociales ne représentent qu'un certain pourcen 
tage de la perte de salaire. Ces indemnités ne sont impo 
sables que lorsqu'elles excèdent 80 % du salnire perdu. 

Ouesiion : 

Malqré les efforts d11 Fonds des maladies profession 
nelles, le retard encouru dans la liquidation des demandes 
est encore toujours considérable. C'est surtout en cas 
d'appel que le temps perdu s'accroît dans une forte propor 
tion. Cette situation est-elle imputable à la pénurie d'ef 
fectifs 7 Quel est le nombre des demandes qui n'ont pas 
encore dé examinées jusqu'à présent et celui des affaires 
dont la commission consultative est saisie l 

Réponse: 

Il .est exact quP l'examen des demandes d'avis introduites 
par les intéressés ou les ayants droit auprès de la commis 
sion consultative instituèe au Fonds des malades profes 
sionnelles est parfois effectué avec un retard très considéra 
hl«. 

Pour y remédier, certaines mesures ont déjà été prises 
le nombre des chambres de la commission a été doublé, les 
membres ont été autorisés à siéger dans une autre chambre 
que celle dans laquelle ils ont été nommés. Le Fonds des 
maladies professionnelles a é!]alement été autorisé à recru 
ter du personnel sur la base de la fonction à nrtribucr selon 
le cadre du personnel. 
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Al die maatregelen bleken echter niet voldoende om 
de achterstand binnen een behoorlijke termijn in te lopen. 

Daarom werd besloten de commissie af te schaffen 
zodat geen nieuwe aanvragen om advies kunnen ingediend 
worden. Wel zal de commissie de ingediende aanvragen 
verder behandelen voorzover die aanvragen ingediend wa 
ren vóór l november 1970. 
Zo de afhandeling van de ingediende aanvragen om 

advies echter niet snel genoeg vordert, zullen passende 
maatregelen genomen worden. 

Op 30 november 1970 was de toestand als volgt : 

Nederlandstalige 
sektor 

1) Afgehandelde aanvragen- 
2) Verzakingen . . . . .. . .. 
3) Nog te behandelen ... 
Subtotaal . 

Algemeen totaal 

Vraag: 

Een lid vraagt hoeveel nieuwe ziekten erkend werden als 
beroepsziekten sedert de uitvaardiging van de nieuwe wet 
geving. 

Antwoord: 

Sedert 1 januari 1969, datum waarop de wet van 24 de 
cember 1968 tot wijziging van de wet van 24 december l 963 
van kracht werd, zijn bij koninklijk besluit van 28 maart 
1969, een twintigtal nieuwe ziekten of groepen van ziekten 
als beroepsziekten erkend. 

Tevens moet gezegd worden dat de Regering van zeer 
nabi] de evolutie volgt van de financiële toestand van het 
Fonds voor de beroepsziekten. Zodra die toestand het 
toelaat, zal de Regering niet aarzelen de lijst van de erkende 
beroepsziekten uit te breiden. 

Vraag : 

De toepassing van de nieuwe wet inzake beroepsziekten 
heeft een aanzienlijke vertraging tot gevolg, in het bijzon 
der met betrekking tot de afschaffing van artikel 70 van 
de vorige wet. Wegens de vertraging in het. onderzoek van 
de aanvraqen om verqocdinq vanwege de. vroegere gerech 
tigden op een invaliditeitspensioen voor mijnwerkers, bevin 
den sommigen zich bovendien in een toestand die nadelig 
is voor het normale verloop van hun loopbaan en voor 
hun recht op een ouderdomspensioen, aanqezien zij tijdens 
die wachttijd oeen beroep mogen uitoefenen. Na op die 
betreurenswaardige toestand te hebben qewcz en, vraagt het 
lid dat het door de Voorzorgskassen verleende recht op 
gelijkstelling voor voornoemde personen zou geiden tijdens 
de overgangsperiode tussen het invaliditeitspensioen en de 
toekenning van de vergoeding wegens pneumoconiosis. 

Antwoord : 

3 052 
419 

1 004 
4 475 

Franstalige 
sektor 

5 585 
1 145 
6 629 

13 359 

17 834 

Zolang de betrokkene het mljnwerkcrsluvalîdit eitspen 
sioen ontvan qr mag hij ~Jeen andere dan de aan gepensio 
neerden toegelaten arbeid uitoefenen. Perioden van ziekte 

Toutes ces mesures se sont toutefois avérées insuffisantes 
pour rattraper le retard dans un délai raisonnable. 

C'est la raison pour laquelle il a été décidé de supprimer 
la Commission, si bien qu'aucune nouvelle demande d'avis 
ne pent plus être introduite. La commission examinera ce 
pendant les demandes introduites, pour autant que celles-ci 
l'aient été avant le Jer novembre 1970. 

Si toutefois la liquidation de ces demandes d'avis ne pro 
gresse pas assez rapidement, des mesures adéquates seront 
prises. 

Le 30 novembre 1970, la situation se présentait comme 
suit: 

l ) Demandes exammees 
2) Renonciations 
3) A examiner ... 
Sous-total 

Total général 

Réponse 

Secteur 
de langue 
néerlandaise 

Secteur 
de langue 
française 

3 052 
419 

1 001 
4 475 

5 585 
1 145 
6 629 

13 359 

17 834 

Question: 

Quel est le nombre de . maladies nouvelles reconnues 
comme maladies professionnelles depuis la prornulqation 
de la législation nouvelle 7 

Réponse: 

Depuis le 1 •• janvier J 969, date à laquelle la loi du 
24 décembre 1968 modifiant la loi du 24 décembre 1963 
est entrée en vigueur, une vingtaine de maladies nouvelles 
ou de groupes nouveaux de maladies ont été reconnus 
comme maladies professionnelles par l'arrêté royal du 
28 mars 1969. 
li faut également ajouter que le Gouvernement suit de 

très près l'évolution de la situation finuncière du Fonds 
des maladies professionnelles. Dès que lil situation le per 
mettra, le Gouvernement n'hésitera pas à étendre la liste 
des maladies professionnelles reconnues. 

Q[lt>Sfion : 

L'application de la nouvelle loi en matière de maladies 
professionnelles donne lieu à un retard considérable. par 
ticulièrement en ce qui concerne l'abrogation de l'article 70 
de l'ancienne législation. Pour le surplus. par suite du re 
tard dans la procédure d'examen des demandes en répa 
ration d'anciens bénéficiaires de la pension d'invalidité 
pour ouvriers mineurs, doucuns se trouvent dans une 
situation préjudiciable au déroulement normal de leur car 
rière professionnelle et au droit à une pension de vieillesse, 
puisqu'ils ne peuvent occuper un emploi pendant cette pé 
riode d'attente. Le membre qui signale cette situation déplo 
rable demande que le droit à l'assimilation conféré par les 
Caisses de prévoyance soit reconnu à ces personnes pendant 
lo période transitoire entre la pension dinvadlitê et l'octroi 
de l'indemnité de réparation de pneumoconiose. ' 

Aussi longtemps que i'Intèressé touche la pension d'in 
validité pour ouvriers mineurs. il ne peut occuper qu'un 
emploi permis aux pensionnés. Les périodes de maladie ou 
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of invaliditeit tijdens welke de mijnwerker een invaliditeits 
pensioen geniet krachtens de invaliditeitspensioenregeling 
voor mijnwerkers zijn echter gelijkgesteld met arbeidspe 
rioden voor de toekenning van het rustpensioen. Er is in 
feite geen ow·rgangsperiode tussen het invaliditeitspensioen 
en de uitkering wegens beroepsziekte, zodat er zich ook 
geen probleem stelt van gelijkstelling van perioden met 
arbeidsperioden met het oog op het rustpensioen. 

VI. ~ Ziekte- en invaliditeitsverzekering, 

Vraag: 

Verscheidene leden komen tussenbeide in verband met 
het belangrijk probleem van de deficitaire begroting voor 
de gezondheidszorgen van de Z. I. V.-regeling voor 1971. 

Allerlei problemen in dat verband worden in het licht 
gesteld. Allerhande suggesties worden naar voren gebracht. 

Vooreerst wordt de nadruk gelegd op de onmogelijkheid 
voor de commissieleden enige kritiek uit te brengen op de 
ontwerp-beqrotinq van de ziekteverzekering, vermits deze 
nog niet gepubliceerd is. Evenmin hm een oordeel worden 
uitgesproken over de Rijkssubsidie aan het R. I. Z. 1. V., 
aangezien deze slechts voorlopig berekend werd. Men 
hoort beweren dat het mali vooral te wijten is aan de uit 
gave voor gezondheidszorgen in verband met de niet-actieve 
verzekerden. 

Een grondige controle omtrent de inkomsten van de 
W. I. G. W. zou moeten doorgevoerd worden. Sommige sta 
tistieken wijzen uit dat een bedrag van 10 miljard wordt 
besteed voor rechthebbenden die slechts 21 % van de verze 
kerden vertegenwoordigen. 

Wordt het nodige gedaan door de ambtenaren van Fi 
nanciën om de controle inzake inkomsten uit te voeren ? 

Bij de middelen tot bezuiniging rangschikt men eveneens 
de beperking van de kleine risico's. 

Is men zinnens ook té raken aan de verzekering legen 
kleine risico's voor de W. I, G. W, 7 

Om de overconsumptie tegen te gaan, stellen sommige 
leden voor het gezondheidsboekje in te voeren zoals trou 
wens in de verklaring van de voriqe Re11ering werd voor 
opgesteld. Die maatregel zou trouwens kunnen leiden tot de. 
revaloriserinq van de functie van de huisarts. 

Wat de invoering van dit gezondheidsboekje betreft qaat 
het, naar de mening van een !id van de commissie. niet op 
het argument aan te halen van het beroepsgeheim Vermits 
het gezondheidsboekje reeds bestaat in de arbeidsgenees 
kunde. 

Bovendien vraaqt men zich af of de inschakeling van 
computers Heen bezulqio qcn zou kunnen met zich brcnqen. 

Inzake verhoging van ontvangsten wordt nog de sugges 
tie gemaakt niet te raken aan de sociale bijdragen. Het on 
rechtstreeks loon ligt immers reeds op een hoog niveau. 
Bovendien wordt voorgesteld het beschikbaar miljard van 
de sektor kinderbijsbq nanr de z iektever ackerin q over te 
hevelen. 
Tot besluit vrngen de tussenkomende leden dat de Minis 

ter vn n Sociale Voorzorg een uiteenzcttinq zou geven over 
de stand van zaken wat dit bclan qrijk probleem betreft. 

Antwoord: 

Verscheidene leden hebben de nadruk uele0d op de be 
narde financiële toestand van de z ickteverz ekcrinq. sek- 
tor ge:ondheidszorgen. 

d'invalidité pendant lesquelles un mineur bénéficie, en vertu 
de la réqlementation concernant la pension d'invalidité 
pour ouvriers mineurs, d'une pension d'invalidité sont assi 
milées à des périodes de travail pour l'octroi d'une pen 
sion de vieillesse. Il n'y a pas, en fait, de période transi 
toire entre la pension d'mvalidité et l'indemnité de ré 
paration de Ia maladie: professionnelle, de sorte qu'il n'y a 
pas de problème d'assimilation de périodes à des périodes 
de travail en vue de lil pension de vieillesse. 

Vl. ~ Assurance contre la maladie et l'invalidité. 
Question: 

Plusieurs membres sont intervenus à propos de l'important 
problème que pose le budget déficitaire des soins de santé 
du régime de 1' A. M. 1 pour 1971. 

Divers problèmes ont été mis en lumière à cette occasion. 
Des suggestions de toutes sortes ont été avancées. 

L'accent a été tout d'abord mis sur l'impossibilité dans 
laquelle se trouvent les membres de la Commission d'émettre 
b moindre critique sur le projet de budget de l'assurance 
maladie puisqu'il n'est pas encore publié. Aucun jugement 
ne peut davantage être porté à propos de la subvention de 
l'Etat à l'I. N.A. M. T. puisque celle-ci n'a été calculée que 
provisoirement. D'aucuns prétendent que le déficit est 
surtout dû aux dépenses pour les soins de santé des assurés 
non actifs. 

Un contrôle approfondi des revenus des V. l. P. O. de 
vraient être effectué:. Certaines statistiques montrent qu'une 
somme de 10 milliards est consacrée à des bénéficiaires ne 
représentant que 21 % des assurés. 

Les agents des Finances font-ils le nécessaire pour effec 
tuer le contrôle des revenus? 

Parmi les movens de réaliser un assainissement, la limita 
tion des petits risques est citée également. 

L'intention est-elle également de toucher à l'assurance 
contre les petits risques des V.J. P. O.? 

Pour combattre la surconsommation. certains membres ont 
proposé d'instaurer un livret sanitaire qui était d'ailleurs 
prévu <lans la Déclaration du Gouvernement précédent. 
Cette mesure pouvait d'ailleurs conduire à la re valor isaf.ion 
de la fonction de l'omnipraticien. 

En ce qui concerne l'Instaurntion de ce livret sanitaire, 
un membre a estimé qu'on a tort d'invoquer ['arqurnent du 
secret médical puisque le livret sanitaire existe déjà en 
médecine du travail. 

En outre, l'on se demande si I'utilisation d'ordinateurs ne 
permettrait pas de réaliser des économies. 

A propos de I'auqmentation des recettes, il a été suggéré 
aussi de ne pas toucher aux cotisations sociales. La rému 
nération indirecte se situe en effet déjà à un niveau élevé. 
De plus. il est proposé de transférer le milliard disponible 
du secteur des allocations familiales à l'assurance maladie. 

En conclusion, les intervenants ont demandé que le Minis 
tre de la Prévoyance sociale fasse un exposé de la situation 
en ce qui concerne cel important problème. 

Réponse: 

Plusieurs membres ont mis l'accent sur la situation finan 
cièrc obérée de 1'0ssun111ce maladie. secteur des soins de 
santé. 
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De Minister is zich voldoende bewust van deze toestand 
en verwijst naar het antwoord dat hij gegeven heeft in 
openbare zitting van de Kamer van Volksvertegenwoordi 
gers op 4 novemher 1970 in antwoord op een interpellatie 
van de heren Declercq. Moreau, Glineur. Babylon en Brou 
hon. 

De huidige situatie kan als volgt worden samengevat : 

1. Deficit voor de jaren 1969 en 1970. 

Wat het jaar 1969 betreft, zijn de rekeningen gekend 
voor het geheel van de verzekering, maar nog niet voor 
iedere verzekeringsinstelling afzonderlijk. De globale reke 
ningen sluiten met een tekort van 2 461 miljoen in de alge 
mene regeling van de loontrekkenden en van 244 miljoen 
in de l.'egeling van de zelfstandigen. 
Vanzelfsprekend is die uitslaq van het dienstjnar 1970 op 

dit ogenblik nog niet gekend. Alles laat nochtans voorzien 
dat een gevoelig tekort zal worden vastgesteld. 

De tekorten voor de dienstjaren 1969 en 1970 kunnen 
worden ondervangen door de toepassing van de wettelijke 
beschikkingen terzake: in het raam van de beheersverant 
woordelijkheid heeft de wetgever, in akkoord met de be 
voegde landsbonden van ziekenfondsen, een artikel 128 in 
geschakeld in de wet van 9 augustus 1963, waarvan de in 
houd luidt als volgt : 

« Art. 128. - Wanneer een verzekeringsinstelling een 
dienstjaar met een tekort afsluit moet zij dat dekken : 

1) door voorafneming van haar aandeel in het in arti 
kel 133 bedoelde fonds; 

2) door afneming van de wettelijke reserven: 
3) indien die reserve nul of ontoereikend is, door afne 

ming van de gewone reserven: 

4) indien die reservcn ontoereikend zijn of daarover on 
mogelijk kan worden beschikt, door heffing van een bijko 
mende bijdrage van de gerechtigden, al dan niet samen met 
afschaffing van de voorheen toegekende bijkomende voor 
delen. » 

De toestand is van die aard dat slechts het quarto van 
artikel 128 zou kunnen worden toeqepast: dit zou meteen 
betekenen dat de landsbonden van ziekenfondsen een aan 
zienlijke bijkomende bijdrage aan hun leden zonden moeten 
vragen, 

BewL1st van die toestand is de Regering van mening dat 
zij, na ruqqespr aak met genoemde landsbonden. naar een 
andere oplossing moet zoeken; de besprekingen zijn terzake 
op het reqerinqsvlak nosJ a,111 de ~JëlllfJ. zodat de Minister 
niet in staat is een concrete oplossinq voor te stellen. Hij 
hoopt nochtans d at hij bij de ,il9ernene bcsprckinq in de 
openbare zitting. hieromtrent nadere inlichtingen zal kun" 
ne n verstrekken. 

2. Begroting 197 1. 

Deze begroting vertoont een mali van 5.1 miljard in 
het alqemcen stelsel van de loontrekkenden, Gcplantst voor 
die toestand heeft de Rcs1erinr1 qeuiccnd het Beheerscomité 
van de dienst voor geneeskundige ver rorqiuq te moeten 
uitnodiqen maatrcçclcn voor te stellen om de bcqrorinq in 
evenwicht te brengen. De door genoemde instcllin~1 voorq e- 

Le Ministre n pleinement conscience de cet état de cho 
ses et s'est référé à la déclarations qu'il a faite au cours de 
b séance publique du 1 novembre 1970 de la Chambre des 
Représentants en réponse à une interpellation de MM, De 
Clercq, Moreau, Glineur, Babylon et Brouhon. 

La situation actuelle peut être résumée de la façon sui 
vante: 

1. Déficit pour les années 1969 et 1970, 

Pour l'année 1969, les comptes sont connus pour l'en 
semble de l'assurance, mais pas encore pour chaque orga 
nisme assureur pris distinctement. Les comptes globaux indi 
quent un déficit de 2 641 millions pour le régime général des 
travailleurs salariés et de 244 millions pour le régime des 
travailleurs indépendants. 

Il est évident que ce résultat n'est pas encore connu pour 
l'exercice 1970. Tout permet cependant de prévoir un déficit 
sensible. 

Les déficits des exercices 1969 et 1970 peuvent être com 
blés par l'application des dispositions légales prises à cet 
effet : dans le cadre de sa responsabilité en matière de ges 
tion le législateur a, en accord avec les fédérations natio 
nales de mutualités, inséré dans b loi d11 9 août 1963, un 
article 128 libellé comme suit : 

« Art. 128. - Lorsqu'un organisme assureur clôture un 
exercice en mali, il doit couvrir celui-ci : 

1) par prélèvement de sa part au fonds visé à l'articl« 
133; 
2) par prélèvement sur la réserve légale: 

3) si cette réserve est nulle ou insuffisante, par prélè 
vement sur la réserve ordinaire: 
4) si ces réserves sont insuffisantes ou s'il est impossible 

d'en disposer par prélèvement d'une cotisation cornplêmen 
taire auprès des titulaires, accompagnée ou non de la sup 
pression des avantages complémentaires antérieurement ac 
cordés. >> 

La situation est telle que seul le quarto de l'article 128 
pourrait être appliquée; ceci signifierait dès lors que les 
fédérations nationales de mutualités dcvralcnt demander 
une cotisation complémentaire considérable à leurs membres. 

Conscient de cette situation, Je Gouvernement a estimé 
qu'après concertation avec les Iédèrauons précitées, il fallait 
rechercher une autre solution: les discussions sont encore 
en cours à l'échelon gouvernemental, de sorte que le Minis 
tre n'est pas en mesure de proposer de solution concrète. 
Il espère cependant pouvoir fournir dt> plus amples infor 
mations à cc su jet lors de la discussion en séance publi 
que. 

2. l3udçiet pour 1971. 

Le budget présente un mali de 5, 1 milliards pour le 
rè9ime 9éné:ral de s travailleurs salariés. Placé devant cette 
situation. le Gouvernement a estimé devoir inviter le Comité 
lil' ~1estion du secteur des soins de santé à proposer des 
mesures pour réaliser l'équilibre du budget. Les mesures 
proposées par cet orqanisme sont toutefois très divergentes. 
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stelde maatregelen zijn nochtans zeer uiteenlopend. Een 
ministeriële werkgroep, samengesteld in opdracht van de 
ganse Regering, onderzoekt thans een aantal voorstellen 
die tot herstel van de financiële toestand kunnen bijdragen, 
en hoopt kortelings zich te kunnen akkoord stellen 
omtrent concrete maatregelen. Evenals voor de situatie, die 
was ontstaan ingevolge de deficitaire begroting 1970, hoopt 
de Minister van Sociale Voorzorg bij de algemene bespre 
king van zijn begroting het Parlement te kunnen inlichten 
omtrent de voorgenomen maatregelen. 
Wat de oorzaken van het deficit op de begroting 1969 

betreft, verwijst de Minister naar het antwoord dat hij 
heeft verstrekt op bovengemelde interpellatie. 

3. Saneringsmaatregelen met het oog op de toekomst. 

De Regering wil voorkomen dat de sedert enkele jaren 
telkens terugkerende moeilijkheden zich nog zouden voor 
doen tijdens de volgende jaren. Zij heeft daarom de be 
doeling in de loop van het jaar 1971 maatregelen voor te 
stellen die er moeten toe leiden een einde te stellen aan 
de chronische ontoereikendheid van de inkomsten en aan 
iedere onverantwoorde stijging van de uitgaven. 

Vraag : 

Naar aanleiding van het antwoord van de Minister op de 
vorige vraag ( deficitaire Z. I. V.-begroting 1971 ) en reke 
ning gehouden met de nieuwe feiten die zich sedertdien heb 
ben voorgedaan ~ meer bepaald de berichten in sommige 
kranten - verzoeken verscheidene leden om nadere toelich 
ting omtrent de stand van zaken m.b.t. de maatregelen die 
de Regering overweegt om het budgettair tekort van de ver 
plichte verzekering weg te werken enerzijds en anderzijds 
om een einde te maken aan het conflict. met de apothekers 
naar aanleiding van de toepassing van de B.T. W. op de 
magistrale bereidingen. 

Antwoord 

De Minister geeft een bondig overzicht van de ontwik 
keling van beide kwesties. 
Met betrekking tot de financiële toestand van de ziekte 

en invaliditeitsverzekering, betreurt dt· Minister de indis 
creties, die op grond van bepaalde werkdokumenten aan 
leiding hebben gegeven tot persberichten omtrent de voor 
bereidende besprekingen die in door de Regering opgerichte 
werkgroepen en Comités hebben plaatsgehad i.v.m. de 
financiële toestand van de Z. 1. V .-regeling. 

In kabinetsraad werd reeds van gedachten gewisseld 
omtrent mogelijk oplossingen. maar totnogtoe werd geen 
definitieve beslissing getroffen. De Minister hoopt weldra 
het Parlement volledig te kunnen inlichten nopens de door 
de Regering voorgenomen maatreqelcn terzake. 

Wat betreft het geschil met de apothekers inzake toe 
passinq van de B. T, Wi-wctqevinq op de magistrale berei 
dingen. logenstraft de Minister de bewering als zouden de 
besprekingen in de Iarmaccutisch-mutualistische commissie 
afgesprongen zijn. Wel is het zo dat nog geen overeen 
komst werd bereikt na twee vergaderingen van die commis 
sie. De Minister spreekt de hoop uit dat door verdere onder 
handelingen een gunstig resultaat zal kunnen bereikt wor 
den. 

Vraag: 

De bijzondere tegemoetkoming aan de invalide qrens 
arbeiders is niet gekoppeld aan het indexcijfer. 

Un groupe de travail ministériel constitué par le Gouver 
nement examine actuellement une série de propositions qui 
peuvent contribuer à rétablir la situation financière et espère 
pouvoir atteindre à brève échéance un accord sur des 
mesures concrètes. Tout comme pour la situation née du 
déficit budgétaire de 1970, le Ministre de la Prévoyance 
sociale espère pouvoir fournir à l'occasion de la discussion 
générale de son budget au Parlement de plus amples infor 
mations sur les mesures envisagées. 

En ce qui concerne les causes du déficit du budget de 
1969, le Ministre renvoie à la réponse donnée par lui à 
I' interpellation précitée. 

3. Mesures d'assainissement en vue d'assurer l'avenir. 

Le Gouvernement veut éviter que les difficultés survenues 
régulièrement depuis quelques années n'apparaissent encore 
au cours des prochaines années. C'est pourquoi il a l'inten 
tion de proposer, dans le courant de !' année 1971, des mesu 
res destinées à mettre un terme à l'insuffisance chronique 
des recettes et à toute augmentation injustifiée des dépenses. 

Question : 

A propos de la réponse du Ministre à la question précé 
dente (déficit du budget pour 1971 de !'A. M. 1.) et tenant 
compte des faits nouveaux intervenus entre-temps - en 
particulier les informations dans certains journaux ~ plu 
sieurs membres ont demandé des précisions concernant les 
mesures que le Gouvernement envisage, d'une part, pour 
résorber le déficit budgétaire de l'assurance obligatoire et, 
d'autre part, pour mettre fin au conflit l'opposant aux phar 
maciens à propos de l'application de la T.V. A. aux pré 
parations magistrales. 

Réponse : 

Le Ministre donne 1111 aperçu succinct de l'évolution des 
deux questions. 
En ce qui concerne la situation financière de l'assurance 

maladie-invalidité, le Ministre a déloré les indiscrétions 
qui, se fondant sur certains documents de travail, ont donné 
lieu â des articles dans la presse concernant les discussions 
préalables consacrées aux problèmes concernant la situa 
tion financière de l'A. M. 1. au sein des groupes de travail 
et des Commissions créés par le Gouvernement. 
Au conseil de cabinet des échanges de vues ont déjà eu 

lieu à propos des solutions possibles, mais, jusqu'à présent, 
aucune décision définitive n'a encore été prise. Le Ministre 
espère pouvoir donner à bref délai au Parlement des infor 
mations complètes concernant les mesures que le Gouver 
nement envisage en la matière. 
Quant au conflit avec les pharmaciens concernant l'appli 

cation de la T.V. A. aux préparations magistrales, le 
Ministre a démenti l'assertion selon laquelle auraient été 
rompues les discussions au sein de la commission pharrna 
ceutico-mutualiste. Il est vrai qu'après deux séances de cette 
commission. aucun accord n'avait encore pu être atteint. 
Le Ministre espère qu'un résultat Favorable sera atteint par 
b continuation des négociations. 

Qrzestion : 

L'allocation spéciale aux ouvriers Irontnlicvs invalides 
n'est pas indexée. 
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Waarom wordt die indexering niet toegepast ? Alles 
zins zou het bedrag van de tegemoetkoming moeten gevalo 
riseerd worden. 

Anwoord: 

De Minister vestigt de aandacht op het feit dat voor 
invalide grensarbeiders, die gezinshoofd zijn en in Frank 
rijk tewerkgesteld waren, aanvullende tegemoetkomingen 
toegekend werden vanaf 1 oktober 1965 krachtens een ko 
ninklijk besluit van 9 december 1965. Het bedrag van de 
tegemoetkomingen beliep 10 F per <lag. 

Door een koninklijk besluit van 1 april 1969 werden de 
tegemoetkomingen verdubbeld, met inqang van l januari 
1969. 

Het koninklijk besluit van 29 september 1969 heeft de 
tegemoetkomingen, met ingang van l oktober 1969 ge 
bracht op 35 F per dag voor een gezinshoofd, terwijl voor 
het eerst ook aan de alleenstaanden een tegemoetkominçi 
werd toegekend, vastgesteld op 10 F per dag. 

Hieruit blijkt dat reeds een aanzienlijke inspanning werd 
gedaan tijdens de jongste jaren ten behoeve van de betrok 
ken grensarbeiders. 
De Minister erkent nochtans de principiële gegrondheid 

van het gedane voorstel, dat ertoe strekt de uitkeringen 
aan het indexcijfer van de consumptieprijzen aan te passen. 
Hij zal zijn diensten opdracht geven hem zonder verwijl 
daaromtrent concrete voorstellen voor te leggen. 

Vraag: 

Coordinatie is absoluut vereist inzake gezondheidsbeleid. 

Twee ministers zijn thans bevoegd, de ene voor de kwa 
liteit van de geneeskunde. de andere voor de ziekteverzeke 
ring. 

Oie toestand kan niet als normaal worden beschouwd. 
Wat de wetgeving en de reqlernenterinq betreft, dringt 

zich eenzelfde coördinatie op ten voordele zelf van de ver 
zekerden. 

Antwoord: 

De uitqaven voor medische verzorqiriq stijgen elk jaar 
sneller dan de inkomsten en het evenwicht tussen de. in 
komsten en de uitqaven van het Rijbinstituut voor ziekte 
en invaliditeitsverzekering wordt hierdoor elk jaar in het 
gedrang geb.raçht. 

Daarenboven moet rekening gehouden worden met het 
volgende : 

--- de ziekteverzekering is slechts een onderdeel van een 
globaal gezondheidsbeleid, en de verscheidene problemen 
die op dit beleid betrekking hebben vormen een niet te 
scheiden qehecl: 

-···-- daarenboven werd de verplichte verzekering voor ge 
z ondheidszorqen open gesteld voor de totaliteit van de Bel 
gische bevolking. 

De Minister is van oordeel dat de Regering zich zal 
moeten buigen over een globaal gezondheidsbeleid op mid 
dellauqe termijn met vastleqqinq van prioriteiten. aangezien 
al de punten die in die proqramrnatie zullen voorkomen niet 
ineens zullen kunnen worden verwez enlijkt. 

De Reuerin~J is zich bewust van de ernst van deze toe 
stand en zal niet nalaten. na overleg met al de betrokken 
instellingen en organisaties. de algemene oriëntatie van dit 
beleid ami te duiden. 

Pourquoi n'est-il pas fait application de l'indexation ? Il 
foudrait en tout cas revaloriser le montant de l'allocation. 

Réponse: 

Le Ministre a attiré l'attention sur le fait que les ouvriers 
frontaliers invalides qui sont chefs de famille et qui travail 
lent en France ont obtenu des allocations complémentaires 
depuis le 1-.-,· octobre 1965 en application d'un arrêté royal 
du 9 décembre 1965. Le montant des allocations était de 
10 F par jour. 
Les allocations ont été doublées à partir du 1,-,. janvier 

1969, en application d'un arrêté royal du 1 •·1• avril 1969. 

L'arrêté royal du 29 septembre 1969 a porté les allo 
cations à 35 F pour un chef de famille, à partir du 1,,,. octo 
bre 1969, tandis que les isolés bénéficiaient aussi pour la 
première fois d'une allocation fixée à 10 F par jour. 

Cela prouve qu'un effort considérable a déjà été accom 
pli au cours des dernières années en faveur de ces ouvriers 
frontaliers. 

Le Ministre reconnaît toutefois, en principe, le bien-fondé 
de la proposition, laquelle prévoit l'adaptation des allo 
cations à J'indice des prix à la consommation. Il ordon 
nera à ses services de lui soumettre sans délai des proposi 
tions concrètes à ce sujet. 

Question: 

Une coordination est absolument requise en matière de 
la politique de la santé. 

Actuellement deux ministres sont compétents, l'un pour 
lu qualité de lé! médecine, l'autre pour l'assurance contre 
la maladie. 

Cette situation ne peut être considérée comme normale. 
En ce qui concerne la législation et la réglementation. 

une même coordination s'impose a11 bénéfice même des 
assurés. 

Réponse: 

Les dépenses de soins de santé progressent chaque année 
plus rapidement que les recettes, ce qui, tous les ans, met 
en danger l'équilibre des recettes et des dépenses de l'Insti 
tut national dassurance maladie-invaliditè. 

De plus. il [aut tenir compte des éléments suivants 

-·- l'assurance maladie n'est qu'une subdivision de la 
politique de santé dans son ensemble et les divers pro 
blèmes qui concernent cette politique constituent un tout 
indissociable; 

en outre, l'assurance obligatoire pour les soins de 
santé a été étendue à toute la population belge. 

Le Ministre a estimé que le Gouvernement devra se résou 
dre à pratiquer une politique globale de santé à moyen ter 
me. comportant la fixation de priorités, étant donné que tous 
les points qui fiçiureront dans cette programmation ne pour 
ront pas être réalisés en une seule fois. 

Le Gouvernement a conscience du sérieux de cette situa 
tion et ne manquera pas, après consultation de tous les 
or qanisrnes et organisations intéressés, d'indiquer l'orienta 
tion générale de cette politique. 
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Vraag: 

Twee leden van de commissie bekommeren zich om de 
beknotting van de rijkssubsidie in verband met de aanvul 
lende vrijwillige rnutualiteitsverzekermq. 

In de begroting wordt gewag gemaakt van een meer selec 
tieve subsidiërinqspolitiek waardoor een vermindering met 
50 miljoen mogelijk zou gemaakt worden. 
Men stelt zelfs vast dat de eigenlijke vermindering 126,8 

miljoen bedraagt ten overstaan van 1970. 
Gelet op het belang van een mogelijke beslissing terzake 

die trouwens onmiddellijk moet getroffen worden om nog 
effekt te hebben voor 1971, verzoeken de leden de Minister 
van Sociale Voorzorg hieromtrent zijn zienswijze uiteen te 
zetten. 

Antwoord: 

De Minister bevestigt dat de huidige Regering, evenals 
de vorige, reeds meermaals, en zulks naar aanleiding van het 
onderzoek van de jaarlijkse begrotingen van Sociale Voor 
zorg, de mening heeft uitgesproken dat in de sektor van de 
aanvullende vrijwillige verzekering een meer selectieve sub 
sidiërinqspolitiek moet worden doorgevoerd. 
Sommige diensten van de aanvullende vrijwillige verze 

kering blijven onbetwistbaar een grote sociale betekenis 
behouden. 
Voor andere diensten kon men zich in alle objectiviteit 

de vraag stellen of zij nog in dezelfde mate als voorheen 
door Rijkstoelaqen moeten aangemoedigd worden, rekening 
gehouden o.m. met de ontwikkeling van andere sektoren 
van de maatschappelijke zekerheid en met de algemene 
stijging van het welvaartspeil van de bevolking. 
Op het regeringsylak werden reeds bepaalde voorstel 

len onderzocht die tot een meer rationele besteding van de 
toelagen zouden kunnen leiden, zonder dat evenwel tot nu 
toe een algemeen akkoord kon worden bereikt. 
De Regering blijft alleszins de mening toegedaan dat, 

in overleg met de vertegenwoordigers van de ziekenfondsen, 
een globale herziening van de subsidiërinqspolitiek ten aan 
zien van de aanvullende vrijwillige verzekering moet wor 
den nagestreefd. 

Vraag : 

Door een vereniging die de verdediging op zich genomen 
heeft van de slachtoffers van de multiple-sclerose werd aan 
de Ministers van Sociale Voorzorg en van Volksgezond 
heid een voorstel geda,m om vermelde ziekte te erkennen 
als een sociale ziekte. 
Heeft de Minister daaromtrent reeds een beslissing ge 

troffen ? 

Antwoord: 

De Minister is van oordeel dat de aanvaarding van het 
voorstel om de multiple-sclerose als een sociale ziekte te 
beschouwen, niet de hetekeni~ heeft. die sommigen daar 
van verwachten. 

De erkennin~f van een bepaalde aandoening als « sociale 
ziekte » bre n qt op zich zelf geen bijzondere voordelen met 
zich voor de betrokken patiënten. Zij heeft enkel 11evol 
gen ten aanzien van de berekening van de Rijkstoelagen, 
in die zin dat de uitqavcn die uit de specifieke beh,mdding 
van een sociale ziekte in een gespecialiseerde instelling 
voortvloeien, nam rato van 95 ~{ door het Rijk gedragen 
worden. 

Deux membres de la Commission se sont préoccupés de 
la réduction de la subvention de l'Etat en ce qui concerne 
I' assurance mutualiste libre complémentaire. 

Le budget fait état d'une politique plus sélective en ma 
tière de subventionnement. ce qui permettrait une réduction 
de 50 millions. 

L'on constate même que la diminution atteint 126,8 mil 
lions par rapport à 1970. 

Comme la décision qui peut être prise en cette matière 
et qui doit par ailleurs intervenir immédiatement pour 
encore sortir ses effets en 1971 revêt une grande impor 
tance, les membres prient le Ministre de la Prévoyance 
sociale d'exposer son point de vue à ce sujet. 

Réponse: 

Le Ministre confirme que, lors de l'examen des budgets 
annuels de la Prévoyance sociale, le Gouvernement actuel, 
comme le précédent, ont, à diverses reprises émis l'avis qu'il 
faut pratiquer une politique de subventionnernent plus sélec 
tive dans le secteur de l'assurance libre complémentaire. 

Certains services de l'assurance libre complémentaire gar 
dent incontestablement une qrandc signification sociale. 

Pour d'autres services, il serait possible, en toute objecti 
vité, de se demander s'ils doivent encore être encouragés 
dans la même mesure que jadis par des subventions de 
l'Etat, compte tenu notamment du développement d'autres 
secteurs de la sécurité sociale et de l'élévation générale du 
niveau de vie de la population. 
Certaines propositions ont déjà été examinées au niveau 

gouvernemental : elles avaient pour hut d'aboutir à une 
affectation plus rationnelle des subventions, mais aucun 
accord n'a pu être atteint jusqu'à présent. 

Le Gouvernement persiste à estimer qu'il fout s'efforcer 
de réaliser, en accord avec les représentants des mutualités, 
une révision globale de ki politique de subventionnement 
de l'assurance libre complémentaire. 

Question : 

Une association assumant la défense des victimes de la 
sclérose en plaques a proposé aux Ministres de la Pré 
voyance sociale et de la Santé publique de reconnaitre cette 
maladie comme une maladie sociale. 

Le Ministre a-t-il déjà pris une décision à ce sujet? 

Réponse : 

Le Ministre estime que l'acceptation de la proposition 
de considérer la sclérose en plaques comme une maladie 
sociale n'a pas la signification CJllC certains en attendent. 

La reconnaissance d'une affection déterminée comme 
« maladie sociale» n'entraîne en soi aucun avantaqe parti 
culier pour les patients intéressés. Elle n'a de conséquen 
ces qu'en ce qui concerne le calcul des subventions de 
l'Etat, en ce sens que les dépenses résultant du traitement 
spécifique d'une maladie sociale dans un établissement spé 
cialisé sont supportées à concurrence de 95 ';, par l'Et;1t. 
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De wetgever heeft de kwalifikatie « sociale ziekte» voor 
enkele wel bepaalde aandoeningen voorbehouden : tuber 
culose, kanker, geestesziekte, poliomyelitis, aangeboren 
aandoeningen en misvormingen. Het is a priori niet uitge 
sloten dat deze groep van ziektebeelden in de toekomst 
nog zou uitgebreid worden. De Minister maant echter, om 
financiële redenen, tot grote voorzichtigheid aan, omdat de 
definitie van een sociale ziekte niet zo duidelijk omlijnd is, 
en omdat iedere uitbreiding van de huidige reeks der sociale 
ziekten tot een nieuwe aandoening. onvermijdelijk aanlei 
ding moet geven tot het formuleren van bijkomende eisen, 
met betrekking tot tal van andere aandoeningen. 

ln de sector van de zelfstandigen, waarin slechts een 
gedeelte van de ziekterisico's voor terugbetaling in aanmer 
king komen, zou de erkenning van een bepaalde aandoening 
als sociale ziekte ook maar een zeer beperkte betekenis heb 
ben, nl. inzoverre de « specifieke behandeling » van die aan 
doening in een gespecialiseerde instelling ook sommige tech 
nische prestaties zou kunnen omvatten, die thans nog geen 
aanleiding geven tot terugbetaling. 

De Minister acht het nochtans minder aangewezen om 
in de sector van de zelfstandigen de prestaties uit te brei 
den, op grond van de aard der aandoeningen. Met het oog 
op een eventuele uitbreiding is hij veeleer van oordeel dat 
op een algemene wijze moet worden nagegaan of bepaalde 
verstrekkingen of groepen van verstrekkingen, inzonderheid 
omwille van hun financiële weerslag, in de verplichte verze 
kering moeten worden opgenomen. 

Vraag: 

Hoever staat het met de inrichting van een doelmatige 
controle omtrent het inkomen van de W.I. G. W.'s in ver 
band met de kosteloze verstrekking van medische zorgen ? 

Antwoord: 

De controle op de inkomsten van de W. l. G. W.'s in 
verband met de verhoogde terugbetaling van de courante 
medische verstrekkingen was inderdaad één van de maat 
regelen waarop de Regering een jaar geleden heeft aan 
gedrongen in het raam van haar beslissingen die de begro 
ting van 1970 van de verplichte ziekteverzekering in even 
wicht moesten brengen. 

Een werkgroep, bestaande uit vertegenwoordigers van 
het Ministerie van Sociale Voorzorq. van Financiën. van 
het Rijksinstituut voor ziekte- en mvaliditeitsvcrzckerinq 
en van de Rijkskas voor Rust- en overlevingspensioenen, 
heeft tijdens de eerste maanden van het vorige jaar de 
verschillende aspecten van het probleem onderzocht. De 
conclusies waartoe de werkzaamheden van die werkqroep 
hebben qeleid. kwamen hierop neer dat de Dienst voor 
Administratieve Controle van het R. I. Z. l. V. een om 
vangrijke steekproef zou uitvoeren met betrekking tot de 
inkomsten van gepensioneerden en weduwen. zulks aan de 
hand van de inlichtinqe n die zouden bekomen worden zo 
wel vanwcq c de Admirustrauc van de rechtstreekse belas 
tinq en als vanweqc de pensioendiensten (loontrekkenden en 
ambrcnare n}. Deze streekproef is thans volop in uitvoering 
en de resultaten zullen waarschijnlijk over enkele maan 
den Hl'kt>nd zijn. Op dat ogenblik zal de Minister met volle 
dige kennis van zaken kunnen oordelen over het al dan niet 
doelmatig karakter van hel huidiqe reglementaire stelsel. 
voor het verlenen \,1l1 verhoogde terngbetalingen aan de 
sociale categorieën onder de rechthebbenden. hetwelk in 
de allermeeste gevnllen berust op een verklaring op de eer 
omtrent de inkomsten. 

Le législateur a réservé la qualification de « maladie 
sociale » à quelques affections bien déterminées : la tuber 
culose, le cancer. les maladies mentales, la poliomyélite, les 
affections et malformations congénitales. Il n'est pas exclu 
a priori que ce groupe soit élargi à l'avenir. Pour des rai 
sons financières, le Ministre recommande cependant une 
grande circonspection, parce que la définition d'une mala 
die sociale n'est pas tellement circonscrite et parce que tou 
te extension de la série actuelle des maladies sociales à une 
affect.ion nouvelle doit inévitablement donner lieu à des 
exigences supplémentaires au sujet de nombreuses autres 
affections, 

Dans le secteur des travailleurs indépendants, où seule 
une partie des risques de maladie donne lieu à rembourse 
ment, reconnaître une affection déterminée en tant que 
maladie sociale n'aurait qu'une signification très limitée, 
c'est-à-dire uniquement dans la mesure où le « traitement 
spécifique» de cette affection dans un établissement spé 
cialisé engloberait également certaines prestations techni 
ques ne donnant actuellement lieu à aucun rembourse 
ment. 

Le Ministre a estimé toutefois moins indiqué, d'étendre 
les prestations dans le secteur des travailleurs indépendants 
en prenant pour base la nature des affections. En ce qui 
concerne une extension éventuelle, il est plutôt d'avis que, 
d'une façon générale, il convient d'examiner si l'assurance 
obligatoire doit englober certaines prestations ou groupes 
de prestations, en raison notamment de la répercussion 
financière de celles-ci. 

Question: 

Où en est l'organisation d'un contrôle efficace du revenu 
des V.I. P. O. en ce qui concerne la prestation gratuite 
de soins médicaux? 

Réponse: 

Le contrôle du revenu des V. 1. P. O. en ce qui concerne 
le remboursement majoré des prestations médicales cou 
rantcs constituait, en effet, l'une des mesures sur lesquelles 
le Gouvernement a insisté il y a un an dans le cadre des 
décisions qui devaient équilibrer le budget, pour 1970, de 
l'assurance maladie obligatoire. 

Un groupe de travail. composé de représentants des 
Ministères de la Prévoyance sociale et des Finances. ainsi 
que de l'institut national d'assurance maladie-invalidité et 
de la Caisse nationale des pensions de retraite et de survie. 
a examiné, au cours des premiers mois de l'année écoulée, 
les divers aspects du problème. Les conclusions auxquelles 
les travaux de ce groupe ont abouti revenaient à charger 
le Service de contrôle administratif de l'I. N.A. M.I. d'un 
vaste sondage concernant les revenus des pensionnés et 
des veuves, à l'aide des renseiqnernents obtenus tant de 
l'Administration des contributions directes que des services 
de pensions ( travailleurs salariés et fonctionnaires). Ce 
sondage est actuellement en cours et, selon les prévisions. 
les résultats seront connus clans quelques mois. A ce 
moment. le Ministre pourra juqer en toute connaissance de 
cause de l'efficacité ou de l'inefficacité du régime réglemcn 
taire actuel en ,e qui concerne. l'octroi de remboursements 
majorés aux catégories sociales da yants droit sur base. 
dans la plupart des cas, d'une dèclaration sur l'honneur 
concernant les revenus. 
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Vraag: 

Een lid is van oordeel dat de tussenkomst van het Rijk 
in de geneeskundige zorgen, welke worden verleend in de 
academische ziekenhuizen, wegens de research-opdracht van 
die instellingen. veeleer op de begroting en van Volksge 
zondheid of van Nationale Opvoeding moet ingeschreven 
worden dan wel ingeschakeld in de Rijkstoelagen aan het 
R. 1. Z. I. V., ten laste van de begroting van Sociale Voor 
zorg. 

Antiooord , 

De Minister erkent dat het probleem van het volume der 
geneeskundige zorgen in de academische ziekenhuizen aan 
een grondige studie moet worden onderworpen. Het is 
uitermate complex en kan daarom niet in een handomdraai 
worden opgelost. 
Vooreerst is het zeer moeilijk de scheidingslijn te trek 

ken tussen enerzijds de geneeskundige kosten, die recht 
streeks het herstel van de gezondheid van de patiënt beogen, 
en anderzijds de verstrekkingen, die verband houden met 
de research-opdracht van de academische ziekenhuizen. 

Men mag verder niet uit 'het oog verliezen dat de meer 
uitqaven in academische ziekenhuizen niet in alle gevallen 
voortvloeien uit het feit dat aldaar ook aan research-werk 
wordt cedaan. Het is immers zo dat de academische zieken 
huizen "onder hun verpleegden vele zieken tellen met een 
zeer ernstige aandoening, die door de behandelend genees 
heer daarheen werden gestuurd om de bedreigde kansen 
op een \JUnstige afloop maximaal te benutten, dank zij 
de samenwerkinq van een hoog-gespecialiseerd genees 
kundig tcam-work. 

VII. ~ Pensioenen. 
Vraag: 

Een lid meent dat de toepassing van de maatregelen in 
zake de verhoging van de pensioenen krachtens de bij de 
wet van 5 juni 1970 ingestelde proqrammatie vrij ingewik 
keld blijkt te zijn ingevolge het bestaan van de maximum 
bedragen die bij het koninklijk besluit n' 50 van 24 oktober 
1967 zijn vastgesteld in geval van cumulatie van pensioenen. 
Daarvoor zou een betere berekeningswijze moeten wor 

den gevonden. 

Antwoord: 

De Minister kan niet akkoord gaan met de bewering van 
het lid dat de pensioenverhoging, doorgevoerd bij de wet 
van 5 juni l 970, «ingewikkeld)> zou zijn bij de toepassing. 
Bestaat er inderdaad een gemakkelijker formule dan een 
verhoging met een bepaald percentage op de door de Rijks 
kas werkelijk uitbetaalde bedragen ? 
Het is juist bij de toepassing van cumulatiebepalingen dat 

voor de Rijkskas voor rust- en overlevingspensioenen de 
meeste moeilijkheden rijzen. Nog onlangs werd om het werk 
van deze instelling te vergemakkelijken een ontwerp van 
besluit voorqcleqd aan het beheerscomité van de Rijksdienst 
voor werknemerspensioenen en door dit Comité ecnpariq 
aanvaard om de toepassing van cumulatieregels te vereen 
voudiqcn. 
De Minister meent derhalve dnt de wet van 5 juni 1970 in 

een eenvoudig en logisch samenhangend systeem voorziet, 
waarbij wordt uit~Jegnan van de bedoeling alleen de werk 
nemerspensioenen. maar niet tegelijk andere prestaties, te 
ver honen. 

Question: 

Un membre est d'avis que l'intervention de l'Etat en ce 
qui concerne les soins médicaux dispensés dans les hôpi 
taux universitaires, devrait en raison de la mission de recher 
che de ces institutions, être inscrite au budget de la Santé 
publique ou de l'Education nationale plutôt que d'être 
englobée dans les subventions de l'Etat en faveur de 
l'I. N.A. M.l., lesquelles sont à charge du budget de la 
Prévoyance sociale. 

Réponse: 

Le Ministre a reconnu qu'il y a lieu de soumettre le pro 
blème du volume des soins médicaux dans les hôpitaux 
universitaires à un examen approfondi. Ce problème est 
extrêmement compliqué et c'est la raison pour laquelle 
il ne peut être résolu en un tournemain. 

Il est tout d'abord très difficile de distinguer nettement, 
d'une part, les frais médicaux, qui ont actuellement pour but 
le rétablissement de la santé du malade, et, d'autre part, 
les prestations se rapportant à la mission de recherche est 
dévolue aux hôpitaux universitaires. 
En outre, il importe de ne pas perdre de vue que les 

dépenses supplémentaires dans les hôpitaux universitaires 
ne sont pas toujours effectués. Il est certain, en effet, que 
les hôpitaux universitaires comptent, parmi leurs patients, 
de nombreux malades atteints d'une affection très grave qui 
y sont envoyés par leur médecin traitant qui entend que les 
faibles chances d'issue favorable soient exploitées au maxi 
mum grâce à la collaboration d'une équipe médicale haute 
ment spécialisée. 

VII. - Pensions. 
Question: 

Un membre estime que l'application de l'augmentation des 
pensions résultant de la programmation prévue par la loi 
du 5 juin 1970 s'avère très compliquée par suite de l'exis 
tence des plafonds fixés par l'arrêté royal x1° 50 du 24 octo 
bre 1967, en cas de cumul de pensions. 

Il s'agirait de trouver pour ces cas d'application un mode 
de calcul meilleur. 

Réponse: 

Le Ministre a déclaré ne pouvoir souscrire à l'affirmation 
du membre selon laquelle l'application de l'augmentation 
des pensions en vertu de la loi du 5 juin 1970 serait « com 
pliquée ». Existe-t-il, en effet, formule plus simple qu'une 
augmentation, d'un certain pourcentage, des montants effec 
tivement payés par la Caisse nationale? 

C'est précisément pour l'application des dispositions rela 
tives au cumul que ln Caisse nationale des pensions de re 
traite et de survie rencontre le plus de difficultés. Récem 
ment encore, pour faciliter le travail de cet organisme, un 
projet d'arrêté a été soumis au comité de gestion de l'Office 
national des pensions pour travailleurs salariés; ce projet a 
été adopté à l'unanimité par le comité précité, en vue de 
simplifier l'application des règles de cumul. 

En conséquence, le Ministre estime que la loi du 5 juin 
1970 a établi un système simple et logique, basé sur l' in ten 
tion d'augmenter les seules pensions des travailleurs sala 
riés. mais non d'autres prestations en même temps. 
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Vraag: 

In verband met het aan de gepensioneerden verleende 
vakantiegeld vraagt een lid dat de bepalingen van het ko 
ninklijk besluit van 13 maart J 964 worden herzien om te ver 
mijden dat het vakantiegeld dat verleend wordt aan de 
echtgenote van een gepensioneerde werknemer, die op basis 
van haar beroepsactiviteit zelf op een pensioen aanspraak 
kan maken, verminderd zou worden. Het lid haalt voor 
beelden aan die betrekking hebben. enerzijds, op de be 
roepsloopbaan in Belgiè en, anderzijds, voor de grensar 
beiders, op het geval van een echtgenote die aanspraak kan 
maken op een gering pensioen in het buitenland. 

Antwoord: 

De echtgenote, die voorzag slechts een zeer klein pen 
sioen in het buitenland te kunnen bekomen dat zou worden 
afgetrokken van het pensioen van de man, stond het vrij 
dat pensioen niet aan te vragen of eraan te verzaken. De 
door het lid gewraakte toestand zou zich alsdan niet heb 
ben voorgedaan. 

Vrnag : 

De volledige verlening van de sociale toelagen zou aan 
de zwaar gehandicapten wier echtgenote op een persoon 
lijk pensioen aanspraak kan maken, ook na de pensioenge 
rechtigde leeftijd gewaarborgd moeten blijven. Het gaat 
hier om een sociaal probleem, dat voorrang verdient. 

Antwoord : 

Inzake pensioenen staat de wet van 27 juni 1969 aan 
de gehandicapten toe het voordeel van het pensioen en van 
de toelage aan de gehandicapten te cumuleren. Voorts staat 
de betaling van de toelage voor gehandicapten aan de echt 
genote van een gepensioneerde de uitkering van een ge 
zinspensioen niet meer in de weg. 

Daartegenover wordt. inzake toelagen aan gehandi 
capten, het bedrag van de aanvullende ouderdomstoelage 
teruggebracht tot het verschil tussen het bedrag van de 
gewone toelage die verschuldigd zou zijn en het bedrag 
van het pensioen. Die toestand heeft de bijzondere aan 
dacht van de Hoge Raad voor de Gehandicapten, die over 
eenkomstig de taak die hem werd opgelegd. belast is met 
het voorleggen, aan de Regering. van voorstellen tot ver 
betering van het lot van de gehandicapten in het alge 
meen en. krachtens de Regeringsverklaring. van de zwaar 
gehandicapten in het bijzonder. 

Vraag : 

Alhoewel een lid zich met de versoepeling van de voor 
waarden tot verlening van het gewaarborgd inkomen kan 
verenigen, meent hij dat het noodzakelijk is in de eerste 
plaats de verhoging van hel huidige basispensioen inzake 
het qewaarborqd inkomen te verwezenlijken. 

Antwoord : 

De Minister \cJilat akkoord met deze opvatting maar 
herinnert er aan dat het de bedoclinq van de Regering is 
het basisbedrag van het qewaarborqd inkomen telkenjare 

Question: 

En matière de pécule de vacances octroyé aux pensionnés, 
un membre a demandé que les dispositions de l'arrêté: royal 
du 13 mars 1961 soient revues afin de pouvoir éviter la dimi 
nution du pécule octroyé à l'épouse d'un travailleur pen 
sionné, ayant elle-même droit à une pension sur base de son 
activité professionnelle. Des exemples sont cités concer 
nant d'une part, la carrière professionnelle en Belgique et, 
d'autre part, pour les frontaliers, le cas d'une épouse qui 
peut prétendre une pension minime à l'étranger. 

Réponse: 

Il était loisible à l'épouse qui prévoyait ne pouvoir obtenir 
à l'étranger qu'une pension minime. qui serait déduite de la 
pension du mari, de ne pas solliciter cette pension ou d'y 
renoncer, auquel cas la situation dénoncée par le membre ne 
se serait pas produite. 

Question 

Il y aurait lieu de continuer à garantir, à l'âge de la 
retraite, l'octroi intégral des allocations sociales aux handi 
capés graves dont l'épouse a droit à une pension person 
nelle. Il ~•agit là d'un problème sociall prioritaire. 

Réponse : 

En matière de pensions la loi du 27 juin 1969 permet le 
cumul du bénéfice de la pension et de l'allocation aux 
handicapés. Au surplus, le paiement à l'épouse d'un pen 
sionné d'une allocation pour handicapés ne fait plus ob 
stacle à l'octroi d'une pension de ménage. 

En matière d'allocations aux handicapés par contre, le 
montant de l'allocation complémentaire de vieillesse est 
ramené à la différence entre le montant de l'allocation 
ordinaire qui serait due et le montant de la pension. Cette 
situation retient l'attention toute particulière du Conseil 
Supérieur des Handicapés qui. conformément à la mission 
qui lui a été confiée, est chargé de soumettre au Gouverne 
ment des propositions tendant à améliorer le sort des han 
dicapés en général et. en vertu de la déclaration gouverne 
mentale, des handicapés graves en particulier. 

Question 

Quoiqu'un membre puisse se rallier à l'assouplissement 
des conditions d'octroi du revenu garanti. il estime qu'il 
est nécessaire de réaliser avant tout en rnatière de revenu 
garanti l'augmentation de la pension de base actuelle. 

Réponse 

Le Ministre a marqué s011 accord sur ce point de vue, 
mais il a rappelé que le Gouvernement a l'intention d'aug 
menter de 10 ~;,- au moins, chaque année jusqu'en 1975. 
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tot in 1975 met minstens 10 % te verhoqen, Een eerste 
verhoging werd trouwens al doorgevoerd bij het koninklijk 
besluit van 23 juni 1970. 

Vraag: 

Verscheidene leden betreuren de bij de wet van 5 juni 
1969 ingevoerde discriminatie, waarbij een volledige loop 
baan wordt toegewezen aan de gepensioneerden die op twee 
jaar na kunnen bewijzen dat zij gewoonlijk en hoofdzakelijk 
werden te werk gesteld op voorwaarde dat zij ten vroegste 
op I januari 1968 pensioengerechtigd worden. Die maat 
regel zou moeten uitgebreid worden tot de voor vermelde 
datum op pensioen gestelde gerechtigden. 

Antwoord: 

Het is inderdaad juist dat de gepensioneerde werknemers, 
hequnstiqd met een pensioen vóór 1 januari 1968 de voor 
delen niet genieten van artikel 3 van de wet van 5 juni 
1970. 
Deze toestand spruit voort uit het feit dat genoemde wet 

een wijziging brengt aan het koninklijk besluit n" 50, waar 
van de toepassingsdatum werd bepaald op I januari 1968 
zodat in het raam van de huidige wetgeving geen andere 
uitweg mogelijk is. 

De Minister erkent nochtans dat terzake uiteenlopende 
standpunten verdedigbaar zijn. ln die voorwaarden ver 
klaart hij zich bereid bij een eerstkomend ontwerp tot wijzi 
ging van het koninklijk besluit n' 50, na raadpleqinq van 
het beheerscomité van de Rijksdienst. voor werknemerspen 
sioenen, een wijziging aan het Parlement voor te stellen. 

Vraag: 

Aan de hand van een concreet geval bewijst een lid dat 
de vroegere wetgeving voordeliger uitviel wat betreft het 
bedrag van een overlevingspensioen toegekend op grond 
van een onvolledige loopbaan. 

Antwoord: 

De Minister doet opmerken dat men de hoop op een recht, 
het verwachten van een recht, niet mag verwarren met een 
verkregen recht. Inzake pensioenen bestaat een verkregen 
recht slechts indien de beslissing over het pensioenbedrag 
definitief is. maar niet in de loop van de actieve loop- 
baan, terwijl men bijdragen stort. 

Het is juist dat in zeer uitzonderlijke qevallen de wet van 
3 april 1962 nadeliger was ingeval van toepassing voor be 
paalde wed uwen dan de wet van 21 mei 1955. 

De wetgever van 1962 bracht gevoelige wijz iqiuqeu aan 
de pensioenwetgeving. Het is normaal dat deze wijzigingen 
invloed zouden hebben op het pensioenbedrag van degenen 
die na de invocqctrcd inq win de wet van 3 april 1962 
gepensioneerd werden. Men kon de administratie er toch 
ni~t mee belasten telkens een dubbele berckcninq. de ene 
volqcns de wet van 21 mei 1955. een andere volgens de 
wet van 3 april 1962. te maken . 
De relatie tussen de werknemer en zijn pensioenreqelinq 

loopt doorgaans over enkele tientallen jaren. Men moet 
vermijden vóór de inqenottrcdinq van het pensioen over 
vcrkrcqcn rechten te spreken op qevaar af ebt elke wijz i 
ginH in de pensioenwetgeving een administratieve warboel 
zou veroorzaken. 

le montant de hase du revenu garanti. Une première aug 
mentation a dailleurs déjà été réalisée par l'arrêté royal 
du 23 juin 1970. 

Question: 

Plusieurs membres déplorent la discrimination introduite 
par la loi du 5 juin 1969, laquelle reconnaît une carrière 
complète aux pensionnés gui, à deux années près, peuvent 
apporter Ia preuve d'une activité professionnelle habituelle 
et principale, à la condition qu'ils n'aient pas eu droit à la 
pension avant le 1 °' janvier 1968. Cette mesure devrait être 
étendue aux bénéficiaires qui ont été pensionnés avant 
cette date. 

Réponse: 

Il est exact, en effet, que les travailleurs pensionnés, 
bénéficiant d'une pension avant le Is•· janvier 1968, ne 
bénéficient pas des avantages prévus à l'article 3 de la loi 
du 5 juin 1970. 
Cette situation résulte du fait. que cette loi modifie l'arrê 

té royal n" 50, dont la date d'entrée en vigueur a été fixée 
au 1°•· janvier 1968, de sorte qu'aucune autre issue n'est 
possible dans le cadre de la législation actuelle. 

Le Ministre reconnaît toutefois qu'en cette matière des 
points de vue divergents sont défendables. Dans ces condi 
tions. il se déclare disposé à proposer, après consultation 
du comité de gestion de l'Office national des pensions 
pour travailleurs salariés, une modification au Parlement, 
dans un prochain projet de modification de l'arrêté royal 
ll0 50. 

Question: 

A la lumière d'un cas concret. un membre démontre que 
la législation antérieure était plus avantageuse en ce qui 
concerne le montant de la pension de survie accordée sur 
la base d'une carrière incomplète. 

R.éponsc: 

Le Ministre fait observer qu'il n'est pas permis de con 
fondre l'espoir, l'attente d'un droit et un droit acquis. En 
matière de pensions, des droits acquis n'existent que lors 
que la décision relative au montant de la pension est défi 
nitive, et non au cours de la carrière active tandis que l'on 
verse des cotisations. 

Il est exact qu'en des cas très exceptionnels l'application 
de la loi du 3 avril 1962 se révélait moins favorable pour 
certaines veuves que l'application de la loi du 21 mai 1955. 

Le: législateur de 1962 a apporté des modifications sen 
sibles à la législation sur les pensions. Il est normal que ces 
modifications influencent le montant de la pension de ceux 
qui ont été pensionnés après l'entrée en vigueur de la loi du 
3 avril 1962. Il n'était pas possible de charger l'administra 
lion de procéder chaque fois à un double calcul, l'un con 
formément à la loi du 21 mai 1955 et l'autre d'après la loi 
du 3 avril 1962. 

La relation entre le travailleur et son régime de pension 
s'étend généralement sur plusieurs dizaines d'années. li faut 
éviter de parler de droits acquis avant de bénéficier de la 
pension. au risque que chaque modification de la législation 
sur les pensions ne provoque un imbroqlio administratif. 
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Vrnag: 

De sociale wetgeving in het algemeen en meer specifiek 
wat het gewaarborgd inkomen betreft, is zeer ingewikkeld. 
Voornamelijk het onderzoek naar de bestaansmiddelen in 
deze sektor zou, zo niet versoepeld, dan toch op een meer 
eenvoudige wijze moeten toegepast worden. 

Het is onbegrijpelijk dat de vrijgestelde bestaansmidde 
len op zo een laag peil worden gehouden indien men reke 
nink houdt met de depreciatie van onze munt, met de alge 
mene stijging van de levensduurte en met de toenemende 
welvaart en verhoging van de eerste behoeften van onze 
maatschappij. 

Inderdaad, vóór 1940, werd voor het verlenen van de 
ouderdornsrentetoeslag een bedrag van 6 000 of van 
1 000 F per jaar vrijgesteld al naar gelang het ging om 
een gezin of om een alleenstaand persoon. 

Daarenboven waren de criteria tot berekening van de 
bestaansmiddelen veel minder draconisch gesteld dan deze 
voor het bepalen van de bestaansmiddelen van de persoon 
die om het gewaarborgd minimum verzoekt. 

De vergoeding die de oorlogsslachtoffers bekomen wordt 
als een inkomen aangerekend hetgeen het verlenen van 
het gewaarborgd inkomen in de weg staat. 

De eigendom van een onroerend goed wordt als een 
inkomen aangerekend. Wil men het gewaarborgd inkomen 
bekomen dan is men haast verplicht het goed te verko 
pen. Zelfs het zelf betrokken huis vormt in sommige ge 
vallen een hinderpaal. 

Een aanpassing of een verhoging van de bedragen met 
slechts 10 % is dan ook ontoereikend. De criteria dienen 
gondig herzien te worden, de bases moeten herdacht en 
moeten niet gesteund zijn op een ware verdenking, een 
wantrouwen tegenover al wie niet tot de werknemers of 
de zelfstandigen kon behoren. 

Antwoord: 

Het qewaarborqd inkomen wordt slechts verleend na een 
onderzoek omtrent de bestaansmiddelen wegens het feit dat 
de uitgaven volledig door het Rijk worden gedragen. Het 
lijkt dan ook verdedigbaar dat een streng onderzoek naar 
de bestaansmiddelen van de aanvraqers zal worden inge 
steld. 

Dit mag nochtans niet leiden tot onregelmatige toestan 
den; zoals in het verleden zal de Regering niet nalaten, op 
grond van de ervaring, meer soepele toekenningsvoorwaar 
den voor te stellen. Daarenboven wordt de administratie 
uitgenodigd in een brede sociale zin, de bestaande r eqle 
mentering toe te passen. 

Vraag 

Een lid vraagt zich ;i[ of bij het onderzoek van een 
beroep tegen de beslissing inzake toekenning van een pen 
sioen de arbeidsbanken niet strenger zullen optreden d an 
de vroegere beroepscommissies. 

Antwoord 

Sedert het in werking treden van de wetgeving op de 
arbeidsrechtbanken zijn deze instellingen voortaan bevoegd 

Q!lestion: 

La législation sociale en général et, plus particulièrement, 
celle relative au revenu garanti est fort compliquée. L'en 
quête sur les ressources principalement devrait clans ce sec 
teur être sinon assouplie, du moins effectuée d'une manière 
plus simple. 

Si 1'011 tient compte de la dépréciation de notre monnaie, 
de la hausse générale du coût de la vie, de l'accroissement 
du bien-être et du relèvement des besoins primaires de notre 
société, il est incompréhensible que le montant des ressources 
exonérées soit maintenu à un niveau aussi peu élevé. 

En effet, avant 1940 un montant selon qu'il s'agissait 
d'un ménage ou d'un isolé, de 6 000 ou de 4 000 F par an 
était exonéré à l'octroi de la rente de vieillesse. 

De plus, les critères de calcul des ressources étaient moins 
draconiens que ceux pour la détermination des ressources 
d'une personne qui demande le minimum qaranti. 

L'indemnité dont bénéficient le:s victimes de la guerre est 
considérée comme un revenu, ce qui constitue un obstacle à 
l'octroi du revenu garanti. 

La propriété d'un bien immobilier est considérée comme 
un revenu. Pour obtenir le revenu garanti, on risque de 
devoir réaliser ce bien. Même la maison qu'il occupe lui 
même constitue, dans certains cas, un obstacle. 

Dès lors, une adaptation ou une augmentation des mon 
tants de 10 % seulement est insuffisante. Les critères doi 
vent être fondamentalement revus, il faut repenser les bases 
et elles ne doivent plus être fondées sur de véritables soup 
çons. sur une méfiance envers tous ceux qui ne pouvaient 
faire partie de la catégorie des travailleurs salariés ou des 
travailleurs indépendants. 

Réponse: 

Le> revenu garanti n'est accordé qu'après une enquête sur 
les ressources, en raison du fait que les dépenses en sont 
totalement supportées par l'Etat. Il semble donc défendable 
d'effectuer une enquête sévère sur les ressources des 
demandeurs. 

Ceci ne peut toutefois donner lieu à des situations irrégu 
lières: mm me par le passé, le Gouvernement ne négligern 
pas, se fondant sur l'expérience acquise, de proposer des 
conditions d'octroi plus souples. De plus, l'administration 
est invitée à appliquer la réglementation existante dans un 
large esprit social. 

Question : 

Un membre se demande si. lors de I' examen d'un recours. 
les tribunaux du travail ne vont pas agir plus sévèrement 
contre la décision d'octroi d'une pension que les commis 
sions d'appel. antérieures. 

Réponse : 

Depuis l'entrée en vigueur de la législation relative aux 
tribunau x du travail, ces institutions sont désormais corn- 
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te oordelen over de ingestelde beroepen; geen enkele reden 
laat toe te veronderstellen dat de arbeidsrechtbanken stren 
ger zullen optreden dan de vroegere beroepscommissies. 

Vraag : 

In verband met de weerslag van de wet op het gewaar 
borgd inkomen voor bejaarden op de begroting 1970 wordt 
gevraagd: 

a) welk het globaal bedrag is dat gebruikt werd ter 
financiering van het gewc1arborgd inkomen voor bejaar 
den; 

b) hoeveel aanvraqen er werden ingediend; 

c) aan hoeveel personen het voordeel van de wet werd 
toegekend, na onderzoek van de bestaansmiddelen ( tot op 
heden) : 

hoeveel mannen ? 
hoeveel vrouwen ? 
hoeveel in het Vlaamse landsgedeelte ? 
hoeveel in het Waalse landsgedeelte? 
hoeveel in het tweetalig taalgebied Brussel 7 

Antwoord 

Van 1 januari 1970 tot 30 november 1970 werd 900 
miljoen frank gebruikt ter financiering van het çJewaarborgd 
inkomen. Voor de maand december 1970 moet naar schat 
ting 105 tot 11 0 miljoen frank daaraan toegevoegd worden. 

Sinds het in voege treden van de wet op 1 mei 1969 tot 
31 december 1970 werden 12 026 aanvragen ingediend. In 
1 223 gevallen werd het gewaarborgd inkomen toegekend. 
In 2 699 gevallen was er een afwijzing op grond van te 
hoge inkomsten. In de beginperiode na het invoegetreden 
van de wet werden veel meer aanvragen nutteloos inge 
diend dan nu, Het relatief aandeel van de afwijzingen 
in het aantal genomen beslissingen is nu verminderd. 
Een onderverdeling naar geslacht of woonplaats wordt 

niet bijgehouden. 

Vraag: 

Inzake vervroegd pensioen aan de personen die gerech 
tigd zijn op het statuut van nationale erkentelijkheid, werd 
een wetsvoorstel door de bevoegde Commissie van de Se 
naat aangenomen. Dit wetsvoorstel strekt ertoe de voorde 
len van de nieuwe reglementering eveneens toe te passen op 
de weggevoerden en werkweigeraars. De besprekingen hier 
omtrent worden stopgezet wegens onderhandelingen met 
vertegenwoordigers van vaderlandse verenigingen. 

Kan de Regering de nieuwe voordelen niet uitbreiden tot 
de twee verwaarloosde categorieën ? Het zou hier slechts 
gaan om 26 000 gerechtigden met een geringe vergoeding. 

Antwoord : 

De toekenning van het vervroegd pensioen wegens een 
tewerkstelling als werknemer zonder vermindering wegens 
vervroeg in\], voor bepaalde rechthebbenden op een statuut 

pétentes pour juger du bien-fondé de l'appel; aucune rai 
son ne permet de supposer que les tribunaux du travail agi 
ront plus sévèrement que les commissions d'appel anté 
rieures. 

Question : 

En ce qui concerne la répercussion de la loi sur le revenu 
garanti aux personnes âgées sur Ic budget de 1970, il a 
été demandé : 

a ] quel est le montant global qui a été utilisé pour finan 
cer le revenu garanti aux personnes âgées; 

b) quel est le nombre de demandes introduites; 

c) quel est le nombre de personnes qui ont bénéficié 
de l'application de la loi. après enquête sur les ressources 
(jusqu'à ce jour) : 

combien d'hommes 7 
combien de femmes ? 
combien dans la partie flamande du pays ? 
combien dans la partie wallonne du pays ? 
combien dans la région bilingue de Bruxelles ? 

Réponse : 

Un montant de 900 millions de francs a été affecté, du 
1 ,.,. janvier au 30 novembre 1970, au financement du revenu 
garanti. Il faut y ajouter, d'après les estimations, 105 à 110 
millions pour le mois de décembre 1970. 

Depuis l'entrée en vigueur de la loi, le ]"'' mai 1969, 
jusqu'au 31 décembre 1970, 12 026 demandes ont été intro 
duites. Le revenu garanti a été accordé dans 4 223 cas, 2 699 
cas ont été refusés en raison de revenus trop élevés. Au 
cours de la période initiale, c'est-à-dire après l'entrée en 
vigueur de la loi, un nombre de demandes inutiles, bien 
plus grand qu'à présent, était introduit. La part relative des 
refus dans le nombre total des décisions prises a diminué. 

Il n'existe pas de répartition suivant le sexe ou le domi 
cile. 

Question: 

La Commission compétente du Sénat a adopté une propo 
sil ion de loi relative à la pension anticipée accordée aux per 
sonnes bénéficiaires du statut de reconnaissance nationale. 
Cette proposition de loi a pour but cl 'appliquer également les 
avantaqes de la nouvelle réglementation aux déportés et 
aux réfractaires du travail obligatoire. Les discussions à ce 
sujet ont été arrêtées en raison des négociations avec des 
représentants des associations patriotiques. 

Le Gouvernement ne peut-il étendre les avantages prévus 
aux deux catégories négligées 7 Cela ne concernerait que 
26 000 ayants droit d'une indemnité minime. 

Rép071S(': 

L'octroi de la pension anticipée du chef d'une occupation 
comme travailleur, sans réduction pour anticipation, à 
certains bénéficiaires d'un statut de reconnaissance natie- 
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van nationale erkentelijkheid is een van de maatregelen. 
waartoe besloten werd in overleg met de verenigingen voor 
oorlogslachtoffers. De Regering heeft de tijdens dit overleg 
opgestelde progrnmmatie ongewijzigd overgenomen. Het 
lijkt de Minister niet aangewezen daarvan af te wijken. 

Vraag: 

Kritiek werd geleverd op de werking van de Rijkskas 
voor rust- en overlevingspensioenen o.m. worden toestan 
den aangeklaagd in verband met de achterstand in de uit 
betaling van het pensioen alsmede het gebrek van coördi 
natie tussen de R. R. O. P. en de dienst voor de minder 
validen. 

Een lid drukt zijn bezorgdheid uit omtrent de moeilijk 
heden en voornamelijk de vertragingen die gepaard gaan 
met het overschakelen van de tegemoetkoming voor minder 
valide naar het recht op pensioen. 

Veelal geeft die regularisatie aanleiding tot terugvor 
deringen die in sommige ge.vallen tragische gevolgen heb 
ben. 

Antwoord: 

Op 15 december 1970 waren in de Rijkskas voor rust 
en overlevingspensioenen 54 870 betalingsmandanten waar 
voor vervallen pensioentermijnen beschikbaar waren niet uit 
betaald. Bovendien waren er 18 525 betalingsmandaten 
welke pas ten vroegste op 1 februari 1971 uitvoerbaar zijn. 
Deze zullen op de normale uitbetalingsdatum uitbetaald 
worden. Verder zijn er 1 796 mandaten welke pas uitvoer 
baar zijn na ontvangst van inlichtingen. Bij ontvangst van 
de inlichtingen krijgen deze mandaten voorrang. 

De redenen voor deze vertraging zijn tweeërlei. 

Er is vooreerst een chronisch gebrek aan personeel. Tal 
van personeelsleden verlaten de Rijkskas. De opleiding van 
nieuwe personeelsleden vergt tijd. 

Er is, ten tweede, een toevloed van mandaten in qevolqe 
herzieningen van pensioenen aan zelfstandigen. Waar men 
normaal op een maand 18 000 tot 20 000 mandaten ont 
vangt waren het er 30 269 tijdens de periode van 16 no 
vember 1970 tot 15 december 1970. Nu is er echter wel 
een vermindering waar te nemen. 

Wat de coördinatie tussen de R. R. O. P. en de Dienst 
voor minder-validen betreft. werd eerstgenoemde dienst bij 
koninklijk besluit van 27 januari 1970 belast met de uit 
betaling van de aanvullende ouderdomstegemoetkoming aan 
de minder-validen. Er werd dus wel degelijk via centralise 
ring qez orqd voor een continuïteit in de uitbetalingen. 

Bovendien werden maatregelen getroffen om bij even 
tuele terugvordering van ten onrechte uitbetaalde tegemoet 
kominq en te vermijden dat de minder-validen tijdelijk ge 
heel of gedeeltelijk zouden verstoken blijven von de sociale 
voordelen waarop zij kunnen aanspraak maken. Te dien 
einde werden de terugvorderingen beperkt tot l O % van 
elke nieuwe vastqesreldc sociale prestatie. 

Vraag 

Een lid vestigt de aandacht op de gepensionrerden die 
een internutionnle beroepsloopbaan qchad hebben. Noch de 
indexatie, noch de verhoging met 5 'Î; werden op hun pen 
sioen toegepast. 

nale, est une des mesures décidée en accord avec les asso 
ciations des victimes de guerre. Le Gouvernement a repris, 
sans la modifier, la programmation élaborée lors de cette 
consultation. Le Ministre ne pense pas qu'il soit indiqué 
de s'en écarter. 

Question: 

Des critiques ont été émises sur le bon fonctionnement 
de la Caisse nationale des pensions de retraite et de survie, 
notamment à propos de situations créées par des retards de 
paiement de la pension ainsi qu'au sujet d'un manque de 
coordination entre la C. N. P. R. S. et le service des han 
dicapés. 

Un membre a exprimé sa préoccupation au sujet des 
difficultés et, principalement, des retards accompagnant le 
passage de l'allocation d'handicapé au droit à la pension. 

Cette régularisation donne souvent lieu à des recouvre 
ments qui ont dans certains cas des conséquences tragiques. 

Réponse: 

Le l 5 décembre 1970, il y avait à la Caisse nationale 
des pensions de retraite et de survie, 54 870 mandats im 
payés de pensions venues à terme. De plus, il y avait 
18 525 mandats qui ne sont payables que le 1 ,r février 
1971 au plus tôt. Ils seront payés à la date normale. En 
outre, il y a 1 796 mandats qui ne seront payables 
qu'après avoir reçu des renseignements. Dès réception des 
renseignements ces mandats auront la priorité. 

Les raisons de ce retard sont de deux ordres. 

Il y a tout d'abord un manque chronique de personnel. 
De nombreux membres du personnel quittent la Caisse. 
La formation du nouveau personnel demande du temps. 

Il y a, en deuxième lieu. un afflux de mandats résultant 
des révisions des pensions des travailleurs indépendants. 
Alors que le nombre normal de mandats par mois est de 
18 000 à 20 000, il y en a eu 30 269 pour la période du 
16 novembre au 15 décembre 1970. Une diminution est 
constatée actuellement. 

En ce qui concerne la coordination entre la C. N. P. R. S. 
et le service des handicapés, le premier organisme a été 
chargé par arrêté royal du 27 janvier 1970 du paiement de 
l'allocation complémentaire de vieillesse aux handicapés. La 
préoccupation a donc bien ètè de veiller, gr~ice à une centra 
lisation, à la continuité dans les paiements. 

Des mesures ont, en outre. été prises afin d'éviter, lors 
de la récupération d'allocations indûment versées, que les 
handicapés ne soient temporairement privés en tout ou 
en partie des avantaqes sociaux auxquels ils peuvent pré 
tendre. A cet effet. les recouvrements ont été limités o 10 % 
de chaque prestation sociale nouvellement fixée. 

Question 

Un membre a attiré l'attention sur la situation des pen 
sionnés ayant eu une carrière professionnelle internationale. 
Ni l'indexation. ni lauqrne nr a tion de 5 % n'ont été appli 
quées il leur pension. 
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Bedoelde toestand zou aan <le door de dienst van de 
Internationale Overeenkomsten laattijdig gedane bereke 
ningen te wijten zijn. 

Antwoord : 

De Minister wijst erop dat men niet mag veralgemenen. 
Het is nochtans juist dat bepaalde aanpassingen aan het 

indexcijfer in sommige pensioenverhogingen tot dusver nog 
niet mechanografisch kunnen afgehandeld worden. Dit is 
met name het geval voor de renten verleend voor tewerkstel 
ling in Duitsland vôór 1 juli 1926 en ingeval van cumulatie 
van meerdere buitenlandse pensioenen. Deze aanpassingen 
en verhogingen moeten dan met hand berekend worden. 
De Rijkskas zoekt nu de mogelijkheid om deze berekenin 
gen ook mechanografisch te laten gebeuren. 
Aan de nieuwe beslissingen moet nochtans de voorrang 

gegeven worden boven de aanpassingen of verhogingen. 
De Rijkskas heeft echter geen kennis van laattijdige af 

rekeningen. 

Vraag 

Er zou een plan bestaan om het Instituut voor Sociale 
Verzekeringen Eupen-Malmedy te versmelten met de Rijks 
dienst voor werknemerspensioenen. 
Het advies van het Beheerscomité van de R. W. P. 

over dit probleem en over de revalorisatie van de door dit 
Instituut betaalde renten zou reeds gegeven zijn. Kan 
de Minister mededelen of de desbetreffende beslissing 
reeds genomen is ? 

Antwoord 

De Minister verklaart dat hij aan zijn diensten opdracht 
heeft gegeven om een wetsontwerp terzake uit te werken. 

Vraag 

Volgens bepaalde inlichtingen zou er een gunstig advies 
uitgebracht geweest zijn door het beheerscomité van de 
R. W. P" ertoe strekkend sommige bepalingen van het 
koninklijk besluit van 21 december 1967 te versoepelen. 
Waarom blijft een beslissing uit in die aangelegenheid 7 

Antwoord 

De Minister verwijst naar de koninklijke besluiten van 
13 november 1970 ( Belgisch Stnutsblud van 12 januari 
1971), 3 december 1970 (Br:l17isch Staatsblad van 23 de 
cember 1970) en 21 december 1970 (Belgisch Staatsblad van 
30 december 1970). 

Vraag: 

Wegens de achterstand van de sociale pensioenen op de 
loonevolutie is een lid de mening toegedaan dat het nood 
znkelijk is de pensioenen te koppelen aan de loonindex veel, 

Cette situation serait due aux décomptes tardifs effectués 
par le service des Conventions internationales. 

Réponse 

Le Ministre a souligné qu'on ne peut pas généraliser. 
Il est néanmoins exact que certaines adaptations à l'index 

et certaines augmentations de pension ne peuvent pas 
encore être traitées rnécanoqraphiquement à l'heure actuelle. 
Tel est le cas pour les rentes allouées pour l'occupation 
en Allemagne avant le 1 •r juillet 1926, ainsi qu'en cas de 
cumul de plusieurs pensions étrangères. Ces adaptations et 
augmentations doivent dès lors se faire manuellement. La 
Caisse nationale examine actuellement la possibilité d'opérer 
ces décomptes mécanographiquement. 

Les décisions nouvelles doivent cependant avoir la priorité 
par rapport aux adaptations et aux augmentations. 
Toutefois, la Caisse nationale n'a pas connaissance de 

décomptes tardifs. 

Question 

11 existerait un projet de fusion de l'Institut d'assurances 
sociales d'Eupen-Malmedy et de l'Office national des pen 
sions pour travailleurs salariés. 

L'avis du Comité de gestion <le l'O. N. P. T. S. concer 
nant ce problème et concernant la revalorisation des rentes 
servies par cet Institut aurait déjà été donné. Le Ministre 
peut-il communiquer si une décision en la matière est déjà 
intervenue 'I 

Réponse : 

Le Ministre déclare quil a chargé ses services de l'éla 
boration d'un projet de loi en la matière. 

Question : 

D'après certains renseignements, le comité de gestion 
de ro. N. P. T. S. aurait émis un avis favorable visant 
à assouplir certaines dispositions de l'arrêtè royal du 
21 décembre 1967. Pourquoi aucune décision u'a-t-elle été 
prise en cette matière 7 

Réponse 

Le Ministre renvoie aux arrêtés royaux des 13 novembre 
1970 [Ivl oniicur belge du 12 janvier 1971 ), .3 décembre 
1970 (Moniteur belge du 23 décembre 1970) et 21 dècern 
bre 1970 (,'Wo11i1c11r belge du 30 décembre 1970). 

Q11cstion: 

Par suite du retard des pensions sociales sur l'évolution 
des salaires, un membre estime nécessaire de lier les pen 
sions à l'indice des salaires plutôt qu'à celui des prix à la 



l 61 J 4-XVIII ( 1970-1971) N. 3 

eer dan aan de index van de kleinhandelsprijzen. De statis 
tieken omtrent de loonindex worden thans reeds bijgehou 
den voor sommige takken van de industrie. Het zou der 
halve niet zo ingewikkeld zijn voor alle lonen de index bij 
te houden. 

Antwoord: 

De huidige wetgeving voorziet een ambtshalve aanpas 
sing van de sociale uitkeringen, o.m, van de werknemerspen 
sioenen, aan de evolutie van de index der consumptieprijzen. 

Daarenboven wordt, met betrekking tot de werknemers 
pensioenen, het Parlement regelmatig uitgenodigd een alge 
mene pensioenverhoging toe te kennen; deze verhoging is 
bedoeld als een aanpassing aan de evolutie van de lonen. 
Met ingang van 1 juli 1971 zal trouwens een nieuwe pen 
sioenverhoging met 5 % worden toegekend. 

Vraag: 

ln de loop van de laatste jaren werden meerdere vooruit 
strevende wijzigingen toegebracht aan de wetgeving op de 
sociale pensioenen. Bepaalde problemen blijven als een hy 
potheek op de prestaties en de rechten van de werknemers 
wegen: 

a) Het recht op het eigen pensioen ( oetvroeod of niet). 

De echtgenote die om vervroegd pensioen verzoekt ver 
liest hierdoor alle rechten om bij de oppensioenstelling van 
haar echtgenoot de voordeligste oplossing te kiezen ( gezins 
pensioen of twee persoonlijke pensioenen). Dit is een discri 
minatoire maatreqel die niet verder kan worden geduld. 
Zo zal devrouw die bv. 10 jaar aktiviteit als arbeidster 

telt en met een ambtenaar gehuwd is. haar pensioen kun 
nen nemen wanneer zij het wenst, tussen 55 en 60 jaar. De 
cumulatie van haar pensioen met het rustpensioen van haar 
man zal steeds toegelaten zijn. Daarentegen zal de vrouw 
van een arbeider, van een bediende of van een zeeman, haar 
eigen pensioen niet kunnen aanvraqen vóór 60 jaar, zon 
der gevaar te lopen een nadeel te ondergaan als de man 
de pensioenleeftijd zal bereiken. Aldus worden tal van ar 
beidersvrouwen verhinderd hun eigen pensioenrechten te 
laten gelden. 

b) Het recht op pensioen »oor beide echtgenoten ooor 
elke gewoonlijke rn lwofd:ake/ijkc aktiviteii, 

Heeft de echtgenote een persoonlijke loopbaan die klei 
nere rechten oplevert dan het verschil tussen het gezinspen 
sioen en het persoonlijk pensioen van haar echtgenoot dan 
znl zij in de huidige stand van zaken gewoonweg aan haar 
pensioenrechten verzaken. Dat betekent dat het betrokken 
uezin als een eenheid genomen slechts dezelfde rechten be~ 
komt als het gezin waarvan de vrouw nooit werkneemster 
was. Uitgaande van de idee dat het pensioen een uitgesteld 
loon is. beweert het lid dat dergelijke beschikking onrecht 
vaardig is. Daarom wenst hij terug te komen op een vroe 
ger qerlaan voorstel. wa arbi] aan de echtgenote het pen 
siocn zou verleend worden voor de door haar bewezen ja- 

consommation. Les statistiques relatives à l'indice des salai 
res sont déjà établies pour certaines branches de l'indus 
trie. Il ne serait par conséquent pas si compliqué de tenir 
l'indice à jour pour toutes les rémunérations. 

Réponse . 

La législation actuelle prévoit une adaptation d'office à 
l'évolution de l'indice des prix à la consommation pour les 
prestations sociales, notamment pour les pensions de tra 
vailleurs. 

De plus, en matière de pensions pour travailleurs salariés, 
le Parlement est régulièrement invité à adopter une majora 
tion générale des pensions; cette majoration est considérée 
comme une adaptation à l'évolution des rémunérations. Une 
nouvelle majoration des pensions. à concurrence de 5 % , 
sera ectroyée à partir du J<·•· juillet 197). 

Question: 

Au cours des dernières années plusieurs modifications 
progressistes ont été apportées à la législation sur les pen 
sions sociales. Certains problèmes continuent cependant à 
constituer une hypothèque sur les prestations et les droits 
des travailleurs. 

a) Le droit à la pension personnelle ( anticipée ou non). 

l,' épouse qui demande la pension anticipée perd, de ce 
lait, tous les droits de choisir la solution la plus avanta 
geuse lors de la mise à la retraite de son mari (pension de 
ménage ou deux pensions personnelles). Ceci constitue une 
mesure discriminatoire qui ne peut plus être tolérée. 

Ainsi par exemple, la femme qui a travaillé pendant 10 
ans comme ouvrière et a épousé un fonctionnaire .pourra - 
si elle le désire - prendre sa pension entre 55 et 60 ans. 
Le cumul de sa pension et de la pension de retraite de son 
mari sera toujours autorisé. Par contre. la femme d'un 
ouvrier, d'un employé ou d'un marin ne pourra pas 
demander sa pension personnelle avant l'âge de 60 ans, 
sans courir le risque de subir une perte lorsque son mari 
aura atteint l'âge de la pension. Ainsi. de nombreuses fem 
mes d'ouvriers sont empêchées de faire valoir leurs droits 
à une pension personnelle. 

b) Le droit à la pension pour chacun des deux époux 
pour toute activité habituelle et principale. 

Si l'épouse a une carrière personnelle qui confère des 
droits inférieurs à la différence entre la pension de ménage 
et la pension personnelle de son mari, elle renoncera pure 
ment et simplement. dans l'étal actuel des choses, à ses 
droits à la pension. Ceci signifie. yue ce ménage considéré 
comme unité. n'obtient que les mêmes droits que ceux du 
ménage dans lequel Ia femme na jamais été travailleuse. 
Partant du principe que la pension est une rémunération 
différée. le membre <1ffirme qu'une telle disposition est 
injuste. C'est pourquoi il désire revenir à une proposition 
[aile précédemment, visant à octroyer une pension à l'épouse 
pom les années d'acuvué prouvée; le mari obticndrnit la 
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een activiteit; aan de man zou het gezinspensioen toege 
kend worden, behalve voor de jaren waarvoor de echtge 
note met een rustpensioen begunstigd wordt. 

Antwoord: 

Het is juist dat de echtgenote die vervroegd haar pen 
sioen neemt het recht verliest van van dit pensioen afstand 
te doen wanneer haar man pensioengerechtigd wordt. 
De vrouw wordt echter niet de mogelijkheid van keuze 

ontnomen. Het staat haar vrij vervroegd haar pensioen te 
nemen zo zij dit wenst. Er wordt nochtans verhinderd dat 
er zou gespeculeerd worden ten laste van de pensioenrege 
ling. De meeste gehuwde vrouwen hebben geen of een korte 
beroepsloopbaan en zijn ongeveer even oud als hun echt 
genoot. Mocht de suggestie van het lid aanvaard worden, 
zouden zij allen het vervroegd pensioen vragen en bij de 
oppensioenstelling van hun man aan hun pensioen verza 
ken om hem toe te laten het gezinsbedrag te bekomen. De 
vermindering wegens vervroeging zou hen niet deren ver 
mits zij toch weten dat zij aan het pensioen na een vijftal 
jaren zouden verzaken. Dit lijkt de Minister geen gezonde 
toestand. 
De vergelijking met de openbare sector gaat in geen ge~ 

val op omdat daar aan de man geen gezinsbedrag, maar 
alleen een persoonlijk pensioen wordt verleend. 

Ingeval van niet vervroegde ingenottreding van het pen 
sioen kan de vrouw afstand doen van haar pensioen om de 
man toe te laten het gezinsbedrag te bekomen. Dit is nor 
maal als men ermee rekening wil houden dat wij ons niet 
meer bevinden in een pensioenregeling volgens het stelsel 
van individuele kapitalisatie, waarin het pensioen in zekere 
zin een uitgesteld individueel loon is, maar wel in 
een repartitiestelsel. Het verlenen van een gezinsbedrag 
aan de man behalve voor de jaren waarvoor de echtgenote 
met een rustpensioen begunstigd wordt, zou trouwens tot 
enorme administratieve moeilijkheden leiden. 

Vraag: 

Inhakend op het hierboven verstrekt antwoord van de 
Minister, verzoeken sommige leden met aandrang dat 
bij de aanvraag om vervroegd pensioen ingediend door 
de echtgenote van een werknemer uitdrukkelijk zou gewe• 
zen worden op de gevolgen van de inwilliging van die aan 
vraag. Er ontstaan soms dramatische toestanden bij de op 
pensioenstelling van de echtgenoot wegens de weigering 
tot toekenning van het qczinspensioen. 

Antwoord : 

Op dit ogenblik gebeurt reeds wat door de leden ne 
vraagd wordt, behalve in die gevnllen waar het persoonlijk 
pensioen van de vrouw zo hoon is dat zij klaarblijkelijk er 
nooit belang zal kunnen bij hebben van haar persoonlijk 
pensioen af te zien om het haar man mogelijk te maken 
het gezinsbedrag te bekomen. 

Vraag: 

Indien het rustpensioen binnen de periode van 5 jaar 
vóór de normale pensioenleeftijd wordt aangevraagd, wordt 
het met 5 ';é· per jaar vervroeging verlaagd. Die verlaginn 
is de oorzaak van het gering aantal nanvraqen. 

pension de ménage, sauf pour les années pour lesquelles 
l'épouse bénéficie d'une pension de retraite. 

Réponse: 

Il est exact que l'épouse qui prend sa pension avec 
anticipation perd le droit de renoncer à cette pension lors 
que son mari aura droit à la pension. 

La femme n · est cependant pas privée de la possibilité 
d'opérer un choix. Elle est libre de prendre sa pension avec 
anticipation si elle le souhaite. Un obstacle est toutefois 
mis à toute spéculation aux dépens du régime des pensions. 
La plupart des femmes mariées n'ont pas ou presque pas 
de carrière professionnelle, et elles ont à peu près le même 
âge que leur mari. Si la suggestion du membre était adoptée, 
elles demanderaient toutes leur pension avec anticipation et 
y renonceraient lors de la mise à la retraite de leur mari afin 
de lui permettre d'obtenir la pension de ménage. La réduc 
tion en raison de l'anticipation leur importerait peu. sachant 
qu'elles renonceraient à la pension après cinq ans environ. 
Le Ministre estime que cette situation n'est pas saine. 

La comparaison avec le secteur public ne tient en aucun 
cas puisque le mari n'obtient pas une pension de ménage, 
mais uniquement une pension personnelle. 
Au cas où la femme ne bénéficie pas d'une pension anti 

cipée, elle peut renoncer à sa pension pour permettre au 
mari d'obtenir la pension de ménage. Cette situation est 
normale si l'on veut tenir compte que nous ne nous trouvons 
plus dans un régime de pension suivant le système de ln 
capitalisation individuelle, dans lequel la pension était, en 
un certain sens, une rémunération individuelle différée, mais 
bien en régime de répartition. L'octroi d'une pension de 
ménage au mari, sauf pour les années pour lesquelles l'épou 
se bénéfice d'une pension de retraite, entraînerait d'ailleurs 
d'énormes difficultés administratives. 

Question 

En rapport avec la réponse du Ministre à la question pré 
cédente, certains membres demandent instamment que, 
lorsqu'une demande de pension anticipée est introduite par 
l'épouse d'un travailleur, les conséquences de l'acceptation 
de cette demande lui soient clairement exposées. Il en ré- 
suite parfois des situations dramatiques nu moment de la 
mise à la pension de l'époux, lorsque l'octroi de la pension 
de ménage est refusé. 

Réponse : 

A l'heure actuelle, ce que les membres demandent est 
d'ores et déjà mis en pratique, sauf dans les cas où la pen 
sion personnelle de l'épouse est si élevée que, de toute évi 
dence, elle n'aura jamais intérêt à renoncer à sa pension 
personnelle pour permettre à son mari de bénéficier du 
taux de ménage. 

Question; 

Si la pension de retraite est demandée clans lu période de 
5 ans qui précède l'âge normal de la pension, elle se trouve 
réduite de 5 S{, p,1r année d'anticipation. Cette réduction 
est ln cause du peu de demandes 
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De vraag wordt gesteld of de verlaging met 5 % per 
jaar niet kan worden verminderd - zij werd ten gunste 
van de rechthebbénden op een statuut van nationale erken 
telijkheid volledig weggelaten - en of op 65-jarige leeftijd 
geen herwaardering kan worden ingevoerd. 

Antwoord: 

Indien de wetgever er mocht toe besluiten aan al de per 
sonen die een vervroegd pensioen hebben aangevraagd en 
bekomen mits de toegepaste vermindering op 65 jarige leef 
tijd een volledig pensioen toe te kennen, vreest de Minister 
dat heel wat vervroegde aanvragen zouden worden inge 
diend waardoor de uitgaven van de Rijksdienst voor werk 
nemerspensioenen onvermijdelijk in het gedrang zouden 
worden gebracht. 
De personen die een vervroegd pensioen aanvragen zijn 

er zich terdege van bewust dat de vermindering levenslang 
wordt toegepast. 

Vraag: 

Er wordt nog gewezen op de gerechtvaardigde eisen van 
de vele landgenoten die behoren tot de zogezegde derde 
leeftijd. 

De bijzondere aandacht van de Minister wordt gevraagd 
voor het programma dat de erkende landsbonden voor be 
jaarden hebben bekendgemaakt enkele punten van dit 
programma worden aangehaald ; 

a) een opvallend gebrek aan samenhang der verschil 
lende pensioenstelsels; 
b) bij indexatie vergroot de kloof tussen de lage en de 

hoge pensioenen; 
c) dringende regeling der wederkerigheid met de landen 

onderling; 
d) herziening van het vraagstuk van de aanpassingsver 

goeding. Het behoud van het overlevingspensioen zou moe 
ten gewaarborgd worden bij hertrouwen; 
e) vereenvoudiging der formulieren bij terugbetaling der 

ziektevergoedingen; 
f) de bonden van onderdomsgepensioneerden richten 

lessen in voor hun leden inzake gezondheids-hygiëne en 
voeding; kunnen die kursussen niet gesubsidieerd wor 
den? 
g) uitbreiding der diensten voor bejaardenhelpsters; ve 

len gaan niet \}raag naar instellingen voor bejaarden; er zijn 
er trouwens veel te weinig; 

h) aanpak van een bejaardenstatuut waarvoor de erken 
de landshonden dienen geraadpleegd te worden. 

Antwoord: 

De aangeroerde problemen zouden kunnen worden voor 
gelegd aan de Hoge Raad voor de Derde Leeftijd. 
Het spreekt vanzr-l] dat deze Hoge Raad bij elk voorstel 

dat aan de Regering wordt overgezonden. de nodige finan 
ciering dient te voorzien. 

Vraag: 

Door de sociale pensioenwetgeving wordt bepaald dat 
de in ongezonde beroepen tewerkgestelde arbeiders het rust- 

Il a été demandé s'il n'est pas possible de diminuer la 
réduction de 5 % par an, qui a d'ailleurs été complètement 
supprimée en faveur des bénéficiaires d'un statut de recon 
naissance nationale, et si une revalorisation ne peut être 
opérée à l'äqe de 65 ans. 

Réponse: 

Si le législateur devait décider d'accorder une pension 
complète à l'âge de 65 ans à toutes les personnes qui ont 
demandé et obtenu une pension anticipée moyennant l'ap 
plication de la réduction, le Ministre craint qu'il en résulte 
rait de nombreuses demandes anticipées, ce qui mettrait iné 
vitablement en danger les finances de l'Office national des 
pensions pour travailleurs salariés, 

Les personnes qui demandent une pension anticipée sa 
vent parfaitement que la réduction est appliquée à vie. 

Question: 

L'attention a encore été attirée sur les revendications 
légitimes de nombreux compatriotes appartenant à ce qu'on 
appelle le troisième âge. 

Il a été demandé au Ministre de prendre particulièrement 
en considération le programme que les fédérations nationales 
reconnues de personnes âgées ont publié: quelques points 
de ce programme ont été cités : 

a) un manque frappant de coordination des divers régi 
mes de pensions; 
b} l'indexation élargit le fossé: entre les pensions élevées 

et les pensions modestes; 
c) l'urgence d'un règlement de la réciprocité entre pays; 

d) la revision du problème de l'indemnité d'adaptation; 
le maintien de la pension de survie devrait être garanti en 
cas de remariage; 
e) la simplification des formulaires destinés au rembour 

sement des indemnités de maladie; 
f) les fédérations de pensionnés de vieillesse organisent 

des cours d'hygiène, des cours sanitaires et des cours de 
diététique pour leurs membres : ces cours ne peuvent-ils 
être subventionnés ? 

g) l'extension des services cl' aides « seniors » ; nombreux 
sont ceux qui ne désirent pas être hébergés dans des établis 
sements pour personnes âgées, lesquels sont d'ailleurs en 
nombre fort insuffisant; 
h) l'élaboration d'un statut des personnes âgées, pour ie 

quel il y a lieu de consulter les fédérations reconnues. 

Réponse: 

Les problèmes abordés devraient être soumis au Conseil 
supérieur du troisième âge, 

Il va de soi que ce Conseil supérieur doit prévoir le finan 
cement requis pour toute proposition adressée au Gouverne 
ment. 

Question: 

La lé11islation sociale relative aux pensions prévoit que 
les travailleurs occupés dans des professions insalubres 
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pensioen vervroegd zouden kunnen genieten, zonder enige 
vermindering. 

Jaren zijn voorbijgegaan en tot op heden werden de 
nodige koninklijke besluiten nog niet uitgevaardigd. 

Antwoord: 

Artikel 6 van het koninklijk besluit n' 50 luidt als volgt: 

« De Koning stelt de voorwaarden vast waaronder de 
paritaire comités bepalen 

a) de bijzonder ruwe en ongezonde beroepen; 
b) in voorkomend geval de bijzondere regelen volgens 

welke voor die beroepen de pensioenrechtigde leeftijd en 
het bedrag van de in aanmerking te nemen lonen bepaald 
wordt; 

c) de wijze waarop de uit de toepassing van voormelde 
regelen voortvloeiende financiële last gedragen wordt. » 

Uit deze bepaling blijkt dat eerst en vooral de paritaire 
cornité's voorstellen moeten doen aan de Regering: de be 
voegde paritaire comités moeten daarenboven de wijze be 
palen waarop de uit de toepassing van de voormelde rege 
len voortvloeiende financiële last gedragen wordt. 

Voor zover de Minister bekend is, heeft op dit ogenblik 
geen enkel paritair comité terzake concrete voorstellen 
gedaan. 

Vraag: 

Het gewaarborgd minimum, is, theoretisch beschouwd, 
een flinke stap voorwaarts geweest in de evolutie van onze 
sociale wetgeving ten behoeve van de bejaarden. De toe 
passing ervan is evenwel een desillusie geworden in tal van 
behartenswaardige gevallen. 

Het afschaffen van de ouderdomsrentebijslag, werd voor 
sommige vrijwillige verzekerden, die de hen gevraagde 
inspanningen hebben geleverd, een streep door de rekening. 

De verbintenis die de voorgaande regeringen hadden aan- 
gegaan waarbij aan deze personen de uitbetaling werd ver 
zekerd enerzijds van de rente gevestigd door hun stortingen 
verhoogd met de Rijksbijdrage gelijk aan 50 % van de ver 
kregen rente, en anderzijds van een ouderdomsrentebijslag 
zo het onderzoek naar de bestaansmiddelen zulks zou toe 
laten, werd eenzijdig opgezegd 

De betrokkenen hebben hun stortingen verricht, de Rege 
ring heeft over deze kapitalen beschikt, tegen een zeer g1m 
stiqe rentevoet en laat thans alleen toe de lijfrente te genie 
ten, die bovendien nog uitgekeerd wordt in het fel gedeva 
lueerde munt. 

Het tJewaarborgd minimum moet hillijkshalve een onder 
scheid maken tussen hen die hebben gestort als vrijwillig 
verzekerden en hen die geen stortingen verrichten en daar 
om is het noodzakelijk per verrichte storting een bonificatie 
te verlenen. 

Antwoord: 

Het is onjuist dat voorqaande regeringen een contract 
zouden hebben aangegaan om aan de vrijwillige verzekerden 

pourraient bénéficier de la pension de retraite anticipé sans 
aucune réduction. 

Des années ont passé et, jusqu'à présent. les arrêtés 
royaux requis n'ont pas encore été pris. 

Réponse: 

L'article 6 de I' arrêté royal 11° 50 est libellé comme suit : 

« Le Roi arrête les conditions dans lesquelles les corn" 
missions paritaires déterminent : 

a) les métiers particulièrement rudes et insalubres; 

b) le cas échéant les régies spéciales suivant lesquelles 
l'âge de la pension et le montant des rémunérations à pren 
dre en considération sont déterminés pour ces mêmes 
métiers; 

c) la façon dont est supportée la charge financière résul 
tant de l'application des régies susdites.» 

Il ressort de ces dispositions qu'il appartient, en tout 
premier lieu, aux commissions paritaires de faire des pro 
positions au Gouvernement : les commissions paritaires com 
pétentes doivent en outre déterminer la manière dont seront 
supportées les charges financièes résultant de l'application 
des régies précitées. 

A la connaissance du Ministre, aucune commission pari 
taire n'a, jusqu'à présent, fait des propositions concrètes en 
la matière. 

Question: 

Théoriquement, l'instauration du minimum garanti a 
constitué un grand pas en avant dans l'évolution de notre 
législation sociale en faveur des personnes âgées. Son 
application a cependant été une désillusion dans de nom 
breux cas pourtant intéressants. 

La suppression de Ja majoration de la rente de vieillesse 
a porté un coup aux espérances de certains assurés libres, 
qui avaient consenti à faire l'effort qui leur avait été de 
mandé. 

L'engagement que les précédents gouvernements avaient 
pris garantissc1nt à ces personnes le paiement, d'une part, 
de la rente établie par leurs versements, augmentée de l'in 
tervention de l'Etat s'élevant à 50 %, de la rente acquise. 
et, dautre part, d'une majoration de la rente de vieillesse 
lorsque l'enquête sur les ressources le permettrait, a été 
dénoncé unilatéralement. 

Les intéressés ont effectué leurs versements, le Gouver 
nement a disposé de ces capitaux à un taux d'intérêt très 
favorable et, à présent. il n'accorde que le bénéfice de la 
rente viaqère. payée en outre clans une monnaie fortement 
dépréciée. 

Pour des raisons d'équité. il faut qu'en matière de mini 
mum garanti une distinction soit opérée entre ceux qui ont 
effectué des versements en tant qu'assures libres et ceux 
qui nont pas effecrné de versements; c'est pourquoi il y 
aurait lieu cl' octroyer une bonification par versement effec 
tué. 

Réponse: 

Il est inexact que les gouvernements précédents se 
seraient engagés à octroyer aux assurés libres la majoration 
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ouderdomsrentebijslaq te verschaffen. Bij de behandeling 
van de wet van l april 1969 in het Parlement werd daar 
trouwens nimmer van gewaagd. 
Het lid verwart echter de hoop op het bekomen van ren 

tebijslag met reeds bekomen rentebijslag. Voor de reeds 
bekomen rentebijslag werden de verworven rechten gewaar 
borgd ingevolge artikel 21, § 2. van de wet. 

Degenen die storten in de vrijwillige verzekering beko 
men later een pensioen waarvan de indexering gewaarborgd 
is door het Rijk. Deze indexering is een te onderlijnen voor 
deel, als men de vergelijking met de verzekering bij een 
privé-maatschappij maakt. Bovendien wordt het aldus ge• 
vormd pensioen niet in aanmerking genomen, met het oog 
op de toekenning van het gewaarborgd inkomen, noch voor 
de vaststelling van de bestaansmiddelen, noch voor de af 
trek wegens pensioenen. 

Vraag: 

Zo het de bedoeling is van het gewaarborgd inkomen de 
last van de commissies van openbare onderstand over te 
nemen, dan zou het even gepast. zijn na te gaan op welke 
basis de tussenkomsten van de C. O. O. worden verleend. 
Zo blijkt dat door deze instellingen wordt aanvaard dat 

het minimum om aan de eerste levensbehoeften te voldoen 
momenteel ligt tussen 3 500 en 4 000 frank per maand, voor 
een alleenstaand in een grote stad verblijvende persoon. 
Deze cijfers lijken niet overdreven als men bedenkt dat 

een gezin buiten de voedingsmiddelen, honderden franken 
per maand aan verwarming, aan verlichting, aan huisvesting, 
enz. moeten besteden. 

Antwoord: 

Bij de invoering van het gewaarborgd inkomen is het niet 
de bedoeling geweest de last van de commissies van 
openbare onderstand over te nemen. Integendeel, werd bij 
de bespreking van deze wet de wens uitgedrukt dat de toe 
kenning van het gewaarborgd inkomen niet de vermindering 
met hetzelfde bedrag van de tegemoetkoming van de com 
missie van openbare onderstand tot gevolg zou hebben. Wel 
was de bedoeling aan de meest behoeftiqen een recht op 
steun te verlenen, niet afhankelijk dus van de goede wil of 
het oordeel van de C. O. O. 
Met de notie « bestaansminimum » moet men zeer voor 

zichtig zijn. W,ü voor een bejaarde het minimum is. is het 
niet voor een andere. De C. O. O. is op lokaal plan bekend 
met deze individuele situa ties. Op nationaal plan een cij Eer 
vooropstellen is derhalve niet realistisch. Dat is ook de re 
den waarom het gewaarborgd inkomen nooit integraal de 
plaats van de tussenkomst van de C. O. O. zou kunnen inne 
men. 

Vrnag: 

Een lid vestigt de aandacht op de nieuwe bepaliuqen van 
het koninklijk besluit van 21 december 1970 en drukt zich 
uit als volgt : 

« Artikel 42 van het koninklijk besluit van 2 l december 
1967 voorzag in de inwillir1in9 van de nanvraaq om een 
vervroegd buitenlands pensioen ter ve rvanqinq van het 

de la rente de vieillesse. Lors de la discussion au Parlement 
de la loi du 1 °' avril 1969, il n'en a d'ailleurs jamais été 
question. 

Le membre confond cependant l'espoir d'obtenir la majo 
ration de la rente avec la majoration déjà acquise de la 
rente. En ce qui concerne la majoration de la rente déjà 
acquise, les droits ont été garantis par l'article 21, § 2, de 
la loi. 
Ceux qui effectuent des versements clans le régime de 

l'assurance libre obtiendront plus tard une pension dont l'in 
dexation est garantie par l'Etat. Lorsqu'une comparaison est 
faite avec l'assurance auprès d'une société privée, cette in 
dexation constitue un avantage qu'il y a lieu de souligner. 
En outre. la pension ainsi constituée n'est pas prise en con 
sidération pour l'octroi du revenu garanti, ni pour la déter 
mination des moyens d'existence, ni pour la déduction en 
raison de l'obtention d'une pension. 

Question: 

Si l'objet du revenu garanti est de reprendre la c:harge 
des commissions d'assistance publique, il serait peut-être 
utile d'examiner sur quelle base sont allouées les interven 
tions des C. A. P. 
C'est ainsi que ces organismes admettent que le mini 

mum pour satisfaire aux premières nécessités vitales se 
situe actuellement entre 3 500 et 4 000 francs par mois 
pour un isolé résidant dans une grande ville. 

Ces chiffres ne paraissent pas excessifs, sachant qu'une 
famille consacre mensuellement, en plus des frais d'ali 
mentation, des centaines de francs au chauffage, à l'éclai 
rage, au logement, etc. 

Réponse: 

L'intention qui a présidé à l'instauration du revenu garan 
ti ne consistait pas à reprendre la charge des commissions 
d'assistance publique. Au contraire, lors de la discussion 
de cette loi, on a exprimé le vœu que l'octroi du revenu 
garanti n'entraîne pas la réduction à due concurrence des 
interventions des commissions d'assistance publique. Le but 
était de reconnaître aux plus nécessiteux un droit à l'assis· 
tance, indépendamment de la bonne volonté ou du jugement 
des C.A. P 

JI convient d'être très prudent en ce qui concerne la notion 
de « minimum vital». Ce qui est un minimum pour une per, 
sonne âgée ne l'est pas pour une autre. Les C.A. P. sont 
a11 courant des situations individuelles sur le plan local. 
Aussi n'est-il pas réaliste de proposer un chiffre sur le plan 
national. C'est pourquoi le revenu garanti ne pourrait jamais 
remplacer intégralement l'intervention des C.A. P. 

Question : 

Un membre attire l'attention sur les nouvelles dispositions 
de l'arrêté royal du 2 l décembre 1970 et s'exprime comme 
suit: 

« L'article 42 de l'arrêté royal du 21 décembre 1967 pré 
voyait la permission de la demande de pension de retraite 
ètranqère anticipée remplaçant la pension dinvalidité sans 
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invaliditeitspensioen zonder dat het pensioen volgens het 
intern stelsel, noch het op normale leeftijd ingegane Bel 
gische pensioen verminderd worden. 

Bij deze bepaling moest het probleem van de meer dan 
60-jaar onder invalide grensarbeiders worden opgelost. 

Bij het koninklijk besluit van 21 december 1970 wordt 
evenwel dit voordeel geweigerd aan de gerechtigden op het 
bepaalde in artikel 11, leden 4 en 5, van het koninklijk be 
sluit n' 50 d.w.z. aan degenen voor wie het vermoeden niet 
meer wordt te niet gedaan door de wet van 5 juni 1970. 
Hun toestand is nochtans dezelfde als die van de anderen. 

Het buitenlands rustpensioen dat de invaliditeit vervangt. 
wordt niet verminderd doordat het pensioen vervroegd is; 
aldus wordt, als de betrokkenen 65 jaar zijn, de Belgische 
tegemoetkoming niet verminderd omwille van de onge 
schiktheid die aan de basis ligt van de aanvraag om een 
buitenlands vervroegd pensioen. 
Er is dus geen enkele reden aanwezig om hen anders 

te behandelen. » 

Antwoord: 

ln de nieuwe versie van artikel 42 hebben de paragra 
fen 1 tot 3 betrekking op de grens- en seizoenarbeiders 
en § 4 op de andere werknemers met buitenlands pensioen. 
Voor de paragrafen 1 tot 3 heeft het geen belang of arti 
kel 11 van het koninklijk besluit n' 50 gewijzigd bij de wet 
van 5 juni 1970, wordt toegepast. 
Zo gezien lijkt het niet dat een bepaalde categorie van 

gerechtigden kon benadeeld zijn. Mocht het lid een bepaald 
geval op het oog hebben dan ware het wenselijk dat hij de 
Minister de identiteit van de betrokkene zou mededelen voor 
nader onderzoek van de kwestie. 

Vraag: 

Er wordt gevraagd of het vervroegd pensioen voor ge 
rechtigden op het statuut van nationale erkentelijkheid niet 
in 40'' in plaats van in 45• berekend kan worden, aldus zou 
den de rechthebbenden niet benadeeld worden door het stel 
sel van vervroegd pensioen zonder vermindering. 

Antwoord: 

Het. ingaan op dit verzoek zou tot gevolg hebben dat 
voor eenzelfde jaar tewerkstelling een grotere waarde zou 
worden toegekend voor de vaststelling van het pensioen 
bedrag aan dit jaar voor de houders van een statuut van 
nationale erkentelijkheid dan voor de andere werknemers. 
Dit zou het systeem van een eenvormige berekeningswijze 
van de werknemerspensioenen in het gedrang brengen. 

Vraag: 

Een levensduurtetoeslaq aan de gerechtigden op sociale 
bijslagen ,'.n meer in het bijzonder aan de gepensioneerden 
zou moeten worden toegekend ten einde de door de B.T.\V. 
veroorzaakte stijçiing van de kosten van levensonderhoud 
op te vangen. 

Antwoord: 

De weerslag van de afadwffing van de overdrachttaks 
en andere taksen enerzijds en van de invoering van de 

réduction de la pension du régime interne ni de la pension 
belge prise à l'âge normal. 

Cette disposition devait permettre la solution du cas des 
invalides frontaliers après 60 ans. 
Cependant, l'arrêté royal du 21 décembre 1970 refuse cet 

avantage aux bénéficiaires de l'article 11, alinéas 4 et 5, 
de l'arrêté royal 11° 50, c'est-à-dire pour ceux dont la pré 
somption n'est plus renversée par la loi du 5 juin 1970. 

Leur situation est pourtant la même que celle des autres. 
La pension de retraite étrangère remplaçant l'invalidité 
ne subit aucune réduction du chef de son anticipation, ce 
qui fait qu'à 65 ans l'intervention belge ne subit aucun 
préjudice du fait de cette inaptitude qui est à la base de la 
demande de pension de retraite étrangère. 

Il n'est donc pas indiqué de leur faire un sort différent.» 

Réponse: 

Dans la nouvelle version de l'article 42, les paragraphes 
à 3 concernent les travailleurs frontaliers et saisonniers 
et le paragraphe 4 les autres travailleurs bénéficiant d'une 
pension étrangère. En ce qui concerne les paragraphes l 
à 3, peu importe que l'article 11 de l'arrêté royal n° 50, 
modifié par la loi du 5 juin 1970. soit appliqué. 

A la lumière de cette précision, il ne semble pas qu'une 
catégorie déterminée de bénéficiaires puisse subir un préju 
dice. Si le membre devait viser un cas particulier, il serait 
peut-être souhaitable qu'il communique au Ministre l'iden 
tité de l'intéressé pour que le problème puisse être soumis à 
un examen plus approfondi, 

Question: 

Ne peut-on prévoir la possibilité de calculer la pension 
anticipée aux bénéficiaires du statut de reconnaissance 
nationale en 10''' plutôt qu'en 45°". Ainsi le régime d'antici 
pation sans réduction ne serait par dommageable aux bënë 
liciaires. 

Réponse· 

Si cette demande était acceptée, il en résulterait, en ce 
qui concerne la détermination du taux de la pension, que 
pour une même année d'occupation une valeur plus grande 
serait accordée pour cette année aux titulaires d'un statut 
de reconnaissance nationale qu'aux autres travailleurs. Cette 
solution mettrait en cause le système du calcul uniforme des 
pensions des travailleurs. 

Question: 

Une prime de vie chère devrait être octroyée aux bénè 
ficiaire d'allocations sociales, et plus particulièrement aux 
pensionnés. en vue de compenser la hausse du coût de la 
vie imputable à b T.V. A. 

Réponse: 

La répercussion de la suppression de la taxe de transmis 
sion et des mitres taxes, d'une part, et de l'instauration de 
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B.T. W. anderzijds wordt opgevangen door de beweging 
van het indexcijfer, waaraan de sociale prestaties, en dus 
ook de pensioenen zijn gekoppeld. 

UI. ~ BESPREKING VAN DE ARTIKELEN. 

Bij wijze van amendement (stuk ni- 4-XVIII/2) stelt de 
Regering voor het onder artikel 12.01 (erelonen van advo 
ka ten en geneesheren enz ... ) van Titel I uitgetrokken kre 
diet te vermeerderen met 2 200 000 F. De verhoging is ver 
antwoord door het feit dat het Ministerie vanaf de in 
werkingtreding van de arbeidsgerechten, een beroep zal 
moeten doen op meerdere advokaten om zijn belangen te 
verdedigen in de sectoren van de vergoedingen voor min 
der-validen en van het gewaarborgd inkomen voor bejaar 
den. 
Dit amendement, alle artikelen alsmede de gehele beqro 

ting werden aangenomen met 11 stemmen tegen 4. 

De Verslaggeuer, 

O. DE MEY. J. POSSON. 1 O. DE MEY. 

AMENDEMENT OP DE TABELLEN 
AANGENOMEN DOOR DE COMMISSIE. 

TITEL I. 

GEWONE UITGAVEN. 

HOOFDSTUK!. 

De Voorzitter, I Le Rapporteur, 

CONSUMPTIEVE BESTEDINGEN. 

§ 2. Aankoop van niet-duurzame goederen en van diensten. 

Art. 12.01. ~ Erelonen van advokaten en geneesheren, enz. 
(blz. 5). 

Het krediet van : 

«2149000 frank» 

wordt verhoogd tot : 

« 4 319 000 frank >>. 

(Vermeerdering met 2 200 000 frank.) 

la T.V. A., d'autre part, est traduite dans les fluctuations 
de l'indice des prix, auquel les prestations sociales. donc 
aussi les pensions, sont rattachées. 

III. - DISCUSSION DES ARTICLES. 

Par voie d'amendement (Doc. n° 4~XVIII/2), le Gou 
vernement a proposé d'augmenter de 2 200 000 francs le 
crédit inscrit à l'article 12.0 l ( honoraires des avocats et des 
médecins, etc.) du Titre I. Cette majoration est justifiée 
par le fait qu'à dater de l'entrée en vigueur des tribunaux du 
travail, le Ministère devra recourir à divers avocats en 
vue d'assurer la défense de ses intérêts dans les secteurs 
des allocations pour handicapés et du revenu garanti aux 
personnes âgées. 

Cet amendement, tous les articles, ainsi que l'ensemble du 
budget ont été adoptés par 11 voix contre 4. 

Le Président, 

J. POSSON. 

AMENDEMENT AUX TABLEAUX 
ADOPTE PAR LA COMMISSION. 

TITRE I. 

DEPENSES ORDINAIRES. 

CHAPITRE I. 

DEPENSES DE CONSOMMATION. 

§ 2. Achat de biens non durables et de services, 

Art. 12.01. - Honoraires des avocats el des médecins, etc. 
(p. 4). 

Le crédit de : 

« 2 149 000 francs » 

est porté à: 

,;< 4 349 000 [rencs ». 

( Augmentation de 2 200 000 francs.) 
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BIJLAGE. 

TABEL I. 

( ln miljoen frank.) 

ANNEXE. 

TABLEAU I. 

( En millions de francs.) 

1969 1970 1970 

Aanduiding van het voorwerp 
der uitgaven 

Uitgaven 

Dépenses 

Oorspron 
kelijke 

voorstellen 

Propositions 
initiales 

Aangepaste 
kredieten 

Crédits 
ajustés 

1971 

Voorstellen 

Propositions 

Désignation de l'objet des dépenses 

(1) (2) (3) (4) (5) (1) 

Werknemerspensioenen (arbeiders, bedien- 
den, mijnwerkers, zeelieden) . 

Ouderdoms- en weduwenrenten ( arbeiders, 
bedienden, mijnwerkers, vrijwillig verze- 
kerden) . 

Pensioenen van de vrijwillig verzekerden en 
gewaarborgd inkomen .. . .. . . .. . .. . .. .. . 

Invaliditeitspensioenen der mijnwerkers .. 
Kinderbijslag aan de gepensioneerden van 

de overheidssector 
Provisie index 
Diversen 

6 597.5 

501,4 

1 292,9 
2 438,7 

344,5 

l.4 

6 427,8 

521,9 

1400,0 
2 279,7 

374,9 
331.5 

1.5 

6 668,9 

541,9 

l 206,0 
2 372.4 

398.l 

2,7 

7 637,6 

570,4 

1 600,0 
2 957,7 

426,5 

3,4 

Pensions des travailleurs salariés ( ouvriers, 
employés, ouvriers mineurs, marins), 

Rentes de vieillesse et de veuves ( ouvriers, 
employés, ouvriers mineurs, assurés li- 
bres). 

Pensions des assurés libres et revenu ga 
ranti. 

Pensions d'invalidité des ouvriers mineurs. 
Allocations familiales aux pensionnés du 

secteur public. 
Provision indice. 
Divers. 

------ ------]~·-~----'------ 

Totaal . 11 176.4 11 337.3 11 190,0 13 195,6 TotRL 

TABEL II. 

( ln miljoen frank.) 

TABLEAU IL 

(En millions de francs.) 

Aanduiding van het voorwerp 
der uitgaven 

(1) 

Administratieve uitgaven 

Verplichte z.iektevcrzckerinq : 

- loontrekkenden 
- z elfstandl qen 
- zeelieden 
V rijc niutualiteitsverzekerinq 
Minder-validen 
Beroepsziekten ( pneumoconiosis ) 

Kiudcrbijslaq : 

-·" loontrekkenden 
- ze! fstandigen ... 
Arbcidsonqevallen (zeelieden] 
Reisbiljetten aan mijnwerkers 
Provisie index 
Diverse 

Algemeen totaal van de begroting 

1969 ! 1970 1970 1971 
1 ! 
Oorspron- Aangepaste 

Uitgaven I kelijkc kredieten Voorstellen 1 Désignation de l'objet des dépenses - 1 voorstellen - 1 - 

Dépenses - Crédits 1 Propositions / Propositions 
initiales ajustés 

(2) 1 (3) (4) i (5) i (1) 
1 1 

183,8 1 200,4 1 208,5 1 229,0 \ Dépenses d'admlnistration. 

Assurance maladie obligatoire : 

15 043,8 16 524,6 16 860,9 18 780,0 - travailleurs salariés, 
650,7 727,0 739,4 954,2 - travailleurs indépendants. 

15,8 15,6 13,2 18,7 .-- marins. 
1 205,7 1 213.3 1 163,5 1 086,5 Assurance mutualiste libre. 
l 683.9 1 864,2 l 977,5 2 188,0 Handin1pés. 
1 252,8 2 H0,0 2171,0 2 570,0 Maladies professionnelles (pneumocoDiose). 

Allocations familiales : 

813,2 832,9 800,6 808.3 - travailleurs salariés, 
900.0 900.0 l 004,8 1 170,5 - travailleurs indépendants, 

9,5 9.5 9.3 9,1 Accidents du travail (marins). 
30,7 29,0 27.0 24.5 Titres de voyage aux ouvriers mineurs, 

535.2 -- - Provision indice. 
64.3 

84,2 __ .1_ _____ 77,6 ... 
87,8 Divers. 

-·---·--·· -- l 
---·------- 

21 854.2 25 075,9 1 25 058.3 27 926.6 Total général du budget. 


